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’nin kuruluşundan itibaren 10 yıllık tarihini kitaplaştırma 
amacımız tarihe deneyimlerimizi not etmek ve geleceğe 

yol göstermektir. Unutmayalım ki “Söz uçar, yazı kalır.” Kitabı elimizden 
geldiğince okunabilir kılmayı, faaliyet raporu formatı yerine küçük 
öyküler tarzında sunmayı amaçladık. Kitabın yazımında olabildiğince 
belgelere dayalı tarih anlayışına sadık kalarak objektif olmaya çalışıp, 
yorumu siz okurlara bıraktık.

Edinilmiş tecrübeler ışığında alışıla gelmişten farklı, katılımcı, liyakata 
dayalı, vizyoner, yenilikçi bakış açısıyla kurulan ve gelişen derneğin 
özelliklerini sunmaya gayret ettik.

ÜCD’nin ilk 10 yılını “Kuruluş ve Projeler” dönemi olarak  değerlendirmemiz 
mümkündür. Her “proje” ÜCD’nin gelişimi için önemli birer yapı taşı 
olmuştur. ÜCD “proje temelli” bir yönetim anlayışı ile ilk 10 yılını başarı 
ile tamamlamıştır. 

Bu kitap derneğimiz üyeleri tarafından benimsenen ortak tarih ve değerleri 
yansıtmaktadır.

Yazılarıyla katkıları olan üyelerimize, sekreteryal destekleri için Aslı Özkan 
ve Merve Yıldırım’a en içten teşekkürlerimizi sunarız.

Derneğimizi bugünlere taşıyan üyelerimize içtenlikle teşekkür ederiz.

Urla 05.09.2020

ÜCD

ÖNSÖZ



6

rolojik Cerrahi Derneği, bilimsel ve profesyonel ilkeler doğrultusunda 
aktif ve etkin biçimde çalışan bir dernek yapısı oluşturulması amacıyla 

kurulmuştur. Yaşanan ve gözlenen tecrübelerin birikimiyle katılımcılığı 
önde tutan bir yapı oluşturulması hedeflenmiştir. Kurulduğu günden 
bu yana yönetim biçimi ve tüm ezberleri bozarak gerçekleştirdikleri ile 
devrim niteliğinde uygulamalara imza atmıştır.

Derneğin vizyon ve misyonuna ait ilk net görüşlerden biri 2012’de başkanın 
üyelere gönderdiği mesajdan alınan kısımdan anlaşılmaktadır:

“Bu derneğin en önemli misyonlarından birinin konvansiyonel doğruları 
benimseyip bunu daha ileri götürmek ve yeni jenerasyonların bu yolda 
gelişmesini sağlayıcı bilimsel paylaşım ve eğitim ortamlarını yaratmak 
olduğu düşüncesindeyiz. Politik süreçlerin rüzgarlarına kapılmak yerine 
bunun yol açtığı erozyonlara karşı durma mücadelesi vermek, kendine ve 
bilimsel gücüne inanan her üyemizin görevi ve dayanışma noktası olmalıdır.

Hepimiz, Büyük Önder’imiz ve arkadaşlarının yaptığı mücadelelerin 
sonucunda kurulan Cumhuriyet sayesinde çağdaşlaşma sürecine girmiş ve 
bugünkü noktaya taşınmış, bayrağımızın güçle dalgalandığı, çocuklarımızın 
çağdaş, dünya ile rekabet edebilecek bir noktaya geldiği aklın ve bilimin 
yol gösterici olduğu bir Türkiye’de yaşamak istiyoruz. Bilim ve eğitimin 
değerini anlayıp ona gücü nispetinde destek verenlerin el üstünde 
tutulduğu bir ülkede yaşamak istiyoruz. Bizler, bilimsel liyakatın çağdaş 
dünyanın kabul ettiği değerler ve kriterlerle tanımladığı bir ülkede, 
bilimsel değerlere uygun rasyonel yapıların oluştuğu kurumlarda 
çalışmak ve eğitim vermek istiyoruz.”

Bilim ve akıl kullanılarak olumlu işler dışında da amaç dışı çalışmalara 
izin vermemek de derneğin vicdanı ve kültüründe olmalıdır. Bu kavram 
ve derneğin duruşu 2016’da 3. kongrenin açılışında yapılan konuşmada 
aşağıdaki şekilde gayet detaylı olarak tanımlanmıştır. 

“Bu dernek kurulmasıyla birlikte aslında tarihi bir görevi üstlenmiştir.

Bu görev aklın, bilimin ve ortak değerlerle oluşmuş bir duygulanımın 
bayrağını tüm zorluklara rağmen taşıma görevidir. Bilimin ve aklın 
şekillenmesinde üçüncü bir boyut vardır o da vicdandır. Vicdanı belirleyen 
ise sahip olunan etik değerlerdir. 

Ü
1.)DERNEĞİN MİSYONU VİZYONU



7

Sivil toplum kuruluşlarındaki birlikteliklerin bir amacı da duygu birliğini 
oluşturacak ortak değerleri benimsemektir. 

Derneğimiz için şimdiye kadar olduğu gibi bilim ve akıl yol gösterici 
olacaktır. Hiçbir zaman kişisel hakları koruma, liyakatı gözetme, kişisel 
kazanımlardan çok toplumun kazanımlarını gözetme ve gelişim için gençlerin 
yolunu açma gibi ana ilkelerimizden ödün vermememiz gerekmektedir.

Şimdiye kadar bu ana ilkelerden hiç ödün verilmemeye özen gösterildi. Şu 
anda kaypak ve ilkesiz bir tarzın aksine küçük kazanımlar uğruna temel 
ilkelerden vazgeçmeden zorlukları, kırgınlıkları ve kayıpları göze alarak 
devam edilmesi bugünkü başarının ana nedenlerinden biridir.
 
Aslında bunu yapmak hiç de kolay değil...

Tüm ilkelerin yok edildiği, demokrasi, liyakat ve özgürlükler gibi her sivil 
yapının temeli olan özelliklerden vazgeçildiği ve kavramların içinin 
boşaltıldığı bir dönemi yaşıyoruz. 

Bu derneğin bugün için en önemli misyonu gücünü akıldan bilimden 
almadan, bu ilkelere bağlı kalmadan kazanan olmanın moda olduğu 
bugünkü profesyonel yaşamımızda, olması gerekeni gençlere göstermek 
ve doğruyu yaparak da başarılı olunabileceğini kanıtlamaktır.

Gelişmekte olan toplumların en büyük zorluğu kendine bilimi ve aklı 
araç seçmiş duygu birliğini, toplum ve kamu yapısı içinde oluşturmakta 
yaşanılan güçlüktür. 

Ulaşılması gereken idealde bu ilkeleri mesleki yapımız içinde gencinden 
yaşlısına, tüm meslektaşlarımızın içselleştirdiği bir profesyonel yapının 
oluşması ve bunu her türlü tehditten koruyacak bilincin sorumluluğun 
oluşmasıdır.
 
Zira bunu beceremezsek yok oluruz.

Rehberi bilim ve akıl olmayan toplumlar çıkar gruplarının elinde sömürülmeye 
mahkumdur. Yaşadıklarımız bu tehdidin ne kadar büyük olduğunu 
göstermiştir.

Yakın zamana kadar yaşanan şey bilim değil, bilim görüntüsü verilmiş bir tür 
bürokrasidir. Liyakat tamamen unutulmuş, bilim ve eğitim kurumları, 
diğer kamu daireleri gibi memur ve bürokratların koşuşturduğu binalara 
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dönüşmüştür. Sistemin liderleri bilim adamları veya profesyonel birikim 
ve tutuma haiz kişiler değil liyakati olmayan ve kişisel çıkar peşinde 
koşanlar olmuştur. 

Yakın zamanda yaşananların gelecek için umut oluşturması, akılcı 
rasyonel adaletli yapının kurulması için fırsat oluşturmasını yürekten 
diliyoruz.

Derneğimizin bu ideali gerçekleştirecek birikim ve yapıya ulaştığının ispatı, 
bugün gelinen noktadır. Ancak gelecek daha da zordur.

Bu ideale ulaşırken bugüne kadar yaptığımız çizgiyi geliştirerek korumak 
esas olmalıdır. Yani daha çok çalışmalıyız. Akılcı ve bilimsel yöntemleri 
kullanmalı, devamlı öz eleştiri yapıp analizlerimizi doğru yaparak 
projelendirilmiş aktivitelerle yola devam etmeliyiz.

Ana ilkeleri korurken bu ilkelerin içini boşaltan zihniyetlerin oyununa 
gelmemeliyiz.

Samimi ve meşru oldukça her fikre açık olurken, özgür fikir ve katılımcılık 
adına ideallere hizmet etmeyen kazanım peşinde koşan kişi ve 
düşünceleri ayırt etmeyi de bilmeliyiz. 

Ülkemizde ve mesleğimiz içinde de yaşananlar bunun en net öğretisidir. 
Bilimsel birikimi olan bazı kişilerin benimsedikleri değerlerin 
zayıflığından ya da çıkarları uğruna bu değerleri  yok edenlerin onlar 
olduğunu yakından gördük.

Bilimi yozlaştıran yapılar içinde yer almanın veya dolaylı olarak destek 
olmanın bilim ile bir alakası yoktur, salt çıkarcılıktır, zorluklarla 
uğraşmak yerine rahatçı olmayı seçmektir. Gerçek bilim adamının böyle 
bir lüksü olamaz. Bunlar bu dernek ideallerine faydası olmayacak hatta 
zarar verecek kişilerdir.

Tekrar etmek istiyorum, ideale ulaşmak için çaba gösterirken ideali 
oluşturan ilkelerden ödün verme lüksümüz yoktur. Bilim ile ilgisi 
olmayan yapılarda bilime hizmet etmek gerekçesiyle bulunmak samimi 
değildir, çıkarcılığın basit ve kabul edilemez bir özrüdür.
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Burada bilimsel değerleri kendilerine ilke belirlemiş kişilerin birlikteliği 
bilimin aklın gücünü oluşturacaktır. Derneğimiz de bu gücü oluşturarak 
bayrağı her ne olursa olsun taşımayı hedeflemiştir ve bu hedefinden her 
türlü olumsuzluklara ve baskılara rağmen vazgeçmeyecektir."

Derneğin ana vizyonu bilim ve akıl üzerine kurulmuştur. Bilim ve akıl 
tüm çalışmalarında derneğin ana yol göstericisi olarak algılanmış ve 
kabul edilmiştir. Bilim ve akıl birçok kurumsal yapı için temel dayanak 
olsa da her kurum veya dernek için onu farklı kılan vicdanı ve kültürü 
kısacası derneğin duruşudur.

Akıl ve bilimi kendine rehber edinerek konvansiyonel değerleri içeren 
ortak duygulanım içinde yola çıkan Ürolojik Cerrahi Derneği yukarıda 
tanımlanan vizyonu oluşturmak için adım adım ilerlemiş önemli 
yollar kaydetmiştir. Tüm camiada doğru ve süslü sözler söylenirken, 
çıkarcılığın getirdiği kötü alışkanlıklar ve ilkelerin yozlaşması gibi bir 
dinamik yaşanırken farklı bir tarzda olmanın zorlukları kaçınılmaz 
olarak yaşanmıştır. Tanımlanan bu vizyonun sadece süslü sözlerde 
kalmadığı derneğin 10 yıllık tarihine bakınca birçok aşamada görülebilir. 
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Katılımcılık 

erneklerin temeli üyeleridir. Üyeler tanımlanmış ortak amaçları 
geliştirmek üzere bilgi ve çalışmalarını sürekli olarak paylaşmak 

suretiyle derneği aktif kılar ve hedefleri doğrultusunda etkinlik yaparak 
bir güç oluştururlar. Derneklerde paylaşım esastır; Dernek yönetiminin 
ana görevi bu geniş katılımı sağlayacak ortamı ve projeleri yaratmak, 
yürürlüğe koymaktır. 

Bir cümle ile ifade etmek istenirse üyelerinin “Bu dernek benim için ne 
yapıyor demek yerine, ben bu dernek için ne yapmalıyım?” kavramını 
kabul edip uygulayacağı bir yapı oluşturup geliştirmek ÜCD’nin ana 
misyonu olmuştur. 

Bu söylemden anlaşılacağı gibi ortak, katılımı yüksek çalışma ve 
üretme ortamı yaratılırken derneğin en önemli öğesi üyeler olmuştur. 
Dolayısıyla tüm aktiviteler planlanırken, gerçekleştirilip yürütülürken 
hep üye odaklı olması öncelikli olmuştur. Üyeler, yaptıkları katkı arttıkça 
dernekten faydalanmaları artar felsefesini zaman içinde benimsemiş ve 
derneğin hızla büyümesinde ve etkin olmasında çok önemli rol oynamıştır.

Derneğin vizyonunda katılımcılığın en yüksek düzeyde tutulması 
amaçlanmıştır. Ancak geniş katılımın getirebileceği kaotik süreçlere de 
engel olacak şekilde bir güçler dengesi de oluşturulmaya çalışılmıştır. 
Derneğin vizyonunun günlük uygulamalarda hayata geçmesi konusunda 
hala gelişmeye açık noktalar vardır. Gelenekselleşmiş dar alanda, politik 
manevralarla merkeziyetçi dernek yönetim kültürünün, katılımcılık 
kültürüne evrilmesi derneğin tüm bileşenleri tarafından benimsenmesi 
zaman almaktadır.

D
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Şubeleşme

yelerin geniş katılımla aktif hale gelmesinin şubeler aracılığı ile 
olması hedeflenmiştir. Şubelerin aktif hale gelmesi ve her birinin 

etkinlikleriyle kendi bölgelerindeki ürologları üye kaydetmesi sürecini 
yönetmeleri planlanmış ve ilk yıllarda şubelere üye kaydetme konusunda 
hedefler konmuştur. Şubelerin etkinliklerinin şube toplantıları aracılığı 
ile sağlanması hedef olarak görülmüştür. Bu nedenle şube toplantılarının 
desteklenmesi amacıyla maddi destek sağlayacak sponsor anlaşmaları 
yapılmıştır. Özellikle sponsorların  her  bölgeye destek olmalarını sağlayacak 
şekilde tüm şubeleri içeren sponsorluk paketleri oluşturularak, yurt 
genelinde şube temelli aktiviteler yapılmıştır.

Zaman içinde şubelerin her biri kendi bölgeleri içinde gayet aktif 
olmuş, ortak toplantılarda şubelerin etkinlikleri objektif kriterlerle 
değerlendirilerek kompetitif bir ortam içinde dernek aktiviteleri motive 
edilmiştir. Dernek ve şubeler için iletişimi en etkin düzeyde tutacak 
şekilde haberleşme grupları gibi iletişim kanalları oluşturulmuştur.

Şube başkanlarıyla düzenli ortak toplantılar yapılarak hem derneğin çalışma 
planı birlikte gözden geçirilmiş hem de çalışmaları izlenerek motive edilmiştir.

Şubeler kendi aktivite ve bilimsel programlarını yaparken tamamen 
bağımsız hareket etmiştir. Merkez yönetim kurulu sadece derneğin ana 
vizyonuyla ters düşebilecek konularda uyarıcı rol almıştır. Şubelere 
kendi bilimsel aktiviteleri içinde mali destek sağlanırken üyelerin de 
kongre katılımları için karşılıksız destekler sunulmuştur. Etkin ve başarılı şube 
yöneticilerinin derneğin diğer organlarında görev alması desteklenmiştir.

Ü
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Proje Temelli Değişim

yelerin katılımcılığını artırmaya yönelik önemli çalışmalardan biri 
20-21 Eylül 2019 Ankara’ da havaalanına yakın bir otelde yapılan ÜCD 

misyon vizyon toplantısıdır. Bu da devrim niteliğinde alışılagelmiş 
uygulamaların dışında bir dernek aktivitesidir. Derneğin kurulduğu 
ilk günden itibaren hedeflenen katılımcılık modelinin benimsendiği 
ve yeterince olgunlaştığının anlaşılmasıyla planlanan bu toplantının 
hazırlıkları yaklaşık bir yıl önce başlamıştır. Toplantının planlanması 
2018 sonunda yapılan genişletilmiş yönetim kurulunda başlamıştır. 
Daha sonra tüm üyelere 21 soruluk gayet içerikli ve detaylı bir online 
anket yollanmıştır. ÜCD’nin detaylı kritik analizinin yapılması istenen 
bu ankette derneğin güçlü, zayıf noktalarının neler olduğu ve çözüm 
önerileri tüm üyelere sorulmuştur. Dernek bünyesinde yürütülmesi 
faydalı olacak proje önerileri, bunları yürütmek için ayrılabilecek 
zaman dahil olmak üzere çok detaylı sorular sorulmuştur. Burada 
amaç tüm dernek üyelerini aktif olmaya ve yönetime katılmaya ayrım 
gözetmeksizin davet etmektir. Aktif olmak ve katkıda bulunmak 
isteyenlere ise bu yolun açılması planlanmıştır. Dolayısıyla politik 
manevralar yerine rasyonel olarak katkılarıyla dernekte rol almak 
isteyenler için bir fırsat yaratılmıştır. Amaca uygun olarak doldurulması 
için en az 2-3 saat gereken bu ankete 90 üyeden cevap alınmıştır. Bu 
90 cevap bölge başkanlarının da katılımıyla uzun zaman verilerek 
değerlendirilmiş, bunlardan 40 tanesi dernek için yükümlülük almaya 
hazır üyeler olarak tanımlanmıştır. Aslında bu ankete ciddi zaman ayırıp 
cevap vermek dernekte aktif çalışma için yeterli bir kriter olsa da 
cevap verenlerin çokluğu nedeniyle bir değerlendirme ve tanımlama 
gerekliliği olmuştur. Bu tanımlama yapılırken esas kriter ankete yansıdığı 
şekliyle üyelerin dernek için katkıda bulunma konusundaki yaratıcı 
fikirleri, samimiyet ve kararlılıkları olmuştur. Sadece bu aktiviteye 
katılan ve bu değerlendirme sürecini tamamlayan üyelerin davet edildiği 
yönetim kurulu, danışma kurulu ve şube başkanlarının da bulunduğu 
iki gün süren bir toplantı düzenlenerek derneğin tüm mevcut yapısı 
masaya yatırılmıştır. İkinci on yıl için misyon  vizyon planlanmış, yeni 
projeler oluşmuş ve görev dağılımları yapılmıştır. Bu çalışma şeklinin ne 
kadar dinamik ve etkin olduğu özellikle 2020 başında yaşanan COVID 
sürecinde görülmüş ve bu dönemde derneğin aktivitelerinin hızlı ve 
etkin olmasında büyük rol oynamıştır. 

Ü
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Bu katılımcılık modelinin devrim niteliği dernek için aktif çalışmaya aday 
olanların belirlenmesinde referans sisteminin önemi olmaması, herkese 
eşit fırsat tanınması ve üyelerin verdikleri kadar alacakları kavramını 
benimsemiş olmalarıdır. Bu derneğe daha çok enerjik ve aktif genç üye 
sağlama konusunda derneğin en önemli vizyonlarından biridir. Başarısı 
kısa zamanda ortaya çıksa bile esas getirisi uzun vadede olacaktır. 
Başarısının en net bulgusu kısa zamanda bu yöntemin diğer derneklerce 
taklit edilmesidir.

Yönetim Anlayışı

erneğin yönetim kurullarının oluşmasındaki farklılık, derneğin yönetim 
anlayışının devrim niteliğindeki bir diğer farklılığıdır. Tüzükde 

belirtildiği gibi şubeden gelen delegelerin katıldığı genel kurulda oluşan 
yönetim kurulunda önceden tanımlanmış görevler için kişilerin aday 
olması aktif ve etkin yönetim kurulu oluşması için esas teşkil etmiştir. 
Her uygulamanın tam oturması zaman alacağı gibi bu uygulamada 
istenilen sonuç zaman içinde daha netleşecektir.

Her derneğin misyon ve vizyonunun tarihi ile birlikte yeni kuşaklara 
aktarılması derneğin kalıcı etkinliği ve kurumsal yapısı için çok önemlidir. 
Bu devamlılığın sağlanması için derneğin kuruluşta tanımlanmamış 
danışma kurulu Haziran 2016’da tüzük değişikliği ile kurulmuştur. 
Bu kurul eski başkanlardan oluşmakta ve derneğin misyon vizyon 
kapsamında önemli stratejik kararlarında danışma rolü oynamaktadır 
ve derneğin hafızasını devam ettirmek adına önemli rol oynamıştır. Her 
ne kadar yönetim kurulu üstünde bir yapı gibi görülse de esas görevi 
deneyimi yansıtmak ve karar sürecinde destek olmak olmuştur. Özellikle 
derneğin uzun dönem projelerinde aksaklık olmaması ve devamlılığın 
sağlanmasında sonu gelmeyen yönetim kurulu üyelikleri yerine özellikle 
önemli stratejik karar aşamalarında rol oynayan derneğin yönetiminde 
çeşitliliğin oluşmasına engel olmadan çalışan bir yapı olmuştur.

D
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Sekreterya

önetim anlayışının en önemli parçası dernek sekreteryası ve bunun 
etrafında oluşan profesyonel yönetim tarzıdır. 

Sekretaryanın derneğinin tüm işlevini yüklenebilecek birikim ve 
deneyimde oluşması için kalıcı personeller alınmıştır. Zaman içinde 
artan ihtiyaçlarla bu eleman sayısı artmıştır. Amaç, derneğin tüm işlevini 
içeriden yürütmek ve bu deneyimi artırmak olmuştur. Mevcut sekreterya 
ve bilişim grubu zaman zaman dışarıdan teknik destek alsa da derneğin 
temel işleri, mali işler, yıl içerisinde gerçekleştirilen tüm toplantıların 
organizasyonları ve teknik işler (dijital medya / web) dernekte çalışan 
Aslı Özkan koordinatörlüğünde yürütülmektedir. Dernek sekreteryası 
üyeler ile yakın ilişki içinde olmasının yanı sıra organizasyon firması 
gibi çalışmaktadır.  Çalışma grupları arasındaki iletişimi yürütmek 
ve yapılacak işleri hızlandırıp koordine etmek konusunda son derece 
etkin bir yapı oluşmuştur. Genelde en başta kongre olmak üzere  birçok 
dernek aktivitelerini dışarıdan kongre organizasyon firmalarına bırakma 
gibi kolaycı fakat dernek için faydalı olmayan alışkanlıklar karşısında 
derneğin kongre dahil her aktivitesini birçok yönüyle üstlenmesi yine 
devrim niteliğinde bir uygulamadır. Sadece kongre organizasyonunda 
konaklama ve turizm işleri için turizm firması desteği alınmaktadır. 
Bu firmalar ile yapılan anlaşmalarda firmadan sadece turizm hizmeti 
ve kongre ortam desteği alınmakta kongrenin tüm diğer kontrolü 
dernek tarafından sürdürülmektedir. Bu aslında işletim biliminde işin 
paylaşımındaki çıkar çatışması kavramı gereğidir.

Aynı şekilde internet teknolojileri ve dijital medya işleri de dernek içinde 
yürümekte ancak maliyeti yüksek işler dışarıdan temin yöntemiyle 
sağlanmaktadır.

Derneğin tüm mali işlerinin 2012 yılında kurulan dernek işletmesi 
aracılığıyla yürütülmesi yine daha kanuni zorunluluk olmasından önce 
tercih edilmiştir.

“Kalite çemberi”

Her planlanan aktivite hedef ve yöntemleri bilimsel verilere dayanarak bir proje 
halinde oluşturulmuş ve proje yürütücüleri tarafından sonlandırılmıştır. 
Bu proje bazlı yaklaşım hem aktivite planlamasını akılcı yapmış, hem de 
sürecin istenen zamanda sonlanmasını olası hale getirmiştir. 

Y
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Katılımcı yaklaşım gereği üyelerden gelen projelerin de uygulamaya 
geçmesi ile derneğin etkinliği dikkat çekici artmıştır.

Belirli aralıklara dernek analizi yapılması tehditlere yönelik stratejiler 
uygulaması ve fırsatların doğru değerlendirilmesi de proje bazlı 
çalışmalarla iç içe gitmiştir. 

Fırsatları iyi değerlendirmek ve dijital medyanın dernek aktivitelerin-
deki önemini anlamak bu dernek analizi ve bunun temelinde gelişen 
stratejik anlayışın sonucudur. Bu plan derneğin ilk yıllarında yapılmış 
ve ilk uygulaması uro-tube diye tanımlanan web bazlı kütüphane ile 
olmuştur. Bu projenin beraber yürütüldüğü ilgili ilaç şirketi projenin 
gücünün artması ile çıkar çatışması anlamında dernek lehine 
durmayınca bu projenin daha ileri götürülmesine olanak sağlamıştır. 
Bütün bu deneyimler yönetsel anlayışının giderek daha olgunlaşmasını 
sağlamıştır. Derneğin olabildiğince bağımsız kendi çıkarını ön planda 
tutan yönetim anlayışını daha da geliştirmiştir. Bu yaklaşım derneğin 
gücünden yararlanımı olan dernek dışı firma ve ajanslarla ilişkilerin ve 
iletişimin daha etkin ve getirisinin daha yüksek olmasını sağlamıştır. 
Bu deneyimlerin oluşumu yoğun bir çalışma gerektirse de sonunda 
getirisinin yüksekliğine fazlasıyla değmiştir. 
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2.)KURULUŞ ÖNCESİ

 ıp tarihinde sivil örgütlenme çoğunlukla İstanbul kökenli olup 
1990’ların sonuna kadar bu şekilde devam etmişti. Yıllar içinde oluşan 

ihtiyacı karşılamadığı düşünülen Türk Üroloji Derneği dışında gerek 
bölgesel gerekse de branş dernekleri oluşmaya başladı. Türk Üroloji 
Derneği’nin kongre yapmadığı yıllarda ulusal düzeyde Üroonkoloji 
kongreleri yapılmaya başlandı. Hatta katılım ve içeriği açısından Türk 
Üroloji Derneği kongrelerine alternatif oluşturmaya başlamıştı.

Akademik hayatın ülke geneline yayılması sivil toplum örgütlerinin 
işleyişlerinde de önemli bir değişiklik ihtiyacını ortaya çıkarmıştı. Ankara 
Tıp ve Hacettepe Tıp gibi köklü kuruluşlarının da ulusal dernekte rol 
almayışı bu memnuniyetsizliği artırmış ve bu grup faaliyetlerini Ankara 
Ürologlar Derneği düzeyinde sürdürmüştü. Benzeri şekilde takip eden 
yıllarda Ege, Çukurova ve Karadeniz gibi ulusal dernekten bağımsız 
bölgesel üroloji dernekleri de faaliyete başlamıştı.

T

2101 - 1972 Ankara Ürologlar Derneğinin Düzenlediği 1. Türk Üroloji Kongresi
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2008’de Türk Üroloji Derneği’nin bölgesel dernekleri de kapsayan ve 
şubeleşmeyi içeren bir projeyi aktive etmek üzere bir çalışma başladı.

Bu dönemde Ankara, Ege, Çukurova, Üroonkoloji ve İşlevsel Üroloji 
Derneklerinin temsilcilerinin katılımı ile İstanbul’da toplantılar yapıldı 
ancak istenilen sonuç elde edilemedi. 

İki adayın (Bülent Çetinel ve Ateş Kadıoğlu) TÜD yönetimine aday olduğu 
2008 seçimlerinde adaylardan birinin en önemli projesi bu şubeleşmeyi 
sağlamaktı. İlginç olarak diğer aday da aynı söylemlerle ortaya çıkınca 
bölgesel bölünmelerde olmaya başladı.

İstanbul’daki genel kurulda seçim öncesi konuşmalar çok sert ve 
geleneklerimize uygun olmayacak şekilde yaralayıcı bir şekilde gerçekleşti. 
Genel kurul, sorunların çözüm yeri olacağına üroloji içindeki  ayrımı 
uçurumlaştırdı.

Ayrıca ülkemizdeki Üroloji Uzmanlık Eğitimi Standartlarını oluşturmak 
üzere 2002’de faaliyete geçen Türk Üroloji Yeterlilik Kurulu (TÜYK) 
daha geniş kapsamlı bir yapıyla ve objektif kriterleri her aşamada ön 
planda tutmasıyla örnek bir yapı oluşturmaya başlamıştı. Türk Üroloji 
Derneği Yönetiminin TÜYK’ün özerk yapısına müdahale etmesiyle oluşan 
gelişmeler de ayrışmayı hızlandırdı.

Türk Ürolojisini bütün olarak  kapsaması gereken sivil toplum örgütünün 
kurumsal yapı sorunları 2008 yılından sonra daha da belirginleşti. 
Türkiye çapında 2008 seçiminden sonra oluşan uzlaşmadan uzak ortamın 
oluşması sonucunda bölgesel Üroloji dernekleri, Üroonkoloji ve 
Kontinans derneklerinin katılımı ile Türk Üroloji Platformu adı verilen 
bir grup oluşturuldu. Etik ve bilimsel değerler açısından bir açmaza 
sürüklenildiği düşüncesi etrafında bir araya gelen bu dernekler, ortaya 
çıkan gelişmeleri sözü edilen grup içerisinde tartışıp değerlendirdikten 
sonra ortak bir yol haritası oluşturmaya karar verdi.
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2102 - Türkiye Ürologlar Dernekleri Platformu’ndan Duyuru
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u platformun liderliğinde Eskişehir, Hatay ve İzmir’de toplantılar 
düzenledi. Eskişehir toplantısı Türk Üroloji Derneği yönetimiyle 

gitgide ayrılan bir grubun ilk önemli toplantısıydı. Toplantı bir günlük 
olmasına rağmen, konuşmacı ve izleyici sayısı ile önemli bir katılım 
sağlanmış ve başarılı geçmişti. Ulusal derneğin desteği olmadan hatta 
karşıtlığı olmasına rağmen toplantılarını başarıyla gerçekleştirebildiğinin 
ilk kanıtıydı. Toplantıyı düzenleyen Cavit Can’ın kaleminden: 

“Tüm Eskişehir’in Hocası, Prof. Dr. Yılmaz BÜYÜKERŞEN’in bu toplantı 
için bize sunduğu olanakların yüksek düzeyde olması eklenince, toplantının 
boyutunu genişletme kararı aldık. Bu düşüncemizi meslektaşlarımızla 
paylaştığımızda da çok olumlu bildirimler aldık. 

Üroonkoloji Derneği, Kontinans Derneği, Çocuk Ürolojisi Derneği, 
Ankara Ürologlar Derneği, Çukurova Üroloji Derneği, Ege Üroloji Derneği 
ve Karadeniz Ürologlar Derneği gibi yurdun hemen her yerinden 
katılımlarla “HER BOYUTU İLE ÜROLOJİ” toplantısına ulaştık. 30 Mayıs 
2009 yılında gerçekleşen bu toplantıya 352 Ürolog katıldı.”

B
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2103 - Türk Üroloji Platformu Eskişehir Toplantısı 
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oplantılarda, akademik konuların ötesinde Türk Üroloji Sivil Toplum 
Örgütü’nün geleceği yoğun olarak tartışılıyordu. Ancak günlük durum 

tespiti ve sorunlar üzerine odaklanıp genel bir strateji oluşumu 
gerçekleşmiyordu. Memnuniyetsizlik üst düzeyde olmasına karşın pratiğe 
dönüşebilecek adımların atılması 2 yıl sürdü. Her toplantı sonrasında ufak 
da olsa bir yol kat ediliyordu. 

Bu süreçte iki kavram tartışma konusu olmuştu. Yeni yapının tüm dernekleri 
kapsayan bir federasyon olması gerektiğini düşünenlerle, yeni bir ulusal 
dernek oluşumunu savunanlar vardı.  Köklü geçmişi olan derneklerin 
yeni bir dernek oluşumunun bir çıkar çatışmasına neden olacağı endişesi 
mevcuttu. Öte yandan da özellikle bölgesel derneklerin de kısmen bir 
bölünme süreci yaşıyor olması ve de aslında federasyon gibi çalışan 
üroloji platformunun geniş kitleleri kapsayan bir üye kaydı ve aktivite 
sağlamaktaki teknik güçlükleri yeni dernek kurulumunu daha iyi bir 
seçenek kılıyordu.

Gelişmeler sonucunda 2010 yılı sonbaharına gelindiğinde Türkiye’de yeni 
bir Üroloji derneği kurulmasının gerekli olduğu anlaşıldı.

Platformun uzun süren toplantıları sonrasında, İzmir’de Princess Otel’de 
yapılan Kontinans Derneği toplantısında ilk kez ayrı bir dernek kurulması 
kararı alındı. Bu toplantı Bülent Çetinel’in başkanlığında geçti, Ege 
Üroloji Derneği başkanı olarak Ferruh Zorlu net olarak destek verdi. 
Ankara, Ege, Marmara Üroloji, Çukurova, Karadeniz Ürologlar, Üroonkoloji 
ve İşlevsel Üroloji dernekleri yeni derneğin temel unsurları oldu. 

T
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3.)KURULUŞ 

-posta yoluyla yapılan iletişimler, grup üyelerinin değişik konulardaki 
farklı düşünce ve önerilerini zaman kaybı olmadan paylaşılmasını 

sağladı. Daha önceden değişik ortamlarda yüz yüze yapılan görüşmelerin 
bir devamı olarak geçmişte görülen kötü uygulamaları önlemeye 
yönelik kriterler üzerinde yoğunlaşıldı. Kuruluş tüzüğü hazırlanırken 
amacımız; temel hedef bölgesel adil bir temsiliyetin yanı sıra bir kişi 
ya da grubun sürekli idarede kalmasını önleyecek, tam tersine düzenli 
olarak yönetimin ülkenin değişik bölgelerinden gelen üyeler arasında 
demokratik biçimde paylaşılmasını sağlayacak kurallar oluşturmaktı.

Türk Tıbbi Sivil Toplum Örgütlerinin tüzükleri tek tek incelendi. Örnek 
almak açısından temel tüzük olarak Toraks Derneği tüzüğü ve 
örgütlenme biçiminin bizim için rol model olabileceğini Levent Türkeri, 
Serdar Tekgül ve Adil Esen tüzük hazırlama gönüllüleri olarak uygun 
buldular. Bu üçlü, tüzüğün taslağını hazırlamaya başladı. 

Taslak internet ortamında Türk Üroloji Platformunun tüm üyeleri 
ile paylaşılarak, gelen öneri ve düşüncelere göre gözden geçirilip, 
değişiklikler yapıldı. Bu sürecin tamamlanmasından sonra da grubun onayı 
ile tüzüğe son hali verildi. Yeni kurulacak derneğin Türk Ürolojisi’nin 
bütününü kapsayan ve ulusal düzeyde ürolojik eğitim ve hizmet 
konularında söz sahibi bir sivil toplum örgütü olması hedeflendiği için 
tüzükte derneğin amacı “…, ürolojik hastalıklarda en etkin koruma ve 
tedaviyi sağlama hedefini ön planda tutarak eğitim, araştırma, klinik 
hizmet standartları ve stratejiler oluşturmak yoluyla ulusal politikaların 
gelişmesine katkıda bulunmak…” olarak belirlendi. Derneğin bu amaçla 
bilimsel aktiviteler düzenleyeceği, ülkenin değişik bölgelerinde şubeler 
kuracağı, üyeleri arasında mesleki, bilimsel, sosyal ilişkileri geliştirecek 
çalışmalar yapacağı, üyelerinin haklarını korumak ve geliştirmek için 
gerekli girişimlerde bulunacağı ayrıca tüm etkinliklerinde en yüksek 
mesleki, bilimsel ve etik standartların uygulanmasına öncelik vereceği 
belirtildi (Kuruluş Tüzüğü Madde 2). Derneğin kuruluşundan itibaren 
üzerinde görüş birliği olan konu belli kurum, kişi ya da grupların 
sürekli olarak yönetimde kalmalarını sınırlayan, demokratik katılımı 
yaygınlaştıran düzenlemelerin yapılmasaydı. Bu bakımdan kuruluş 
tüzüğünün öne çıkan bazı önemli maddeleri vardı (Kuruluş Tüzüğü 
Madde 13). Bunlar; asıl yönetim kurulu üyesi sayısını bir şubeden en 
fazla üç, aynı kurumdan ise en fazla iki üye ile sınırlayan, Merkez Yönetim 

E
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Kurulu Başkanının ara vermeden görev süresini sadece bir dönem olarak 
belirleyen, Merkez Yönetim Kurulu Başkanının ara vermeden üst 
üste iki dönemden fazla aynı şubeden seçilmesini engelleyen ve diğer 
görevlerdeki yönetim kurulu üyelerinin aynı görevde kalış sürelerini en 
fazla iki dönem olarak sınırlayan maddelerdi. Ayrıca tüzük bir kişinin 
değişik görevlerde bulunmak suretiyle en fazla dört dönem (sekiz yıl 
süreyle) Merkez Yönetim Kurulunda görev yapabilmesine izin veren 
maddesiyle de yönetime katılımın mümkün olduğunca tüm üyelere 
açık olması amacını da taşımaktaydı.

Sıraladığımız maddelerle “Sürdürülebilir katılımcı yönetim” anlayışının 
oluşturması amaçlandı. 

Tüzük için hazırlık çalışmaları devam ederken bir taraftan da yeni derneğin 
adının ne olacağı konusu tartışılıyordu. Bu konuda farklı isim önerileri 
gündeme geldi. En çok destek gören Ulusal Üroloji Derneği isminin 
yanı sıra Ürolojik Cerrahi Derneği, Üroloji Derneği, Üroloji Platformu 
ve Türk Üroloji Platformu gibi başka isim önerileri de oldu. Grubun 
kendi arasında bir anket üzerinden yaptığı değerlendirme sonucunda 
yeni derneğin ulusal düzeyde bir çatı dernek özelliği taşıyacağı hedefine 
uygun olarak adının “Ulusal Üroloji Derneği” olmasına karar verildi. 
İsim konusu da karara bağlandıktan sonra yeni derneğin kuruluşu 27 
Ekim 2010 tarihinde 110 üyenin ortak deklarasyonu ile Türk Üroloji 
camiasına duyuruldu.
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3101 - Yeni Derneğin Kuruluşuna İlişkin Ortak Duyuru Metni

u duyurunun hemen arkasından 28 Ekim 2010 Perşembe günü derneğin 
kuruluş başvurusu o zamanki adıyla İçişleri Bakanlığı İstanbul Valiliği 

İl Dernekler Müdürlüğüne verilen dilekçeyle gerçekleştirildi.
B
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3102 - İstanbul Valiliği İl Dernekler Müdürlüğü Tarafından Verilen “Alındı 
Belgesi”
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erneğin kurucu ve aynı zamanda geçici yönetim kurulu üyelerinin 
seçiminde yeni oluşuma destek veren tüm bölgesel ve branş 

derneklerinin temsilcilerinin bulunmasına özel bir önem verildi. Bu 
amaca uygun olarak bölgesel dernekler ile Üroonkoloji ve Kontinans 
Derneklerinden gelen temsilciler “Kurucu Yönetim Kurulunu” oluşturdu. 
Kuruluş Bildirim Formundaki sıra numarasına göre derneğin kurucu 
üyeleri M. Bülent Alıcı, İ. Atilla Arıdoğan, N. Levent Türkeri (Geçici 
Yönetim Kurulu Başkanı), Serdar Tekgül, Sinan Sözen, A. Adil Esen, 
Şaban Sarıkaya, A. Çağ Çal, Güner Kemal Özgür, M. Ceyhun Özyurt ve 
Tufan Tarcan oldu.

 
 

3103 - Yeni Derneğin Kuruluş Bildirimi Formu

D
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Ertesi gün ise Cumhuriyetimizin kuruluşunun 87. yılı kutlandı. Resmi 
tatil Cuma gününe denk geldiğinden Pazartesi günü Dernekler 
Müdürlüğünden sözel olarak dernek kuruluş başvurusunun aynı tarihle 
kabul edildiği, fakat “Ulusal” kelimesinin kullanımının özel izne tabi 
olduğu ve bu ismin başvuruda kullanılamayacağı bildirildi. Bunun 
üzerine yeni bir isim arayışı başladı ve tüm üyeler arasında yapılan 
e-posta ve telefon görüşmeleri sonucunda daha önce yapılan ankette 
ikinci sırada en çok oy alan Ürolojik Cerrahi Derneği (ÜCD) adının 
derneğe verilmesi kararlaştırılarak bu isim Dernekler Müdürlüğüne 
bildirildi. Pek çok bürokratik detayın sonuçlandırılması gereken bu 
dönem Dernekler Müdürlüğü ile oldukça sık iletişim kurulmasını 
gerektiren yoğun bir süreç oldu ve bu dönemde özellikle Cem Akbal ve 
Yılören Tanıdır Karaköy’deki  Dernekler Müdürlüğü binasına defalarca 
giderek büyük katkı sağladılar. 

a.) İlk Adımlar

ki yıllık sürecin sonucunda kurulan ÜCD’nin önemli bir akademik 
desteği vardı. Destek verenler Türk ürolojisinde saygınlığı ve ağırlığı 
olan akademisyenlerdi. Zaten derneğin tek sermayesi de entellektüel ve 
akademik birikimiydi.

Dernek kurulur kurulmaz yeni üye kaydına başlanarak, ilk aşamada kuruluş 
duyurusuna imza atan meslektaşlarımızın üye kaydı yapıldı. Bir taraftan 
da süratle derneği işlevsel hale getirmek için çalışmalara başlandı. Dernek 
kurulduktan iki hafta sonra ilk yönetim kurulu toplantısı 12 Kasım 2010 
tarihinde gerçekleştirildi. 

Yönetim kurulu ilk toplantısını Levent Türkeri başkanlığında Symcon kongre 
firmasına ait toplantı salonunda gerçekleştirdi. 
Toplantı bir derneğin ilk adımlarını atmaya başlaması açısından çok 
önemliydi. Toplantıya katılan yönetim kurulu üyeleri, Güner Kemal 
Özgür haricinde genç ve deneyimsizdi.

I
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İlk yönetim Kurulu toplantısı için herkes kendi parası ile uçak bileti 
alarak İstanbul’a geldi. Sivil toplum örgütü deneyimi sınırlı olan bu 
grup öncelikle “Ayakta kalmak için nasıl para birikimimiz olur?” 
sorusuna cevap ararken bir yandan da “Ulusal ve Uluslararası bazda 
kabul edilebilirliğimizi nasıl sağlayacağız?” sorusuna cevap arıyordu. 
Toplantıda yönetim kuruluna katılan arkadaşlarımızın görev dağılımı 
gerçekleştirildi. Ardından derneğin kısa ve orta dönem hedefleri ile 
ilgili konular değerlendirilip planlamalar yapıldı.

3104 - 12 Kasım 2010 Tarihli Yönetim Kurulu Toplantısı Gündem
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erneğin ilk zamanları hem oldukça yoğun, hem de zor koşullarda 
geçti. Devir alınan herhangi bir alt yapı yoktu. Her şey sıfırdan ve en 

baştan oluşturuluyordu. Dernek kurulmuştu, ama faaliyetleri koordine 
etmek için gerekli ofisin yeri ve niteliği tam bir bilinmezdi. Yönetim 
Kurulu toplantıları için yer bulmak bile bir sorundu. Bu dönemde 
daha önceden son derece başarılı bir kaç ortak bilimsel toplantının 
organizasyonunda yer almış olan Symcon Firması’nın devreye girip 
İstanbul ofislerinin bu amaçla kullanılması konusunda yardım teklif 
etmesi ile toplantıların yapılacağı yer sorunu çözülmüş oldu. Derneğin 
kuruluşunun ilk günlerinde hiçbir maddi birikimi yoktu, pek çok 
konuda gereken harcamalar kurucu üyeler tarafından bireysel olarak 
yapılıyordu. 

Özetle dernek tohumu toprağa atılmıştı ama tohumdan başka hiçbir şey 
ortada yoktu.

Derneğe kimlik kazandırmak amacıyla dernek logosunu tasarlamak için 
saatlerce kafa yoruldu. Bu doğrultuda yapılan çalışmalar sonucunda 
derneğin bugün de kullanılmakta olan logosu ortaya çıktı. 

Ardından ilaç firmaları ile ilişki kurma yöntemleri, derneğin tanıtılması 
konularında yol haritası çizilmeye çalışıldı. Toplantı öncesi şubelerin 
nasıl kurulacağı, kuruluş biçimi ilk yönetim kurulu toplantısında tam 
bir belirsizlikti. Bir an önce şubeleri kurup genel kurula hazırlanmak 
öncelikli konu olarak saptandı. 
 
Toplantıda açılacak şubelere ilişkin çalışmalar önemli bir yer tuttu. 9 
Kasım 2010 tarihinde kurucu Yönetim Kurulu Başkanı Levent Türkeri 
imzası ile Marmara Üroloji, Ankara Ürologlar, Ege Üroloji ve Çukurova 
Üroloji dernek başkanlarına bir mektup gönderilerek kendilerinden 
“Şube Kurucu Üyesi” olmak üzere üçer isim önermeleri istenmişti.

 

D
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3106 - Ege Üroloji Derneği Başkanı’na Şubeler ile İlgili Gönderilen Mektup
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ektupta mevcut bölgesel dernek yönetim kurulu üyelerinin, şube 
kurucu ve yönetim kurulu üyeleri olması önerisi bulunmakla beraber, 

kararın tümüyle Bölgesel Derneklere bırakıldığı ve özgür demokratik 
iradeleriyle önerecekleri isimlerin esas olduğu ifade edilmişti. Ürolojik 
Cerrahi Derneği’ni kuran ve kuruluşuna katılan herkesin ortak amacı 
yurt çapında geniş bir katılımla derneğin var olması ve her şubenin 
özgür ve demokratik bir ortamda kurulup gelişmesi ve Merkez Yönetim 
Kurulunda adil biçimde temsil edilmesi idi. 

 

3107 - 12.10.2010 Tarihli Yönetim Kurulu Toplantısında Karar Defterine 
Kaydedilen Yönetim Kurulu Görev Dağılımı

M
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3121 - 12.10.2010 Tarihli Kurucu Yönetim Kurulu Toplantısından

ernekler Kanunu gereği ilk genel kurulun hem yönetim kurulu, hem de 
yetkili organların seçimi için kuruluşu takiben altı ay içinde yapılması 

gerekiyordu. Ancak gerekli yapısal düzenlemeleri ve şubeleşme sürecini 
başlatabilmek, bu amaçla yetki almak ve gerekli organların oluşturulması 
için seçime gidilmesi ve Kurucu (geçici) Yönetim Kurulunun seçimle 
iş başına gelmiş bir Yönetim Kurulu ile değiştirilmesi amacıyla en kısa 
sürede bu genel kurulun yapılmasına karar verildi. Söz konusu ilk 
Olağan Genel Kurul toplantısı 18 Aralık 2010 günü gerçekleştirildi. 
Genel Kurulun hemen öncesinde de dernek kuruluşu ile ilgili son 
durumu görüşmek ve ilgili üyelerin yorum ve önerilerini almak için 
dernek tüzüğünde belirlenen şekli ile Danışma Kurulu toplantısı yapıldı.
Yönetim kurulu toplantsı sonrası hızla üye kayıtlarına başlandı.

D
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3108 - Üye Kaydı Kararları
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3109 - Danışma Kurulu Davet Mektubu 

urada da hem masrafları en alt düzeyde tutmak, hem de mümkün olan en 
çok sayıda üyenin hazır bulunmasını sağlamak için dernek üyelerinin 

büyük bölümünün katıldığı ve Antalya’da yapılan 2. Disiplinlerarası 
Üroonkoloji Toplantısı’nın (17-19 Aralık 2010) ilk Genel Kurul için ev
sahipliği yapmasına karar verildi.

 

ÜROLOJİK CERRAHİ DERNEĞİ 
    

BBaaşşkkaann    
DDrr..  LLeevveenntt  TTüürrkkeerrii  

Üroloji AD, 
Marmara Üniversitesi  
Tıp Fakültesi, İstanbul 

 

İİkkiinnccii  BBaaşşkkaann  
DDrr..  GGüünneerr  KKeemmaall  ÖÖzzggüürr  

Üroloji AD, 
Karadeniz T. Üniversitesi  

Tıp Fakültesi, Trabzon  
 

GGeenneell  SSeekkrreetteerr  
DDrr..  ÇÇaağğ  ÇÇaall  
Üroloji AD, 

Ege Üniversitesi  
Tıp Fakültesi, İzmir 

 

MMaallii  SSeekkrreetteerr  
DDrr..  BBüülleenntt  AAllııccıı  

Üroloji AD, 
İstanbul Universitesi 

Cerrahpaşa Tıp Fakültesi, İstanbul 
 

BBiilliimmsseell  KKoommiittee  BBaaşşkkaannıı  
DDrr..  SSiinnaann  SSöözzeenn  

Üroloji AD, 
Gazi Üniversitesi  

Tıp Fakültesi, Ankara 
 

BBüülltteenn  vvee  İİnntteerrnneett  SSoorruummlluussuu  
DDrr..  ŞŞaabbaann  SSaarrııkkaayyaa  

Üroloji AD, 
OnDokuz Mayıs Üniversitesi  

Tıp Fakültesi, Samsun 
 

DDıışş  İİlliişşkkiilleerr  SSoorruummlluussuu  
DDrr..  AAddiill  EEsseenn  
Üroloji AD, 

Dokuz Eylül Üniversitesi  
Tıp Fakültesi, İzmir 

 

ÜÜrroolloojjii  OOkkuulluu  vvee  EEğğiittiimm  KKoommiitteessii  
BBaaşşkkaannıı  

DDrr..  SSeerrddaarr  TTeekkggüüll  
Üroloji AD, 

Hacettepe Üniversitesi  
Tıp Fakültesi, Ankara 

  

DDrr..  CCeeyyhhuunn  ÖÖzzyyuurrtt  
Üroloji AD, 

Ege Üniversitesi  
Tıp Fakültesi, İzmir 

 

DDrr..  TTuuffaann  TTaarrccaann  
Üroloji AD, 

Marmara Üniversitesi  
Tıp Fakültesi, İstanbul 

 
DDrr..  AAttiillllaa  AArrııddooğğaann  

Üroloji AD, 
Çukurova Üniversitesi  
Tıp Fakültesi, Adana 

 

 
 
 
 
 
 
  
 
 

22 Kasım 2010 
 

 

Değerli Meslektaşlarım,  

 Kuruluşunun ardından Ürolojik Cerrahi Derneği 

Yönetim Kurulu olarak gerçekleştirdiklerimizi 

sizlerle paylaşmak ve geleceğe yönelik 

hedeflerimizi birlikte şekillendirmek amacıyla      

18 Aralık 2010 günü Antalya’da 18:00-20:00 

saatleri arasında gerçekleştireceğimiz toplantıya 

katılımınızdan büyük mutluluk duyacağız. 

Söz konusu toplantıya katılmak üzere bölgenizi 

temsil eden üç kişilik Şube Kurucular Kurulu’ 

nuzdan bir delege belirleyerek “Dernek Genel 

Sekreteri Dr. Çağ Çal’a ivedilikle bildirmenizi, 

gerekli ulaşım organizasyonunun yapılması 

amacıyla rica ederim. 

İlgi ve katılımınız için çok teşekkür ediyorum. 

Saygılarımla, 

 
Prof. Dr. Levent Türkeri 
Ürolojik Cerrahi Derneği  
Yönetim Kurulu Başkanı 

 
 

 

B
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3110 - İlk Genel Kurul Davet Mektubu

enel Kurula, o zamana kadar üyelik işlemleri tamamlanmış olan 78 üye, 
imza atarak katıldı.

  

G
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  18.12.2010 

 

ÜROLOJİK CERRAHİ DERNEĞİ GENEL KURUL TOPLANTI TUTANAĞI 

Açılış ve yoklama sonrası saygı duruşu yapıldı ve İstiklal Marşı okundu. 

Genel Kurula 78 üyenin imzalarıyla katıldığı saptandı. Sonrasında Divan heyeti seçimine geçildi. Divan 
Heyeti Başkanlığına Vural Solok, İkinci Başkanlığa İlhan Erkan Sekreterlik için Mustafa Kaplan ve Cem 
Akbal oybirliği ile seçildiler. 

Dernek Geçici Yönetim Kurulu çalışma raporu okundu ve genel kurul onayına sunuldu. Geçici yönetim 
kurulunun çalışma raporu oybirliği ile ibra edildi.  

Dernek merkez yönetim kurulu adayları belirlendi. Aday olarak Levent Türkeri, Güner Kemal Özgür, 
Çağ Çal, Bülent Alıcı, Şaban Sarıkaya, Serdar Tekgül, Adil Esen, Sinan Sözen, Ceyhun Özyurt, Atilla 
Arıdoğan, Tufan Tarcan, Ferruh Zorlu, Zühtü Tansuğ, Talha Müezzinoğlu, Kamil Çam, Zafer Sınık, 
Sümer Baltacı, Can Öbek, Hakan Özkardeş, Turgut Alkibay, Ali Ergen, Uğur Altuğ,  gösterildiler. 

Denetleme kurulu adayları olarak Gürhan Günaydın, Ahmet Erözenci, Üstünol Karaoğlan, Süleyman 
Ataus, Erdal Kukul,  Gökhan Toktaş gösterildiler. 

Etik kurul adayları olarak Haluk Özen, Osman İnci, Şaban Doran, Bülent Çetinel, Nihat Arıkan, İlhan 
Erkan, Cemil Uygur, Yaşar Bedük, Uğur Kuyumcuoğlu, Reşit Tokuç gösterildiler. 

Seçime geçildi. 

Dernek merkez yönetim kurulu asil 
üyeliklerine; 

Levent Türkeri   60 

Güner Kemal Özgür 60 

Çağ Çal 59 

Bülent Alıcı 58 

Şaban Sarıkaya 59 

Serdar Tekgül 59 

Adil Esen 59 

Sinan Sözen 59 

Ceyhun Özyurt 59 

Atilla Arıdoğan 59 

Tufan Tarcan 59 

Dernek merkez yönetim kurulu yedek 
üyeliklerine; 

Ferruh Zorlu 8 

Zühtü Tansuğ 6 

Talha Müezzinoğlu 6 

Kamil Çam 9 

Zafer Sınık 6 

Sümer Baltacı 9 

Can Öbek 8 

Hakan Özkardeş 8 

Turgut Alkibay 9 

Ali Ergen 9 

Uğur Altuğ 8 
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3111 - İlk Genel Kurul Toplantı Tutanağı



40

enel Kurul Divan Başkanlığına Vural Solok, Başkan Yardımcılığına da
 İlhan Erkan seçildi. 

Seçilen yeni yönetim kurulu, kurucu yönetim kurulu ile aynı üyelerden 
oluşmaktaydı. Yeni kurul kendi arasında yaptığı ilk toplantıda Levent 
Türkeri’yi Yönetim Kurulu Başkanı, Güner Kemal Özgür’ü 2. Başkan, Çağ 
Çal’ı Genel Sekreter, Bülent Alıcı’yı Mali Sekreter, Sinan Sözen’i Bilimsel 
Komite Başkanı, Şaban Sarıkaya’yı Bülten ve İnternet Sorumlusu, Adil 
Esen’i Dış İlişkiler Sorumlusu ve Serdar Tekgül’ü Üroloji Okulu ve 
Eğitim Komitesi Başkanı olarak belirledi.
   

G
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urucu yönetim kurulunun önerisi ile genel kurulda yeni yönetim    kuruluna 
ülkemizin değişik bölgelerinde şube açma ve bu konudaki işlemleri

gerçekleştirme yetkisi ile Ürolojik Cerrahi Derneği adına faaliyet 
gösterecek iktisadi teşekkül oluşturulması için de yetki verildi. 

Gelecek dönem dernek tahmini bütçesi de görüşüldü ve tebessümler içinde 
kabul edildi. Gerçekte “ufak” bir sorun vardı. Dernek kasasında hiç 
para yoktu. Çok yeni kurulmuş olan bir dernek olması nedeniyle 
henüz ilaç endüstrisinin sponsorluk yapacağı bir bilimsel toplantı ya da 
ilgili aktivite gerçekleştirilememiş ve bu nedenle de derneklerin temel 
gelir kaynaklarının başında gelen bu türden herhangi bir gelir elde 
edilememişti. Toplantıda en azından aidat ücretlerinin toplanarak bir 
miktar kaynak oluşturulması ve bazı üyelerin önerisi ile makbuz karşılığı 
gönüllü bağış toplanması görüşü benimsendi. Toplantıya katılan 55 
üyeden alınan 25’er TL yıllık aidat ücreti ve bağışlarla elde edilen 6575 
TL derneğin ilk bütçesini oluşturdu.

 

K
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3113 - 1No’lu Aidat Makbuzu Örneği
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3114 - Bağış Makbuzu Örneği
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rdından Ürolojik Cerrahi Derneği üyeleri en iyi bildikleri şeyi yapmaya, 
bilimsel toplantılar düzenleyerek meslektaşları ile hem bilimsel, 

hem de sosyal ortamlarda buluşmaya başladı. Bir yandan toplantıların 
akademik içeriği hazırlanırken bir yandan da yeni kurulan ve henüz 
kendini ispat etmemiş bir dernek için zor olan sponsor bulma sürecinin 
de içine girilmiş olundu.
 
Bu dönemde Ürolojik Cerrahi Derneği Şubelerinin kuruluşunun duyurulması 
ve bilimsel toplantıların merkezden bölgelere dağıtılmasını hedefleyen 
çok sayıda toplantı gerçekleştirdi. Son derece yoğun bir toplantı gündemi 
oluşturuldu ve neredeyse 15 günde bir bazen her hafta sonu ülkemizin 
değişik bir yöresinde bir bilimsel buluşma organize edildi. Sıkça yapılması 
gereken yolculuklar ve toplantı öncesi hazırlıklar nedeniyle oldukça yoğun 
bir dönem geçirildi.

Gerçekleştirilen ilk ortak bilimsel toplantı Marmara Üroloji Derneği ve
Trakya Üniversitesi Tıp Fakültesi Üroloji Anabilim Dalı Öğretim Üyelerinin 
katkılarıyla 4 Aralık 2010 tarihinde Edirne’de yapıldı. Toplantının dernek 
açısından özel bir başka önemi daha vardı. Ürolojik Cerrahi Derneği 
logosu ilk defa bu toplantıda kullanıldı. Bu dönemde hem Ürolojik 
Cerrahi Derneği şubelerinin bölgesel Üroloji Derneklerinin katkılarıyla 
düzenledikleri şube toplantılarına hem de her biri ufak birer kongre 
niteliğindeki çok katılımlı ortak bilimsel toplantılara (ÇKOT) 
Üroonkoloji Derneği, Kontinans Derneği ve Çocuk Ürolojisi Derneğinin 
çok değerli katkıları oldu. 

Şubat 2011’den itibaren bir yıldan daha kısa bir sürede 15 bölgesel toplantı 
şubeler ve bölgesel üroloji dernekleri ile birlikte düzenlendi. Bu bölgesel 
toplantılardan başka canlı ameliyatların yapıldığı ve toplantı salonuna 
gerçek zamanlı aktarım yapılan Görsel Cerrahi Toplantısı 10-11 Mart 
2011’de İzmir’de, 18-19 Haziran 2011 tarihlerinde İstanbul’da “Her Yönü 
ile Mesane Toplantısı”, 23-24 Eylül 2011 tarihlerinde Ankara’da “Her 
yönü ile Böbrek Toplantısı” gerçekleştirildi.
  

A
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3115 - Mart 2011 İzmir Toplantısı Duyurusu
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3116 - Haziran 2011 İstanbul Toplantısı Duyurusu
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3117 - 23-24 Eylül 2011 Ankara Toplantısı Duyurusu
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em yüksek katılım, hem de bilimsel düzeyleri ile son derece başarılı 
geçen bu toplantılar yönetim kurulu ve dernek üyeleri için haklı bir 

gurur ve büyük bir moral kaynağı oldu.

ÇKOT toplantı zincirinin ilkini İzmir Dokuz Eylül’de 11 Mart 2011’de 
gerçekleştirdik. İlk canlı cerrahi programlarında yaşananları Ömer Demir’in 
kaleminden okuyalım:

“O zamanlar sosyal medya olmadığından, katılımcıların e-postaları elimizde 
liste halinde yoktu. Bu nedenle toplantıya katılım için bölgedeki ürologlar 
telefonla aranarak davet edildi. Aradığımız kişilere özellikle canlı cerrahi 
olduğunu vurguladık. Katılımcıların çoğu İzmir’dendi. Şehir dışından 
gelenleri Dokuz Eylül Otel’de konaklattık. Ben toplantının mutfağında 
arka plandaydım. 2 gün süren bir programdı. İlk gün sunumlar yapıldı, 
ikinci gün canlı cerrahiler gerçekleşti. Toplam 3 ameliyat yapıldı. Her 
canlı cerrahide olduğu gibi bizim de İLK CANLI CERRAHİ eğitim 
etkinliğimizde de pek çok sürpriz oldu. Yapılacak ameliyatlarla ilgili ikişer 
üçer hasta hazırladım. Hocalara hastaların özellikleri ve görüntülerini 
fotoğraf kareleri olarak gönderdim. Cerrahlarımızdan biri Dr. Yıldırım 
Bayazıt’tı. Tanıyanlar bilir, işi konusunda aşırı titiz ve hassastır. Canlı 
cerrahi sırasında retroperitonoskopik basit nefrektomi yapmaya karar 
verdiğimiz vakada ameliyattan bir gün önce başlayan üst solunum 
yolu enfeksiyonu olması üzerine diğer hastayı almak zorunda kaldık. 
O hastada 54 yaşında pyelonefrit atakları geçirmiş 2-3 ay önce o taraf 
böbreğine perkütan nefrostomi takılmış hastaydı. Hani Yıldırım Abi’ye 
komplo düzenlemek istesem bundan daha güzelini yapamazdım sanırım. 
Ama Yıldırım Abi, Çağ Abi ile birlikte muhteşem bir ameliyat sergileyerek 
izleyenleri hayran bırakmıştı. Yıldırım Abi ile ilgili diğer bir anekdotum 
ise latex alerjisinin olduğu ve bunu benim ameliyat gününden iki gün 
önce öğreniyor olmamdı. Sağolsun ameliyathane ekibimiz bir şekilde 
Yıldırım Abi için latex içeriği olmayan bir eldiven sterilize ettirip üzerine de 
latex eldiven giydirerek ameliyatı kazasız tamamladık. Ameliyat günündeki 
ruh halimi hatırlamaya çalıştığımda aklıma gelenler vakaların sürpriz 
bir şekilde görece olarak daha zor vakalar olması, ÜCD’nin ilk toplantısı 
olması, Dokuz Eylül’de gerçekleştiği için ev sahipliği yapmamız. Unutmadan 
eklemem gerekirse Peyronie plak insizyonu ve greftleme ameliyatı için 
Bülent Alıcı hoca perikard grefti kullanacağını söylemişti. Grefti haftalar 
öncesinden firmaya sipariş ettim.

H
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Ancak greftin eğitim etkinliğinde kullanılacağını belirttim. Firma 
elemanının aşırı titizliği nedeniyle greft ameliyattan 1 buçuk saat öncesinde 
elimize ulaştı. Ameliyat ekipleri laparoskopik retroperitonoskopik nefrektomi 
için Dr. Yıldırım Bayazıt, Dr. Çağ Çal, laparoskopik transperitoneal 
parsiyel nefrektomi için Dr. Cenk Y. Bilen, Dr. Sinan Sözen ve peyronie 
plak insizyonu ve greftleme için Dr. Bülent Alıcı ve bendik. İlk olarak aynı 
anda iki ayrı salonda laparoskopik ameliyatlar başladı. Bu ameliyatlar 
sırasında yayın aktarımı koordinasyonu amacıyla salonlar arasında en 
az 500 defa gidip geldim. Toplantıdan sonra seminer salonunda ÜCD 
kurucu hocalarıyla bir toplantı daha yapıldı. Derneğin ilk kongresinin 
Haziran 2012’de Kıbrıs’ta yapılmasına, derneğin resmi yayın organının 
üroloji bülteni olmasına karar verildi.Dergi editörlüğüne Dr. Hakan 
Özkardeş getirildi.”
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3119 - Kurucu Yönetim Kurulunun Vesikalık Fotoğrafları

rologlar işlerini ve günlük hayatlarını sözleri üzerine düzenler 
ama yazıya geçirmekte zorlanır. Yukarıdaki yönetim kurulu ve 

başkan vesikalık fotoğrafları bile 4 ay sonra İzmir’de gerçekleştirilen 
toplantıda ayaküstü çekildi. İlk yönetim kurulunun resmi yazılı 
evraklarının tamamlanması 4 aylık bir sürede başarılırken, 10 yıl sonra 
1500 üyeye ulaşıldığında çekilen zahmet ve harcanan emeğin 
boyutu daha iyi anlaşılır.

Ü
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 3120 - 10 Mart 2011 Tarihli Yönetim Kurulu Gündemi

3119 - Kurucu Yönetim Kurulunun Vesikalık Fotoğrafları
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b.) Olağanüstü Genel Kurula Doğru

zmir bilimsel toplantısı sırasında yapılan yönetim kurulu toplantısının 
bir diğer önemli gündem maddesi de 2012 yılında derneğin ilk bilimsel 

kongresinin yapılması için tarih ve yer belirlenmesi idi. Kuruluşunun 
üzerinden henüz 5 ay geçmişken ulusal kongre için hazırlıklara başlanmış 
olması derneğin bilimsel etkinlikler konusundaki vizyonu ve ne kadar 
kararlı olduğunu göstermesi bakımından önemli idi. Burada ilginç bir 
gelişme oldu. Uzun fikir alışverişleri sonrasında kongre tarihi ve yeri 
konusunda o dönemde var olan tüm diğer derneklerin alışılageldik 
toplantı takvimleri ile çakışmayacak şekilde bir ön karar verildi. Ancak 
kısa bir süre sonra TÜD kendi kongresi için kullandığı geleneksel zaman 
ve mekan seçimlerini değiştirdiğini ve Ürolojik Cerrahi Derneği’nin ilk 
kongresi için düşünülen zaman ve yere kaydırdığını ilan etti. Bu gelişme 
üzerine derneğin ilk kongresinin 3-7 Ekim 2012 tarihleri arasında 
Antalya Mardan Palace Otel’de yapılması kararı verildi.
 
Kuruluş felsefesi ve amaçlarına uygun olarak şubeleşme konusunda 
sürdürülen çalışmalar sonucunda Ürolojik Cerrahi Derneği’nin kuruluşunun 
üzerinden geçen 8 aylık sürede, tüm Türkiye’yi temsilen on bir şube kuruldu 
ve Haziran 2011 tarihine kadar her şube kendi Genel Kurulunu yaparak 
Yönetim Kurullarını belirledi. Ayrıca dernek tüzüğüne göre Merkez 
Genel Kuruluna katılacak delegelerini de seçti. Bu süreç tamamlanınca, 
gerçek anlamda tabandan yukarı doğru şekillenen bir dernek yapısı 
ve dolayısıyla bunu yansıtacak bir yönetim kurulu seçimi yapılmasına 
karar verildi.
 
Kurucu Başkan Levent Türkeri Şubat 2011 tarihinde Üroonkoloji Derneği 
Başkanlığına da seçilince Ürolojik Cerrahi Derneği’nin kuruluş aşaması 
ve şubeleşme sürecinin tamamlanmasının ardından görevi yeni bir başkana
 devretme kararı aldı. Tüzük gereği olağanüstü genel kurulun Ankara’da 
düzenlenen ÇKOT toplantısında yapılmasına karar verildi. Kuruluşu 
hızla tamamlanan ÜCD’nin olağanüstü genel kurulu sonrası başkanı 
kim olacaktı? 

I
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3122 - Kurucu Şube Başkanları

eni başkanın kim olacağı, kuruluşunu tamamlamış derneğin   bundan 
sonra alacağı yolu belirlemesi açısından son derece önemliydi.

Yönetim kurulunda bu konuda oluşmakta olan görüşler ve genel eğilim 
vardı. Ancak bu konu resmi olarak gündeme gelmedi. Bunun önemli 
nedenlerinden biri derneğin kuruluşunda rol oynayan fakat kurucu 
yönetim kurulunda olmayan bazı hocaların farklı düşünebileceği ve bu 
nedenle olabilecek fikir çatışmasıydı. Bu endişe resmi olarak konunun 
gündeme gelmesine engel oldu denebilir. Ancak bu konu hemen seçim 
öncesi yönetim kurulu ve diğer fikir sahiplerinin birlikte olduğu bir 
toplantıda tartışılma imkânı buldu. Bu toplantı sonucunda yönetim 
kurulunda oluşan eğilimden farklı bir karar ağırlık kazandı. Ancak daha 
sonra şube başkanları dahil derneğin diğer organlarının yöneticilerinin 
katıldığı toplantılardan gelen eğilim sonucu değişti. 
Sonuçta Serdar Tekgül’ün yönetim kurulunun başkan adayı olarak 
sunulmasıyla oy birliği ile ikinci başkan seçildi.
Sivil toplum örgütlerinin kurumsal devamlılık açısından misyon ve 
vizyonlarına uygun biçimde devamlılık sağlayacak yeni yöneticilerin 
önerilmesi konusu dikkat etmesi gereken bir husustur.

Y
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c.)Derenin Irmağa Dönüşümü (2012-2020)

2011 Temmuz ayında yapılan olağanüstü genel kurul ile seçilen 2. Dönemin
başkanı Serdar Tekgül döneminde planlanan projeler hızla gerçekleştiril-
meye başlandı. Serdar Tekgül’ün kaleminden: 

“ÜCD kuruluş dönemini tamamlamış, yeni oluşmuş tüm şube delegeleriyle 
birlikte yapılan genel kuruldan sonra artık ileriye doğru yol alacak yapılanma 
ve büyüme dönemine girmişti.
 
Bu dönem doğru ve akılcı hedeflerin tanımlanması ve hedeflere uygun 
olarak doğru proje ve planlamaların yapılması adına son derece önemliydi. 
Bu dönemin başarısı derneğin geleceğini ve kaderini belirleyecek kadar 
kritik ve hepimiz için büyük bir sorumluluktu.
 
Genel kurulun başarıyla sonuçlanması ile ÜCD tüm şube ve delegeleriyle 
ilk önemli sorumluluk sınavını vermişti. Şimdi sorumluluk yeni yönetim 
kuruluna aitti.
 
Bu planlamanın önemi ve sorumluluğunun bilinciyle yola çıkarken tüm 
fikirleri dinlemeye ve en yüksek katılımcılığı sağlamaya büyük özen gösterdim. 
Zira yanlış kararlar verme gibi bir şansımız yoktu.
 
Bu dönemde olanları üç başlık altında toplamak uygun olur. Bu yapılanların 
geriye baktığımda bugün derneğin geldiği noktada bu üç başlık son derece 
önemliydi.
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1. Kurumsallaşma

• Derneğin kritik analizinin yapılması misyon vizyonun katılımcı bir 
şekilde tanımlanarak hedeflerin belirlenmesi

• Derneğin etkin çalışan bir ofisinin ve sekretaryasının oluşması, bu 
anlamda bağımsız hale gelinmesi

• Mali bağımsız ve etkin yapıyı destekleyecek şekilde legal sorunları da 
ortadan kaldıracak dernek işletmesinin kurulması.

 
ernek sekretaryası başlangıçta kaçınılmaz olarak kongre acentası 

bünyesinde yürütülüyordu, bunun dernek çıkarları ve doğru yapılanması 
için kabul edilmez bir durumdu ve hızla dernek günlük işlevlerini 

sürdürecek şekilde iki sekreter ile çalışmaya başlandı ve internet işlerini 
yürüten bir firma ile anlaşarak çalışılmaya başlandı.  Bu ilk adım daha 
sonra giderek kendi avantaj ve dezavantajlarını değerlendirerek 
sekretarya yapısını daha da profesyonelleştirecek ve hatta tüm internet 
teknolojilerini bağımsız dernek bünyesinde sürdürür hale gelecekti.
 
Kötü tecrübeler ve kısaca bölünme diye tanımlanacak bir sürecin sonunda 
kurulan bir dernek olmamız nedeniyle bir derneğin herkesçe benimsenmiş 
ortak değerleri ve ilkeleri olmasının önemini çok çok iyi öğrenmiştik. 
Bu ilkeleri çoğunluğun benimseyerek kollamasının derneğin kalıcılığı, 
başarısı ve değişen yönetim yapılarıyla sağa sola savrulmaması için son 
derece önemliydi.
 
Bunun için katılımcı bir şekilde misyon ve vizyonun tanımlanması 
gerekiyordu. Bunu yaparken yönetim kurulunun liderlik yapması 
gerekiyordu.

Yeni kurulan sekretaryanın ilk önemli çalışması derneğin misyon   ve vizyonunu 
tanımlayacak hedeflerini ortaya koyacak ilk önemli geniş katılımlı toplantıyı 
organize etmekti.
 
Bu toplantı ulaşım, lojistik kolaylıkları ve düşük maliyeti nedeniyle 
Esenboğa havaalanı yakınındaki Esenboğa Airport otelde yapıldı ve iki 
gün sürdü.  Tüm yönetim kurulu üyeleri dışında tüm diğer kurul üyeleri ve 
şube başkanları toplam 40 kişi katıldı. ( Resim 15-16 kasım ajandası. ) Çok 
yoğun süren bu iki günde derneğin tüm analizi ve bu analiz bazında 
güçlü ve zayıf yönlerin değerlendirilmesi  yapıldı ve fırsatlar belirlenerek 
hedefler ortaya kondu.

D
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Bu toplantıyı yönetirken gelen önerilerden aldığım notlar çok değerli 
bir anı olarak hala duruyor ( Resim : alınan notlar). Bu toplantı gerçek 
anlamda tam katılımcılık ile derneğin yol planının ve hedeflerinin 
belirlendiği çok başarılı bir toplantı oldu. Bu toplantı sonunda ÜCD 
gemisinin rotası da net olarak çizilmişti.
 
Bu toplantı derneği bugünkü haline getirecek ilk kararların alındığı 
adımların atıldığı toplantı oldu. Daha sonra orada oluşmaya başlayan ana 
yapı benimsenerek her aşamada daha da iyileştirilerek dernek emin ve 
büyük adımlarla gelişti. Tam 9 yıl sonra hemen hemen aynı zamanda 
ÜCD yine havaalanı yakınında bu sefer İbis Otel'de bu sefer 70 kişinin 
katılımıyla ikinci 10 yıla girmeden yeniden misyon ve vizyonunu 
değerlendirecek ve katılımcılıkta bir büyük  adım daha atacaktı.
(Bkz: derneğin misyon ve vizyonu toplantısı) (bis hotel resmi) 
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2. Derneğin Büyümesi
 

ernek alt branş dernekleri ve bazı bölgesel derneklerin (Ankara 
Ürologlar Derneği, Ege Ürologlar Derneği, Karadeniz Ürologlar Derneği, 

Çukurova Ürologlar Derneği) katılımıyla oluşmuştu. Branş dernekleri 
daha merkeziyetçi yapıya sahip ve üye sayıları kısıtlıydı ancak kompakt 
üye yapılarına sahipti. Ülke çapına uygun bir şekilde yayılmak ve 
teşkilat yapısı oluşturmak bu derneğin ana hedefi olmalıydı. Bölgesel 
derneklerin bu anlamda önemi büyüktü; ancak bölünme döneminde 
bu dernekler de erozyona uğramış kompakt yapılarını kaybetmişti. 
Bu dernekler bazında dernek şubelerinin oluşması ve gelişmesi 
gerekiyordu. Onun için çok önemli stratejik bir hedef olarak şubeleşme 
ve şubelerin büyütülmesi ana hedef olarak benimsendi.  Bu anlamda her 
şubenin kendi bölgesindeki ürolog sayıları ve onlara ulaşma yüzdeleri, 
şube performans kriteri olarak değerlendirilerek tatlı, rekabetçi bir 
ortamda büyüme hedeflendi. Kasım 2011 toplantısında şube başkan ve 
temsilcileriyle yapılan toplantı yaklaşık yarım gün sürdü, bölge bölge 
analizleri yapılarak şube büyüme hedefleri revize edildi ve tanımlandı. 
Bu çalışmanın daha sonraki dönemlerde tekrar yapılması ve gerektiğinde 
bazı şubelerin şehir değişiklikleri yapılması sonucunda bugünkü 1600 
üyeye ulaşmak mümkün oldu.
 
Zaman içinde şubeler, ÜCD’nin temel alt yapısını oluşturarak tüm katılımı 
da sağlayarak başlangıçtakinden farklı olarak branş derneklerinden daha 
önemli hale geldiler.
 
Bu büyüme gerçekleşirken sekreteryaya büyük önem düştü ve dernek üye 
yapısı ve kayıtları zaman zaman revize edilerek çok düzenli bir kayıt 
sistemi ve haberleşme ortamı oluşturuldu.
 
Büyüme için vazgeçilmez gereklilik kaynak oluşturmaktı. Sponsorluk için
modeller oluşturuldu ve yoğun sponsorluk çalışmaları yapıldı. Sponsorlukta 
ülke çapında yayılım fikri sponsorlarca da önemli destek buldu. Sponsorlarla 
kurulan ilişkilerde “Aynı gemide birlikte olma“ felsefesi  ön planda 
tutularak ortak projeler yapıldı ve her biri bir partner olarak tanımlandı.
 
Bu dönemde sponsorlar ile ilk görüşmeleri bizzat giderek kendi ofislerinde 
yapmıştık bu bir ezber bozmaydı. Bazılarınca eleştirilen bu davranış 
sponsorlarca çok değerli  bir jest olarak algılandı. Kongre sonunda sponsor-
lara teşekkür yemeği ve geri bildirim alma süreci de bir ilkti.  
Sponsorlarımızla uzun yıllar ve başarıyla gidecek ilişkilerin temeli atılmış oldu.

D
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 3. Projelerin Geliştirilmesi
 
CD'de yapılan her işin bir proje gibi görülmesi ve yönetilmesi vizyonu 

hem etkin hem de hızlı sonuca varan çok önemli bir özellik olarak 
en başta tanımlandı.
 
Her kongre bir proje gibi planlandı. Kongre yapılma ve yönetme 
prensipleri bu şekilde geliştirildi. İlk dönem bu prensiplerin iyice oturup 
kolay uygulanmasının zor olduğu bir dönem oldu. Birlikte çalışılan 
firma ile başta kurulan ilişkiler nedeniyle ihale yapılmadan devam edildi. 
En başta yakın desteği olan Symcon firması ilk kongrede de önemli destek 
sağlayarak kongrenin çok iyi bir katılım ve başarıyla oluşmasını sağladı. 
Bu dönem derneğin işletmesinin de kurulması ile mali bağımsızlığını 
alma anlamında önemli adımların atıldığı dönem oldu. Bu dönemde 
kongre yapma ilkeleri adına istenilen hedeflere tam ulaşılmasa da daha 
sonra bu yapının dernek için ne kadar getirisi yüksek olduğu anlaşıldı.
 
Bu dönemde bilimsel yayınların oluşması önemli bir projeydi. Bu 
başlık altında Masaüstü başvuru kitabı yazıldı, güncellemeler serisi 
oluşturuldu.
Dergi için eskiden beri yayın hayatında olan Üroloji Bülteni seçildi. 
Başlangıçta el kitabı gibi planlanan Masaüstü başvuru kitabı büyük başarıya 
ulaştı. İlk baskısı yetmedi yenilenmesi gerekti. Daha sonra 2016’da ikinci 
edition yayınladı. Çok önemli bir Türkçe kaynak oldu.
 
Dijital yayıncılığın önemi daha o zamandan görülerek Urotube projesi 
başlatıldı ve dijital veriler derneğe ait bir yapı içinde gelişmeye başladı. 
Zaman içinde edinilen tecrübelerle uro-tube,  Uropedia gibi ürolojide 
eşi az bulunur bir dijital kütüphaneye dönüşecekti.
Tüm projeler proje ekipleri ve yöneticileri tarafından yürütüldü ve
yönetim kurulu özellikle belirli aralıklarla değerlendirme toplantıları yaptı 
ve sponsor desteğini sağladı.
 
Geriye baktığımda her atılan adım ileride gelişerek derneğin markası olarak 
kabul edecek önemli yapılara ulaşarak derneğin bugünkü derneğe en 
uzak kişinin bile inkar edemeyeceği başarılı ve etkin yapısına ulaşmasını 
sağladı.
 
Bir anlamda bu dönem bu başarı hikayesinin ilk bölümüydü. Bunu diğer 
bölümler izledi.

Ü
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 Bu döneme ait tek başarısızlık, dergi için istenilenlerin yapılamamasıydı. 
Üroloji bültenini hayata geçirmek mümkün olmadı ve hatta zaman 
kaybına neden oldu. Daha sonra derneğin yayın organı olarak başlatılan 
Journal of Urological Surgery ilerleyerek yayın hayatında önemli yer aldı. 
İstenilen yerde olması için hala uğraşı gerekiyor. 
 
Bu dönemde önceliklerden birisi üye sayımızın arttırılması idi.
2010-2011 arasında üye sayısı 800’ü geçmiş, 2011-2013 döneminde ise 
950 üye sayısına ulaşılmıştı. Meslektaşlarımızın derneğe olan ilgisi 
elbette kendilerine ulaştırılan ve katkılarına açık bilimsel düzeyi yüksek 
toplantılar oldu. Meslektaşlarımızın ihtiyacı olan, konusunda uzman 
liyakat sahibi kişilerin bilgi ve tecrübelerinden yılın sadece belirli 
dönemlerinde değil, sık ve Türkiye sathına yayılmış olarak birebir 
yararlanmaktı. Başkan Serdar Tekgül döneminde 11 bölgede toplam 72 
toplantı yapıldı ve derneğin kuruluşunun 2. yılında, 2012 yılı Ekim ayında 
1. Ulusal Ürolojik Cerrahi Kongresi gerçekleştirildi. Bu kadar kısa sürede 
büyük hazırlık ve maddi destek gerektiren tüm bu organizasyonlar 
yönetim kurullarının, derneğe güven duyan ancak başlangıçta stratejik 
olarak fazla destek veremeyen firmalar ile yoğun toplantılar sonucu 
gerçekleştirilebildi. Firmalar akademik yeterliliği sorgulanamayacak 
bu güçlü derneğe giderek artan şekilde destek verdiler. Bilimsel şölene 
dönüşen ilk kongrede 1000’in üzerinde katılımcı ve 21 yabancı, 100 
üzerinde yerli konuşmacı yer aldı. Katılımcıların ve özellikle firmaların 
geri bildirimleri kongre sırasında ve hemen sonrasında alınarak bir 
sonraki kongrenin nasıl olması gerektiği, nelerin iyi yapıldığı, güçlü ve 
zayıf yanlarımız gözden geçirildi. 

Levent Türkeri ve Serdar Tekgül başkanlıklarında Ürolojik Cerrahi Derneği 
artık rüştünü ispat etmiş, kendisine güvenen bir dernek halini almıştı. 
Üroloji platformu olarak yola çıkılmış, sıfırdan başlayarak yepyeni ve 
reformist yaklaşımla kurulan bu derneğe tüm ürologların da güveni 
ve desteği ile yönetim kurullarının çok sayıda projeyi hayata geçirmesi 
Türk Ürolojisinin dinamik, akademik yüzü olmuştu. Bu aşamada en 
büyük zorluk başlanan projelerin başarılı olarak devamının sağlanması 
idi. Sadece bu projeleri gerçekleştirmiş olmak değil, kullanılabilir ve 
meslektaşlarımızın devamlı başvuracağı mecra haline getirmek önemli 
idi. İlk iki dönemde temelleri atılan ve işlemeye başlayan projelerin 
başarılı olması bu projeleri yürüten ekiplerin özverili çalışmaları, yakın 
takipleri ve yönetim kurullarının desteği ile oldu. 
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Her yönetim kurulu toplantısında başlatılan projelerin sorumluları 
gelişmeleri aktardı ve başarılı veya geliştirilmesi gereken noktalar tespit 
edilip yeni yol haritaları çizildi.

Başlatılan projeler, yapılan toplantılar yeni bir dernek için çok yeterli 
olmasına rağmen, aynı noktada kalmak derneğe gönül verenler için 
duraksamak hatta gerilemek olarak kabul edildiği için her yönetim 
döneminde yeni projelerin de hayata geçirilmesi amaçlandı. Bu nedenle 
2013-2015 döneminde de Bülent Alıcı başkanlığında kitabın ileri 
sayfalarında anlatılacak birçok proje hayata geçirildi.

Üye sayısı 2013-2015 döneminde 1133’e ulaşmıştı. Her ne kadar bu sayı 
büyük bir aşama kaydedildiğini gösterse de derneğe konumları gereği 
üye olamayan çok sayıda meslektaşımızın olduğu da biliniyordu.

5-9 Kasım 2014 tarihinde Kaya Palazzo Otel’de gerçekleşen ve kuruluşunun 
4. yılında ikinci büyük kongresini yapabilen bir dernek olarak konulan 
hedeflerin gerçekleşmesi, sadece yönetici olanları değil desteklerini 
esirgemeyen ürologları da mutlu etti. 600’ün üzerinde bildiri, 70 ayrı 
kurumdan 72 video gönderilen kongreye gösterilen ilginin yüksekliği, 
bildirilerin kalitesi ve katılan meslektaşlarımızın toplantılara olan 
yüksek ilgisi takdir edilecek düzeyde idi. ÜCD’yi destekleyen ilaç 
endüstrisinin saygın temsilcileri de bu ilgiden kendilerine düşeni aldılar. 
Kongrede sosyal olarak gerçekleştirilen “Hayatın Renkleri” fotoğraf 
sergisi herkes tarafından takdir edildi. Bu tarz sosyal etkinlikler daha 
sonraki kongrelerde de devam etti ve geleneksel bir hal aldı. 

Adil Esen’in kaleminden 2015-2017 dönemi: 

“Aslında kendi dönemimi iki yılla kısıtlamanın gerçekci bir ifade olmadığını 
düşünüyorum. Kitabın ilk sayfasında anlatılan kuruluş, öncesi 
dönemden başlayarak kuruluş ve 2020‘lere kadar uzanan dönemi kendi 
dönemim olarak nitelemek daha doğru geliyor.  Bu kitapta yer alan ve 
almayan birçok ismin de 2010-2020 dönemini kendi dönemleri olarak 
nitelendirdiklerini düşünüyorum.

2010’dan 2020’ye kadar derneğin her noktasında olabildiğince her 
projesinde değişik roller üstlenerek katıldım. Katıldığım projelerdeki 
pozisyonum önemli değildi, önemli olan Ürolojik Cerrahi Derneği’nin 
adım adım gelişmesi ve yurt sathında kabulü idi. Projeler kitabın çeşitli 
bölümlerinde sunulduğu için tekrarlamak istemiyorum. 
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Ürolojik Cerrahi Derneği’nin ikinci on yılında, ilk on yıl ki ivmesinin 
devam ettirilmesi için olabildiğince çok üyenin her dönemi kendi 
dönemi olarak görmesi gerektiğini düşünüyorum.

2015-2017 döneminde dernekte pozisyonu ne olursa olsun projelerin 
içinde aktif rol oynayan tüm arkadaşlarıma teşekkür ederim.  Kitapta 
sunduğumuz proje ve öykülerin yaratılmasında çok sayıda üyenin 
katkısı oldu. Bu dönemde liderlik sorumluluğunu alan Cem Akbal, 
Serkan Doğan, Atilla Arıdoğan ve diğer arkadaşlarıma sonsuz teşekkürler.

Bu kitabın yazılmasıyla  birlikte sembolik olarak dernek bayrağını teslim 
ettiğimizi, 2020’ler sonrasını da kendi dönemim olarak değerlendirdiğimi 
belirtmek isterim.”

Şaban Sarıkaya’nın kaleminden 2017-2019 dönemi: 

“Başkanlığım döneminde  toplam 104 şube toplantısı, 18 kurs, 21 
il toplantısı, 2 bölge toplantısı gerçekleştirildi. Androloji Çalışma 
Grubu aktif hale getirilerek ÜCD ESSM ile afiliye oldu. AGEP grubu 
oluşturularak, müfredat hazırlandı ve 2018-2019 akademik yılında 
hayata geçirildi. Ülkemiz mezuniyet öncesi tıp eğitiminde üroloji 
müfredatı konusunda çalışmaya başlanıldı. Transplantasyon çalışma 
grubu kurularak faaliyetlerine başladı. Antalya Rixos Sungate Otel'de 
değişik ülkelerden 20 yabancı konuşmacının da katkıda bulunduğu 
4 ÜCD Kongresi 1290 katılımcıyla başarıyla tamamlandı. AUA ile 
Mayıs 2019 da Chicago’da “Best of AUA” projesinin işbirliği protokolü 
imzalandı. Dernekler yasası gereğince tüm üyelere ulaşılarak hepsinin 
bilgileri elektronik ortamda tekrar güncellenerek Ocak 2019 itibarıyla 
ÜCD nin toplam 1407 üyesi olduğu tescillendi.”

Zaman makinesi yılları sarmaya başladı ve Mayıs 2020’lere gelindiğinde 
doğumunu önceki sayfalarda sunduğumuz ÜCD’nin gelişimini, 
dönemin dernek başkanı Aydın Mungan’ın kaleminden okuyalım:

”Ulusal Plastik Cerrahi Derneği tarafından 16 Mayıs 2020 tarihinde 
“Cerrahi Bilimlerin Büyük Buluşması” adı altında Covid-19 döneminde 
ulusal cerrahi dernekleri tarafından yapılanlar, YÖK ve sağlık 
bakanlığına yapılacak önerilerin belirlendiği bir toplantı düzenlendi. 
“Covid-19 salgınında ne durumdayız?”, “Normalleşmeye geçiş nasıl 
olacak?” başlıklı toplantıda Türk Klinik Mikrobiyoloji ve İnfeksiyon 
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Hastalıkları, Sağlık Bakanlığı Bilim Kurulu üyesi Prof Dr. Alpay Azap, 
Türk Anesteziyoloji ve Reanimasyon Derneği, Türk Cerrahi Derneği, 
Türk Kulak Burun Boğaz ve Baş Boyun Derneği, Ürolojik Cerrahi 
Derneği Başkanı, Türk Jinekoloji ve Obstrüktif Derneği, Türkiye Çocuk 
Cerrahisi Derneği Başkanı, TOTBİD, Türk Nöroşirürji Derneği ve Türk 
Plastik Rekonstrüktif ve Estetik Derneği ve TTB Başkanı toplantıya 
katıldı. Bu toplantıda Covid-19 döneminde yapılacak cerrahi girişimlere 
yönelik öneriler, Covid-19 döneminde yapılan medikal tedavilerin 
mevcut şartlara göre adapte edilmesi ve araştırma görevlisi eğitiminde 
bu döneme bağlı gelişen eğitimdeki kesintinin giderilme yöntemleri 
konusunda ulusal bir yol haritası belirlendi ve bunların sağlık bakanlığı 
ve YÖK’e bildirilmesine karar verildi.”

10 yılda ulaşılan zirve yukarıdaki paragrafta özetlenmektedir. Unutmamalıyız 
ki “Zirveye ulaşıldığı zaman daha yüksek zirveler görünür hale gelir.”
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d.)Derneğin Mali Durumu ve İşletmenin Kurulması ve Tarihi

nceki satırlarda anlatıldığı gibi 6575 TL’lik aidat ve bağışla derneğin 
ilk can suyu oluştu. Kitabın diğer bölümlerinde detaylarıyla anlatılacağı 

gibi toplantı iyi bir katılım ve sponsor desteği ile gerçekleşti. Ödeme, 
sponsor ilaç firmaları tarafından kongre şirketine yapıldı. Kongre 
şirketinin masrafları çıktıktan sonra arta kalan para ile derneğe birikim 
sağlamak ümit ediliyordu. Ancak toplantıdan 1 ay sonra şirketin hazırladığı 
dökümler, kâr etmenin ötesinde toplantının zarara yol açtığını ve kongre 
şirketine olan borcun daha da arttığını gösteriyordu. Çok başarılı bir 
toplantının ardından borcun daha da artması derneği başka çözümler 
aramaya yönlendirdi.

Sponsorların mali desteklerinin  ilk elden derneğe yatırılmadığı takdirde 
derneğin mali olarak güçlenemeyeceğinin ve mali kayıpların ortaya 
çıkacağı fark edildi.

Bir sivil toplum örgütünün sponsorların parasal desteklerini kongre 
firması yerine direkt olarak dernek hesabına yatırmasının derneğin 
fatura kesebilmesiyle mümkündü. Yapılan hizmetleri, ticari işletme 
aracılığı ile faturalandırmak mümkün olacaktı. Elde edilen gelir ile 
dernek faaliyetleri sürdürülebilecekti. Fakat “ticari işletme nasıl kurulur, 
yetkileri ve sorumlulukları nedir” yönetim kurulunun yabancı olduğu 
konulardı. Derneğe bağlı iktisadi ticari işletmenin sahibi de kanunlar 
gereği dernek olamıyordu. Yönetim kurulu, Serdar Tekgül ve Bülent 
Alıcı’nın iktisadi ve ticari işletme imza yetkilisi olarak gösterilmesine karar 
verdi. Serdar Tekgül ve Bülent Alıcı, ticari işletmenin sorumluluğunu 
yüklenmeyi hiçbir karşılık beklemeksizin kabul ettiler. Belki de ticari 
işletmeden oluşan zararlar gelecekte onlara mali bir yük oluşturabilirdi. 
Bu riskleri karşılıksız olarak almaları gerçekten bir fedakarlıktı. Ticari 
işletmenin sorumlu müdürünü olarak da Tayfun Genç tayin edildi. Bu 
şekilde gerçek sürdürülebilir bir derneğin finansal alt yapısı amatörce 
kurulmuş oldu. 

 

Ö
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3124 - İşletme Kuruluş Belgesi

aşka bir ifade ile Ürolojik Cerrahi Derneği İktisadi İşletmesi 5 
Aralık 2011’de yani derneğin 1. yaşında kuruldu. Bu aşama derneğin 

bugünlere ulaşmasında belki de en önemli adımdı. Kongre şirketinin 
muhasebesine bağlı kalmak yerine derneğin kendi kurumsal işletmesi 
ile iktisadi faaliyetlerini yürütmesinin daha yararlı olduğu net olarak 
görüldü. Kurulduğundan bu yana bir yıldan fazla süre geçmiş diğer 
bölümlerde detaylarıyla anlatıldığı gibi ülke çapında onlarca toplantı 
gerçekleştirilmiş, her toplantıda yeterli sponsor bulunabilmiş olmasına 
karşın dernek kasasındaki para 10,521 TL idi. İktisadi işletme 2000 TL 
sermaye ile kurulmuştu.

B
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1 Ocak 2012 tarihinde dernek hesabında ise 5.809 tl vardı. Tüm mali 
birikim bu hesaptı. Kongre şirketlerinin muhasebe sistemiyle geçen 
2010-2011 dönemi akademik açıdan çok önemli adımlar atılmasına 
karşın mali açıdan yok sayılırdı. ÜCD İşletmesinin kurulup, kongre 
firmalarının aradan çıkartılması sonrasında 1 yıl içinde işletme kasası 
içinde 506.331 TL para biriktiğini gördük. Dernek hesabından ise 
hemen hemen hiç para harcanmadı. 

1 yıl içinde bu kadar birikimin nedenlerini sıralamak gerekirse ; 
• İşletmenin kuruluşu, 
• Finansal bakış açısının yönetim anlayışına yerleşmeye başlaması 
• En önemlisi ilk kongrede, kongre şirketi ile uygulanan mali sözleşme 

Organizasyon firmasıyla yapılan anlaşmada kongre kayıt, uydu 
sempozyumları ve stant ücretleri direkt ÜCD iktisadi işletmesi üzerine 
yatırılıp işletme tarafından fatura kesilmesi şartı koyuldu. Organizasyon 
firması ise konaklama ve transfer ücretlerini fatura etti. Özetle 
kongreden elde edilen gelir iki ayrı muhasebe hesabına gidecek derneğin 
oluşturduğu kazanç direkt derneğe ulaşacaktı. 

Kongreler ve kongre şirketleriyle olan anlaşma içerikleri çok gizli 
konular olarak tıbbi sivil toplum örgüt tarihimizde yer almaktadır. Bir 
derneğin sürekli olarak sadece belirli bir kongre şirketiyle çalışmasının 
getireceği dezavantajlar her zaman gözönünde tutulmalıdır.

Kongre anlaşmaları, kongre sonrası dernek-firma arasında gelir-gider 
mutabakatlarının içeriği mutlaka şeffaf olmalıdır. İlk kongre sonrası 
davet usulü ile ihalelere başlandı. İhale şartnamesi hazırlandı ve belirlenen 
kongre firmalarına gönderildi.

İhalede otel konaklama ücreti, ücretsiz ağırlanan misafir sayısı en önemli 
parametrelerdi. İhalelerde elde edilen kazanım her seferinde çok şaşırtıcı 
oldu. İhale sürecinde getirilen tekliflerin içerikleri ve yer yer etik 
sorunları gözlemlemek süreci anlamak açısından eğitici oldu. 

Tıbbi sivil toplum örgüt kongrelerinin ihale yöntemiyle yapılması 
zorunluluğu tüzük değişimi ile sağlanabilir.
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Kongre öncesi ve kongre sırasında yapılan harcamaların niteliği ve 
miktarı kayıtlı, belgeli ve şeffaf olarak yönetim kuruluna gerekirse genel 
kurula sunulabilecek bir yapıya dönüştü. Şeffaflık ve hesap verilebilirlik; 
ister akademik, ister sivil toplum örgütü, isterse kamu olsun, söz 
konusu kurumun en önemli kültürel değeri olmalıdır. Şeffaflık, hesap 
verilebilirlik gibi ilkeler söylemlerde yer almasına karşın uygulamaya 
geçirilmesi zordur. Bu aşamada Paulo Coelho’nun güzel sözü akla 
geliyor. “Dünya fikirlerle değil, örneklerle değişir.” İhale ve kongre 
firması ile anlaşma yöntemi, ÜCD kurulduğu 2010 yılından bu yana 
değişimini daima örneklerle gerçekleştirmesinin bir ispatıdır.
 
İleride ki yıllarda mizan, gelir-gider dengesi, KDV, gelir vergisi gibi kavramlar 
da öğrenilmeye başlandı. 2011 yılından itibaren saymanlıktan sorumlu 
yönetim kurulu üyesinin iş tanımı içine mizan okumak, her projenin 
gelir gider bilançosunu sorgulamak, harcamaları sorgulamak yer aldı. 
Adil Esen ile başlayan bu süreç gelişerek devam etmektedir.

Muhasebeden sorumlu Ayhan bey son derece titiz, kılı kırk yaran bir kişiliğe 
sahip olması, cehaletten kaynaklı yanlış adımlar atılmasına engel oldu.
Geçen yıllar içinde üç aylık mizanlarla işletmenin (Gerçekte derneğin) 
bilançoları düzenli kontrol edilir hale gelmişti. İlk yıl ve ilk kongre 
sonrasında (2012) işletmeye önemli düzeyde para girişi oldu. Taahhüt 
ettikleri ödemeyi geciktiren hatta ödemeyen firmalar bir buçuk, iki 
yıl sonra farkedildi. Borçların nasıl takip edileceği bilinmiyordu. Bu 
dönemde düzenli mizan okumayı öğrenmek ve Aslı Özkan’ın dernek 
sorumlusu olarak istihdam edilmesi ile dernek, gerçek bir kurum 
haline geldi. Borçlarını ödemeyen firmalar saptanarak gerekli uyarılar 
yapılmaya başlandı.

Ürologları devamlı ziyarete gelip kendi ürünlerini tanıtan fırmalardan 
bazılarının sözlerini yerine getirmemesi anlaşılan ve yönetim kurulu 
tarafından kabul edilebilecek bir konu değildi. Ama profesyonel hayatın 
gerçeği de öğrenilmiş oldu. Bazı firmalara önce sözlü, sonra yazılı 
uyarılar gönderilerek borç takibi yapılabildiği gösterilmiş oldu. Protesto 
niteliğindeki hukuksal metinleri yazma becerisi kazanılması yaklaşık 1-2 yıl 
sürdü. Sonuçta alacakları takip ve tahsil edebilen bir yapı haline ulaşıldı. 
Bu konuda oluşan birikimden öte Aslı Özkan’ın varlığı ve derneğe 
kazandırdığı bürokratik anlayış çok önemli rol oynadı.
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Alacakları takip etme becerisi kazanıldıktan sonra gerçekleştirilen 
bilimsel aktivitelerin gelir-gider dengesini takip etme ve bilimsel de olsa 
her faaliyetin finansal prensiplerle gerçekleştirilmesi kültürü derneğe 
yerleştirildi. “Ölçemediğini yönetemezsin” prensibiyle toplantıların akademik 
performansı olabildiğince geri bildirimlerle, finansal performansları ise 
tablolarla ölçülmeye başlandı.

Gelir-gider dengesini takip etmek için her faaliyetin bilançosu tablolar 
şeklinde oluşturulmaya başlandı. 2012-2013 döneminde ilk toplantı 
bilançosu taslağı oluşturuldu. Aslı Özkan 2013 yılından bu yana tabloyu 
düzenli ve tavizsiz bir şekilde doldurup proje sorumlusuna, mali işler 
sorumlusuna ve dönemin dernek başkanına sunmaktadır. 

Dernek başkanı, mali işler sorumlusu ve yönetim kurulu projelerin 
gerçekleştirilip gerçekleştirilemeyeceği kararını finansal tablolar eşliğinde 
vermektedir.

3124 - ÜCD Şube Toplantı Takip Listesi

rologların “Tüm faaliyetlerinin akademik olduğu ve akademik bir 
sürecin de para ile ölçülemeyeceği” gibi bir paradigması vardır. 

Bireysel olarak bu kitapta yer alan herkes hiç bir maddi karşılığı 
olmaksızın zamanını, emeğini, enerjisini ortaya koyarak bu derneği 
kurup bugünlere getirmiştir. Bir amaca, ülküye hizmet için kişisel 
fedakarlıkta bulunmak olmazsa olmazdır. Ancak parasal ilişkilerin ana 
tema olduğu dernek faaliyetleri içeriği itibariyle akademik olmasına 
karşın temelde kapitalizm kurallarına uymak zorundadır. Bu gerçek 
yıllar içinde fark edildikçe her akademik faaliyetin gelir-gider dengesini 
takip etme ve kararlarda finansal parametreyi de dikkate alma kültürü 
derneğe yerleştirildi. Alışkanlık ve inanışlarda değişiklik yapmak o kadar 
kolay değildi. Yıllar boyu kendi içimizde çok tartıştık. Sonunda ortak bir 
çözümlemeye ulaştık.

Ü
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Kurumsal kültüre entegre edilen finansal performans tabanlı proje 
yaklaşımı derneğin gücünü zaman içinde arttırıp bugünlere ulaşmasını 
sağladı. 

Örnek vermek gerekirse; 2013 yılında Kuzey Yunanistan Üroloji derneğinden
Ürolojik Cerrahi Derneği ile ortak toplantılar konusunda teklif gelmişti. 
İlk bebek adımlarını atan derneğin uluslararası tanınırlığı için önemli bir 
adımdı. Sınırlı da olsa uluslararası akademik işbirliği ortamına girmek 
için heyecan vericiydi. Yunanistan kökenli Sivil Toplum Örgütü’nün 
daveti ile Selanik’te birlikte toplantı düzenlendi. Ardından Yunanlı 
dostlar ile 2015’te İstanbul’da ikinci bir toplantı gerçekleştirildi. 

Toplantının akademik düzeyinin ve katılımcı sayısının istenen düzeye
ulaşmaması, gerek Selanik, gerek İstanbul toplantısının mali tabloları da 
incelendiğinde zarar edildiğinin anlaşılması toplantıların sonlandırılma 
kararı verirken dikkat edilen hem akademik hem de finansal 
parametrelerdi.

Tüm şube toplantılarının sponsordan sağlanan mali destek sınırları içinde 
yapılması derneğin dikkat ettiği konular arasına girdi. Bu alışkanlığa 
önce her toplantının gider-gelir tablosunun oluşturulması, katılan 
kişi sayısı, sponsor firmayı içeren tablo şablonu oluşturmayla başlandı. 
Oluşan tabloyu her toplantı için doldurma alışkanlığı kazanıldı. Şube 
toplantılarının finansal ve katılımsal performans ölçülmesi kültürü 
Aslı Özkan’ın titizliği ve dirayeti ile oldu. Aslı Özkan’ın düzenli tablo 
oluşturma alışkanlığı sonucunda biriken veriler düzenli olarak yönetim 
kurulu toplantılarının gündeminde yer almaya başladı. Yönetim 
kurulu toplantılarında mali tablonun konuşulma sıklığı önceleri garip 
karşılansa da ufak tefek itirazlara rağmen rutin dikkat edilen bir konu 
halini almıştır. Finansal verilere göre projeleri gerçekleştirme kültürü 
ÜCD’nin temel taşlarından biri haline geldi. Dernek muhasebecisi 
Ayhan bey mizan okumayı sayman üye statüsünde Adil Esen’e öğretince 
tahsilat sürecine daha ağırlık verildi.

Derneğin her faaliyetinde fatura alınması ve kesilmesi olmazsa olmaz
olmuştu. Yurt içinde her türlü faaliyetleri fatura üzerinden gerçekleştirmek 
alışkanlığı derneğin kültürü haline geldi. Ancak yurt dışı ilişkilerinde 
bazı zorluklarla karşılaşıldı. Yapılan her harcamanın faturası olması 
gerektiğinden Avrupa Üroloji Derneğine (EAU) ödenen meblağ karşılığında 
fatura istendi.
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EAU’nun faturalandırma konusunda deyim yerindeyse “yokuşa sürme” 
tutumu ile karşı karşıya kalındı. Uzun süreli telefon görüşmeleri 
yazışmalar sonrasında EAU ikna edildi ve alınan fatura ile üyelik 
ücretleri dernek hesabından karşılandı.

2017 yılına gelindiğinde finansal tabloda önemli bir yekün oluşturduğu 
fark edilmesi EAU-ÜCD ortak üye projesinin bitmesinin nedenlerinden 
biri oldu. İki örnekte de görüldüğü gibi finansal tablo derneğin küçük 
veya büyük ölçekli her türlü projesinde dikkate alınan bir parametre 
oldu. Derneğin genel merkezinin bulunduğu ve kurulmasının temel 
taşlarından olan İris firması ile de her ilişkinin mali unsurunu kayıt 
altına almak, takip ve kontrol etme prensibi çok önemli bir adımdı. 
Derneğe bu kadar yakın olan bir şirketin dahi dernekle ilişkisinin 
mali unsurlarını kurallarına göre takip etme alışkanlığı kazanıldı. Bu 
tutum derneğin sponsorluk veya proje nedeni ile ilişkide bulunduğu 
tüm şirketlere de aynısını uygulama prensibini getirdi. İlişkilerin 
mutlaka kayda alınmış mali unsurlarının olması gerektiği tüm yönetim 
kurullarınca kabul edilip uygulandı. 

Finansal tabloya göre şube toplantılarının performanslarını şube 
başkanları ile tek tek görüşülüp bilgiler paylaşıldı. Genel merkez 
çoğunlukla şubelerin kendi sponsorlarını bulma prensibinin arkasında 
durdu. Bu dönemde “eli sıkı” yönetim prensibi benimsenmesi nedeni ile 
birçok şube başkanı yakınıyordu. Dönemin şube başkanlarından Reşit 
Tokuç “Artık kalbim daralmaya, tansiyonum yükselmeye başladı.” 
şeklinde söylenirken bir yandan da gülümsüyordu. Bu dönemde pozitif 
ayrımcılık yapılan şubeler de olmadı değil. Özellikle Güneydoğu 
Anadolu Şubesinin toplantılarını sponsoru olmasa da dernek tarafından 
desteklendi. Bölgenin özellikleri mesleğe yeni atılmış ürologların 
çoğunlukla bu bölgeye tayini ve onlara destek olma kararı finansal tabloyu 
bir yana bırakma kararında etkili oldu. Şube toplantılarını genelde 
Türkiye paketi içinde firmalarla görüşmek tercih nedeniydi. Bu amaçla 
Haziran-Temmuz aylarında firmalara “Sponsorluk Dosyası” gönderme 
politikasına karar verildi. Bir sonraki yılda yapılacak faaliyetlerin 
teker teker hepsinin özellikleri, içerikleri ve sponsor ücretlerini içeren 
bir dosya hazırlanıyor ve ilaç firmalarının ürün müdürlerine tek tek 
gönderiliyordu. 
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3125 - Sponsor Dosyası Kapağı
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n önemli projelerden biri olan “Geleceğin Ürologları Yetişiyor” 
projesinde ilk yıl 132.000 TL zarar edilmesine rağmen ilerleyen yıllarda 

da proje devam etti. Ancak sponsor sayısını arttırmak için daha çok çaba 
harcandı ve masraflar minimalize edildi. Dördüncü yıla gelindiğinde 
gelir-gider dengesinde ancak 5500 türk liralık bir fark kalmıştı.

Gelecek bölümlerde detaylarıyla anlatılacak olan AGEP ise finansal 
tablonun hiçbir şekilde göz önüne alınmadığı, sadece ve sadece Türk 
ürolojisine katkı amaçlı proje olarak kabul edilen özellikli bir durum 
oldu. 10. yıl sonlanana kadar AGEP hiçbir sponsorla desteklenmedi.

Bir tıbbi sivil toplum örgütünün en önemli unsurlarından olması gereken 
dergi de gelir-gider dengesinin bakılmadığı bir proje oldu. ÜCD’nin 
akademik açılımının tamamlanması stratejisi doğrultusunda dergiden 
hiçbir gelir elde etmek amaçlanmadı. Ancak masrafları olabildiğince 
kısma politikası bu projede uygulandı.

ÜCD’nin üye öncelikli stratejisi sonrasında oluşturulan hukuksal ve 
özlük sorunları bürosu Türk üroloji sivil toplum örgütü tarihinde bir 
ilkti. Önemli sayıda üyeye destek verilmesi nedeniyle bu projede de 
finansal tabloya bakmama kararı alındı.

2020’den itibaren koşulların da zorlamasıyla dijital ortam üzerinden 
faaliyetler önemli hale geldi. Ancak dijital sürecin finansal tabloya 
etkilerini şimdiden öngörmek mümkün değil. 

Benimsenen tek strateji
“ Değişmeyen tek şey değişim ve değiş ya da yok ol” idi.

E
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e.)Web Sitesi

eb sitesi 2012’de kurulmasına karşın belirli bir süre destekleyici 
firmanın kapasitesiyle sınırlı kaldı. “Informasyon” çağına uyum 

sağlamak için belirli bir süre geçmesi kuruluş dönemindeki derneğin 
öncelikli projelerini hayata geçirmesi daha önemliydi. Gerek insan 
kaynakları, gerek mali kaynaklar birçok cephede birçok proje ile 
uğraşılmasını engelliyordu. Her ne kadar derneğin tüzüğünde internet ve 
bülten sorumlusu tanımıyla görevlendirilmiş bir yönetim kurulu üyesi 
olsa da 2015 yılına kadar internetin imkanlarını sınırlı kullanılmıştır. 
2015’te Aydın Mungan İnternet ve Bülten Sorumlusu olarak yönetim 
kurulu üyesi seçildi. Web sitesi ve internet politikalarında yaşanılan 
değişimleri Aydın Mungan’ın kaleminden okuyalım;

“2015’de İnternet ve Bülten Sorumlusu olarak ÜCD yönetim kurulu 
üyesi olarak seçildiğimde işimin hiç olmayacağı sorunsuz bir dönem 
geçireceğimi düşünüyordum. Yanıldığımı kısa zamanda anlayacaktım. 
Bunun ötesinde görevimin tam tanımını bile bilmiyordum. Konunun içine 
dahil oldukça alt yapının ne kadar sorunlu, zor ve pahalı bir konu 
olduğunu ve teknik destek almadan altından kalkılmasının mümkün 
olamayacığını gördüm. Nereden başlayacağımı bile tam bilemiyordum. 
Dijital iletişim kaynaklarımızdan olan e-postalar ile ilgili en çok 
gördüğüm sorun spam sorunuydu. İnternet ve Bülten Sorumlusu olarak 
e-postalar bana bile ulaşmıyordu. Bu nedenle buradan başlamaya karar 
verdim. 19 Haziran 2015’de Dernek Sekreterimiz Aslı Özkan’dan gelen 
önemli bir e-postanın bana ulaşmamış olması beni bu konuya eğilmeye 
itti. Aslı Özkan ile yazışmamız şu şekilde idi:

“Aydin Mungan <anmungan@yahoo.com>ToAslı Çakar, Adil Esen, 
balici@gmail.com
• Jun 19 at 6:38 PM
• Asli, verdiğin bilgiye teşekkürler ama bana gelen hiçbir mail olmadı. Bu 
konuları görüşmeliyiz kimlere ulaşmıyor anlamamız lazım
 • Aydın
iPhone’umdan gönderildi 19 at 6:38 PM”

Bu “kimlere ulaşmıyor anlamalıyız” cümlesinin yazıldığı 19 Haziran 2015 
saat 18:38 dijital altyapı değişiminin başladığı andır. 22 Haziran 2015’de 
Aslı’nın yaptığı incelemeler sonrasında bana gönderdiği cevapta şöyle 
yazmıştı:

W
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“Mail datasından mail adresinizi kontrol ettim, listenin içerisinde yer 
alıyorsunuz. 18 haziran tarihinde 1489 kişilik datamızın tamamına 
“Genel Kurul Sonuç” maili iletilmiş görünüyor. Mail datasına mailinizi 
2. kez ekledim, spamlarınızı da kontrol edebilir misiniz?”

Spamlarımı kontrol ettiğimde maili spamda buldum. Bu sorunun ciddiyetini 
gösteriyordu. Acaba yollanan e-postaların ne kadarı gerçekten ulaşıyordu. 
İletişim ağımız gerçekten çalışıyor muydu? Yoksa biz çalıştığını mı 
zannediyorduk. Hizmet aldığımız yerle yaptığımız görüşmeler sonucunda 
26 Ağustos 2015’de gelen cevap şu şekilde idi: “Aydın bey, sizin de 
söylediğiniz gibi sistem mailin dağıtılıp dağıtılmadığını kontrol ediyor. 
Spama düşme olasılığını azaltmak için her defasında 10 adet mail 
gönderip 1 dk bekletiyoruz (mail serverların bulk sender algılamaması 
için). Gönderim sayısını azaltmak önemli bir öneri diye düşünüyorum 
çünkü (bilhassa eylülle başlayan yoğun dönemde) ÜCD’nin çok fazla 
maili gidiyor (toplantılar vs için). Saygılarımla”. Bu benim adıma 
kabul edilemez bir cevap idi giderek büyüyen ve gelişen genç bir 
derneğe iletişimini azaltması söyleniyordu. Çok dinamik bir yapısı 
olan ÜCD’nin kendini ve yaptıklarını ona inanan ve çatısı altında 
birleşenlerine ulaşmak yapılanları anlatmak benim görevimdi ve bana 
bunu yapmamam söyleniyordu. Ayrıca uluslararası dernekler 30.000-
40.000 kişiye spama düşmeden e-posta yollayabilirken, ben neden 1500 
kişiye yollayamıyordum. Servis sağlayıcının cevabı üzerine sorunun ne 
olduğunu ve çözümü var ise nasıl çözülebileceğini anlamak için kendi 
tanığım Türkiye’nin en önemli 3 bilgisayar gurusunu aradım.

Gelen cevaplar bizim artık ÜCD olarak hızla büyümeye başladığımızı ve 
kurumsallaşma yolunda çabuk ve köklü kararlar almamız gerektiğini 
gösteriyordu. Hazirandan ekime birkaç ay içinde dijital yapıda ışık hızıyla 
değişimler olmaya başlamıştı. Sorun benim çözebileceğimden büyüktü.

Kurumsallaşma yolunda ilerlerken yolumuzu açan, emekleri ile bizleri 
daha iyiye taşıyan bu 3 değerli insan Victor H. Levi, Mahmut Tamersoy 
ve Talat Öncü’ye şahsım ve derneğim adına içtenlikle teşekkür ederim.”

2015’un ilk aylarında web sitesi üzerinde yoğunlaşılmaya başlandı. Aydın 
Mungan sunumunda “Uluslararası bir kimlik kazanmak istiyorsak bizim 
vitrinimiz olan web sitemizin uluslararası bir dilde yazılmış olması 
gerekiyor. Çünkü dünya giderek küçülüyor ve uluslararası bağlantılar 
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daha da önemli bir hale geliyor. Bizim için genç meslektaşlarımızın 
uluslararası tecrübe edinmeleri ve daha sonrada uluslararası çok merkezli 
araştırmalarda yer almaları, uluslararası kongre ve toplantılarda sunum 
yapmaları ve uluslararası EAU, AUA, SIU gibi derneklerde görev 
alabilmeleri bizim dernek olarak uluslararası bilinirliliğimizle paraleldir. 
Genç bir dernek olan ÜCD’nin vitrini de web sitesidir ve en azından 
bazı bölümlerin hızla ingilizceye tercüme edilmelidir” diyordu ve hızla 
hedefe ulaşıldı.

1 Ocak 2015 ile 30 Haziran 2015 arasında toplam 5504 kullanıcı sayfamızı 
ziyaret etmişti. Ortalama oturum süresi 2:50 dakika idi. Sonuçlar dernek web 
sayfasına gösterilen ilgiyi göstermekle beraber yaklaşık 3 dakikalık sayfa 
kalış süresi hedefe tam ulaşılamadığını düşündürüyordu. Bu nedenle 
2018’de başlayan ve 2019’da yapımı biten yeni bir web sitesi yapılmasına 
karar verildi. Bu site çok daha çekici çok daha yenilikçi ve çok daha 
kullanıcı dostu olmalıydı. Yeni web sitesine bu özelliklerin dışında 2 yeni 
fonksiyon eklendi. Bunlardan bir tanesi “Benim Sayfam” idi. Burada 
kişiye özel olarak sadece kendi şifresi ile girebileceği ve sadece şahsi 
kullanımına açık yönetim kurulu üyelerinin bile göremediği bir sayfa 
oluşturuldu. Bir diğer yeni eklenen uygulama ise “Akıllı Takvim” idi. Bu 
ise yaklaşmakta olan dernek bünyesindeki toplantıları ve uluslararası 
kongreleri işaretleyip bu tarihten belli bir süre önce bir mesaj ile yer ve 
tarih gibi toplantı bilgilerinin kişiye hatırlatılması fonksiyonuydu.

Detaylarıyla aşağıda sunulan web sitesinin 2020 izlem performansı derneği 
memnun etmekle birlikte alınacak çok yol olduğunu göstermektedir.

26 Nisan 2020 ve 3 Ağustos 2020 tarihleri arasında web sayfasının izlenme 
analizi Tablo-1’de görülmektedir.
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26 Nisan 2020 ve 3 Ağustos 2020 tarihleri arasında web sayfasının izlenme 
analizi Tablo-1’de görülmektedir.
 

3126 - Sayfalara Göre Web Sitesi Kullanımı 2020

3127 - 2020 Aylara Göre Web Sitesi Kullanımı

 

Sayfa Adı Ziyaret Sayısı (%) 

Ürolojik Cerrahi Derneği (Ana sayfa) 16740 (%82,6) 

ÜCD Bölgesel Toplantı WEBCAST’leri 743 (%3,7) 

ÜCD YÖNETİM KURULU 1078 (%5,3) 

ÜCD İletişim 510 (%2,5) 

ÜCD Güncelleme Serileri 1196 (%5,9) 

Toplam 20267 
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f.)Yeterlilik Kurulu

erneğin kuruluşunun ilk zamanlarının önemli çalışma alanlarından 
birisi de Yeterlik Kurulu ve bu kurula bağlı komisyonların kurulması 

ve çalışmaları oldu. Ürolojik Cerrahi Derneği’nin kuruluş felsefesini 
oluşturan önemli kavramlardan bir tanesi ülkemizde meslek üyeleri 
arasındaki eğitimi ve üroloji uygulamalarının kalite farklarını en aza 
indirmek, bunun için bilimsel standartları belirlemek ve yaygınlaştırılmış 
düzenli eğitim ve denetleme faaliyetleri ile bu standartları yükseltmekti. 
Bu amaçla Yeterlik Kurulu oluşturulması büyük önem taşıyordu ve ilk 
günden beri Yönetim Kurulunun faaliyet planları arasındaki yerini 
almıştı. 

Avrupa Üroloji Yeterlilik Sınavının değişik yerlerde o ülkenin dilinde 
gerçekleştirilebiliyor olmasından hareketle EBU sınavlarının Türkiye’ de 
ve Türkçe yapılması amaçlandı. Bu doğrultuda TTB-UDEK in önerisiyle 
3.1.2015 tarihinde iki ulusal üroloji derneğinin (ÜCD ve TÜD) eşit 
katılımıyla Ortak Üroloji Yeterlilik Kurulu (OÜYK), oluşturuldu. Her 
iki derneği temsilen 4 er üyenin katılımıyla toplam 8 kişiden oluşan OÜYK 
her iki yılda bir dönüşümlü başkanlık ve sekreterlik üzerine uzlaştı. (Joint 
Turkish Board of Urology -JTBU). OÜYK yapılanması ve hedefleri 
ile ilgili yazışmaları hem EBU hem de TTB-UDEK ile gerçekleştirdi. 
OÜYK’nin öncelikli hedefi; EBU Yeterlik sınavının ülkemizde ve Türkçe 
yapılması şeklinde belirlenmişti. EBU ile kurulan ilişkiler sonucunda, Kasım 
2016 tarihinde ilk yazılı, Haziran 2017 yılında ise ilk sözlü sınav ülkemizde 
ve Türkçe gerçekleştirildi.

Sonrasında her yıl aynı tarihlerde hem yazılı hem de sözlü sınavlar 
ülkemizde düzenli olarak yapılmaya devam etmektedir. Bu sayede hem 
ülkemizde EBU Sertifikasına sahip Üroloji Uzmanı sayısı artmış, hem de 
genç meslektaşlarımız EBU Sertifikası alabilmek için farklı ülkelerde ve 
yabancı dilde sınava girmek zorunda kalmamış oldu.

D
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4.)ULUSLARARASI KABUL EDİLİRLİĞİN TARİHİ

CD’nin tüzüğüne göre sivil meslek örgütleriyle uluslararası ilişkilerle 
görevli bir yönetim kurulu üyesi bulunmakta. 2010-2020 dönemindeki 

dış ilişkiler iki ana grupta toplanabilir.

1)    Diğer ülkelerin yerel üroloji dernekleri
2)    Uluslararası (global) üroloji dernekleri

Diğer ülkelerin yerel üroloji dernekleri ile ilişkiler:

Özellikle Kuzey Yunanistan Üroloji Derneği ve Mısır Üroloji Derneği ile 
ilişkiler öne çıkmaktadır. ÜCD’nin ilk yılında Kuzey Yunanistan Üroloji 
Derneği kurucu başkan Levent Türkeri ile iletişime geçerek ortak 
bilimsel toplantılar yapılmasını önerdi. Görüşmeler sonrası Selanik’te 
ÜCD ilk uluslararası toplantısını gerçekleştirdi. Yunanlı ürologların 
sıcak karşılamaları ile katılımı 100 civarı olan bir toplantı gerçekleştirildi. 
Ertesi yıl da ÜCD, Kuzey Yunanistan Üroloji Derneğini İstanbul’da 
ağırladı. Ancak toplantının akademik performansının ötesinde finansal 
açıdan uygun olmaması nedeniyle toplantı zinciri sonlandırıldı.

Ü
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4101 - ÜCD - Kuzey Yunanistan Ürologlar Derneği 
Toplantı Afişi 1

 
 
September 12, 2014 
 
Session I: 
Chairmen:   Dr. Evagelos Ioannidis ,Dr. Bülent Alıcı  

 
17.45-18.05  State of the Art Lecture 

High Risk Localized Prostate Cancer: Role of surgery as the key 
management strategy 
Dr.  Vakalopoulos Ioannis    

18.05-18.10  Q&A 
 
18.10-18.50 Pro-Con Debate: Salvage Lymph Node Dissection in Patients with 

Recurrence after Radical Prostatectomy or Radiation Therapy 
   Moderator: Dr. Haluk Özen    
18.10-18.25  Must be a routine procedure 
   Dr.  Nikolaos Kalinderis      
18.25-18.40  Must be avoided 
   Dr. Can Öbek    
18.40-18.50  Discussion 
 
18.50-19.10  Advances in surgical treatment of pelvic organ prolapsus 
   Dr.  Themistoklis Mikos   
19.10-19.15  Q&A 
 
19.15-19.35 Tension free vaginal tapes and beyond;Our difficulties and the future of 

anti incontinence treatment 
   Dr. Ali Ergen   
19.35-19.40  Q&A 
 
19.40-19.55  Role of  phosphodiesterase inhibitors in the management of BPH   
   Dr. Bülent Alıcı    
19.55-20.00  Q&A 
 
 
20.00   Opening Ceremony 
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4102 - ÜCD - Kuzey Yunanistan Ürologlar Derneği 
Toplantı Afişi 2

Current progress and future perspectives in Urology
11-13 September 2015,Taksim Point Otel, İstanbul

Dear Congress parcipants,
We are happy to announce that the  Society of Urological Surgery (UCD) in collaboraon with the  of 
Urological Associaon of Northern Greece , are holding their 2nd Urological Meeng «Current progress and 
future perspecves in Urology», which will take place in İstanbul, on September 11-13th 2015, in Taksim Point 
Hotel.

Registration Fees   on site

Doctors   60€

Residents  50€

Nurses, Students free

Taksim Point Hotel single  double

Daily room rate 150€  150€
(Bed & Breakfast, V.A.T not included)

Registraon Fees include:
Admiance to all sessions, Admiance to Opening Ceremony & to Exhibion, Congress Proofs, Cerficate of Aendance
Coffee, refreshments, light lunch during the official meeng breaks & Congress Dinner.

Contact: 

Aslı Cakar 

asli@ucd.org.tr

nd
2  Turkish-Greek Urological Meeting

Airport-Hotel Transfer

Atatürk Airport - Taksim Point Hotel  45€
(One way, V.A.T not included)



84

ısır Üroloji Derneği (AAU) ile Kahire’de Aralık 2017’de düzenlenen 
52. EUA ve 14. AAU Kongresi’nde düzenlenen Türkiye oturumunda 

dönem başkanı Dr. Şaban Sarıkaya tarafından ÜCD katılımcılara 
tanıtıldıktan sonra Dr Serdar Tekgül, Dr. Levent Türkeri ve Dr. Adil Esen 
konuşmacı olarak katılımcılara hitap ettiler. Yapılan işbirliği gereği 31 
Ekim–4 Kasım 2018’deki 4. ÜCD Kongresinde de ana salonda bir “AAU 
Lecture” ve “AAU oturumu” gerçekleştirildi. EUA ve ÜCD Kongre 
programlarındaki işbirliği Aralık 2018’de ki 53. AAU Kongresinde de 
devam etti. Ancak ortak proje oluşturacak işbirliği ortamı oluşmadı.

Uluslararası (Global) Üroloji Dernekleri ile İlişkiler:

1980’lerde başlayan informasyon devrimi ile birlikte devrimin artçı 
dalgaları yıllar içinde hayatın her noktasına ulaştı. Bilgi, dünya üzerinde 
insanoğlunun yaşadığı her noktaya hızla iletilmeye başlanınca iletişimde 
baş döndürücü hızda ivmelendi. Artan iletişim sonucu dünya global bir 
köy olarak değerlendirilmeye başlandı. İnformasyon devriminin en 
önemli sonuçlarından biri de “globalizasyon” oldu. 1990’lardan itibaren 
“uluslararası şirket” tanımı “global şirket”e dönüştü. Yerel şirketler, 
global yapıyla uyumlu hale gelmemesi durumunda yok olma adayıydı. 
Sivil toplum örgütleri de bu sürece uyum sağlamak zorundaydılar. 
ÜCD’de eski tanımıyla uluslararası yeni tanımıyla global sivil toplum 
örgütleriyle ilişkiye girmeyi “zamanın ruhu” gereği stratejik hedef 
olarak belirledi. ÜCD’nin kuruluşu üyelerin yakın ilişkide bulunduğu 
EAU’ya 4 Kasım 2010 tarihli mektupla bildirildi, EAU Genel Sekreteri 
P-A. Abrahamsson ÜCD’nin ilk kongresine katıldı. ÜCD her yıl EAU 
Ulusal Dernekler Toplantısına davet edilmeye başlandı.

Avrupa Üroloji Derneği (EAU), Amerikan Üroloji Derneği (AUA) gibi 
global sivil toplum örgütleri dünya çapında üye kayıt etme, yerel üroloji 
dernekleri ile partnerlik oluşturma politikasını stratejik hedef olarak 
belirlediler. Her iki büyük dernek üst yönetimi dünyadaki her ulusal 
üroloji sivil toplum örgütü ile olduğu gibi ÜCD ile de partnerlik yapısı 
oluşturmak amacıyla adım attı. Bu strateji doğrultusunda EAU 2013 
yılında ÜCD’ye partnerlik anlaşması önerdi. 

Partnerlik anlaşması gereği; EAU’ya yeterli üyelik kaydı yapıldığı 
zaman önemli miktarda üyelik aidat indirimi yapılacak ve EAU üyelik 
haklarından yararlanılabilecekti. EAU’nun periyodik yayını olan European 
Urology dergisi sunulacaktı. 

M
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Ayrıca EAU kongrelerine katılımda önemli indirimler sağlanacaktı. 
ÜCD, EAU ile bu anlaşmaya imza attı ve üyelerine duyuru yaptı. 
Yaklaşık 100 üye bu projeye katılmak için gönüllü olduğunu bildirdi. 
ÜCD üst yönetimi, üyelerinin güncel bilgiye ulaşmasını desteklemek 
ve uluslararası platformlara katılımını desteklemek amacıyla üyelik 
aidatının %50’sinin dernek tarafından karşılanması kararı alındı. İlk 
yıllarında olan bir sivil toplum örgütünün maddi imkanları da oldukça 
sınırlı olmasına karşın bu karar sivil toplum örgütünün üyelerine 
sorumluluğunu ortaya koyan bir örnektir. Yaklaşık 50 euro karşılığında 
ÜCD üyeleri EAU üyesi olabiliyordu. Önceki satırlarda belirtilen 
kazanımlar eşliğinde 2013 yılında 160 üye, ikinci yıl 304 üye EAU’ya kayıt 
oldu. ÜCD açısından bakıldığı zaman, önemli bir mali fedakarlık yapılıyordu.

EAU ile partnerlik anlaşması sonrası 2012 yılından itibaren SEEM 
toplantıları düzenlenmeye başlandı.

 

4103 - SEEM Toplantı Afişi

AU, Güneydoğu Avrupa şubesinin düzenlediği toplantılara 
Türkiye’yi de dahil etmişti. Ancak Güneydoğu Avrupa şubesini oluşturan 

ülkelerin ürolojideki uluslararası seviyelerinin çok farklı olması, 
toplantıların akademik içeriğini olumsuz yönde etkiledi. Türkiye’nin 
diğer ülkelere göre çok daha ileri düzeyde olması sonucu toplantıların 
Türk ürologlarına bir katkısı olmuyordu. Çünkü konuşmacılar, diğer 
şube üyelerinin akademisyenlerinden de seçilmek durumundaydı. Ayrıca 
toplantıya ev sahipliği yapacak ülkenin organizasyon birikiminin yetersiz 
olması toplantı kalitesini de etkiliyordu. SEEM 3. yılında EAU üst 
yönetiminin kararı ile sonlandırıldı. Toplantıların sonlandırılmasında 
şubeyi oluşturan ülkeler arasındaki farklılıklar görünür nedendi. 
Ancak EAU yönetim kurulu üyeleri arasında geleceğe yönelik kariyer 
planlamaları da bu toplantı zincirinin sonlandırılmasında etkili olduğu 

E
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gözlemlendi. Bu durum EAU gibi global bir sivil toplum örgütünde 
stratejik düzeydeki kararların da bireysel hedefler önceliklendirilerek 
alınabileceğini gösteren bir örnektir.
 
2016’da Adil Esen, EAU genel sekreteri Chris Chapple ile Münih EAU 
kongresinde görüştü. Görüşme Chapple’ın tüm partner dernekler ile 
ayrı ayrı görüşme zinciri kapsamında Chapple tarafından talep edilmişti. 
Adil Esen partner dernek olarak EAU ile ortak proje yapılmasını talep 
etti. O ana kadar partnerlik olarak tanımlanan konu ulusal kongrelerde 
EAU’nun 2-3 konuşmacı göndermesi şeklinde idi. Bu tip partnerlik 
gerçekte ilişkileri sağlayan yerel dernek yöneticilerinin uluslararası 
camiada tanınması veya tanınırlığının perçinlenmesini sağlıyordu. 
Dernek çok önemli düzeyde mali ve bürokratik desteklerde bulunmasına 
rağmen derneğe kurumsal bazda hiçbir getirisi yoktu.
 
Adil Esen, Chris Chapple’a genç ve gelecek vaat eden ürologların EAU 
içindeki projelerde yer alması önerisini sundu. Chris Chapple öneriyi 
ilk aşamada çok olumlu karşıladı. ÜCD’nin önerdiği adayların CV’sini 
istedi. Öneriye göre ÜCD aday listesini gönderecek, EAU içindeki değişik 
çalışma gruplarına genç adaylar dahil edileceklerdi. Eğer performanslarından 
memnun kalınmazsa, EAU bu adayları proje dışına çıkaracaktı.

Adil Esen 1 ay içinde ÜCD’nin belirlediği 10 adayın atıf ve H indeksleri 
dahil tüm akademik performans ve CV’sini EAU’ya sundu. Ardından 
Yılören Tanıdır, hasta bilgilendirme komitesine alındı. İlerleyen yıllarda 
da komitenin önemli bir üyesi oldu. Ancak listede yer alan 9 isim ile 
ilgili hiçbir geri dönüş olmadı. İletişime geçilip sorulduğunda, dosyanın 
ellerine ulaşmadığı gibi yanıtlar veriliyordu.
 
Chris Chapple ile 2 kez görüşülmesinin ardından 2 kez daha aynı dosya 
gönderildi. 2017 Kongresinde EAU yönetim kurulu üyeleri ve Chris 
Chapple, Adil Esen ve Serdar Tekgül ile toplantı yapıldı. Bu toplantıda 
Chris Chapple, EAU projeleri içinde yer almanın ancak bire bir ilişkilerle 
mümkün olacağını, partner derneğin referans özelliğinin EAU’da çalışma 
için önemli olmadığını belirtti. Ayrıca kendisinin ÜCD’nin önerdiği 
projeyi onayladığına dair hiçbir ifadesinin olmadığını da herkes içinde 
belirtti. Ses kaydı veya yazılı tutanak tutma gibi bir yöntem mümkün 
olmadığından yönetim kurulu gülümsemekten başka bir tepki vermedi. 
Bu cevap partnerlik anlaşmasının ne anlama geldiğini en üst düzeyde 
gösteren bir yanıttı.
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İlerleyen yıllarda üyelerin EAU üyelik haklarını ne düzeyde kullandığını 
öğrenme arzusu ortaya çıkınca global sivil toplum örgütlerinin başka 
stratejileri de fark edilmiş oldu. ÜCD başkanı olarak Adil Esen EAU’dan; 
ÜCD aracılığıyla kayıt olan üyelerin European Urology dergisini 
kullanma performanslarını öğrenmek istediği zaman bu bilginin gizli 
statüde olduğu, paylaşılamayacağı cevabı ile karşılaştı. Sonuçta üyelik 
aidatının yarısını veren, üye kaydı için çaba gösteren, ulusal bir derneğin 
sınırlarının sadece üye kaydı olduğu anlaşılmaya başlandı. Aynı 
durumun başka bir örneği olarak EAU kendi faaliyetlerini duyurmak 
için tüm ÜCD üyelerinin iletişim bilgilerini istedi. Bu yaklaşım 
partnerlikteki bilgiye ulaşımın tek yönlü çalışmak üzere planlandığını 
gösteren ip ucuydu ve ÜCD tarafımızdan kabul görmedi.

EAU üyelik kayıt ücretlerinin karşılığında fatura konusunda da “garip” 
bir tutum içinde idi. “Invoice” Türkçe’de faturaya karşılık gelen bir 
kelimedir. Paranın Türkiye’den gelmesine karşın parayı gönderen 
kurum veya kişilere ülkemizin kanun ve yönetmeliği ile uyumlu fatura 
gönderilmiyordu. Uygun fatura şablonu çok uzun uğraşlar sonunda geçici 
olarak sağlanabildi.
 
2010-2018 yılları arası EAU ile partnerlik anlaşması sürdü. Bu dönem EAU 
açısından ülkemiz içinde en az 500 EAU üyeliği sağlanması en önemli, 
belki de tek hedefti. EAU hedefine ulaşamadı. ÜCD açısından amaç 
EAU ile “kazan, kazan” stratejisi ile ortak projeler geliştirmek ve ÜCD 
üyelerinin EAU’da aktif rol almalarını sağlamaktı. Ne yazık ki bu bakımdan 
da olumlu sonuçlar elde edilemedi.

Sonuç olarak partnerlik anlaşması 2018 yılında dernek başkanı Şaban 
Sarıkaya döneminde sonlandırıldı. EAU ile ilişkiler bireysel düzeyde 
devam etmektedir. Gerçek anlamda global örgüt yerel örgüt partnerliği ne 
yazık ki mümkün olmamaktadır. EAU gibi global sivil toplum örgütlerinin 
bireysel ilişkiler üzerinden ulusal kurumlarda, tek taraflı kazanımlar elde 
etme alışkanlıkları devam ediyor. 

Amerikan Üroloji Derneği’nin (AUA) yaklaşımı ise daha direkt ve 
anlaşılır nitelikte oldu. Öncelikle AUA’nın ürünlerinin ulusal sivil 
toplum örgütlerince tüketilmesi (satın alınması) stratejisini uyguladığı 
görüldü. Eğer kendi yapılarına kazanç sağlayacağına ikna olurlarsa 
strateji esnek hale gelebiliyor.
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Amerika Üroloji Derneği’nin işbirliği teklifini görüşmek üzere 17 Mart 
2018’de Kopenhag’da ÜCD’yi temsilen Başkan Dr. Şaban Sarıkaya ve 
önceki Başkan Dr. Serdar Tekgül ile AUA Genel Sekreteri Dr. Manoj 
Monga ve Dr. John Denstedt bir araya geldi. İşbirliği alternatifleri 
tartışıldı. Diğer uluslararası organizasyonların da yaptığı gibi AUA’nın da 
öncelikli olarak sunduğu blok üyelik önerisi ile ilgili olarak daha önceki 
deneyimler örnek gösterilip, verimliliği konusundaki endişeler dile 
getirilerek çok uygun olmadığı uygun bir dille anlatıldı. Üyelerimizin 
önemli bir kısmının katılma olanağı bulamadığı o yıl düzenlenen 
AUA Kongresinden seçkilerin ülkemizde paylaşılmasını sağlayacak 
“Best of AUA” projesinin daha yararlı olabileceği düşünüldü. ÜCD 
Kongresinin 2018’de gerçekleştiriliyor olması nedeniyle 2019’da “Best 
of AUA” toplantısını düzenleme konusu 5 Mart 2019 da ÜCD Yönetim 
Kurulunda görüşülerek kabul edildi. ÜCD Başkanı Dr. Şaban Sarıkaya, 
İkinci Başkan Dr. Zafer Aybek ve Genel Sekreter Dr. Atilla Arıdoğan, 4 
Mayıs 2019 da Chicago’da AUA Sekreteri Dr. Sam Chang ile bir araya 
gelerek ÜCD hakkında yaptıkları bilgilendirmenin ardından, AUA ile 
ÜCD arasında gerçekleştirilebilecek işbirliği alternatiflerini görüşüp, 
2019 sonbaharında İstanbul’da gerçekleştirilecek “Best of AUA, 2019” 
sözleşmesini imza altına aldılar. Akşamında ÜCD Başkanı Dr. Şaban 
Sarıkaya, AUA Başkanı Dr. Robert C Flanigan tarafından verilen 
“Presidential Reception” a katılarak ÜCD’yi temsil etti.

Bu doğrultuda AUA ile 2019 yılında “Best of AUA” anlaşması Şaban 
Sarıkaya, Atilla Arıdoğan ve Zafer Aybek tarafından gerçekleştirildi. 
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4104 - AUA -ÜCD Partnerlik Anlaşması

 
4105 - AUA - ÜCD Hatıra Fotoğrafı
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oplantı 25-26 Ekim 2019 tarihleri arasında Aydın Mungan‘ın 
başkanlığı ve Bülent Önal koordinatörlüğünde İstanbul’da gerçekleşti. 

Toplantıda 65 konuşmacı vardı. Olgular üzerinden tartışmalar, up to 
date sunumlar ve video sunumlarıyla oldukça zengin bir içeriğe sahipti. 
Sam Chang ilk günkü programın önemli kısmını bizzat kendi yaptı. 
Toplantıda simultane tercüme de yapıldı. Bu toplantıya 302 katılımcı 
oldu. Katılımcıların Malatya, Diyarbakır, Ordu, Gaziantep, Çorum, 
Osmaniye, Niğde, gibi İstanbul dışı şehirlerden de gelip katılmaları 
dikkat çekiciydi. Toplantı geri bildirimi çok olumluydu.

 

4106 - Aydın Mungan, Bülent Önal ve Sam Chang

T
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oplantı içeriğinin Uropedia’da yayımlanmasına izin vermeleri ÜCD 
açısından çok olumlu bir yaklaşımdı.

Uluslararası Üroloji Derneği (SIU) ile ilişkiler ise 10 yıllık ÜCD tarihinde 
ilginç bir bölümü oluşturmaktadır. Herhangi bir partnerlik oluşmasa da, 
iletişim süreci uluslararası ve ulusal sivil toplum örgütü ilişkileri açısından 
oldukça eğiticidir. 2017 Üroonkoloji Kongresi sırasında dönemin SIU 
sekreteri Üroonkoloji derneği yönetiminin yönlendirmesiyle ÜCD 
yönetimi ile toplantı isteğinde bulunmuştu. 2018’de tekrar görüşme 
yapıldığında SIU sekreteri De la Rosette SIU olarak bir süre önce 
Üroonkoloji Derneği ile işbirliği protokolü imzaladıklarını, ÜCD ile de 
benzer bir işbirliği yapmak istediklerini ve bunun için ÜCD’nin üç yıl 
süreyle ve her yıl artan sayıda üyesini blok olarak SIU üyesi yapması 
gerektiğini belirtti. Bu teklif kongreye kadar yapılan tüm ÜCD Yönetim 
ve Danışma Kurullarının en hararetli tartışma konusu oldu. ÜCD’nin 
2018 sonbaharında düzenlenen 4. Kongresine Dr. de la Rosette “SIU 
Lecture” vermek üzere Başkan Dr. Şaban Sarıkaya tarafından davet 
edildi. Kongre esnasında baş başa yaptıkları görüşmede Başkan Dr. 
Şaban Sarıkaya SIU’nun 3 yıllık blok üyelik ön koşulunun görev süresi bir 
yıl kalmış olan ÜCD yönetim Kurulu tarafından kabul edilebilmesinin 
mümkün olmadığını ve üyelik garantisi ile ilgili kaygılarını Dr. De 
La Rosette’e aktardı. Bunun üzerine Dr. De La Rosette de SIU olarak 
işbirliği tekliflerini geri çektiklerini söyleyerek durumu hem e-posta, 
hem de resmi bir yazı ile bildirdi.

T
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4107 - SIU’nun Partnerlik Teklifini Geri Çekme Yazısı

 

 
    Montreal, November 03, 2018 
 

    Prof. Şaban Sarikaya 
    President 
    Society of Urological Surgery in Turkey 
     

Dear Professor Sarikaya, 
 
We explored on several occasions the possible interest of a closer collaboration between the 
Society of Urological Surgery in Turkey (SUST) and the Société Internationale d’Urologie (SIU). In 
early 2018, the SIU sent SUST a Memorandum of Understanding outlining the possible benefits of 
such a collaboration. It is our understanding that you have recently discussed the proposal once 
more within the SUST Board of Directors, and the outcome was not favorable.  
 
The decision was based on the following reasons:  

1. According to your bylaws, it is only possible to have commitments for a 1 year period. 
2. The current economic situation does not support such financial commitments. 
3. Feedback from the Oncological Association of Turkey, with whom the SIU had a 1 year 

collaboration, was not positive. 
 

We regret that the SUST is not able to join the SIU. We believe this is a missed opportunity for both 
organizations. We respect the decision, and therefore understand that there is no need for further 
discussions. During our recent meeting, I encouraged you to share with your Board of Directors, 
that the SIU may collaborate with other parties in Turkey, which may provide them significant 
visibility, and this should not cause any ill feelings. The SIU remains an inclusive society with the 
goal to promote medical education and share best practices across the globe. 
 

 
Yours respectfully, 

 

          
 
    Jean de la Rosette, MD, PhD 
    SIU General Secretary 
 
 

Cc. Bulent Onal, Head of Foreign Relations 
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lerleyen aylarda SIU’nun ayrıca Türk Üroloji Derneği (TÜD), 
Avrasya Üroonkoloji ve Endoüroloji Derneği ile ortak projeleri 

ve partnerlik anlaşmaları olduğu bilgisine ulaşıldı. SIU ile partnerlik 
anlaşması geçmişte imzalansaydı kurumsal kimliğini koruması ÜCD 
açısından mümkün olmazdı. 

Ayrıca Uluslararası Endoüroloji Derneği ile ilişkilerimizi dönemin 
başkanı Bülent Alıcı’nın kaleminden öğrenelim; 

“Dönemimizde 138 asistan ve uzman üyemizin Endoüroloji üyeliği Ali 
Rıza Kural hocanın da desteği ile gerçekleştirildi”.

Uluslararası dernekler ile ilişkiler konusunda son öykümüz ise 
European Society for Sexual Medicine (ESSM) ile ilgilidir. ESSM’in 2016 
yılı sonlarında ÜCD ile ilişkiye geçmeyi amaçladığı konusunda Bülent 
Alıcı’nın duyumları sonucunda haberimiz oldu. Dönemin başkanı 
Şaban Sarıkaya’nın içten desteği Ege Can Şerefoğlu’nun katıkıları ve 
Ahmet Güdeloğlu’nun çabalarıyla ESSM ile ilk temas gerçekleştirildi. 
ÜCD temsilcileri, ESSM yönetim kurulu ile görüşerek belirli sayıda üyelik 
garantisi ile bir anlaşma yoluna gittiler. ESSM için Türkiye gibi büyük 
bir ülkenin temsili önemli idi. ÜCD açısından da uluslararası bir 
dernek ile ilişkiye geçilmesi önemli bir hedef oluşturuyordu. Karşılıklı 
“kazan, kazan” ilişkisi doğrultusunda üye kaydı yapıldı. 2018’deki ESSM 
kongresinde ÜCD’nin temsilcisi olarak Emre Akkuş Yönetim Kurulu 
Üyeliğine seçildi. Halen derneğin genç üyelerinin dışa açılımına fırsat 
sağlayabilecek bir dernek olarak ilişkiler devam etmektedir.

 

I
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4108 - ESSM Kongresinden

eçtiğimiz 10 yılı özetlersek, uluslararası dernekler ile ÜCD     kimliğinden 
taviz vermeden ilişkilerini geliştirmeye çalıştı. ÜCD’nin uluslararası 

dernekler ile ilişkilerinin temelini; 

1.  “Kazan, kazan”
2.  Ortak kurumsal projeler
3.  Kurumsal ilişkilerde bireysel kazanımların dernek kazanımı
 olarak kabul edilmemesi
4. Ortak bilgi paylaşımı oluşturmaktadır.
 
Bu doğrultuda partnerlik geliştirmek zorlu bir süreçtir. Kurumsal ilkelerin 
esnetilmesi derneği kimliğinden ve hedeflerinden uzaklaştırırken, hiçbir 
katkı da sağlamamaktadır. 

Yukarıda belirtilen deneyimlerin canlı örneğine 37. Dünya Endoüroloji 
Kongre’sinde tanık olduk;

29 Ekim - 2 Kasım 2019 tarihlerinde Abu Dhabi’de yapılacak 37. Dünya 
Endoüroloji Kongresinde Uluslararası Endoüroloji Derneğinin davetli 
konuşmacısı olarak çağırılan Türk ürologlarına Birleşik Arap Emirlikleri 
tarafından kongrede konuşma izni verilmemişti. Normal şartlarda 
Birleşik Arap Emirliklerinde iki tür vize bulunmaktadır. 

G



95

İlki ülkeye giriş vizesidir. İkincisi ise ülkede yapılan akademik bir 
toplantıda konuşma yapma vizesidir. Konuşmacı vizesine online olarak 
başvuru yapılıyor. Önce ülkeye giriş vizesi olduğu gösteriliyor, daha sonra 
hangi toplantıda konuşma yapılacağı belirtiliyor. Konuşmanın başlığı 
ve davet yazısı yükleniyor. Daha sonra konuşmacı izni geliyor. Ancak 
Uluslararası Endoüroloji Derneği tarafından davetli olmasına rağmen 
Türkiye’den gelen konuşmacılara bu toplantıda Birleşik Arap Emirlikleri 
tarafından konuşma yapma izni verilmedi ve bunun hiçbir şekilde gerekçesi 
de konuşmacılara bildirilmedi. Uluslararası Endoüroloji Derneğinden 
Birleşik Arap Emirlikleri tarafından diğer ülkelerin konuşmacı izni 
verilmeyen akademisyenlerinin de sayıları istendi. Durum çok acı bir 
şekilde ortaya çıkıyordu. Ülkelere göre izin verilmeyen konuşmacı 
sayıları şu şekilde idi; Somali 2, Yemen 1, Suriye 2, Türkiye 6. Bu direkt 
olarak ülkemize karşı alınmış bir tavırdı ve akademik bir toplantıya 
siyaset karıştırılmıştı. Bunlar asla kabul edilebilecek durumlar değildi. 
Bunun üzerine ÜCD olarak Uluslararası Endoüroloji Derneği Başkanına 
ve Dünya Endoüroloji Kongresi Başkanına bu gelişmeleri protesto eden 
bir “kınama” mektubu gönderildi. 
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4109 - Uluslararası Endoüroloji Derneği’ne Gönderilen Kınama Mektubu
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                                                                                                              29.10.2019

Dear  President of Endourological Society and President of World
Congress of Endourological Society;

It has just been sadly brought to  our attention that the lecture
invitations that were extended to our  Colleagues, Turkish Urologists, 
have been revoked by the organizing  committee of the 37th WCE
in Abu Dhabi. 

As The Society for Urological Surgery in Turkey, we condemn this 
appalling action and would like to state hereby that in our belief, any
motivation other than scientific has no place in the Medical Community
such as ours.

World Congress of Endourology  should  be organised foremost by the 
Endourology Society regardless of the hosting country/society. Having 
been as organizer and host of some of the big medical events in Turkey, 
we surely know the place of a hosting society is to implement the 
message of the main organisations and carry out the mission on behalf 
of them. 

Medical meetings are not and should never be the place for political 
manoeuvres or messages of individuals put forward. The decision of
the United Emirates Society to revoke the rights of Turkish Doctors 
giving lectures without any stated valid reason in the WCE is
unconstitutional not to mention impertinent.

We call the Executvie Committee of Endourological Society for an
immediate action.

Sincerely Yours

Prof. Dr. N. Aydin Mungan
President of Society of Urological Surgery in Turkey
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31 Ekim 2019 tarihinde Uluslararası Endoüroloji Derneği Başkanı 
Jens Rassweiler, Genel Sekreteri Margaret Pearle, Saymanı Chandru 
Sundaram tarafından böyle bir olaydan dolayı büyük bir üzüntü 
duyduklarını belirten bir mektup geldi. Böyle bir olayın ilk kez 
gerçekleştiğini belirtiyorlardı ve bundan dolayı özürlerini iletip bu 
konuda gereken girişimleri yapacaklarını yazmışlardı.

  

 

4110 - Uluslararası Endoüroloji Derneğinden Gelen Mektup

“Dear Dr. Onal, 

On behalf of the Endourological Society, we would like to express our disappointment and 
embarrassment that speaker permits were initially denied to any of the speakers invited to 
participate in the World Congress of Endourology in Abu Dhabi.  Although this is the first time we 
have encountered this requirement in any country hosting the WCE, we never imagined that this 
process was any more than a registry for speakers and that there could potentially be selective 
denial of individuals to speak.  When we were notified of the last-minute denials and in some cases 
lack of any response to the speaker permit applications of some individuals, our Congress 
Organizer and our local hosts worked feverishly to take the matter to the highest levels in an 
attempt to rectify the situation, but to no avail.  Unfortunately, we are guests in this country and 
we have no ability to change policy here. Ironically, today as the meeting in just underway, the 
speaker permits of all Turkish speakers, were approved.  

  

We sincerely apologize for the disrespect this process has shown to our important colleagues and 
friends. As you know, the Endourological Society is an international Society that strives to be 
inclusive and transparent, and these events run counter to our mission and our practice. Please 
know that we will officially express our disapproval to the Emirates Authorities after the meeting. 
Furthermore, we will take every possible measure in the future to assure that we do not commit 
to hosting the WCE any country for which there is concern for selective exclusion. Rest assured, 
we acutely feel your absence at our scientific sessions and our social program as you are integral 
to our Society.   

  

Sincerely, 

  

Jens Rassweiler, M.D. 

President, Endourology Society 

Margaret Pearle, M.D. 

Secretary General, Endourology Society 

Chandru Sundaram, M.D. 

Treasurer, Endourology Society” 
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erhal ÜCD olarak çeşitli gazeteler ve televizyon kanalları aracılığıyla 
bu durumu kabul edilemez olduğu, kınandığı tüm kınandığı Birleşik 

Arap Emirlikleri Türk büyük elçiliğine, Dışişleri Bakanlığımız nezdinde 
girişimlerde bulunuldu. Aynı zamanda tüm üyelerimiz dünyanın çeşitli 
yerlerindeki meslektaşlarına bu durumun kabul edilemez olduğu 
yönünde mesajlar gönderdi. Tarihler 31 Ekim 2019’u gösterdiğinde 
tüm bu tepkiler üzerine Birleşik Arap Emirlikleri geri adım attı ve Türk 
Ürologlarına konuşma izni verdi. Ancak ÜCD, üyelerine bunu kabul 
etmeyip konuşma yapmamalarını önerdi. TGRT Ana Haber Bülteninde, 
ÜCD başkanı Dr. Aydın Mungan’ın üyelerine gönderdiği mektup ile 
Birleşik Arap Emirliklerinin bu tepkiler üzerine geri adım attığı ve tüm 
Türk doktorlarına konuşma izni verdiği duyuruldu. 

 

4111 - Aydın Mungan’ın Duyurusu

D

 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

                                                                                                                          
30.10.2019 

 

                                            Sayın Üyelerimiz; 

 

Abu Dhabi’de yapılmakta olan World Congress of Endourology 2019 için 
Türkiye’den katılacak meslektaşlarımızın büyük bir çoğunluğuna Birleşik 
Emirlikleri tarafından kongrede konuşma yapma izni verilmediğini sizlerle 
paylaşmıştık. Yetkililerle yapılan görüşmeler ve müdahaleler sonucunda 
Birleşik Arap Emirlikler geri adım atmıştır. Endourological Society dernek 
başkanı Dr. Jens Rassweiler tüm Türk konuşmacıları için kongrede konuşma 
yapma onayının verildiğini açıklamıştır. Destek veren tüm dernek, kurum ve 
meslektaşlarımıza teşekkürlerimizi sunarız.  

Saygılarımızla, 

 

 

Ürolojik Cerrahi Derneği Yönetim Kurulu  

 

   Prof. Dr. N. Aydın Mungan 
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5.) ŞUBELEŞME VE ŞUBELEŞMENİN 10. YILA ULAŞMA TARİHİ

28 Ekim 2010 tarihinde Dernekler Müdürlüğü’ne tüzüğü teslim edilen 
derneğin 12 Kasım 2010 tarihinde ilk yönetim kurulu gerçekleştirildi. 
İlk yönetim kurulunda en önemli maddelerden birisi de şubelerin 
kurulması idi. Türkiye genelinde 11 şube kurulmasına karar verildi. 
Bu şubelerin kurulabilmesi için en az 3 üyenin tüm resmi belgeleri ile 
birlikte Dernekler Müdürlüğü’ne başvurması gerekiyordu. Tek tek her 
şubede gönüllü 3 ürolog saptandı ve onların özverileri ile ilk şubeler 
kuruldu. Şubelerin şube merkezi olarak kullanılacak adresleri önemli 
bir sorun oldu. Bazı şubelerde evleri, bazı şubelerde muayenehaneleri, 
bazı şubelerde ise üyelerin arkadaşının işyeri adres olarak gösterilerek 
şubeler kuruldu.

lk kuruluşta yer alan ürologlarının Sivil Toplum Örgütü konusunda 
birikimlerinin sınırlı olması süreci oldukça zorlaştırdı. Ancak büyük 

iyi niyet ve heyecanla Türkiye genelinde 11 şube kuruldu. Şubeler 
kurulurken o bölgede var olan yerel derneğin durumu da ayrı bir sorun 
teşkil ediyordu. Örneğin, çok büyük üye ve mali potansiyele sahip 
Ankara Ürologlar Derneği kapatılmadan faaliyetlerini sonlandırdı 
ve ÜCD İç Anadolu Şubesi’ne dönüştü. İstanbul’da da Marmara 
Ürologlar Derneği ÜCD Kuzey Marmara Şubesi’ne dönüştü. İzmir’de 
ise Ege Üroloji Derneği üyeler arasında sorun oluşmaması ve katılımın 
azalmaması amacıyla kendini fesh etmedi, ancak ÜCD Ege şubesi ile 
ortak çalışma kararı alındı. Kuruluşta yer alan bölgesel dernekler 10 
yıldır aktif hayatlarını sonlandırmıştır. Hiçbir faaliyeti olmamasına 
karşın mevzuatla hala varlıklarını sürdürüyor olmaları dernek kapatma 
bürokrasisinin oldukça zor olduğunu göstermektedir. 

 

I
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5101 - Kurucu Şube Başkanları

ynı durum Çukurova Üroloji Derneği içinde geçerli idi. Bölgesinde ilk 
kez sivil toplum örgütü kurulan Batı Karadeniz, Güneydoğu Anadolu 

Şubeleri ise yeni üye kaydı ile şubeleşmeyi gerçekleştirdiler. Kurucu şube 
başkanları tek tek telefonla ürologları arayarak ÜCD ‘ye üye olmaya 
davet ettiler. Sosyal ilişki ağında bulunan ürologlar şube kurucularına 
olumlu yanıt verdiler. İkinci genel kurula 950 üyeyle gidildi. Şubelerde 
toplantılar başladı.

 

A
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5102 - Ege Şubesinin İlk Toplantılarından

 erçeği söylemek gerekirse memnuniyetle ve içtenlikle üye olmayı 
kabuleden arkadaşlarımız evrak tamamlama konusunda oldukça rahat 

davrandılar. Hızlı üye kaydının yapıldığı ilk dönemde istenmeden yapılan 
yanlışlıklar oldu. Sonradan fark edildiğinde durumu düzeltmek için oldukça 
çaba harcandı. Aslı Özkan önderliğinde 5 kişilik ekip üye defterini 
düzenlemek ve dernekler masasına bildirmek için aylarını verdiler.

Üyelik işlemleri ile ilgili en önemli problemlerden biri de ürologların ülke 
genelinde yer değiştirme sıklığının oldukça fazla olması idi. Bir şubeye 
kayıtlı üyenin tüzük gereği yer değiştirmesi durumunda diğer şubeye 
nakledilmesi gerekir. Tabii ki hiçbir şubenin personelinin olmaması 
ve üyenin kurum değişikliğini bildirmemesi bu işlemleri hemen 
hemen imkansız kılıyordu. İstanbul’da çalıştığı öğrenilen bir üroloğun 
Doğu Anadolu Şubesinde kaydının olması hiç şaşırmadığımız bir 
durum haline gelmişti. Tabii ki bu tip hataların yasal sorunları vardı, 
ama iş yükü altında bu konulara eğilmemiz mümkün olmuyordu. 
Şubelerin kurulması 2011-2012 döneminde tamamlandı. Evrakların 
tamamlanması yaklaşık 4-5 yıl sürdü. Zaman içinde her sorun çözüldü.
Şubelerde   etkinliği arttırmanın en önemli yolu toplantı  düzenlenmesi 
idi. Her şube başkanı kendi bölgesinde düzenleyebileceği en çok sayıda 
toplantıyı en kaliteli şekilde gerçekleştirmeyi amaçladı.

G
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Örneğin, İç Anadolu, Kuzey Marmara, Ege şubeleri Eylül-Ekim aylarından 
Mayıs sonuna kadar ayda bir toplantı yapmayı başarırken, bu sıklık 
Karadeniz Bölgesi ve Güneydoğu’da yılda 5-6, Doğu Anadolu’da 1 ya da 
2 toplantıya düşüyordu. Her toplantıya katılanların sayısı sponsorluk 
miktarları ve harcamalar, kayıt altına alındı ve şubeler arasında tatlı bir 
rekabet ortamı oluştu. Önceleri İç Anadolu performans parametreleri 
ile liderken ilerleyen yıllarda yerini Kuzey Marmara’ya sonra da 
Ege’ye bıraktı. Tabii ki Ege Şube Başkanı performansta lider olmanın 
gururunu diğerlerine hissettiriyordu. Merkez, “Ölçülemeyen yönetilemez, 
geliştirilemez” prensibi ile durumu izledi. Hatta şubelerin sınırları da 
bir önceki yönetimin performansı ve değişen lojistik ihtiyaca göre 
değişebiliyordu. Örneğin halen belli bir aktivite göstermeyen Batı 
Akdeniz şubesine bağlı olan Burdur ve Isparta yıllar içinde genel kurul 
kararı ile Ege Şubesine aktarıldı. Ege Şubesine aktarılma sonrası dönemin 
Şube Başkanı Zafer Sınık ve sonraki Başkan Gökhan Temeltaş, ve 
Hayrettin Şahin Burdur ve Isparta’da toplantılar düzenlediler. Güney 
Marmara sınırları içinde olan Çanakkale ve Balıkesir’de dönemin Ege 
Şube Başkanı Adil Esen ve sonraki Başkan Gökhan Temeltaş tarafından il 
toplantıları gerçekleştirildi. 

Şubelere “Hizmet vermediğin, gitmediğin yer, senin değildir” prensibi 
hakimdi. Zamanın Güney Marmara Şube Başkanı olan Murat Demirbaş 
kendi bölgesine ait bu illerde toplantı düzenlemek isteyince tabii ki Ege 
Şubesi ile tatlı bir tartışma yaşandı. Ama kendi şubesinin düzenli faaliyet 
göstereceğine herkesi ikna edince Ege Şubesi kenara çekildi. Başka 
bir anektod da Doğu Akdeniz Şubesine aittir. Dönemin Şube Başkanı 
Atilla Arıdoğan Güneydoğu Anadolu Şubesine ait olan Gaziantep’te 
ilk kez toplantı düzenledi. Ardından Gaziantep genel kurul kararı ile 
Doğu Akdeniz şubesine bağlandı. İç Anadolu şubesinin hiç faaliyet 
göstermediği Sivas, zaman içinde Doğu Anadolu şubesine bağlandı.

Daha önceki satırlarda ifade edildiği gibi ÜCD’nin temel sloganlarından 
biri “Değişmeyen tek şey değişimin kendisidir.” Bu değişim derneğin ana 
yaklaşımlarından olduğundan hiç kimse alınan kararları kişiselleştirmedi 
ve kurumsal bir yaklaşım olarak değerlendirdi. Alınan kararlardan 
memnun olmasa da kişiselleşmediğinden değişimleri kabullenme çok 
daha kolay oldu. Dernekte değişim gerektiren konuları öngörmek 
bunlara yönelik gerekenleri yapmak önemlidir. Değişime doğal direnç 
olsa bile rasyoneli iyi açıklanmış ve kabul edilmiş değişimler derneği 
güçlendirmiştir.
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ube toplantıları şubelere göre değişmesine karşın ortalama 50 ila 100 
kişilik katılımlar ile gerçekleştiriliyor, katılımcıların memnuniyetleri 

ve geri bildirimleri ile içerikler belirleniyordu. Toplantılar akademik 
içerikleri yanında bölgedeki ürologların iletişimlerini artırmada, 
geliştirmede bir fırsat oluyordu. Bu prensip doğrultusunda sadece 
toplantının yapıldığı il değil, şubeye bağlı diğer illerden de katılım 
amaçlanıyordu. 2015’te Adil Esen Ege Şube Başkanı iken İzmir’de yapılan 
toplantı için Manisa, Aydın, hatta Denizli’den servis kaldırılmaya başlandı. 
Toplantılara katılım 120-130 sayılarına kadar ulaştı. Aynı uygulamalara 
Adana toplantılarına Hatay’dan servis kaldırılarak devam etti.

İlk başta Kuzey Marmara Şubesinde başlayan İç Anadolu Şubesinde 
devam eden mentor ve ürolojiye katkıda bulunan hekimlere verilen plaket 
takdimi Ege Şubesinde emekli olan her üroloğa toplantılarda teşekkür 
plaketi sunulması ve hizmetlerinin takdir edilmesi grup ruhuna katkıda 
bulunmasına neden oluyordu. ÜCD’nin ilk kurulduğu yıllarda lider ve 
anahtar rolü oynayan kişilerden birisi Ferruh Zorlu’nun Ege Şubesindeki 
emeklilik töreni gerçekten muhteşem oldu. 130’un üzerinde ürolog 
Türkiye’nin değişik noktalarından gelen tanınmış hocaların katılımı ile 
hep beraber Ferruh Zorlu’ya teşekkür edilmiş oldu. Bu satırlarda Ferruh 
Ağabeyimize gerek kendi araştırma görevlileri, gerek yıllarca hizmet 
verdiği Tepecik Eğitim ve Araştırma Hastanesi, gerek başkanlığını yaptığı 
Ege Üroloji Derneği, gerek kuruluşunda kilit rol oynadığı ÜCD, gerekse 
ÜCD periyodik dergisi Journal of Urologic Surgery’nin editörlüğünde 
sunduğu hizmetler için bir kez daha teşekkür ederiz. Ürolojinin her 
basamağında izleri olması, gerçekten takdir edilecek bir durumdur. 

Şube toplantıları, emekli üyelere plaket verilmesi gibi rutin uygulamaya 
giren faaliyetler dışında şube başkanları ilerleyen yıllarda yepyeni projelerle 
şubelerin hizmet yelpazelerini genişlettiler. 2014’te Adil Esen Ege 
Şubesinde “İllerde toplantı” projesini başlattı. Ege şubesi sınırları içerisinde 
olan Aydın, Denizli, Muğla, Uşak, Kütahya, Manisa illerinde yıl içinde 
2 kez toplantı düzenledi. Bu toplantılarda illerdeki ürologların tıbbi 
eğitimleri dışında bir mesleki dayanışma ruhu da oluşturuldu. Dönemin 
Güney Marmara şubesinde böyle bir aktivasyon olmaması nedeniyle 
Ege şubesi Balıkesir ve Çanakkale’de de toplantılara devam etti. “İllerde 
toplantı” projesi ile şubeye ait tüm illerde faaliyet göstermeye başladılar. 
Bu örnek tatlı rekabet ile hizmetin her yere yayılmasına ve kalitesinin 
artmasına yol açmıştır.

S
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İlerleyen yıllarda şubelerin il toplantıları genel merkez tarafından düzenlenen 
“Ulusal İl Toplantılarına” dönüştü. Bu proje dahilinde ilk kez ÜCD’nin 
faaliyet göstermekte çok zorlandığı Erzurum’a gidildi. Erzurum 
toplantısını Haluk Özen gerçekleştirdi. Haluk Özen gibi ulusal düzeyde 
çok önemli bir ürolog hocamızın Erzurum’da sunum yapması önemli 
bir olaydı. Ancak dernekler arası çekişmeler nedeniyle katılım sınırlı 
kaldı. Toplantıya yaklaşık 12 ürolog katıldı. Bugün değerlendirildiğinde 
Haluk Özen gibi bir hocanın deneyimlerinden yararlanan 12 üroloğun 
kazancı ve ÜCD’nin ne olursa olsun ülkenin her noktasına ulaşma 
prensibinin doğruluğunun kanıtlandığını gösteriyor.

 

5105 - ÜCD İller Projesi Kapsamında Yapılan Erzurum Toplantısından
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l Toplantıları ÜCD’nin illerdeki üyeleri ile direkt olarak iletişimini 
sağlayan en önemli faaliyeti idi. Bu toplantılardaki sunumlar toplantının 

yapıldığı il dışındaki akademisyenler tarafından gerçekleştiriliyordu. 
İl dışı konuşmacılar stratejisi ile her ildeki akademisyen, diğer ildeki 
akademisyen ile iletişime geçiyor ve iletişim ağının güçlenmesine katkıda 
bulunuyordu. Ürologlara bilginin çeşitli kaynaklardan filtrelenmeksizin 
ulaştırılması bilincinin yerleşmesi sağlandı. İl toplantılarını Ege haricinde 
Doğu Akdeniz, İç Anadolu, Kuzey Marmara, Güney Marmara şubeleri 
tarafından farklı dönemlerde hayata geçirildi.

İl toplantıları haricinde şubelerin düzenlediği başka bir proje de “Bölge 
Toplantıları” idi. İlk bölge toplantısı Mardin’de 2013 yılında gerçekleştirildi. 
Bölge toplantılarını birden fazla şube birlikte düzenliyordu. Toplantıların 
katılımı en az 100 ve üzeri oluyordu. Aslında bölge toplantılarını mini 
kongreler olarak değerlendirilebilir. İçerik açısından belirlenen konunun 
detayına kadar irdeleniyor, gün boyu toplantı devam ediyor ve çok 
sayıda sponsor projeye katılmak için sıraya giriyordu. Toplantıların 
düzenlendiği yerlerde ÜCD’nin kuruluş prensipleri içindeydi. Ülkemiz 
için önemli olan tarih ve olayların olduğu yerlerde bölge toplantıları 
da düzenlendi. Örneğin; Çanakkale Savaşı’nın 100. Yılında Çanakkale’de 
toplantı düzenlendi.

 

I
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19 Mayıs’ta Samsun’da toplantı düzenlendi ve Atatürk anıtı hep birlikte 
ziyaret edildi.

 

5107 - ÜCD Bölgesel Samsun Toplantısından
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oplantı tarihleri de dikkat edilen başka bir konuydu. Örneğin, 100. yılda 
Çanakkale’de, 23 Nisan’da Gaziantep’te, 19 Mayıs’ta Samsun’da, ve 29 

Ekim’de Eskişehir’de bölgesel toplantılar düzenledi. ÜCD’nin kuruluş 
prensiplerinin, ÜCD’nin faaliyetlerine de yansımasına dikkat edildi. Bu 
seçimler derneğin ulusal değerlere vermiş olduğu önemi göstermektedir.

Bölge Toplantıların mini kongre niteliğinde düzenlenmesi ulusal bir iletişim 
ağının kuvvetlenmesi için fırsat oldu. Örneğin, Gaziantep’teki toplantıya 
Tekirdağ’dan bir ürolog dahi günübirlik katılabildi.

Toplantı sponsorlarının Sağlık Bakanlığından izin alma gerekliliği ayrı
zorlayıcı süreçti. Bu sürecin aşılmasında dernek toplantı koordinatörümüz 
Aslı Özkan’ın rolü göz ardı edilemez. Her toplantı öncesi firmalarla 
yazışma, sponsorluk bedellerinin belirlenmesi, firmaların ilgili birimlerinin 
Sağlık Bakanlığı formlarının tamamlanması, formların çeşitli nedenlerle 
reddedilmesi, red nedenlerinin anlaşılması ve çözüm yollarının 
bulunması gerçekten çok zorlu süreçlerdi. Bürokratik süreçlerin çözümü 
dernek yöneticisi olan akademisyenler için anlaşılmaz, hatta saçma 
sapan olarak değerlendiriliyordu. Ancak sponsorların izin alması, 
dernek faaliyeti için olmazsa olmazdı. Aslı Özkan’ın başarısı dernek 
yöneticileri, Sağlık Bakanlığı ve sponsorlar arasında bir iletişim ağı 
kurabilmesiydi. Bir keresinde yazışma ile çözülemeyen bir toplantı için 
zorlukla Sağlık Bakanlığında Türkiye İlaç ve Tıbbi Cihaz Kurumundan 
(TİTCK) randevu alındı. Serkan Doğan ile Aslı Özkan bizzat gittiler. 2 
saatlik toplantı sonrasında Serkan Doğan Sağlık Bakanlığı’nın reddetme 
nedenlerini anlayamasa da toplantıya izin çıkarabildi. “Önemli olan 
sonuçtu.” Bu süreçler her toplantı için ayrı ayrı işlemeye halen de devam 
ediyor. 

ÜCD’nin yapısı gereği Üroonkoloji, Kontinans, Minimal İnvaziv gibi 
partner derneklerle ortak davranma politikası çok önemliydi. Tarihsel 
olarak, Üroonkoloji ve Kontinans dernekleri ÜCD’nin kuruluşunda 
çok önemli rol oynamıştır. ÜCD ulusal şemsiye dernek vizyonuyla 
hızla yol aldı. Her derneğin vizyon ve misyonunu günün değişen 
koşullarına göre tekrar düzenlemesi ve günlük pratiğine sokması gerekir. 
Her derneğin kendi iç dinamikleri bazen ortak bölgesel toplantıların 
gerçekleştirilmesinde gecikmelere, yavaşlamalara yol açabiliyordu. 
Genelde iyi niyet, ortak tarih ve kültür ile sorunlara geçici çözüm 
getirildi ancak süreç yönetimimiz gelişmeye açık durumdadır.

T
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Bölge toplantıları arasında tarihi itibariyle en anlamlılarından biri de 
Çanakkale’de düzenlenen 100. yıl toplantısıydı. Toplantı Ege-Güney 
Marmara şubelerinin ortak katılımlarıyla gerçekleştirilirken toplantının 
yerel düzenleyicisi doktor Nihat Gülhan’dı. Dr. Nihat Bey akademik bir 
unvanı olmaksızın Çanakkale Devlet Hastanesinde çalışan, yörenin 
sevdiği ve saydığı bir büyüğüydü. Çanakkale grubu tüm içtenlikleri 
ile toplantının başarılı geçmesi için ellerinden geleni yaptı. Tıbbi Sivil 
Toplum Örgütü sürecinde akademisyen olmayan uzmanların da sürece 
katkısı olmalı. Bu hedef başarıldığında da derneğe önemli kazanımlar 
elde edilir. Geleneksel dernek yönetimi kültürü akademisyenlerin 
yönetimde etkin olması üzerinedir. Bu kültür günümüzde değişmesi 
gerekli bir yaklaşımdır. 

Zamanla akademisyen olmayan üroloji uzmanlarının yönetimde rol alması 
geleneği ÜCD yapısına yerleşti. Güneydoğu Anadolu şube başkanlığına 
2019 yılında Mehmet Salih Alar seçildi. 

ÜCD tüzüğü gereği bir kez şube başkanlığı yapan bir daha yapamamaktadır. 
100’den az üyesi olan göreceli küçük şubelerde yönetime talip potansiyel 
yönetici adayı bulunması zorluklara yol açmaktaydı. Özellikle 2016’dan 
sonra bu sorun daha önemli ve hissedilir hale gelince 2018 genel 
kurulunda tüzük değişikliğine gidilerek 100’den az üyeli şubelerde birden 
fazla kez yöneticilik yapma kararı verildi. Ancak tekrar tekrar başkan 
olma ve yönetim kurulunda yer alma kültürünün ÜCD’ye yerleşmemesi 
amacıyla 100’den çok üyeli şubeler ve merkez yönetim kurulu için 
tüzük değişikliğine gidilmedi. Uzun yıllar başkanlık dönemi alışkanlığı 
ve kültürü diğer derneklerde mevcut. Tıp sivil toplum örgütleri “tek 
başkan” kültürünü mücadeleler sonucu “Değişebilir başkan”a önemli 
oranda dönüştürdü. 

Bu dönemde şubeleşme kültürün değişmesinde önemli rol oynadı. 
Şubeler etkin olduğu sürece genel merkezin baskın yapısını kırabilmekte 
ve genel merkezin oluşturduğu frenleyici etkiyi önleyebilmekteydiler. 
ÜCD şubelerin düzenli aylık toplantılar gerçekleştirme etkinliği ve bu 
toplantıların tamamiyle şube başkanlarının sorumluluğunda olması 
yerel motivasyonu arttırırken yönetim kurulunun ve başkanın etkisini 
dengelemektedir. Şube toplantılarının düzenli ve geleneksel yapılabilir 
hale gelmesi derneğin demokratik bir sivil toplum örgütüne dönüşümüne 
katkıda bulunmaktadır. 
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2020’lerde sanal ortamların popüler olması şube yönetimlerinde yeni bir 
anlayış gerekliliğini gündeme getirmektedir. Sanal ortamda, tıbbi sivil 
toplum örgütü ve şube yönetimi anlayışının nasıl olacağı konusundaki 
gelişmeler gelecekteki kitapların konusu olabilir.

Şube yönetiminde en önemli gelişmeye açık noktalardan biri yönetimin 
genelde tek sorumlusunun başkan olduğu anlayıştır. Çoğu zaman 
şube başkanı istemediği halde tüm sorumluluğu yüklenmekte ve şube 
yönetim kurulu üyelerinin genelde “Pasif ” rol üstlenmeleri dikkati 
çekmektedir. Bu durum 2010’dan itibaren tüm şubelerdeki yönetim 
kurullarını kapsamamaktadır. Genelde “Sessiz” yönetim kurulu tutumunun, 
aşılması gereken bir nokta olduğu bir gerçektir. Bu sorunu aşan şube 
başkanlarından biri de Gökhan Temeltaş’tır. Kendisi döneminde oldukça 
aktif bir ekip oluşturabilmiş ve yönetim kurulunun enerjisi ile Ege 
Şubesi şube toplantılarına en yüksek katılımı sağlamış, il toplantıları 
ile de şubeye bağlı illere yılda 2 kez ulaşmıştı. Bu yönüyle Gökhan 
Temeltaş kendi enerjisi ve birikimine Bora İrer, Volkan Şen, Oktay Üçer 
gibi yönetim kurulu üyelerinin de enerjilerini ekleyerek çok başarılı 
bir dönem geçirmiştir. Ardından merkez yönetim kuruluna seçilmiştir. 
“Bir yıldız yerine tüm takım parlar” sözü Gökhan Temeltaş için son 
derece uygundur.

Şube başkanlığı seçimi için bireylerin kendi adaylıkları çok önemlidir. 
Talebi olan adayın hedefleri de vardır. Hedefleri olan bir yönetici ise 
kurumuna hedef koyarak yönetim süresi içerisinde oraya ulaştırmaya 
çalışır. 2019’da İç Anadolu Şube Başkanlığına aday olan Levent Sağnak 
belki de ÜCD tarihinin bu konudaki en parlak örneğidir. Levent Sağnak 
şube başkanlığına geldiği andan itibaren arka arkaya hayata geçirdiği 
projelerle, İç Anadolu şubesine önemli bir canlılık getirmesinin ötesinde 
“Hocalarıma Soruyorum”, “Biyoistatistik Kursu”, “Güncelleme Serileri” 
gibi projelerle şube aktivitesini ulusal platforma taşımıştır. Levent 
Sağnak’ın Biyoistatistik Kursundaki başarısı ÜCD yönetim kurulu 
tarafından aynı kursun tüm Türkiye’ye online olarak yayınlanmasında 
etkili olmuştur.
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İç anadolu şube başkanı Levent Sağnak’ın kendi kaleminden şube başkanlığı 
ile ilgili görüşlerini öğrenelim:

“Ürolojik Cerrahi Derneği’nin kuruluşunda o tarihteki kongre otelinin 
lobisindeki bir küçük toplantı odasında İlhan Erkan ağabeyin “hadi 
herkes elini cebine atsın” direktifiyle sembolik bir para ve en önemlisi 
imza vererek rol oynama şansına ve onuruna sahip olmuş bir üyesi olarak 
dernek faaliyetlerinde daha aktif yer alma isteğimin dürtüsüyle 2015 
yılında İç Anadolu Şubesi Genel Kurulunda Yönetim Kurulu üyeliğine 
aday oldum ve seçildim. Toplantılarımız kendini fesh etmemiş ve ancak 
bir sonraki dönem işlevsiz hale dönüştürülecek olan Ankara Ürologlar 
Derneği ile ÜCD İç Anadolu Şubesinin ortak başkan imzalarıyla 
duyuruya çıkmaktaydı. Yönetim kurulu toplantılarımız ortaktı ve hatta 
dernek kasaları da ayrı olmasına rağmen ortak kullanılıyordu. İyi niyetle 
aylık toplantı programları düzenleniyordu. Yeni seçilmenin heyecanıyla 
bir bölgesel günübirlik toplantı yapmayı ve İç Anadolu’daki bir kısım 
illerdeki meslektaşlarımıza da ulaşmayı teklif ettim ve kabul edildi. Yer 
olarak merkez konumda bulunan Avanos Hilton Otel’i belirledik. Kısa 
bir ulaşım mesafesindeki Kayseri, Kırşehir, Aksaray, Niğde, Nevşehir 
illerindeki meslektaşlarımıza telefonlarla ulaşıp, katılımlarını konfirme 
ettik. Ankara’dan Serdar Tekgül ile Ankara Ürologlar Derneği Başkanı 
Fuat Demirel ve ÜCD İç Anadolu Şubesi Başkanı İlteriş Tekin hocalarla, 
yani temsili olarak en üst katılımla gidiş-geliş toplam 8 saatlik bir günü 
birlik yolculukla Ürgüp’e gittik ve toplam 8 kişiye toplantı yaparak 
ilk hayal kırıklığımı yaşadım. Katılacaklarını beyan edenlerin %80’i 
gelmemişti. Demek ki bir şeyleri yanlış yapıyorduk ya da organizasyon 
olarak öğreneceğimiz çok şeyler vardı.
 
O dönem ve bir sonraki yönetim kurulu üyeliği dönemimde aylık 
toplantılarımız için düzenli sponsor yoktu, bazı aylar için üst 
yönetimden rica da bulunuyorduk fakat o kapıda da olanaklar sınırlıydı, 
bazı ayları branş veya yurtdışı kongreleri bahane edip pas geçiyorduk, 
toplantı katılımlarımız gittikçe azalıyordu (hatta 2017-19 döneminin 
son toplantısında - ki aynı zamanda seçimli genel kurul idi - seçime 
giren adaylar dahil 30 kişiye ulaşılabildi). Serdar Tekgül hocanın “bir 
şeyleri değiştirmemiz lazım” sözü hala aklımdadır.

Futbol maçında takım kötü oynadığında hocalar genellikle oyuncu değiştirir, 
bazıları ise oyun planını değiştirir, risk alır ve başarıyı kovalar dolayısıyla 
beraber çalışmaktan fazlasıyla zevk aldığım sevgili meslektaşlarımdan 
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sonra sadece isim değişikliği olarak görev talep etmemin bir işe 
yaramayacağı aşikardı, oyunu değiştirecek bir şeyler yapmalıydım. Dönüşüm 
amaçlayan planlarım, hayallerim, heyecanım vardı, tabii doğal olarak 
da korkularım, ayrıca hızlı da olmalıydım, çünkü bütün radikal 
değişiklikleri ilk anda başlatmalısınız ki bütün paydaşlar artık yeni bir 
dönem olduğunu bilsinler. İşte bu duygularla başkanlığa aday oldum.

Amaçlarım, pratikte katılımı yüksek toplantılar yapabilmek, şube 
bölgesinde diğer şehirlerdeki meslektaşlara da ulaşmak, sıradanlığı 
kırmak, üye sayısını arttırmak vs. de olsa aslında ÜCD İç Anadolu’yu 
kendi bölgesinde tam manasıyla bir çatı dernek yapmaktı. Çünkü o 
güne kadar şubeleşme kültürünün de tam oturmamasından dolayı branş 
derneklerinden ve ana dernekten destek istenerek belli bir şablonda 
toplantılar yapılmaktaydı. Sponsorlar önceliklerine branş derneklerini 
alıyor ve toplantılar planlıyorlardı, bizim “çatı dernek” lafımız maalesef 
temelsiz durumdaydı. Bu doğrultuda öncelikle ilaç endüstrisi ile karşılıklı 
birbirimizi tanımalı ve ortak bir paydada buluşmalıydık. Çünkü sponsor 
yoksa bağımsız yol alma imkanım da yoktu, hayaller de yoktu. 

Bu amaçla seçildikten sonraki ilk iki ayı, eğitim dönemine ara verilmesini 
de fırsat bilerek  sürekli ilaç endüstrisinin bölge, ürün, satış ve pazarlama 
müdürleri ile tanışma ve heyecanımı, planlarımı onlara aktarma ve 
onların mevcut düzene ait fikirlerini almaya çalışarak geçirdim. Onlarla 
empati kurdum, planlarıma göre firmalar seçtim, firmalara göre planlar 
geliştirdim. Bir kongre sırasında, sergi salonunda gene bir firmanın 
ürün müdürü ile hararetli konuşurken Adil Esen hocanın yanımızdan 
geçerken “dikkat edin çok etkileyicidir” diye laf atmasını hatırlarım. 
Gerçekten de projelerime başlarda sponsorları inandırmak için çok 
emek harcıyordum, klasik dışı şablonlara yadırgayarak bakıyorlardı. 
Ayrıca ilk başlarda kendilerine getirilerini de öngöremiyorlardı. Bu 
toplantı formatını yadırgama ileriki dönemde Sağlık Bakanlığından izin 
alınma safhalarında da sıkça karşımıza çıkacaktı.

Sponsorlar şekillendikçe toplantıların konularına, başlıklarına ve konuşmacı 
hocalarına yoğunlaşıyordum. İç Anadolu olarak geçmiş yıllardan beri 
uyguladığımız güzel bir yöntemimiz vardı: Genç uzman arkadaşlara 
toplantılarda azami konuşma imkanı tanıyorduk fakat yeni dönemde 
ilgiyi arttırmak için bir süre senyör hocalarla ilerlemeye karar verdik.
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Öncelikle kendi bölgemizi hedefleyerek, klasik toplantı günümüz olan 
her ayın ikinci Salı akşamı Ankara’da olamayan meslektaşlarımız 
için toplantılarımızı canlı yayınlamaya karar verdik. Bunun sponsor 
gelirimize etki eden ekstra bir maliyeti olacağı aşikardı ve de ne kadar 
ilgi göreceğini bilmediğimizden getirileri konusunda şüphelerimiz vardı. 
Yönetim kurulu üyemiz sevgili Serkan Doğan’ın “abi bir deneyelim ilgi
olmazsa vazgeçeriz” lafını şu an geldiğimiz noktayı görünce gülümseyerek 
anıyorum. O günden sonra canlı yayınlamadığımız hiçbir toplantımız 
olmadı ve izlenme oranları sürekli arttı, hatta bu noktada bir anektoddan 
bahsetmek istiyorum: Zannediyorum üçüncü canlı yayınımız Güncelleme 
toplantılarımızın ilkiydi, otel, salon, menü bir sürü konuda değişiklik 
yapmıştık. Kısaca özenmiştik ama katılım 50 kişi civarında kalırken, 
online izlenme oranı 228 kişi oldu. Bu o an için hayallerimizi zorlayan 
bir sayıydı ve çıkışta Adil Esen hoca ve sevgili Aslı ile ”acaba tüm 
toplantıları sadece online mı yapsak?” diye bir yorumda bulunup biraz 
böbürlendiğimizi hatırlıyorum tabii şu anda ulaşılan online izlenme 
oranlarına bakınca da o zamanki duygularımıza gülümsemeden 
edemiyorum. Fakat meslektaşlarımızın toplantılarımızı gittikçe artan 
sayılarla online izleme oranlarının sponsorlarımıza karşı elimizi çok 
güçlendirdiğini de itiraf etmem gerekir.

Toplantılara ilgiyi arttırmak için ayrıca her toplantının bir sunusunda 
ödüllü keypad uygulaması başlattık, 2-3 toplantı da uyguladık, fakat 
hem maliyetinin yüksekliği, hem de katılımı artırıcı etkisini sınırlı 
gördüğümüzden bu sene başı uygulamayı sonlandırdık. Her ay mazeret 
üretmeden periyodik aylık toplantıları gerçekleştirmeyi öngördük ve 
Ekim-Haziran eğitim dönemimizde  son üçü pandemi nedeniyle sadece 
online olsa da muntazaman uygulayabildik.

Asistanlara yönelik, onlara dokunan, samimi abi-kardeş atmosferinde geçen, 
sıkılmadan istedikleri soruları sorabilecekleri, hocaların doğrudan bir 
spesifik konu anlatmadıkları bir hoca-asistan toplantısı formatı hayalim 
vardı, “Hocalarıma Soruyorum” projesi böyle başladı, AGEP programına 
entegre olmasını çok arzu ettim, doğal olarak uygulaması daha önce 
olmayan bir projeyi yürüyen bir sisteme aradan kabul ettirmek kolay 
olmuyor. Ama bu konuda AGEP ekibinden toplantıların kapalı olarak 
AGEP grubuna interaktif olarak canlı yayınlanması ve Uropedia’da yer 
alması önerileri gelmesi çok hoş gelişmeler oldu. Bu ay üçüncüsünü 
yaptığımız modelin son online toplantısının tamamına yakını asistan 



114

303 meslektaşımız tarafından izlemesi ve diğer dernek tarafından formatın 
kopyalanması doğru noktaya parmak bastığımızı göstermesi açısından 
bizlere moral verdi.

Kongrelerde bir hastalığın safhalarının tanı ve tedavileri bildiğiniz üzere 
belli bir sırada ve günde anlatılmaz ve zaman sınırlaması dolayısıyla 
bir konunun baştan sona ele alınması genellikle mümkün olmaz. Bu 
eksikliği gidermek üzere belirli aylarda bir konuyu çok yetkin hocalarla 
baştan sona irdeleyeceğimiz “Güncelleme Toplantıları” serisi planladım. 
Gerek katılım gerek de canlı izlenme oranları olarak çok rağbet gördü. 
Periyodik aylık toplantıları Congressium da gerçekleştirirken bu farklı 
formatları başka otellerde organize ederek ilgiyi ilave canlı tutmayı 
becerdik.

Asistan ve genç uzman arkadaşlarımda istatistiksel işlemler konusunda 
eksiklik ve arayış mevcuttu. Bu doğrultuda konusunda çok yetkin 
olan Yasemin Yavuz hoca ile bir “Temel İstatistik Kursu” planladım 
ve bunun bir seri olmasını düşünerek her toplantı formatında olduğu 
gibi bir firmanın uhdesine vererek bu toplantıların sponsor tarafından 
da benimsenmesini öngördüm ayrıca firmaları kursiyer seçiminde ön 
talep toplamada yetkilendirerek sürece dahil olmalarını amaçladım. 
Kurs çok başarılı oldu ve ses getirdi, hemen hoca ve sponsorumuz ile 6 
ay sonrasına bir “İleri İstatistik Kursu” organize ettik ayrıca da istatistiği 
sevdirmek adına bir aylık toplantıya “Ürolojide İstatistik Sihirbazlıkları” 
konuşması planladık. Bütün konfirmasyonları yapılan, kursiyerleri 
seçilen nisan ayındaki kursumuz maalesef pandemi kısıtlamaları 
nedeniyle yeni eğitim dönemine ertelendi. Fakat hocamız konuşmasını 
periyodik aylık toplantımızda online da olsa gerçekleştirdi, ilave güzel 
olan şey ise bu projenin pandemi günlerinde dernek üst yönetimimizce 
sahiplenilmesi ve gene Yasemin hocanın moderatörlüğünde online kurs 
şeklinde çok yoğun bir talep ve katılımla gerçekleştirilmesi oldu, çok 
mutlu olduk.

Bir başka hayalim il toplantılarından farklı şekilde özellikle Şeb-i Arus 
döneminde Konya’da iki günlük, sosyal programlı bir bölgesel toplantı 
yapmaktı, yönetim kurulu üyeliğim sırasında o zamanki üst yönetime 
sohbet niyetine konuyu açtığım zamanlar olmuştu, yol alamamıştım. 
Çünkü birisinin organizasyon ve sponsor işini ciddi olarak üstlenmesi 
gerekiyordu, bu bizim şube olamadığından maalesef hep kadük kalmıştı, 
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madem istiyordum kendim halletmeliydim: Önce ilgiyi yokladım, 
meslektaşlarımız çok ilgi gösterdiler, arkasından sponsorlar bu heyecana 
katıldılar, Yönetim kurulu üyelerim çok destek oldular. Aslı’nın çabaları 
zaten her organizasyon için inanılmaz olmuştur. Sonuçta şube olarak nerdeyse 
küçük bir kongre çapında, ülkemizin her noktasından çok yüksek 
katılımlı ve canlı online izlenme oranlı, bilimsel olarak çok doyurucu ve 
çok özenilmiş keyifli sosyal programlı bir organizasyonun altından üst 
yönetimden hiç bir maddi destek almadan şube olarak kalkmasını bildi. 
Bu bize cesaret verdi. Hemen ikinci bölge toplantısı için şimdiye kadar 
öksüz bırakılmış Afyon’u seçtik ve 14 Mart Tıp Bayramı ile birleştirerek 
gene iki günlük bir organizasyon işine girdik. Sponsorlarımız artık bize 
inanmıştı, neler yapabileceklerimizi öngörebiliyorlardı. Organizasyon 
hazırlığında hiç sıkıntı çekmedik fakat toplantı tarihine doğru Covid 
pandemisi etkisini göstermeye başladı. Katılım iptalleri başladı. Hatta 
son akşam Sağlık Bakanlığı şifahen toplantıların yapılmamasını önerdi. 
Buna rağmen uzun istişareler sonucu ve her zaman olduğu gibi sevgili 
Aslı’yı çok yorarak toplantıyı iptallere rağmen 60’ın üzerinde katılım 
ve 500’e yakın canlı izlenme oranlarıyla gerçekleştirdik. Balo ve sosyal 
program da çok keyifliydi.

Başkent Hastanesi toplantı salonu ve ameliyathanesini kullanacak şekilde 
nisan ayı içine RIRS Kursu düzenledik. Sponsorumuz yeni jenerasyon 
endoüroloji sabit ve sarf ekipmanlarını yurt dışından teminini aylar 
süren uğraşlar ile kotardı. Konuşmacı hocalar, konu başlıkları, katılımcı 
kayıtları, catering organizayonu dahil herşey tamamlanmasına rağmen 
pandemi dolayısıyla bu proje de yeni eğitim dönemine ertelendi.

Sonuçta Ekim 2019 - Haziran 2020 döneminde 8 Periyodik Aylık Toplantı 
(3’ü online), 2 Bölgesel Toplantı, 2 Güncelleme Toplantısı, 3 Hocalarıma 
Soruyorum (biri online), 2 Webinar, 1 İstatistik Kursu gerçekleştirdik, 
sponsorlu 1 İstatistik Kursu ve 1 RIRS Kursunu erteledik. 

Bütün bu toplantılar konusunda yönetim kurulunu gerek toplantı ile 
gerekse de sosyal medyadan sürekli bilgilendirmeye ve görüşleri ile 
desteklerini almaya özen gösterdim. Fakat hızlı sonuçlanması gereken 
sponsor bağlantıları, konu başlıkları, konuşmacı seçimleri tahmin 
ediyorum, diğer şubelerde de benzer olduğu üzere başkanın şahsi 
kararları ile şekillenmektedir. Yönetim kurulunun daha sık olarak bir 
araya gelmesi belki yeni dijital dönemde online görüşmeler ile daha 



116

rahat sağlanabilir. Toplantıların ilgi görmesi olgusu; konu, konuşmacı, 
format, mekan, menü, sosyal program, canlı yayın vs gibi; artık bir 
sürü parametrenin ortak sonucu olarak şekillendiğinden yeni dönem 
başkanları “pazarlama” ve “eğlence” konularında ustalaşmaları için zorlamaktadır. 
Bu yoğun toplantılar döneminde bölgemizde doğal olarak branş 
derneklerimizin toplantı sayıları çok sınırlı kaldı, toplantılar sponsorların 
da istekleri doğrultusunda ÜCD çatısı altında çok daha fazla katılımlarla 
gerçekleşti. Şubemiz toplantılarının kalitesi dolayısıyla katılım oranları
belli sayıların üstünde kalmaya standart devam etti. Asistan kardeşlerimize 
pratik olarak dokunma konusunda onlara özel gerçekleştirdiğimiz 
toplantı ve kurslar sayesinde ciddi yol aldık. AGEP programımızda 
olmayan asistanlara da sesimizi duyurabildik ve neticesinde derneğimize 
asistan aday üye olarak katılımlarda artış sağladık. Sosyal programlı 
bölgesel toplantılar meslektaşlarımızın aileleriyle birlikte kaynaşmasına 
olanak sağladı. Aidiyet duygusu arttı. Yeni uzman üyeler kazanmamızı 
sağladı. Sponsorlarımız artık gözü kapalı, projeyi bile dinlemeden 
toplantı sırası talep etme noktasına geldi. 

ÜCD İç Anadolu Şubesi bugün için maddi manevi çok güçlü bir 
konumdadır, bölgesinde hakim konumda artık tam anlamıyla bir çatı 
dernektir ve ileri dönemlerde de kurumsal olarak; meslektaşlarımız 
tarafından bütünüyle sahiplenilen projelerine değişimin sürekliliği 
prensibiyle günceli önceden öngörerek yenilerini de katarak; bu 
pozisyonunu koruyacağına inancım tamdır. Bugün başımı geriye çevirip
son geçmiş bir yıla baktığımda, meslektaşlarımızın mutlu, sponsorlarımızın 
mutlu, derneğimin mutlu ve en önemlisi beni bu makama layık görenlerin 
mutlu olduğunu görüyorum, mutlu oluyorum.

Haziran 2020

Ankara”
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Yazıdan da anlaşılacağı gibi şubeleşme Levent Sağnak’ın enerjik, motive 
yapısının yanı sıra ÜCD’nin şubelere inisiyatif tanıma kültürüne de güzel 
bir örnektir. “Değişimin değişmezliği” gerçeğinde yola çıkarak düzenli 
yönetici değişiminin, 2020’lerin olmazsa olmazıdır.

Şube başkanlığı tarihinde Atilla Arıdoğan, farklı bir rota ile şube 
başkanlığını gerçekleştirdi. Kitabın başlangıç bölümünde belirtildiği gibi 
imza veren ilk 96 üyemizden biriydi. Ardından kurucu yönetim kurulu 
üyeliği ve arka arka yönetim kurulunda çeşitli görevler aldı. 2010 öncesi 
bölgesel Çukurova Üroloji Derneğinin yönetim kurulunda yer aldı. Sivil 
toplum örgütü birikimi ile Doğu Akdeniz şubesinin kuruluşunda aktif 
rol aldıktan sonra ilerleyen yıllarda da şube başkanlığında bulundu. Bu 
birikim Atilla Arıdoğan’ın Doğu Akdeniz Şube Başkanlığında bölge 
toplantılarını düzenlemesi ve başarısında rol oynadı. Başkanlığı süresince 
Adana ve Gaziantep’te düzenlediği bölge toplantıları 150 üyenin katılımı 
ile başarıya ulaştı. Toplantılarla kendi bölgesi dışında Güneydoğu 
Anadolu, Doğu Anadolu şube üyelerine de akademik katkıda bulundu. 
Ayrıca ulusal bazda ÜCD’nin iletişim ağını güçlendirdi. Şube başkanlığı 
sırasında Çukurova Tıp Fakültesinde düzenlediği “ BİYPEP (Bireysel 
Yerinde Eğitim Programı)” hala başarı ile devam etmektedir. BİYPEP’ler 
ilk kez Ege Şubesinde Adil Esen döneminde uygulanmaya başladı. İç 
Anadolu Şubesinde Eskişehir Osmangazi Üniversitesi Tıp Fakültesi 
öğretim üyeleri ile gerçekleştirildi. Atilla Arıdoğan BİYPEP projesini 
içselleştirerek şubesinde ilk uygulayan olmanın ötesinde, halen projeyi 
devam ettiren tek şube olarak ÜCD tarihinde yerini aldı. Kitabımızın 
farklı bölümlerinde ifade ettiğimiz gibi her projenin bir ömrü vardır. 
BİYPEP projesi merkez ve diğer şubelerde ömrünü tamamlarken, Doğu 
Akdeniz şubesinde halen devam etmektedir. 
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5108 - ÜCD Bireysel Yerinde Eğitim Programı (BİYPEP) Duyurusu
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dil Esen’in şube başkanlığı döneminde gerçekleştirilen ilginç 
faaliyetlerden biri de Dünya Kadınlar Günü nedeniyle düzenlenen 

fuarda ÜCD standının açılmasıydı. Fotoğrafta da gördüğünüz gibi ilgi 
toplayan bir faaliyet oldu. Stantta aşırı aktif mesane ile ilgili bir anket 
düzenlenip 500 Kişinin katılımı sağlandı ve bir farkındalık oluşturuldu.

 

5109 - ÜCD Ege Şubesi Kadınlar Günü Standı

uzey Marmara Şube başkanlığı döneminde Haluk Akpınar’ın hayata 
geçirdiği RIRS Kursları Projesi ve Domuz Kursu pratik eğitimin 

önemini ortaya koydu. Bu projeler ile pratik eğitim proje talebinin fazlalığı 
anlaşıldı. RIRS kurslarının 3 kez yapılmasından sonra kendisinden 
sonra gelen diğer dönemin şube başkanı Bülent Önal tarafından da 
devam ettirildi. Bülent Önal sanal ortama taşıyarak projeyi geliştirdi. 
Aslında projenin kendisinin önemli olduğunun, yönetici değişse dahi 
iyi ve sahiplenilmiş projelerin gelen yöneticiler ile devam ettirileceği ve 
hatta geliştirileceğinin en güzel kanıtlarından biridir. Ülkemizin ihtiyacı 
olduğuna inandığımız “sürdürülebilir gelişme” kültürünün örnekleri bu 

A

K
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kitapta sunuldu. Ayrıca Bülent Önal ülkemizde ilk kez online toplantıda 
TTB/SMT puanı verilmesine öncülük etmiştir. Kuzey-Güney Marmara 
ortak bölge toplantısı Covid koşulları nedeniyle online toplantı haline 
getirildi. Toplantıyı 1300 kişi görüntülemiş ve 199 kişi TTB/SMT puanı 
almıştır. Türk Tıp Sivil Toplum örgütü tarihinde bir ilk gerçekleştirilmesi 
ÜCD açısından gurur vericidir. ÜCD’nin yaratıcılık öncelikli kültürünün 
bir parçasıdır.

 

5110 - ÜCD Kuzey/Güney Marmara Şubeleri Ortak Toplantı Katılımı 
Sonrası Verilen TTB Sertifikası

rolojik Cerrahi Derneğinin şubeleşmede en zorluk çektiği bölgelerden 
biri de Doğu Anadolu Şubesidir. Doğu Anadolu Şubesinin kurulması 

ve gelişmesinde lider rolü oynayan Ali Güneş’e teşekkürlerimizi bir 
borç biliriz. Kuruluşundan sonraki yıllarda başkanlık yapan Abdullah 
Göğer’in de katkısı çok önemlidir. 

Ürolojik Cerrahi Derneği’nde şubeler derneğin temelini oluşturmaktadır. 
Temel ne kadar güçlü, derin ve yaygın olursa dernek de o kadar güçlü 
olacaktır. Zaman içinde her yapıda olduğu gibi temel erozyona uğrayabilir.

KATILIM SERTİFİKASI

Ürolojik 
Cerrahi 
Derneği

Ürolojik Cerrahi Derneği Kuzey - Güney Marmara Şubeleri’nin 18 Nisan 2020 tarihinde 
ortaklaşa düzenledikleri  "Mayıs Ayı Üroloji Toplantısı"na online olarak katılmıştır. 

TTB - STE/SMG  tarafından akredite edilen toplantıdan 3 kredi puanı almaya hak kazanmıştır.

Dr. Onur KAYGISIZ
Güney Marmara Şubesi Başkanı

Dr. Bülent ÖNAL
Kuzey Marmara Şubesi Başkanı

Sayın Dr. 

Türkiye’nin En Kapsamlı Üroloji Kütüphanesi

Ü
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Yapılması gereken zamanında müdahale ile iyileştirmeler ve revizyonlardır. 
Şube toplantılarının Covid dönemi sonrasında dönüşümü belki de 
derneğin geleceğini belirleyecektir. Unutulmamalıdır ki zaman içinde 
değişen koşullara varoluş prensiplerine uygun biçimde uyum sağlayamayan 
kurumlar yok olmaya mahkumdur.

 
    

2011-2013

2013-2015
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5112 - 2011 - 2021 Yıllara Göre Şube Başkanları Listesi

2015-2017

2017-2019

2019- 2021
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6.)ÜCD VE ÜYE ÖNCELİKLİ YAKLAŞIM

a.)Hukuk ve Özlük Haklarına Destek Bürosunun Kurulması

ube yapılaşması oturduktan ve düzenli üye kaydına başladıktan sonra 
üyelerin memnuniyetinin şubelerin gelişmesinde en önemli parametre 

olduğu fark edildi.

Zaten şubeleşmenin temelinde yatan felsefe de özetle “katılım” idi. 
Şubeleşme kavramını hayata sokmak ve gerçek amacına ulaştırmak 
için ek atılımlar yapmak gerekiyordu. Bu amaçla bazı sivil tıp toplum 
örgütlerinde görüldüğü üzere, dernek bünyesinde bir avukat istihdamı 
gerçekleştirildi ve dernek içinde hukuki ve özlük sorunları komitesi 
oluşturuldu. Dernek için avukat Abdullah Hızal’la hukuk müşaviri 
statüsünde anlaşma yapıldı. Av. Abdullah Hızal ile anlaşma yapılarak 
ürologlara karşılaştıkları hukuki soruna nasıl cevap verecekleri, 
haklarının doğru savunulabilmesi için yapılması konusundaki bilgi ve 
destek ücretsiz olarak sağlandı. 

Hukuk müşavirliğinin ilk gününden bugüne duygularını sevgili 
Abdullah Hızal’ın kaleminden ; 

“Uzun yıllardan beri sağlık hukuku alanında çalışan serbest avukat olarak 
sağlık alanında oluşturulmuş sendika, uzmanlık dernekleri ve İzmir 
Tabip Odası gibi önemli bir odanın hukuk müşavirliğini yürütme iken 
İzmir’de olmamız nedeniyle yakından tanıdığım ve tanımaktan da büyük 
mutluluk duyduğum Prof. Dr. Adil ESEN hocamızın teklifi ile Ürolojik 
Cerrahi Derneği ile tanıştım. Hemen yaptığımız şube toplantıları ve 
kongreler ile Dernek üyelerinin birçoğu ile tanışma fırsatım oldu. Bu 
süreçte tüm üyelerin ve yönetimlerin karşılıklı sevgi, saygı ve birbirine 
bağlılığını, Aslı Özkan’ın çalışkanlığını yakından gördüm. Kısa sürede 
kendimi derneğin hukuk müşaviri değil de derneğin bir üyesi gibi 
hissetmeye başladım. Özellikle tüm yurtta katıldığım şube toplantıları 
ile üyelerimiz ile sıcak ve samimi dostluklarım oldu. Yakın zamanda 
yaptığımız bir toplantıda da bir hocamız bana “biz seni bizden biri 
olarak görüyoruz” diyerek duygularımızın karşılıklı olduğunu net 
olarak göstermiş oldu.
 

S
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Birimin diğer temel direği Fehmi Narter’in kaleminden başlangıcından 
bugüne Hukuk ve Özlük hakları birimi;

”İlk oluşumumuzda bu fikri ortaya atan birey olarak ben ve çok kıymetli 
Avukat arkadaşımız Abdullah Hızal ile beraber yola çıktık. Tabi ki o 
zaman ki başkanımız Adil Esen ve ardından Bülent Alıcı başkanlığındaki 
yönetim kurulu ve eski başkanlarımızdan oluşan danışma kurulu 
önümüzü açtı, bu yüzden hepsine ayrı ayrı teşekkür ve takdirlerimizi sunarız. 

Bu birim kurulunca üyelerimizin haberdar edilmesi sonrası büyük bir 
ilgi gördü. Bu hukuki desteğin temini üyelerimizin büyük bir güven 
hissetmesine sebep oldu. Her konuda olduğu gibi bu konuda da eğitim ve 
bilgilenme olası tehditlerle mücadele etmekte ki ana faktördü. Abdullah 
beyle beraber gerek lokal şube toplantıları gerekse genel kongrelerde 
oturumlar düzenledik, konuşmalar yaptık ve interaktif vaka bazlı 
kurslarda sahne aldık. Sık belirtiğim gibi adeta Laurel ve Hardy gibi bir 
ikili oluşturduk. “

Fehmi Narter’den birimin vizyonunu öğrenelim; 

“Her meslek ve faaliyet gibi toplumda bir düzen içinde yaşayabilmek yapılan 
işin hukukun genel prensiplerine uygun icra edilmesi ile olabilir. Bu da sağlık 
hukuku kavramını geliştirmiştir. Biz de derneğimizde üyelerimizin bu 
konudaki ihtiyaçlarını giderebilmek için bu yapılanmayı kurduk. Sağlık 
hukuku alt birimi de bu çerçevede görülen ihtiyaç neticesinde gündeme 
gelmiş, oluşumunun kabulü sonrası yapılandırılmış, faaliyetine başlamış, 
getirdiği yenilikler neticesinde birçok başarılı ve takdir gören esere imza 
atmıştır. Birçok konuda olduğu gibi derneğimizin hukuk alt birimi ve 
verdiği hizmetler yine öncü olup, farklı çok sayıda derneğe de örnek 
oluşturmuştur. 

Birim hızla ve yüksek motivasyonla çalışmaya başladı. Kitap basıma 
giderken dahi yoğun çalışmalarına devam eden birimin ilk adımı ne 
olacaktı?”

Abdullah Hızal’ın özeti ;

”Uygulamada benim en çok eksikliğini gördüğüm husus, bir hekime 
karşı dava açıldığında, hakkında soruşturma yapıldığında, savunması 
istendiğinde onun bir anda nasıl davranacağı ve nasıl bir savunma 
yapacağı konusunda tereddüt içinde olması ve buna bağlı olarak da bazen 
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doğru yerde doğru adımları atamamasıydı. Kendisine karşı açılan 
davalarda ya da soruşturmalarda tıbbi girişimsel işlemlerinin tıbben 
doğru olup olmadığı konusunda dosyasına sunacağı bir uzman görüşünü 
alamaması da ayrı bir sorundu. Bu konuları Dernek yönetim kurulu ve 
Fehmi hocamızla konuştuk ve Hukuk Muhakemeleri Kanunu’nun 293., 
Ceza Muhakemesi Kanunu’nun 67/6. Maddeleri kapsamında üyelerimize 
uzman görüşü verebilmek için bir bilirkişi kurulu oluşturulmasına 
karar verdik. Yönergesini hazırladık (Ürolojik Cerrahi Derneği Uzman 
Mütalaası Yönergesi) ve kongrede bu kurulda görev alacak alanında 
duayen hocalarımızla eğitim toplantımızı gerçekleştirdik ve Türkiye’de 
örneği tek olan Ürolojik Cerrahi Derneği Bilirkişi Kurulu Dernek 
üyelerine ücretsiz ve tamamen gönüllülük esasına göre hizmet sunmaya 
başladı ve çok da başarılı işlere imza attı. Artık hukuki bir sorunla 
karşılaşan dernek üyesi, derneğimize ulaşmakta, başvurusuna göre 
ya doğrudan hukuki danışmanlık verilmekte ya da gerekmesi halinde 
Fehmi hocamızın koordinatörlüğünde bilirkişi kurulu tarafından 
kendisine “uzman görüşü” verilmektedir. Bu hizmet uygulamada çok 
önemli bir eksikliği gidermiş oldu.”

İlk adımların arkasından birim faaliyetlerini koşar adımlarla gerçekleştirmeye 
başladı.
 
Fehmi Narter’in kaleminden adımları öğrenelim;

“Hasta hakları, aydınlatılmış onam, mesleki zorunlu sigorta kavramlarının 
gelişmesi ve ilgili mevzuat düzenlemeleri konusunda yapılan sunum ve 
eğitim faaliyetlerine sonradan Ürolojik Cerrahi Derneği Masa Üstü 
kitabında bir bölüm olarak bu konunun yer alması, üyemiz olsun ya da 
olmasın 2000 üroloğa yazılı olarak sunuldu. ÜCD’nin Türk Üroloji Sivil 
Toplum Örgütü tarihinde getirdiği yeniliklerden biri olarak kayıtlara 
geçti. Ayrıca Ürolojik Cerrahi Derneği Güncelleme serisinin bir sayısı 
bu konuya ayrıldı.

Yurt dışında örneklerini görebildiğimiz sanal ürolojik mahkemeler 
oluşturuldu. Bu tiyatro gibi sanal mahkemeler birçok hocanın yer aldığı 
şekilde, çok sayıda bölge toplantısında sergilendi, iki farklı konu (URS 
sonrası üreter avulsiyonu, TRUS Bx sonrası sepsis) bugüne kadar işlendi 
ve çok olumlu geri bildirimler alındı. Son zamanların popüler konusu 
olan COVİD-19 pandemisinde de çok sayıda internet ortamındaki 
eğitim toplantılarıyla, hazırlanan rehberler ile bu acil ve hazırlıksız 
durumda nasıl davranmamız gerektiği konusunda üyelerimize yardımcı 
olmaya çalıştık.
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Zorlu ve sürekli birer süreç olan ideal aydınlatılmış onam formları ve 
mesleki sorumluluk sigorta poliçelerinin geliştirilmesi süreçleri de 
devam etmektedir.”

Covid-19 pandemisi sırasında meslektaşlarımız uzmanlık alanı olmasa 
bile Covid-19 polikliniklerinde, Covid-19 servislerinde ve Covid-19 
yoğun bakımlarında görev aldı. Ürologlar da benzer şekilde bu görevi 
yerine getirdi. Ancak önemli bir sorun ortaya çıktı. Çünkü mesleki 
zorunluluk sigortası sadece uzmanlık alanı ile ilgili konuları kapsamına 
alıyordu ve Covid-19 ürologların uzmanlık alanı değildi. Dolayısıyla 
doğabilecek sorunlar mesleki zorunluluk sigortasının kapsamı dışında 
kalıyordu. Dernek avukatımız Abdullah Hızal aracılığıyla hazırlanan 
bir mektup ile Sağlık Bakanlığına, Hazine ve Maliye Bakanlığına bu 
olağanüstü şartlarda yerine getirilen Covid-19 görevi sırasında doğabilecek 
sorunların mesleki zorunluluk sigortasına dahil edilmesi konusunda 
başvuru yapıldı. Konunun önemi ve hassasiyeti, tanıdıklar aracılığıyla, ilgili 
bakanlıkların en üst yetkililerine ÜCD adına sözlü olarak iletilmesi de 
sağlandı. 23 Mayıs 2020 tarihinde Hazine ve Maliye Bakanlığı tarafından 
yapılan açıklama ile bu başvurunun olumlu bulunduğu ve kabul edildiği 
resmi gazetede ilan edildi. Sadece üroloji değil, tüm meslektaşlarımızı 
ilgilendiren bu karar ile zor şartlar altında çalışan tüm doktorların 
yükünü ÜCD olarak biraz olsun hafifletildiği hissedildi. İlgili karar tüm 
üyelere bir mektup ile duyuruldu.
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6101 - Dr. Aydın Mungan’ın Hazine Ve Maliye Bakanlığına Yazdığı Mektup

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Belirtilen gerekçelerle,  

Tıbbi Kötü Uygulamaya İlişkin Zorunlu Mali Sorumluluk Sigortası Genel 
Şartları A.1’e ek bir paragraf eklenerek; Covid-19 salgını ile mücadele 
kapsamında herhangi bir rizikonun gerçekleşmesi halinde branş 
gözetmeksizin tüm sigortalıların risk grubu 4 üzerinden kapsama alınmasını 
sağlayacak değişikliğin yapılması için gerekli mevzuat değişikliğinin 
yapılmasını, bu değişiklikten Derneğimizin de bilgilendirilmesini talep eder, 
bu süreçte Derneğimiz ve üyelerimiz üroloji uzmanlarının her türlü desteğe 
hazır olduğunu bilginize sunarız.   

 

 

 Saygılarımızla.   

                                            

 

 

Prof. Dr. N. Aydın Mungan 

ÜCD Başkanı 

 

 

Dağıtım :  

Sağlık Bakanlığına 

Hazine ve Maliye Bakanlığına 
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6102 - Başvurularımız Sonrası Değişen Uygulamaya Ait Resmi Gazete Metni

TEBLİĞLER

Hazine ve Maliye Bakanlığından:
TIBBİ KÖTÜ UYGULAMAYA İLİŞKİN ZORUNLU MALİ SORUMLULUK

SİGORTASINDA KURUM KATKISINA İLİŞKİN USUL VE ESASLARA
DAİR TEBLİĞ (2010/1)’DE DEĞİŞİKLİK 

YAPILMASINA DAİR TEBLİĞ

MADDE 1 – 21/7/2010 tarihli ve 27648 sayılı Resmî Gazete’de yayımlanan Tıbbi Kötü
Uygulamaya İlişkin Zorunlu Mali Sorumluluk Sigortasında Kurum Katkısına İlişkin Usul ve
Esaslara Dair Tebliğ (2010/1)’in ekinde yer alan Tıbbi Kötü Uygulamaya İlişkin Zorunlu Mali
Sorumluluk Sigortası Tarife ve Talimatının A.TARİFE başlıklı bölümüne 1 inci maddeden
sonra gelmek üzere aşağıdaki 2 nci madde eklenmiş ve diğer maddeler buna göre teselsül et-
tirilmiştir. 

“2. Kamu ve özel sağlık kurum ve kuruluşları ile bu kurum ve kuruluşların bağlı, ilgili
veya ilişkili birimlerinde pandemi sebebiyle yapılan görevlendirmeler kapsamındaki tüm iş ve
işlemler III. Risk Grubu kapsamında değerlendirilir.” 

MADDE 2 – Aynı Tebliğin ekinde yer alan Tıbbi Kötü Uygulamaya İlişkin Zorunlu
Mali Sorumluluk Sigortası Genel Şartlarının A.1. Sigortanın Konusu başlıklı bölümüne yedinci
paragraftan sonra gelmek üzere aşağıdaki paragraf eklenmiştir.

“Buna ek olarak, özel sağlık kurum ve kuruluşlarında çalışan ve mesleklerini serbest
olarak icra eden sigortalıların kendi görev yeri ve branşı dışında da olsa ilgili mevzuat çerçe-
vesinde kamu ve özel sağlık kurum ve kuruluşları ile bu kurum ve kuruluşların bağlı, ilgili
veya ilişkili birimlerinde pandemi sebebiyle görevlendirilmeleri nedeniyle yürüttükleri faali-
yetleri, ilave sözleşme düzenlenmeksizin veya prim tahsil edilmeksizin poliçenin kapsamına
dahildir.”

MADDE 3 – Bu Tebliğ 1/1/2020 tarihinden geçerli olmak üzere yayımı tarihinde yü-
rürlüğe girer.

MADDE 4 – Bu Tebliğ hükümlerini Hazine ve Maliye Bakanı yürütür.

Tebliğin Yayımlandığı Resmî Gazete’nin
Tarihi Sayısı

21/7/2010 27648
Tebliğde Değişiklik Yapan Tebliğlerin Yayımlandığı Resmî Gazete’nin

Tarihi Sayısı
1- 19/7/2011 27999
2- 26/7/2014 29072
3- 23/5/2015 29364
4- 28/10/2015 29516
5- 16/4/2016 29686
6- 7/10/2017 30203
7- 18/6/2018 30452

Sayfa : 36                               RESMÎ GAZETE                                23 Mayıs 2020 – Sayı : 31135
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ayın Hızal; Hukuk ve Özlük Hakları biriminin geleceğini deneyimiyle 
özetlemektedir. 

“Görünen o ki hekimlere karşı açılan davalar önümüzdeki süreçte azalmak 
bir yana artacaktır. Yeni normal diye adlandırdığımız bu dönemde de 
Ürolojik Cerrahi Derneği Yönetim Kurulunun Başkan ve üyeleri, Fehmi 
Hocam, Aslı ve ben her zaman üyelerimizin yanında olmaya devam 
edeceğiz. “

 

6103 - COVİD-19 Süreci ve Sonrasında Ürologların 
Hukuki Sorunları ve Çözüm Önerileri Yayını

S
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Ü
b.)Burslar

rolojik Cerrahi Derneği olarak kuruluşundan günümüze kadar pek 
çok genç ürologa pratik becerilerini geliştirmesi ve üroloji ile ilgili 

bakış açılarının genişletilmesi amacı ile burs desteği sağlanmıştır. Bu 
destekten yararlanan genç ürologlar edindikleri bilgi ve becerileri çalıştıkları 
kliniklere geri taşımışlar ve meslektaşlarına bu bilgileri aktarmışlardır. 
Dernek olarak bu amaçla burslardan yararlanan ürologlara aylık 500 
USD 3-6 aylık süre ile karşılıksız verilmiştir. Ülkemizdeki ve dernekteki 
gelişmeler göz önüne alınarak 2019 yılı sonunda burs yönetmeliğinde 
güncelleme yapmaya karar verildi. Bu amaçla yapılan hazırlıklar 
sonucunda daha önceki kurallarda bazı değişikliklere gidildi. Eski burs 
yönetmeliğinde 2020 yılında açıklanan yeni yönetmelik arasındaki 
belirgin değişiklikler yapıldı. İlk farklılık daha önce aylık 500 USD olan 
desteğin aylık 1000 USD seviyesine çıkarılmasıydı. Yeni uygulamamızda 
ayrıca yılda 2 dönem olarak başvuruları kabul etmeye başlanıldı. Her 
yılın Ocak ve Haziran aylarında burs başvurularını alarak her yarıyıl 
için 1 yurtdışı ve 2 yurt içi toplamda her yıl için 2 yurtdışı 4 yurtiçi 
burs verilmesi planlanmıştır. Daha önce robotik cerrahi gibi bazı 
konularda yurtdışına eğitim için giden meslektaşlarımız için artık bu 
eğitimin en iyi şekilde ülkemizde de alınabileceğini göz önüne alarak 
yurtiçi merkezler için de burs desteği verme kararı alındı. Bu amaç 
doğrultusunda meslektaşlarımıza bu eğitim için de aylık 2000 tl destek 
verilmesi kararı alındı. Dolayısı ile artık ülkemizde başarı ile gerçekleşen 
gerek cerrahi teknikler için gerekse projeler için yurtdışına gitmeden 
ülke içinde bu konuda başarısı ve uzmanlığı bilinen merkezlerde bu 
eğitimin alınabilmesinin yolu açılmış oldu.
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7.)ÜCD’DE PERİYODİK DERGİNİN TARİHİ

ernek kurulmuş, ismine ve logosuna kavuşmuş, toplantılar yapılmaya 
başlanmıştı. Neredeyse 5 ay geçmesine karşın yazılı bir akademik 

faaliyet gerçekleştirlmemişti. Bu nedenle 11 Mart 2011 tarihinde İzmir’deki 
toplantıda bir dergi kurulmasına karar verildi.

ÜCD öncesi Haluk Özen ve Hakan Özkardeş’in editörlüğünde “Üroloji 
Bülteni” isimli düzenli bir periyodik çıkarılıyordu. Toplantıda bir 
süredir yayımlanması kesintiye uğrayan derginin ÜCD bünyesinde 
çıkarılmasına karar verildi. Üroloji Bülteni’nin editörü Hakan Özkardeş 
yeni derginin de editörü oldu. Basılma kararı sonrası önce derginin 
içeriği, dili ve politikası gibi konularda uzun uzun tartışmalar oldu ve 
her toplantı sonrasında çıkarılmasına karar verilmesine karşın nedense 
bir türlü hayata geçirilemedi. Her toplantıda değişik nedenle erteleme ve 
belirsizlik noktasına gelindi ve Üroloji Bülteni yayın hayatına başlamadan 
sonlandı. ÜCD’nin proje öncelikli bir dernek olduğunu kitap boyunca 
okudunuz. Tabii ki her projenin başarıya ulaşması diye bir kural yok. 
Ancak periyodik yayın gibi bir konuda proje başarısızlığının tarihe not 
edilmesi gerekli. İlerleyen yıllarda dergi, tüm çabalara rağmen basılır 
hale getirilemedi. 2012 yılında Serdar Tekgül’ün çabalarıyla dergi tekrar 
gündeme geldi.

Bu sefer editör hepimizin abisi olan Ferruh Zorlu oldu. Ferruh Zorlu 
çalışkanlığın ötesinde bilimsel bakış açısından hiçbir zaman taviz 
vermeyen literatürü çok yakından takip eden bir büyüğümüzdür. Bilgi 
işlem deneyimi kısıtlı olmasına karşın 60 yaşından sonra bilgisayarı 
derginin çıkarılmasında düzenli kullanmayı büyük bir fedakarlık ile 
öğrendi. Serdar Tekgül ve Ferruh Zorlu bilimsel dergi yayıncılığında 
tecrübesi olan firmaları araştırdıktan sonra Galenos ile basım-yayın 
anlaşması yaptılar ve ilk sayı Kasım 2014’te çıktı. İlerleyen sayılarla 
birlikte dergide gelişmeler kendiliğinden ortaya çıkmaya başladı.

Diğer branş dernekleri kendi yayınlarını sonlandırıp Ürolojik Cerrahi 
Dergisine katkı vermeyi uygun görürken; Üroonkoloji derneği 
Üroonkoloji dergisinin uzun ve köklü geçmişi olduğunu söyleyerek 
bunu yapmak istemedi, ancak Ürolojik Cerrahi dergisine katkıda 
bulunacaklarını söylediler. Toplantıyı yöneten ÜCD başkanı Serdar 
Tekgül tüm güçlerin ve yayın birikiminin tek bir dergide toplanmasının 
derginin gücünü artıracağını söyledi. Üroonkoloji dergisinin yayın kabul 

D
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etme yerine bülten gibi devam ederek, Ürolojik Cerrahi Dergisine tam 
destek vermesini istedi. Kaliteli yayın sayısı zaten kısıtlı iken bir dergiyi 
yönetip diğer dergiye destek olmanın gerçek bir destek olamayacağını 
ve çıkar çatışması doğuracağını belirterek her iki derginin de gücünü 
azaltacağını ifade etti. Sonuçta Üroonkoloji derneği kendi dergisinde 
devam etme kararı aldı.

Journal of Urological Surgery’nin ilk çıkış öyküsü Ferruh Zorlu’nun 
kaleminden okuyalım:

“2014 yılının başlarında ÜCD’nin bilimsel bir dergi çıkarmayı planladığı 
ve bu derginin kuruluşunu tamamlayıp Baş Editörü olmam yönetim 
kurulu tarafından bana teklif edildi. Ege Üroloji Derneği başkanlığım 
sırasında kuruluşuna emek verdiğim ÜCD, aynı amaç doğrusunda 
çalışan arkadaşlarımın toplandığı bir dernekti. Bunu verilen bir görev 
olarak kabul ettim. ÜCD Yönetim kurulu üyesi Serdar Tekgül’ün 
dergi tecrübesi vardı ve kuruluş aşamasındaki katkılarını belirtmem 
gerekir. Onunla hayellerimizi paylaştık ve görüşmelere başlamadan 
kafamızda dergiye şekil verdik. Dergi online olacaktı. Uluslararası 
dizinleri hedefledik ve bunun için dili İngilizce olacaktı. Yönetim kurulu 
başkanına bilgi verdik.

Dergi için yayınevlerine davet çıkardık. Mart 2014 de İstanbul'da yapılan 
ÜCD yönetim kurulu toplantısı sonu dönemin Yönetim Kurulu Başkanı 
Bülent Alıcı, 2. Başkan Serdar Tekgül ve ben yayınevleri ile görüştük 
tekliflerini inceledik.
İsteklerimizi en iyi Galenos Yayınevi karşılıyordu. Kararımızda Galenos 
firması adına katılan Burak Sever’in üzerimizde bıraktığı olumlu etkiyi 
unutamıyorum. Gençliği ve en az bizler kadar heyecanı gözümüzden 
kaçmadı. Daha sonra bu kararımızın ne kadar isabetli olduğu anlaşıldı.. 
Kendisi askere gidene kadar iki yıl onunla çok uyumlu ve keyifli çalıştık.

Sayın Başkanın Galenos’la anlaşmayı imzalaması üzerine İzmir'de 
Mayıs 2014 de yayıncı ile toplantı yaptım. İmtiyaz sahibi ve Sorumlu 
Yazı İşleri Müdürü saptadık. 
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nline makale kabul sistemleri için iki firma önerdiler. Firmanın biri ile 
daha önce görüşmüştük ve bizi tatmin etmemişti. Derginin online 

makale kabul ve değerlendirme sistemi için Pleksus bilişim teknolojileri 
firması ile anlaştık.

Daha sonra yapılan Yönetim Kurulunda derginin yapılanmasını 
planladık. Bir Baş Editör, üç Editör Yardımcısı ve Pediatrik Üroloji, 
İşlevsel Üroloji, Üroonkoloji, Androloji, Transplantasyon ve Vasküler 
Cerrahi, Rekonstrüktif Üroloji,Temel bilimler başlıkları altında yedi 
bölüm editörü olacaktı. Editör yardımcılıkları için yönetimce Rasin 
Özyavuz. Bülent Akdoğan, Özgür Yaycıoğlu uygun görüldü. Bölüm 
editörlüklerine alt grup dernekleri karar verecekti. Alınan karar gereği 
hakemli dergi olacak, yılda dört kez yayınlanacak, ilk sayı hem basılı, 
hem online olacak ve sonraki sayılarda online devam edecekti İlk basılı 
sayı 2014 Kasım ayında yapılacak ÜCD kongresinde katılımcılara 
dağıtılacaktı. İlk yayında aktif olmayan Üroloji Bülteni’ne gönderilip 
bekleyen yayınlar da kullanılacaktı.

Toplantı sonrası hemen çalışmalara başladık. Dernek sekreteryamız 
tüm yazışmaları takip ediyor ve arşivliyordu. Kuruluş aşamasında Burak 
Sever’in yanı sıra dernek sekreteri Aslı Özkan en büyük yardımcılarımdı. 
Editör yardımcılarından onay aldık, alt grup başkanlarına dergi bölüm 
editörü atamaları için yazılarını yazdık ve gelen isimlerin onayını aldık. 
Pediatrik Üroloji Bülent Önal, İşlevsel Üroloji İlker Şen, Üroonkoloji 
Güven Aslan, Androloji Emre Bakırcıoğlu, Transplantasyon ve 
Vasküler cerrahi Yarkın Kamil Yakupoğlu, Endoüroloji Ömer Demir, 
Rekonstrüktif Üroloji Oktay Demirkesen, Temel bilimler Fehmi Narter 
olarak bölüm editörleri oluşturuldu. Galenos ve editör yardımcıları 
ile yazım kurallarını geliştirdik ve dergi kapak çalışmaları yaptık ve 
yönetim kurulu onayına sunduk. Onay alındıktan sonra yayıncı firma 
Mayıs 2014 de resmi başvuruları yaptı.

Yapılan görüşmeden sonra İşlevsel Üroloji derneği daha önce çıkardığı 
dergiyi sonlandırdı ve bu dergide bölüm sorumluluğunu üstlendi.

Üroonkoloji derneği dergisinin eski ve oturmuş olması nedeniyle kendi 
yayın hayatına devam edeceğini, ancak bu dergiyi destekleyeceğini 
belirtti. Halen dergileri başarılı şekilde yayın hayatına devam etmektedir.

O
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Alt grup editörlerinden birkaç hakem atamalarını isteyip hakem havuzu 
oluşturduk. Derginin yayım tarihlerini Mart, Haziran, Eylül ve Aralık 
olarak saptadık.Türkçe gelen yazıları kabul olursa İngilizceye çevirmek 
ve İngilizce gelenlerinde dil düzeltmeleri için ÜCD yönetimi ile görüşüp 
çeviri firması bulduk.

Eylül 2014'de Üroloji bülteninde daha önce hakem değerlendirilmesinden 
geçip kabul edilip basılamayan ve daha değerlendirilmemiş yazıları 
yazarlarından onay alıp sisteme yüklettirdik ve tekrar hakem 
değerlendirmesine aldık ve etrafa haber salıp hazır yayınlanmamış 
yayınları varsa istedik, İlk sayının yetişmesinde Dokuz Eylül’den Adil 
Esen’in ve Ömer Demir’in olağanüstü katkıları oldu. Beraberce saatlerce 
çalıştığımızı ve yayın desteklerini hatırlıyorum. Ekim 2014 sonunda 
editör yardımcılarının ve bölüm editörlerinin katkılarıyla bir derleme, 
5 araştırma, 4 vaka takdimi, Ürolojik surveyler, Patoloji ve Radyoloji 
sayfaları ile dergi basıma girdi.
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İlk sayısı planlandığı gibi ÜCD kongresinde katılımcılara dağıtıldı ve 
dergi tanıtıldı. 

7102 - JUS İlk Sayı Kapağı
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7 Kasım 2014’ de Kaya Plaza Otelde Editörlerin, Galenos’un ve Pleksus’un 
katılımı ile toplantı yapıldı, sorunlar tartışıldı. Uluslararası danışma 
kurulu oluşturulmasına ve derginin kimliğini koruması için ilk kapak ile 
devamına karar verildi.

Derginin ilk yayını sonrası indeks kabulleri için çalışmalara başlandı. İlk 
Türkiye Atıf dizininde ve Türkiye için önemli TUBİTAK Ulakbim, Türk 
Medline ve önce uluslararası EBSCO, Proquest, Oare daha sonra yine 
uluslararası Doaj Cinahl Embrase Scopus veri tabanları başvuruları 
yapıldı. Bunların çoğu dergileri başvuru sonrası izleme alıyordu.

TUBİTAK Ulakbim’in yaptığı editör ve yazar eğitim seminerine katıldım 
ve belge aldım. Ulakbim’in onayı için yılda en az 12 araştırma makalesi olmalı 
ve araştırma makale sayısı olgu sunumu ve derleme sayısı toplamına eşit 
veya fazla olmalı idi. Yayın sıralamalarını buna göre yaptık.

Mart 2015 sayısı hazırlıklarında İThenticate programı kullanarak diğer 
dergilerden olan kopyalamaları incelemeye başladık. Saptadığımız 
yüzdenin üzerindeki kopyalamaları uyararak yazara iade ettik. Daha 
sonraki sayılarda çok beğendiğimiz bir deneysel çalışmanın tamamen 
kopya olduğunu saptayıp yazara iade edişimiz anılarım arasındadır.

İpek Satı Doruk 2015 yılında Burak Sever’in askerliğe hazırlanması 
nedeniyle Galenos adına dergi ile ilgilenmeye başladı. Üroonkoloji 
Bölüm editörü Güven Aslan’ın ayrılması üzerine Editör Yardımcısı Özgür 
Yaycıoğlu Üroonkoloji Bölüm Editörlüğünü de üstlendi. Haziran 2015 
de Adil Esen ÜCD başkanlığını Bülent Alıcı’ dan devraldı ve beraber 
çalışmaya başladık.Bu kuruluş ve derginin oturuş aşamasında her iki 
yönetim kurulu başkanından ve üyelerinden sınırsız destek gördüm. Bu 
ara Levent Türkeri’nin ve Tufan Tarcan’ın çabalarıyla Uluslararası danışma 
kurulu şekillendi. Danışmanlara yazıları yazılıp resmi onayları alındı.

Derginin daha hareketli olması için resimlerle açıklamalı nasıl yapıyorum 
bölümü koyduk.

Her yayında mail yoluyla dergi üyelere ulaştırıldı. ÜCD’ nin bölgesel 
toplantılarında ve şube toplantılarında derginin tanıtımı yapıldı ve yayın 
gönderilmesi sağlandı.Bunlar için slaytlar hazırlandı. 



139

ine her ay üyelerin maillerine dergi tanıtım hatırlatmaları gönderildi. 
Aksamadan tüm sayıları planladığımız şekilde çıkarttık ve 2016 

yılı başlarında dergi Ulakbim’ e kabul edildi. Emerging citation indeks 
(ESCI) başvurularını yapıldı.Dergini okunma oranlarını izliyor Editor 
Yardımcılarına ve Başkan Adil Esen’e aralıklı bilgi veriyordum.

Kasım 2016 da Antalya Rixos Otel’de yapılan toplantı öncesi dergiye gelen 
yayınların kabul ve red oranlarını, gelen yazıların coğrafi dağılımlarını, 
internette okuma sürelerini, en çok okunan makaleleri, yayın stok 
durumunu Burak beyle beraber çıkardım ve toplantıda sundum. Bölüm 
Editörlerinin ve atadıkları hakemlerin tek tek performanslarını ortaya 
koyup toplantıda tartışmaya açtım. Gelecek ile ilgili düşüncelerini aldım. 
Bazı orjinal makalelerin sonuna editöryal yorum getirmeye başladık. Bu 
toplantıda Patoloji ve Radyoloji sayfaları için bölüm editörü atanması 
uygun görüldü. Ayrıca İngilizce düzenlemeleri yapan İlke Erkeskin dil 
editörü olarak atandı.

Bu toplantı sonu bölüm editörlerinin ve hakemlerin değerlendirme 
sürelerini tekrar düzenledik. Patoloji bölüm Editörlüğüne yazışmaları 
yapıp Kutsal Yörükoğlu’nu atadık.

Dergi 2016’da Europub, Ideal online, J Gate, Gora,Oare, Hinali, 
Goalı, Ardi, Türk Medline, Türkiye Atıf dizini, British Library İndeks 
Copernicus, Root İndeksing, Gala ProQuest, Gala, Cinahl database, 
EBSCO, Doaj ve Ulakbim'de yer alıyordu. ESCI başvurusu yapılmıştı.

Ağustos 2016’da kamu hizmetinden emekli oldum ve Ekim ayında 
Serdar Tekgül ile beraber görüşmeye gidip, tüm sayıları zamanında çıkan 
ve dinamik bir dergi olarak Taner Divrik’e devrettim. Devirden hemen 
sonra ESCI’ ye de kabul edildi. Eski baş editör olarak halen dergide adım 
geçmekte ve gelişmeleri ve başarılarını heyecanla izlemekteyim.

 

 

Y
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7104 - Dergi Web Sayfasının Türkiye Kullanıcılar Tarafından
 Ziyaret Edilme Sayıları

7105 - Dergimiz Bu Kısa Yayın Hayatı Dönemi İçerisinde 20 Farklı 
Kuruluş Tarafından İndekslenmiştir
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8.)ÜCD VE PROJE ÖNCELİKLİ YAKLAŞIM

a) Güncellemeler

üncellemeler ÜCD’nin ilk projeleri arasında yer almaktadır. 
“Güncelleme” proje tohumu Serdar Tekgül’ün önerisi ile atıldı, 

tohumun bakımı ve filizlenmesi sorumluluğu da titiz ve çalışkan 
yapısı ile tanınan Rasin Özyavuz’a verildi. Rasin tohumdan çok kısa 
sürede kocaman bir ağaç oluşmasını sağladı. Güncellemeler 8 yıldır 
meyve vermekte ve gelişimini sürdürmektedir. 8 yıllık öyküyü Rasin 
Özyavuz’un kaleminden okuyalım.

“Kuruluşunu 2010 yılında tamamlayan derneğimizin 2011 yılını yoğun 
eğitim etkinlikleri ile geçirdiğini anımsayan kişilerden biriyim. Bu 
etkinliklerin bir bölümü, yerel derneklerle ülke çapındaki üst uzmanlık 
derneklerinin ve ÜCD Şubelerinin ortak toplantısı biçiminde idi. Bu 
ortak toplantılar ve diğer şube toplantılarında buluşan üyelerimiz geleceğe 
yönelik birçok proje için de çaba harcandığına tanık olmuşlar ve bazıları 
projelerin bir parçası olmuşlardı. İşte, bu projelerden biri de “ÜCD 
Güncelleme Serileri”dir.

Dr. Serdar Tekgül’ün, bu proje ile ilgili birikimini aktarıp benim projeyi 
olgunlaştırmamı isteyip projede Genel Koordinatör olmamı önerdiği anı 
çok net olarak anımsamaktayım. Hedefimiz, 2012 yılının Ocak ayında 
ilk sayımızı üretmiş olmaktı. Konu belirlenmesi, Sayı Editörü seçimi 
gibi basamaklar yürüdü, oluşturduğumuz kurallar dizisi Sayı Editörüne 
iletildi ve gerçekten de ilk sayımız planlandığı üzere 2012 yılı Ocak 
ayında okuyucuları ile buluşabildi. Adı geçen sayı Dr. Hasan Serkan 
Doğan’ın sayı editörlüğünde tamamlanmış olan “İnmemiş Testis ve 
Güncel Tedavisi” başlıklı sayımız idi ve hala bizlerde bu sayının çok özel 
bir yeri vardır.

“ÜCD Güncelleme Serileri” kongre olmayan yıllarda 4 sayı, kongre olan 
yıllarda 3 sayı olacak biçimde planlanmıştı. Belirlenen sayı editörünün 
görevi kabul etmesi ile süreç başlıyor, sayı editörünün belirlediği yazarlar 
büyük emekler harcıyorlar ve sonraki teknik adımlardan sonra sayımız 
sizlerin önüne geliyor. Bu noktada, tüm sayılarımız için emek harcamış 
tüm yazarlarımıza bir kez daha teşekkür etmek istiyorum.

G
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Dernek organlarında görev aldıkça, bulunduğumuz grubu ve çalışma 
arkadaşlarımızı daha farklı yönleri ile tanıma olanağına kavuştuğumuzu 
belirtmek istiyorum. Derneğimizin geleceği için, üyelerimizi daha ileri 
götürmek için, eğitimimizin niceliğini artırmak için çaba harcayan 
büyüklerimizi ve küçüklerimizi izleyebiliyoruz. Bu sele kapılınıldığı için 
derneğimiz sürekli ve artan bir hızla hep ileri gidiyor algısındayım. Bu 
arada, selden kurtulanlar da yok değil. Bizlere verdikleri sözü tutmamış 
üyelerimizi de burada anmak istiyorum. Kırgın veya kızgın olmasak da 
sözlerini tutmuş olmalarını görmek isterdik.

“Bu projede seni geren nokta var mı ?“ diye sorsanız, tek bir konudan 
bahsetmek istiyorum. Ben (bir kez daha yazayım, kişisel olarak 
belirtiyorum) “projemizin adının üzerinde biraz daha fazla çalışmış olsa 
mıydık ?” düşüncesini içimden atamıyorum. Ancak, 2020 yılının ikinci 
yarısının içinde iken, “Yıl 2020 Cilt 9” sayılarımızın ilki çoktan üretilmiş 
ve diğer iki sayımız da kongremize yetişecek durumda iken benim ad 
konusunda söylediklerim yalnızca içimi dökmek amaçlı algılanabilir.

“ÜCD Güncelleme Serileri” projesi, tüm projelerin olması gerektiği gibi 
canlı, evrilmeye açık bir proje. 2019 yılı içinde yapılanmamızda bazı 
değişiklikler gerçekleşti. Dr. Ahmet Cihan ve Dr. M. Berkan Duran 
proje ekibine katıldılar. Sürecin geçmişini birinci ağızlardan dinlediler, 
izlenimlerini aktardılar, gelecekle ilgili önerilerini sundular ve bir yandan 
da yürüyen sürecin parçaları oldular. Dernek Yönetimi de yeni yönler 
ve yeni yanlar arayışlarını hep bizlerle paylaşıyor idiler. Daha iyisi için 
olan çabaların sonuçlarını hep birlikte izleyebileceğimizi düşünüyorum 
ve umuyorum.Bu proje ve ürünleri, emekleri geçenler olmasaydı 
olmayacaktı. Bu nedenle emeği geçen tüm üyelerimize ve teknik destekte 
bulunan tüm arkadaşlarımıza bir kez daha teşekkür etmek istiyorum. 
Her dönemdeki Yönetim Kurullarının ve Başkanlarımızın desteklerini 
anmak istiyorum.

İlk on yılını büyük başarılarla geçirmiş derneğimizin çok daha iyi 
konumlara ilerlemesi için hepinizi birlikte çalışmaya davet ediyorum.”
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b.) Kitap

CD’nin en önemli projelerinden biri de Üroloji Masaüstü Kitabıdır. 
10. yılda üçüncü basımı çıkacak olan kitabın editörlüğünü Serdar 

Tekgül ile birlikte çıkaran Serkan Doğan’ın kaleminden masaüstü 
kitabının öyküsünü okuyalım:

“2010 yılında kurulan derneğimizin yapacağı ilk kongre öncesinde 
üyelerimiz için kalıcı bir eser oluşturma fikri doğmuştu. 2011 yılında 
Dr. Serdar Tekgül önderliğinde çalışmalara başlanmıştı. Amatör bir 
ruhla, derneğimizin üyelerinin de katkısıyla 600 sayfalık bir eser 
oluşturuldu ve 2012 yılındaki ilk kongrede dağıtıldı. Kongrede verilen 
kitap çok büyük bir ilgi görünce Türkiye’deki tüm kliniklere sponsorlar 
aracılığıyla dağıtıldı. İlk kitapta Dr. Serdar Tekgül’ün yardımcılıklarını 
Dr.Kubilay İnci, Dr. Güven Aslan, Dr. Berk Burgu ve Dr. Hasan Serkan 
Doğan yapmıştı. Bunun yanında, ’Üroloji Masaüstü Başvuru Kitabı’nın 
oluşmasında 39 bölüm editörü ve 141 yazar emek vermişti. İlk baskı 
kongreye gitmeden önce basımevine yetiştirmek için İris-İnteraktif ’in 
bürosunda sevgili Tayfun Genç ve rahmetli Kubilay İnci sabah 04:00’e 
kadar kahveyle ayakta kalmaya çalıştığımızı hatırlıyorum. O uzun gecenin 
sabahında eve gidip sabah 10:00’da işi bitirmiş olmanın huzuruyla 
sabah kahvemi içerken Anabilim Dalı Başkanımız Dr. Fazıl Tuncay 
Akı’ nın telefonuyla kendi Anabilim Dalımızın 4 senesinin sıkıntılar 
içinde geçmesine sebep olacak olayların ilk başlangıç haberini aldım. 
O anki duygularımı anlatmam mümkün değildi. Kitabımızı araştırma 
görevlisi arkadaşlarımızın gerçekten gerek poliklinikte gerek servisteki 
kendi odalarında masalarının üstünde gördükçe doğru ve yararlı bir 
iş yaptığımızı iyiden iyiye anlamış olmuştuk.Yıllar içinde kitapla ilgili 
iyileştirmeler ve güncellemeler yapma gereksinimi ortaya çıktı. Bu 
nedenle kongrede dağıtılmak üzere 2015 yılında çalışmalara başladık. 
Genişletilmiş ikinci baskı, önceki ve o zamanki başkanlarımız Serdar 
Tekgül, Levent Türkeri, Adil Esen ve Bülent Alıcı editörlüğünde ve 
Hasan Serkan Doğan’ın yayın koordinatörlüğünde oluşturulmuştu. 
1000 sayfaya yaklaşan içeriğiyle daha kapsayıcı hale gelen kitabın bu 
baskısında 12 bölüm editörü ve 151 yazar emek vermişti. ‘Ürolojik 
İşlemlerin Hukuka Uygunluğu’ başlıklı bir bölüm de ekleyerek aslında 
bu tür kitaplarda olmayan ve başka disiplinlere de örnek olacak bir 
akımın başlatıcısı olmuştuk.

Ü
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Günlük pratiğimizde karşılaşılabilecek hukuki sorunlar konusu kitapla 
sınırlı kalmamış ve avukatımız Abdullah Hızal tüm Türkiye’de bu konuyla 
ilgili farkındalığı derneğimiz aracılığıyla oluşturmaya başlamıştır. Kitap 
editörlüğüyle ilgilenmiş olan meslektaşlarımız çok iyi bilirler. Takvime 
ve yazım kurallarına uyum çok önemlidir. Maalesef 151 yazarımızın 
da hepsinin takvime ve yazım kurallarına uymasına yardımcı olmaya 
çalışmak büyük bir çaba gerektirmekte ve strese sebep olmaktaydı. 
Bu konudaki en büyük yardımcımız Eda Bektöre’yle beraber nasıl 
gerginlikler yaşadığımız sadece ikimiz biliriz. O zor günleri bitirip kitabı 
baskıya gönderdiğimizde huzuru bulmuştuk. Kitap 1500 civarında 
bastırılmış ve kongrede dağıtılmaya başlanmıştı. 2016 yılındaki kongremizde 
arkadaşlarımız bu güzel eser için bizleri tebrik ederken, bölüm 
yazarlarından bir arkadaşım bana gelip kendi yazmış olduğu bölümün 
4 sayfalık bir kısmının kitapta olmadığını söyleyince emin olun kaynar 
sular başımdan aşağı dökülmüş, tüm kongre boyunca böyle bir şeyi nasıl 
gözümden kaçırdığımı düşünmekten kongre süreci benim için ızdırap 
olmuştu. Kitabı defalarca okuyup en ufak bir hata olmaması için uğraşırken 
detaylarda kaybolup geneli kaybetmek çok olasıydı ve bu olasılık başıma 
gelmişti maalesef. Kongrede dağıtılan kitap yine yetmemiş, ek baskılarla 
tüm ülkedeki üroloji kliniklerinde masaüstündeki yerini almıştı. Bir yıl 
sonra o ufak hatamızı düzelterek derneğin web sayfasında pdf formatını 
paylaşarak eksiğimizi bir nebze düzeltebildiğimize inanıyorum. Bu 
tür eserlerin bir derneğin üyelerine verebileceği en güzel hediye 
olduğuna inanmaktayım. Eser oluşturulmasına katkıda bulunan herkes 
derneğine ve mesleğine olan bağlılığını ve saygınlığını yansıtmaktadır. 
Ortak çalışma ve üretme kültürünün en önemli motivasyon aracı bu 
tür ürünler olmaktadır aslında. Meslektaşlarımıza faydalı olabilmek 
duygusu ve onların yüzündeki en ufak bir takdir ifadesi, kitabın oluşma 
sürecindeki sıkıntıların hepsini alıp götürmektedir gerçekten.

Daha iyi daha kaliteli eserlerle beraber olabilme dileklerimle….”
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c.) Geleceğin Ürologları Yetişiyor

eleceğin Ürologları Yetişiyor projesi de ÜCD’nin temel özelliklerini 
içeren projelerdendir. Proje yönetimi prensipleri ile kurgulanmış, 

sürekli geliştirilmiş, geri bildirim mekanizması oturmuş, finansal 
performansa dikkat edilmiştir. Geleceğin Ürologları Yetişiyor 
projesinin 2010’lar öncesindeki tarihine göz gezidirildiğinde de 
Ankara Ürologlar Derneğinin Serdar Tekgül tarafından düzenlenen 
asistan eğitim toplantılarına ulaşılır. 2000’lerde Serdar Tekgül Ankara 
Ürologlar Derneği çatısı altında düzenli asistan eğitim toplantıları 
gerçekleştirmiş, bu toplantıların kayıtlarıyla da CD’ler oluşturmuştu. 
CD’ler ise tüm ülkede aranılan bir eğitim materyali haline gelmişti. 
Ancak ülkemizin temel sorunlarından “Sürdürülemezlik” nedeniyle 
belki de bilgiye ulaşmanın daha çok ve farklı yolları olduğu için rafa 
kaldırıldı. 2004’ten itibaren bu proje ulusal bir proje formunda canlandı. 
İlki 2004 yılında Bursa Uludağ’da Türk Üroloji Yeterlilik Kurullarının 
çatısı altında başlayan eğitimler yaz aylarında bir kamp havasında 
asistan toplantıları şeklinde devam etti. Toplantılar çok yoğun, yaklaşık 
4 günlük süre içinde ürolojinin tüm konularına değinen ve sınav 
ile sonuçlanan bir formattaydı. Ülkenin dört bir yanında araştırma 
görevlileri sadece eğitim almakla kalmayıp sosyal olarak da beraber 
olabilme şansı yakalamaktaydılar. Araştırma görevlilerinin çok olumlu 
geri bildirimlerine rağmen çeşitli nedenlerle proje sonlandırıldı. 
Bu projenin gerçekleştiricisi Serdar Tekgül’ün zihninde yaşamını 
devam ettirdi. 2013’te ÜCD’nin kuruluş döneminde farklı akademik 
faaliyetlere ihtiyaç vardı. Ankara Asistan Eğitim toplantılarının birikimi 
2010’lardaki internetin yaygınlaşma gerçeği ile birleştirilip “Online 
Asistan Eğitim Toplantısı (OAEP)” formunda tekrar canlandı.

Proje doğrultusunda Ankara, İstanbul ve İzmir’deki eğitim kurumlarında 
eş zamanlı olarak asistanlar toplanacak, hocalarda internet üzerinden 
sunumlarını asistanlara aktaracaktı. 2013’te internet altyapısı tabii ki 
2020’ler gibi değildi. Aynı zamanda bilgi çağının değişimlerine ayak 
uydurmada zorluklar çekiliyordu. Herşeye rağmen sunumları yapan 
hocaların iyi niyet ve heyecanı asistanlara toplantı salonu ayarlamada 
büyük enerji gösteren şube başkanları ve öğretim üyelerinin çabası ile 
2 yıl “Online Asistan Eğitim Projesi” devam etti. Toplantıları Ankara, 
İstanbul ve İzmir’de 40-50’şer kişilik asistan grupları izlemeye başladı.

G
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8104 - Online Asistan Eğitim Toplantısı Duyurusu (OAEP)



150

aman geçtikçe izleyen asistan sayısının azalması, hocaların ilgilerinin 
ve zaman ayırma sürelerinin kısalması Online Asistan Eğitim 

Projesinin masaya yatırılmasına yol açtı. 2014’e gelindiğinde projenin 
ömrünün sonlandığına karar verildi.. Tabii ki her projenin bir ömrü 
vardır. Proje sürekli gelişmek, evrilmek zorundadır. Eğer gelişemiyorsa 
bir kere yaşlanır, tomurcuklarını kaybeder ve kuru bir gövde halini alır. 
Önemli olan proje parametrelerinin düzenli kontrolü ve değerlendirilmesidir. 
Hayatiyetini yitirdiğini fark edildiği zaman bırakılmalıdır. Online 
Asistan Eğitim Projesinde 2012-2014 yılları arasında ÜCD’nin Türk 
Üroloji eğitimine sunduğu belki de ilklerden biridir. 2014 yılından 
sonra Online Asistan Eğitim Projesi, “Geleceğin Ürologları Yetişiyor” 
projesine evrildi. Bir başka ifade ile eski proje Geleceğin Ürologları 
Yetişiyor projesine tomurcuk verdi. Online asistan eğitim toplantısı 
koordinatörü Serkan Doğan’ın kaleminden okuyalım; 

“Bu amaçla 2013 sonbaharında Levent Türkeri, Adil Esen ve Hasan Serkan 
Doğan keyifli bir İzmir akşamında kafeteryada buluşup ilk planlamaları 
yaptılar. ÜCD üyesi öğretim üyelerinin aktif katkıda bulunmaktaki 
istekleri planlamaların son hızda tamamlanmasını kolaylaştırdı. İlki 
30 Kasım 2013’te İstanbul’da başlayan eğitimler Ankara ve İzmir gibi 
merkezlerde dönüşümlü olarak yapılmaya başlandı. Toplantılar canlı 
olarak diğer illerde birlikte toplanan asistan gruplarına yayımlanıyordu. 
Toplantı programı ÜCD yönetim kurulu tarafından oluşturularak 
hocaların katkısı isteniliyordu. Tüm hocalar büyük bir iyi niyet ile katkı 
verdiler ve zaman ayırdılar. Ürolojinin tüm konularını içerecek şekilde 
akademik takvim yılı içinde 7 adet online eğitim toplantısı 100 öğretim 
üyesinin anlatımlarıyla gerçekleştirildi. Toplantı içerikleri çok dolu ve 
günceldi. Ana toplantı salonunda bulunan araştırma görevlileri toplantı 
ile ilgili çok olumlu geri bildirim verdiler. 

Ancak canlı yayını izleyen diğer illerdeki araştırma görevlilerinin ise fiziki 
bir sunucunun olmaması ve çıkan bazı teknik aksaklıklar nedeniyle aynı 
düzeyde olumlu geri bildirimleri olmadı. Ardından geri bildirimlerin 
istenen düzeyde olmaması katılımda yaşanan motivasyonsuzluk nedeniyle 
online asistan eğitim projesi de ömrünü tamamladı.”

Z
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8105 - Online Asistan Eğitim Toplantısı (OAEP) Fotoğrafı 

ir projeyi “canlı” olarak değerlendirebiliriz. Doğar, büyür, olgunlaşır, 
yaşlanır ve ölür. “Ölen proje” gelecekteki başka bir projenin 

oluşumuna katkıda bulunuyorsa aslında yaşıyor demektir. Ankara 
Üroloji Derneği, asistan eğitim projesi ve online asistan eğitim toplantı 
projeleri başka bir projenin hayata geçmesine yol açtı;
“Geleceğin Ürologları Yetişiyor” projesi.

2014 yılında derneğin kuruluşunda ilk faaliyetlerinde çok önemli rol 
oynayan Serkan Doğan bu projenin sekreterliğine getirildi. Amaç üroloji 
asistanlarına katılımı yüksek olan ve sunum yapacak akademisyenlerin 
keyifle katılacakları bir toplantı zinciri düzenlemek idi. Yönetim 
kurulunda karar verilen ilkelere ek olarak interaktif eğitim formatında 
ve problem tabanlı bir modelle programın geliştirilmesine karar verdiler. 
Toplantılar interaktif eğitim ilkeleri ile uyumlu olacak şekilde planlandı.

İlkeler;

1.    Toplantı odalarında katılım sayısı 20’den fazla olmayacak
2.    Toplantı materyali sadece ve sadece üroloji hastaları olacak
3.   Toplantı, hazırlanan üroloji hastaları ile ilgili tartışmalar şeklinde 
gerçekleştirilecekti.

B
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Bu ilkeler doğrultusunda ürolojinin alt konuları belirlendi ve akademis-
yenlerin katkıları istendi. 

Toplantıların sekreteri Serkan Doğan’ın kaleminden hatırlayalım:

“EUREP benzeri 4 günlük modüler bir eğitim programı hazırlandı. Bu 
eğitimlerde ürolojinin tüm temel konularının interaktif bir şekilde 
işlenmesi yanında minimal invaziv ürolojiyle ilgili pratik eğitim 
için (Hands-on-Training) Avrupa Üroloji Derneği’nin E-BLUS 
sorumlusunun eğitmen olarak katılması da sağlandı. İlk Geleceğin 
Ürologları Yetişiyor (GÜY) programı 28-31 Mayıs 2015 tarihleri arasında 
İstanbul-Tuzla’da 42 eğitici, 110 araştırma görevlisi, Chris Chapple ve 
Anup Patel’in katılımlarıyla tamamlandı. 

8107 - Geleceğin Ürologları Yetişiyor Duyurusu

oplantıların tartışma tarzında geçmesi, araştırma görevlilerinin 
önemli düzeyde memnuniyetini sağladı. Pratik eğitim çok olumlu 

geri bildirimler aldığı için ilerleyen yıllarda proje içindeki önemi arttı. Bu 
yaklaşım da projenin olgunlaşması kavramına uymaktadır.

T
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u yaklaşım da projenin olgunlaşması kavramına uymaktadır. 
İkinci GÜY, 26-29 Mayıs 2016’da (46 eğitici, 120 araştırma görevlisi 

ve Bernard Malavaud’un katılımıyla), üçüncüsü 25-29 Mayıs 2017’da 
(47 eğitici, 110 araştırma görevlisi ve Maurisio Brausi’nin katılımıyla) 
ve dördüncüsü 10-13 Mayıs 2018’de (40 eğitici, 90 araştırma görevlisi 
ve Göran Ahlgren’nin katılımıyla) yüksek memnuniyetle tamamlandı. 
Bu süreç içerisinde gerek kursiyerlerden gerekse de eğitimcilerden 
gelen geri bildirimler her zaman değerlendirmeye alınarak bir 
sonraki programda şekilsel ve içeriksel revizyonlar gerçekleştirildi. 
Aslında karşılıklı etkileşimle hep daha iyiyi arama çabalarımız devam 
etti. Bunların yanında toplantılarımıza her zaman Avrupa Üroloji 
Derneği’nin etkin ve yetkin isimleri davet edilerek kursiyerlerimize 
başka bir bakış açısı sağlanması yanında uluslararası ilişkilerin de 
pekiştirilmesine çaba gösterildi. Bütün toplantılarımızın sonunda yazılı 
ve sözlü değerlendirme sınavları gerçekleştirilerek, programdan sonra 
FEBU sınavına girecek kursiyerleri de hazırlama amacı güdüldü. İlk 
dört toplantıda gelen ve biriken geri dönüşler bizlere pratik eğitime 
daha fazla yer verilmesini dikte ettirmeye başlamıştı. Bunun üzerine 14-
16 Haziran 2019’da beşinci GÜY programını karşılıklı etkileşimi azami 
ölçüye çıkarma ve pratik eğitime daha fazla yer verme amacıyla daha 
küçük gruplarda (40 kursiyer), yarısı pratik kurs eğitmeni olmak üzere 
24 hocamızla gerçekleştirdik. 2020 yılında hazırlıklarını tamamlamış 
olmamıza rağmen COVID pandemisi nedeniyle altıncı programımızı 
gerçekleştirememenin üzüntüsünü yaşadık.

Bu kursların hazırlık aşamalarındaki yoğun mesai, eğiticilerin ve 
kursiyerlerin belirlenmesinde çok dikkat isteyen çabalarımızın sonucunun 
güzel olması yorgunluğumuzu unutturdu. Yemeklerde ve kahve 
aralarında genç meslektaşlarımızla olan her konuda sohbetlerimiz 
ve karşılıklı etkileşimlerimiz bu sürecin kendi adıma olan en önemli 
kazancı oldu gerçekten.

Programın son günü aynı konuyu altıncı defa anlatıp görevini tamamlayan 
eğiticilerimizin yüzlerindeki bitmiş ve yorgun ifadeleri hep gözümün 
önündedir. Dersini bitimine yakın çaldırdığımız hatırlatma çanını 
duyan bazı eğiticilerimizin ‘erken çaldırıyorsun, daha 5 dakikam var’ 
diyerek gösterdiği tatlı telaşlar unutulmaz. Aklımda kalan anekdotlara 
baktığımda, en güldüğümüz hatıralardan birisi, toplantı çıkışı 3-4’lü 
gruplarla akşam yemeğine giderken herkesin birbirine farklı yerlere 

B
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gideceğini söyleyip 12 kişinin aynı mekanda pişti olması ve sonra 
masaları birleştirip geceye devam etmemizdir. 

Bir başka tatlı anımız ise İtalya’dan gelen misafir konuşmacımız Dr. 
Brausi’yle yediğimiz yemek sonrası otele dönüşte polis kontrolünde benim 
TC kimlik numaramı hatırlayamamam nedeniyle girişte yaşadığımız 
zorluktur.

Bir kafeteryada oturup çalışmalarına başladığımız süreç ÜCD mensubu 
eğiticilerimizin olağanüstü desteğiyle yapılandırılmış ve kurumsal 
halde bugünlere geldi. Dernek olarak en temel varlık gerekçelerimizden 
biri olan meslek içi eğitime elimizden gelen katkıları vermeye çalıştık 
ve gelecekte de aynı motivasyonla devam edeceğimizden herkesin 
emin olmasını isteriz. Tüm meslektaşlarımıza en derin sevgi ve 
saygılarımızla…”
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d.) Urotube’dan Uropedia’ya

1980’lerde ilk IBM bilgisayarının ortaya çıkışı, 94’lerde de world wide 
web’in günlük kullanımına sokulması ile yepyeni bir çağ açılmış oldu. 
“Enformasyon çağı” ya da başka bir deyim ile “Bilgi çağı”. Sanayi 
devriminden sonra yeni bir devrim dünyaya hakim oldu. Bu devrimin en 
önemli felsefik değişimlerinden biri de “Değişmeyen tek şey değişimin 
kendisidir” mottosudur. Değişim günlük hayatın her noktasında 
kendini hissettirmeye başladı. Bu gerçeğin derneklere de yansımaması 
imkansızdı. Soru; “Değişim nasıl gerçekleştirilecek?” idi. 

2012 yılında Serdar Tekgül’ün başkan olmasının ardından gerek derneğe 
kaynak sağlamak gerekse video kütüphanesi oluşturmak amacıyla 
Urotube projesi başladı. Urotube projesi ile ürolojiye ait ameliyat videoları 
çekilecek, kongrelerde sunulmuş olan video bildiriler kütüphaneye 
yerleştirilecekti. Sonuçta 200 videoluk bir kütüphane oluşturuldu. 
Kütüphane sponsor firmanın hazırladığı Urotube isimli web sitesinde 
yayımlandı. Söz konusu site sponsor firmaya aitti. Sponsor firma her 
türlü entelektüel hakkı kendisinde toplama prensibinde olduğundan 
ÜCD’nin bu projede mali destek dışında bir kazanımı olmadı. Bilgi 
çağında önemli olan prensiplerden birisi de entelektüel haklardır. Eğer 
ürününüz ile ilgili entelektüel hakkınız yoksa gelecekte o ürün size ait 
kabul edilmez. Ürünün ortaya çıkaran olsanız da.

Cerrahlar pratik insanlardır. Sonuç odaklı ve somut sonuçlara bakarlar. 
Ancak yeni çağ, bilgi ve soyut kavramların çağı. Söz konusu kavramları 
günlük pratik içinde öğrenip stratejiler içine yerleştirmek zaman 
almaktadır. Değişim ancak konuya yeterli süre ayırmak, emek vermek 
ve zihin yormak ile mümkündür. Yeterli emek verilmediği takdirde 
cerrahlıktan gelen geleneksel anlayışla bilginin önemi, entelektüel haklar 
ve bilginin yönetimi gibi kavramlar neredeyse “absurd” kabul edilir ya 
da Covid sürecinde olduğu gibi zorunluluk olarak dayatılır. 

Urotube sitesinde videolar sunulmaya başladı. Videoların toplanması 
için Serdar Tekgül ve Adil Esen’in işbirliğinde ve Cem Akbal’ın 
büyük gayretleri ile videolar toplanmaya başlandı. Cem Akbal, önceki 
kongrelerdeki videolar ve Ankara Ürologlar Derneği Asistan Eğitiminde 
ve şube toplantılarında çekilen videoları tozlu raflardan çıkarttı. 
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Video çekimleri için yönergeler oluşturdu. Video çekimi yapacak ürolog 
hocalarını ve arkadaşlarını bizzat telefonla arayıp rica etti. Sonuçta 6 ay 
içinde gerekli videoları toparlamayı başardı. Bu arada sponsor firma ile 
sözleşme imzalanması aylar sürdü.

Cerrahlar için bir sözleşmeyi kabul etmesi için el sıkışmak yeterli olurken, 
global şirketlerde sözleşmenin her virgülünün hukuk departmanları 
tarafından onaylanması gerekir. Sözleşmeye uymamanın bedellerinin ne 
olabileceğini okuduktan sonra fark edildi. Öncelikle derneğin mali 
gücünü artırmak için sözleşmenin kabul edilmesi gerekliydi. Tüm 
çabamıza karşın ortak bir Urotube sitesine dönüşmemiz kabul edilmedi. 
Sözleşme süresi 2 yıl olan sitenin tüm yönetimi ve hakları sponsor firma 
tarafından belirlendi.

Urotube sitesine girmek ve videoları seyretmek için üye olmak gerekiyordu. 
Üye kaydı firmanın iç kuralları tarafından belirlenmişti. Süreç o kadar 
uzun ve komplikeydi ki yönetim kurulu üyesinin dahi üye olması için 
5-10 ek telefon konuşmasına ihtiyaç vardı. Hatay’da bulunan bir ürolog 
tüm çabasına rağmen üye olamayınca Adil Esen’i telefonla aramış ve 
yardım istemişti. Adil Esen yönetim kurulu üyesi olarak firmanın Ürün 
Müdürü ve Bölge Müdürünü bizzat aradı. Telefon görüşmelerinden 
yaklaşık 10 gün sonra Adil Esen Hatay’da ki ürolog arkadaşına üye 
olduğu müjdesini verdi. Firmanın kendi açısından çok haklı ancak 
aşırı bürokratik düzeni, ürologların siteye katılımını oldukça engelledi. 
Entelektüel haklarda da hiçbir kazanım olmayacağı görülünce yeni bir 
yapılanma gündeme geldi. Urotube yayında kaldığı yaklaşık 3 yıl içinde 
kaç ürolog tarafından ziyaret edildiği, kimlerin hangi videoları seyrettiği 
gibi bilgilere ulaşmak dernek açısından mümkün değildi. Bu tip 
performans verileri istendiği zaman ya sessizlik ile ya da firma kuralları 
başlığı altında reddediliyordu. Entelektüel haklar kuralları gereği bu tip 
verilere ancak site sahibi ulaşabilir ve kullanabilirdi. Urotube ile ancak 
kaç tane video yüklendiği bilgisine sahil olunabildi. Diğer konular 
ÜCD için de bir gizemdir. Urotube kendi alanında ürologların ilk video 
kütüphanesi olma özelliği ile tarihe geçti. ÜCD’nin Türk Ürolojisine 
kazandırdığı kavramlardan biri oldu. Urotube, hayatı sırasında Cem 
Akbal’ın çok büyük bir emekleri oldu. Yeni videoların oluşturulması, 
siteye eklenmesi, firmanın yenilikler için ikna edilmesi gibi emek yoğun 
işlerin tek kurtarıcısı Cem Akbal oldu.
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8109 - Urotube Logosu

2016 yılına geldiğimizde mevcut haliyle Urotube gelişme olasılığı 
olmayan bir projeydi. ÜCD’ye önemli deneyim kazandırmış olması 
başka bir projenin ortaya çıkmasına yol açtı. “UROPEDIA”.

dil Esen başkanlık döneminde global ilaç firmalarının yönelimlerini 
fark etmiş ve bilgi çağının ne gibi değişimlere yol açacağı ile ilgili 

görüş oluşturmuştu. Bu vizyon doğrultusunda dijital ortamın hızla 
desteklenmesi, sivil tıp örgütlerinde dijital değişimin gerekli olduğuna 
karar verdi. Yönetim kurulu ve eski başkanların onayını alarak yepyeni 
bir projeye başlangıç verdi. Projede tüm yetki ve sorumluluk ÜCD’nin 
olacaktı. Yepyeni bir web sitesi ve bu sitenin de mobil uygulaması 
oluşturulacaktı. Site ürolojinin ilk dijital kütüphanesi olarak hizmete 
girecekti. Urotube’dan elde edilen cerrahi video kütüphanesi, makaleler, 
kongrelerdeki tüm içerikler, ÜCD, Üroonkoloji Derneği, Kontinans 
Derneği, Minimal İnvaziv Üroloji Derneği ve Türk Çocuk Ürolojisi 
Derneği kongre materyallerinin toplanacağı ulusal dijital kütüphane 
vizyonu ile yola çıkıldı. 
ÜCD gerçekte proje tabanlı çalışan sivil toplum örgütüdür. Tüm eserlerini 
proje yönetiminin bilimsel doğruları ile gerçekleştirmeye çalışmaktadır. 
Dijital kütüphane de vizyon belirlendikten sonra projelendirme sürecine 
başlandı. Projenin vizyonu ÜCD’nin üyelerine ihtiyaç duydukları her an 
ulaşabilecekleri, kullanıcı dostu, kullanıcıya özgü ihtiyaçları karşılayan 
gelişmeye açık dijital kütüphane kurulmasaydı.

Projenin ilk aşamasında dijital kütüphanenin içerikleri belirlendi.

İçerikler; 

•  Urotube’da yer alan cerrahi videolar, 
•  ÜCD ve partner derneklerin kongre materyalleri, 
•  ÜCD’nin yayınlanan basılı materyallerinin dijital versiyonlarıydı.

A
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İçeriklere kolayca ulaşabilecek altyapı projenin olmazsa olmazlardandı. 
Proje içeriği belirlendikten sonra kütüphaneye ulaşım biçimi belirlendi. 

Kütüphaneye; 

•  Websitesinden ulaşılabileceği gibi 
•  Mobil uygulamadan da ulaşılması hedefi konuldu. 

Üçüncü aşamada projenin finansal bütçesi belirlendi. Bütçenin en önemli 
kalemi projenin yazılımıydı. Ayrıca finansal bütçeye destek olacak ilaç 
firması arayışına başlandı. Bu dönemde, Türk ürolojisi ile çalışan önemli 
global ilaç firmalarından biri ile anlaşma yapıldı. İlaç firmasının Ürün 
Müdürü Adil Esen’in anlattığı projeyle ilgilendi. Ürün müdürünün 
kişisel çabaları ile firmanın uluslararası departmanından kaynak 
bulundu. Tüm entelektüel haklar yetki ve sorumluluk ÜCD’nin olacaktı.

Böyle bir sözleşme ÜCD’nin de hedefleri arasında olduğu için kolayca 
anlaşma sağlandı. Sponsor da ayarlandıktan sonra projeye başlandı. 
Projeye göre 6 ay içinde yazılım sonuçlanacak, hedeflenen materyaller 
yerleştirilecek ve üçüncü ÜCD ulusal kongresinde lansmanı yapılacaktı. 
Konusunda bir ilk olan bu projenin başlangıçtan 6 ay içinde sonuçlanma 
başarısında en büyük katkısı olan 2 kişiyi bu satırlarda bir kez daha 
hatırlamak iyi olur. Adil Esen ve Cem Akbal. Adil Esen projenin vizyon, 
süreçlerinin belirlenmesi, finansal kaynakların bulunmasını üstlenirken, 
Cem Akbal projenin 6 ay içinde yoktan var edilmesinin anahtar ismidir. 
İlerideki satırlarda detayları ile belirttiğimiz gibi proje 6 ay sonra hayata 
geçmiş, ama gerçek değerine 4 yıl sonra COVİD salgını sonrasında 
ulaşmıştır. Projenin ÜCD’nin lider rolünün tescilinde önemli katkısı vardır. 

Finansman bulunmasının ardından Adil Esen yazılım şirketi arayışına 
girmiş ve Adrenalin Bilgisayar ile projeyi gerçekleştirme kararı almıştır. 
Projenin başladığı tarihten lansmanının yapıldığı 6 Kasım 2015 tarihine 
kadar geçen sürede yaşananları Cem Akbal’ın kaleminden anlatmaya 
çalışacağız. 

“2015 Kasım ortalarında yeni site için isim arayışı başladı. Olabilecek 
isimler ortaya atıldı. Uro-MEDYA, Uro-ONLINE, Uro-PEDIA, Uro-
LIB, Uro-EDU, Uro-COM, Uro-INFO, Uro-PODCAST, Uro-CAST, 
Uro-NET, Uro-eLIB, Uro-eINFO, Uro-STREAM. ÜCD bünyesinde sunum, 
video, web cast, güncelleme gibi text dosyalarından oluşan bilgi bankası 



163

yanında kütüphanedeki gibi bilgilere çok çabalamadan rahatça ulaşıp, 
kullanmalarına olanak sağlayacak bir yapı oluşturulacaktı. Google 
mantığı ile çalışan bir oluşum amaçlandı. Yani Türk Ürolojisinin 
Google’ı. Kütüphanede video dersler, sınavlar ve gelecekte TTB eğitim 
puanları olacaktı. Kütüphane konsepti ve arama motorları üstünden 
çalışmaya yönelik olacağından Uropedia ismi öne geçti ve kabul gördü.
 
Proje şekillendi. Herkes çok heyecanlı ve hevesliydi. Dernek arkasına 
çok iyi bir rüzgar almış, her türlü engeli ve gereksiz tartışmalara 
aldırmadan ilerliyordu. Eksik olan konu hiçbirimizin anlamadığı 
reklam ve pazarlama olayıydı. Adil Esen, Serdar Tekgül, diğer hocalar 
hepsi konularında çok yetkin olsalar da bilmedikleri ve bunun farkında 
oldukları şey bu güzel proje nasıl pazarlanacaktı. O sırada ilaç firması 
pazarlama ve reklam işlerinde kendine partner seçtiği Cortex firması ile 
çalışacağımızın müjdesini verdi.

Ocak 2016’da tüm materyaller Uropedia’ya yüklenmeye başlandı. Çok 
önemli bir sayıda veri 6 ay içinde yüklendi. Şubat 2016’da Ankara 
Esenboğada da yapılan yönetim kurulu toplantısında Uropedia için 
bana yardım edecek kişiler belirlenecekti. Bize her konuda yardımını 
esirgemeyen genç arkadaşlar içinde en hevesli ve bize değerli vakitlerini 
ayıracak Ahmet Güdeoğlu, Volkan İzol, Yılören Tanıdır, Ömer Demir 
isimleri genişletilmiş yönetim kurulu toplantısında belirlendi ve göreve 
davet edildi. Onlar da büyük bir coşku ile bunu kabul ettiler.

Bu arada isim tescil edilmesi için gerekli başvurular yapıldı.

8110 - Uropedia Patent Başvurusu
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23 Mart 2016’da Dokuz Eylül Üniversitesi Anabilim Dalında Adrenalin 
yetkilileri ile görüşeceğimiz toplantılardan biri daha yapılıyordu. Bu 
süreçte kaç kere İzmir'e gittiğimi hatırlamıyorum. Ama Adil abinin bu 
firmayı neden seçtiğini çok iyi anladım, çünkü bizim hızımıza yetişiyor 
ve 7/24 bize danışmanlık sağlıyorlardı.

Mart sonunda ilaç firması ile sözleşme resmen imzalandı.

Pazarlama! Meğer ne zormuş. 
 
Cortex firması ile ilk toplantı Etiler'de lüks ve modern bir binada 
gerçekleşti. Şirket tam Amerikan filmlerindeki şirketler gibi gayet 
modern dizayn edilmiş bir binada yapılandırılmış, konusunda yetkin, 
yaratıcı ve genç insanlardan oluşan bir şirketti. Toplantıda Adil Esen, 
Serdar Tekgül, Cem Akbal, Aslı Özkan, Cortex ve Astellas yetkilileri vardı. 
Daha önce bazı verileri paylaşmıştık. Logo, lansman öncesi pazarlama 
stratejileri, lansman gibi önemli konular masadaydı. Konuşmaya Adil 
Esen ve Serdar Tekgül başladı. Projeyi bir kere daha kısaca anlattılar. 
Bunun üzerine bize bir çalışma gösterdiler. Astellas çalışmayı beğendi 
ama beni çok iyi tanıyan Adil Esen bir şeylerin eksik olduğunu anladı. 
Yüzümden düşen bin parçaydı. Geceler boyu uyumadan yaptığımız 
çalışmalar, toplantılar bunun için miydi?

Adil Esen bana döndü ve ne diyorsun dedi. Bende sessiz bir bekleyiş 
oldu. “OLMAMIŞ” dedim. Herkes bir şaşırdı. Ne olmamış dediklerinde 
“Ruhu yok bunun - enerjisi yok” dedim. Adil Abi güldü evet hadi 
anlat bize ruhu dedi bunun en iyi sen anlatırsın dedi. Ben 30 
dakika yaşadıklarımız, beklentilerimizi ve olayın enerjisini anlattım. 
Karşımızdakiler çok profesyonel oldukları için hemen anladılar ve 
bizden kısa bir süre istediler. Çalışmalar başladı. Ama artık içim rahattı. 
Çok güzel olacaktı bunu hissediyordum. 

Bu süreçte Uropedia için genç arkadaşlar canla başla çalışıyor, Adrenalin 
yazılımdaki eksikleri tamamlıyordu.Bense tamamen olayın lansmanına 
odaklanmıştım. E-posta ile insanlarda devamlı merak uyandıracak bir 
video yaptık ve cevaphazır.com üzerinden bir sayaç koyduk.
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B
8111 - Lansman Daveti

elli aralıklarla üyelere e-postalar yollanıyordu. Arada bana telefonlar 
geliyor insanlar merakla soruyordu neydi bu proje. Herkes heycanlıydı.

Kasım 2016’ya kadar Adrenalin bilgisayar ekibi devamlı çalıştı hergün 
e-postalar, telefonlar ve sonrasında anında düzeltilen eksiklikler. Evren 
bey ekibi çok iyi çalışıyordu. 

Kongre bilimsel sekreteri olarak kongre merkezine 2 gün önce gittim. 
Kongreyi düzenleyecek olan ve lansman ortamını bize sağlayacak olan 
FLAP TOUR yetkilileri Başaran bey ve Elif Hanım devamlı bana yardım 
etmeye çalışıyor ve heyecanıma ortak oluyorlardı. 

Kongrede yapılacak olan lansmana hazırlıklar başladı. Kongrede stantta 
ÜCD üyelerine Üropedia kullanıcı bilgileri verilmesine karar verildi. 
Kongre sırasında hızlıca şifre verilmesi amacıyla tüm üyelerimiz sisteme 
girildi. Kongrede lansmandan sonra da standa başvuran üyelerin 
hepsine bilgileri alınarak şifreleri e-posta ile gönderilecekti. Maalesef 
beklediğimiz kadar başvuru olmadı. Adil Esen ve Cem Akbal tanıdıkları herkesi 
zorla standa getirip Üropedia’yı tanıtarak şifrelerini almalarını sağlıyordu. 
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3 Kasım 2016 tarihinde kongrenin ana salonunda Uropedia’nın ilk 
uygulaması 1000 ürolog karşısında yapılacaktı. Yazılımını gerçekleştiren 
Evren Akalp, Cem Akbal’a “Hocam, bilgisayar dünyasında her an herşey 
olabilir. Herşeyin yedeğinin olması, mutlak ve mutlak gereklidir.” diye 
söyleniyordu.

Evren’e ne yapalım dedim. Hocam “Bulut” üstünden de çalışalım dedi 
biraz maliyeti var ama. Olsun dedik çünkü bu server bize ileride de 
zaten gerekecekti. Sonra Flap ten Başaran’ a gittim. Bu bizim için çok 
önemli aksaklık olmamalı dedim. Başaran benim hayatımda çalıştığım 
en düzgün ve çalışmaktan zevk aldığım kişilerdendir. “Hocam o iş bizde 
sizi mahcup etmeyeceğiz” dedi. Etmedi de. Başaran ana salona Jeneratör 
koydu, wifi sistemi güçlendirildi. Yani her türlü sürprize hazırdık ama 
genelde heyecanlıydık.

İlk gün, sunum yapılırken hiç beklenmedik ve planlanamayacak bir 
durumla karşılaşıldı. Üropedia’nın videolarını sunduğu Youtube sitesi 
ulusal düzeyde yasaklandı. Evren, gerekli önlemleri aldığı için sorunsuz 
olarak sunum yapıldı. Bulut işe yaramıştı.”
Ülkemizde kriz gündelik hayatın rutinlerindendir. Kriz yönetimi proje 
yönetiminin doğal bir parçası olmalıdır.
 
Sonraki dönemde Üropedia içeriğinin zenginleştirilmesi için 3.Ulusal 
Ürolojik Cerrahi Kongre materyallerinin eksiksiz kaydı ve sunum 
hakları gerekiyordu. Kongrede sunulan her türlü bildiri, video, sunum ve 
kursların sahiplerinden Uropedia’da yayımlanması için onam alınması 
ve bu onamların da arşivlenmesi çok önemliydi. Bu sıkıcı olay sonraki 
her kongrede de gerçekleştirilmeliydi. Onam derneğin danışman 
avukatı olan Abdullah Hızal tarafından hazırlandı. Kongreye destek 
olan firmanın çalışanlarına verildi. Kongre sunumlarının toplandığı 
sunum odasında her hocaya imzalatılacaktı. Ancak onamlar rutin hale 
gelmemiş olduğundan, imzalatmada tavsamalar, hocalara ayrıntılarıyla 
anlatamama nedeni ile kongrenin ilk günü sunumların ancak %70’inden 
onay alındı. Adil Esen ve Cem Akbal kongre başkan ve sekreteri olmanın 
verdiği yoğun iş yüküne rağmen devamlı olarak sunum odasına giderek 
çalışanları denetlediler. Üst yönetimin kararlı tutumunu anlayan firma 
yöneticileri ikinci gün onam imzalatma başarısını %100’e ulaştırdılar. 
Projenin yöneticisinin işin arkasında olması ve proje çalışanlarına 
bunu hissettirmesi başarı için olmazsa olmazın bir örneğidir. Onamlar 
dosyalandı, kongreye sunulmuş olan bildiri ve videolar toplandı ve 
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yazılımla hazırlanmış Uropedia serverına yüklendi. Artık Uropedia 
web sitesinden girilip kullanılabilir hale gelmişti. Kongre esnasında Adil 
ve Cem yakaladıklarını zorla Uropedia’yı kullandırtmaya çalışıyorlardı. 
Ancak şifre aldırma işi ne kadar zorsa kullanmaya başlama çok daha 
zorlu bir süreçti. Yıllar boyu kemikleşmiş alışkanlıkların değişmesi, 
herhangi bir zorunluluk olmadan çok zordu.

Uropedia’nın ilk yılında tüm çabalara rağmen çok fazla kullanıldığı 
söylenemez.Hatta genel raporlama kullanılmıyordu. Kimin, kaç kez, 
sitede hangi bölümleri kullandığına dair hiçbir bilgi elde edilemiyordu. 
Sonuç olarak bireylerin “Geçen hafta girmiştim”, “Tamam hemen 
giriyorum” gibi beyanlarıyla Uropedia’nın kabul edilirliği anlaşılmaya 
çalışılıyordu. Tabii ki hiç kimse çok iyi niyetle kotarılmış projeye olumsuz 
bir geri bildirim yapmak ve proje sorumlularının motivasyonlarını 
düşürmek istemiyordu. Genel yaklaşım “İyi bir proje ancak şu an için 
gereksinimimiz yok” şeklindeydi. Adil Esen ve Cem Akbal, durumu 
“Hissettiklerinde” kullanımı kolaylaştırmak için ek yollar bulmaya 
çalıştılar. Öncelikle akıllarına mobil uygulama yazılımı geldi. Kasım 
2018’de 4. Ulusal Ürolojik Cerrahi Kongresi’nde mobil uygulama 
lansmanı yapıldı. Mobil uygulamanın hayata geçmesi ile birlikte sanki 
bir miktar kullanım arttı. “Sanki” olarak eklenmesinin nedeni hala kimin 
giriş yaptığı bilgisine ulaşılması mümkün değildi. Çünkü raporlama 
ekranını bilmediklerinden yazılımcıdan da istenmemişti. Yazılımcı 
istekleri doğrultusunda programı planlar ve bilgisayar kullanımını hazır 
hale getirir. Proje sorumlusu bu aşamaları bilmek zorunda ve projeyi tüm 
ayrıntıları ile planlayıp yazılımcıya sunmak zorundadır. Adil Esen ve 
Cem Akbal’ın bilgileri sınırlı olduğu için bir anlamda “Kervan yolda 
düzülür” sözüyle uyumlu olarak ihtiyacı fark ettiklerinde raporlamayı 
yazılımcıdan talep ettiler. Raporlama 2017’nin Şubat ayında devreye 
girdi. Google Analytics adlı global, performans ölçüm yönetiminden de 
ancak 4 ay sonra haberleri oldu ve kullanmaya başladılar.

Dönemin dernek başkanı Şaban Sarıkaya ve yönetim kurulu üyelerinin 
aylık Uropedia’yı kullanım miktarları düzenli olarak üst yönetime 
gönderildi. Amaç kullanımı artırabilmekti. Gerçekten bir miktar faydalı 
oldu ancak yönetim kurulu üyeleri dahi Uropedia’dan şifre almak, 
şifrelerini hatırlamak, giriş yapmak ve düzenli kullanmak adımlarını 
pek gerçekleştirmiyorlardı. Temel neden “gereksinimleri yoktu” ve “yeni 
bir alışkanlık” geliştirmenin sıkıntısıydı. 
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8112 - Google Analytics Sonuçları

oogle Analytics sonuçlarında görüldüğü gibi aylık izlem miktarları 
300’ler civarında geziyor ve artış göstermiyordu. Yönetim kurulu 

ve başkana düzenli izlem raporları verilmesi, şube başkanlarının 
izleme alışkanlıklarının kendilerine raporlanması gibi “motivasyon” 
uygulamalarının pek başarılı olduğu söylenemez. Uropedia kullanım 
alışkanlığını artırmak için uygulanan yöntemleri;

1.    Kullanıcı dostu niteliğinin iyileştirilmesi
2.    Kullanıcıya katkıda bulunacak bir program haline dönüştürme
3.    Uropedia’ya girişi cazip hale getirecek projeler oluşturulması
4.   Hayata geçirilen her alt projenin performansının takip edilebilmesi 
(Ölçülemeyen yönetilemez)
Şeklinde sıralayabiliriz.

Kullanıcı dostu niteliğini geliştirmek amacıyla mobil uygulama başlatıldı. 
Cazip hale getirmek için kitabın ilerleyen bölümlerinde detayları ile 
anlatılacak olan AGEP projesi Uropedia içine yerleştirildi. Aralık 2017’de 
İzmir Şube toplantısının Uropedia’dan canlı yayınlanması ile Ürovizyon 
hayata geçti.

G
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8113 - EGE Şubesi Aralık 2017 Programı
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ayın teknik sorumlusu Hakan Caner ve dönemin şube yönetim kurulu 
üyesi Bora İrer’in kaleminden ilk Ürovizyon programını okuyalım;

“Adil hoca her gördüğümde bana yeni projelerle gel ne yapabiliriz hayal 
et büyük düşün diyordu. Bir gün hocam toplantıları canlı yayınlayalım 
dedim kendisi de konuşalım bunu diyerek oturttu, beni karşısına 
başla bakalım nasıl yapacağız dedi. Büyük bir heyecan ile araştırdık ve 
inceledik tamam dedi. İlk startı Ege Şubesi toplantısında yapalım dedi 
çok heyecanlandım biraz çekindim daha önce hiç canlı yayın olarak 
deneyimim yoktu. Korkma dedi arkanızdayım başaracağız diyerek ve 
tüm desteğini vererek bize de bunu hissettirerek başladık". 

“2019 yılında ÜCD Ege Şubesi yönetiminde görev alırken ekip olarak 
hep yeni ne yapabiliriz diye düşünür ve beyin fırtınası yapardık. Böyle 
günlerden birinde Adil Hocamızın şube toplantılarını online olarak 
canlı yayınlama önerisi hepimizi heyecanlandırmıştı. Adil Hocamızın 
önderliğinde bizim çekimlerdeki ve teknik işlerdeki elimiz ayağımız 
olan Hakanı Caner’in özverili çalışmalarıyla 21 Aralık 2017 tarihinde 
ilk şube canlı yayınımızı yapmış olduk. O günkü katılımcı sayımız 74 
kişiydi. Toplantı başlarken şube başkanımızın açılış konuşmasında bu 
toplantının ilk defa canlı yayınlanacak toplantı olduğunu katılımcılara 
ilettiğinde farklı bir duygu hissetmiştim. Genelde toplantılarda kaç kişinin 
geleceği heyecanı yaşanırken, canlı yayında kaç kişinin toplantıya 
katılacağı, soru sorulup sorulmayacağı, en önemlisi yayında sıkıntı olup 
olmayacağı heyecanı öne geçmişti. Ancak ilk canlı yayınımız olmasına 
rağmen 20 kişi ve 80 tıklamayla tamamladık ve online 1-2 tane de soru 
cevaplama fırsatını bulmuştuk. Sonraki dönemlerde o toplantının 107 
kez izlendiğini öğrenmiştik. O gün bugünlerdeki (pandemi döneminde) 
online canlı yapılan toplantıların temelini attığımızı bilmiyorduk. Devam 
eden tarihlerde canlı yayınlarımız artık gelenekselleşti ve daha geniş 
kitlelere ulaşmaya başladı. Webcast çekimlerini güzel ve kaliteli bir 
şekilde yoluna koymuştuk.” 

Mart 2018’de Kongre Yolu projemiz hayata geçti. 15-20 uzmanın katılımıyla 
başlayan kongre yolu zaman içinde artarak 40-50’li katılımları gördü. 

6 Kasım 2015 tarihinde her şube için whatsapp grubu kuruldu ve 
kullanılmaya başlandı. Gruplar üyeler arası iletişim hattı olmasının yanı 
sıra genel merkez üyeler arası iletişimi de hızlandırılmasını sağladı. 

Y
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Orta Karadeniz şubesi haricinde 10 şube, merkez ile direkt olarak 
ilişkili olacak bir şekilde yapı projelendirildi. Şube başkanları ve şube 
üyeleri kendi aralarında iletişim kurabilirken, merkezin duyuruları da 
tüm gruplarda anında paylaşıldı. Orta Karadeniz şubesi için ise genel 
merkezden şube başkanına bildiriliyor ve şube başkanının belirlediği 
sorumlu şubeye duyuruda bulunuyordu. ÜCD şube temelli bir yapı 
olması nedeniyle her şubenin gerçekleri doğrultusunda esneklik 
sağlandı. Tüm bu süreç içerisinde her proje belki de üyeleri bıktırana 
kadar duyuruldu Whatsapp gruplarından çok fazla mesaj gönderildiği 
için gruplardan çıkan üyeler hemen aranarak nedeni öğrenildi ve 
çoğunlukla da gruba geri girmesi için ikna edildi.

Facebook hesabı instagram hesabı 18 Ekim 2017, Twitter hesabı Ocak 
2011 tarihinde açılmasına rağmen aktif olarak kullanılması son 1 yıl 
içerisinde olmuştur. Günümüzde e-postalardan daha çok kullanılan bu 
iletişim kanalları, tüm bu projelerin tanıtılmasına büyük ölçüde katkı 
sağladı. Sosyal medya projesi için öncelikle profesyonel bir firmadan 
hizmet alındı ancak istenilen sonuçlara ulaşılamadı. ÜCD’nin genç 
üyelerinin katkısıyla sosyal medya yapısı etkin hale geldi. Sosya Medya 
grubundan Sedat Eğriboyun’un kaleminden sosyal medya ve ÜCD’nin 
kısa öyküsünü okuyalım;

“Her şeyin miladı 31 Ekim 2018 tarihindeki 4. Ürolojik Cerrahi 
Kongresinde başladı. Ürolojik Cerrahi Derneğinin sosyal medya 
hesaplarını yönetirken neden Üropedia’nın da sosyal medya platformlarında 
olmadığı düşünülerek tamamen amatör bir ruhla bu işe başlandı. 
Herkesten habersiz olarak tamamen iyi niyetle hesap açıp dernekten gelen 
e-postalardaki görseller uygun formata dönüştürülüp kullandım. Uygun 
açıklamalar yazıldı. Önce Instagram sonra Facebook ve en son olarak 
da Twitter hesapları ile ürologlara ulaşmaya ve dernek olarak onlara 
dokunmayı amaçladık. Tabi ki takipçi bulmak onların ilgisini çekmek 
en başlarda çok zordu. Eylül 2019’daki derneğin Ankara’daki vizyon 
toplantısına kadar toplantıda artık sosyal medya platformlarının daha 
profesyonel olarak yönetilmesi kararı ile Üropedia’nında bir kimliğinin 
olduğu gerçeği kabul edildi ve Aralık 2019 tarihinden itibaren ise sosyal 
medya hesaplarımız aktif olarak kullanılmaya başlandı. Bundan sonra 
da sosyal medya hesaplarımız dernekten profesyonel yardım alarak daha 
düzenli ve başarılı işler yapmaya başladı. Bunun sonucunda da takipçi 
sayımız gün be gün artmaya başladı. 
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Günümüzde e-postalardan daha çok kullanılan bu iletişim kanalları, 
tüm bu projelerimizin tanıtılmasına büyük ölçüde katkı sağladı. Bir 
yandan da projelerimizi geliştirerek daha geniş kitlelere hitap etmek 
için çabalıyorduk. Şu anda sosyal medya hesaplarımız üyelerimize 
ulaşmanın ve onlarla etkileşmenin en önemli yolu olarak kullanılmakta”.

Bir su damlası olarak başlayan projemiz önce göl, sonra deniz oldu. 
COVİD sonrası oluşan okyanusun geleceği ön görülemiyordu.

Damlayı göle dönüştürmek için yeni projelere girişildi. Projelerin su 
damlasından göle, gölden denize, denizden okyanusa dönüştüğünü saptama 
yöntemi de performans ölçümünden geçti. 
“Ölçemediğini yönetemezsin”.

Her proje sonrasında Google Analytics, Youtube ile Uropedia’nın kullanıcı 
sayısı, oturum sayısı, hemen çıkma oranları, kişi başına düşen ortalama 
sayfa görüntüleme sayıları ay ve ay değerlendiriliyor, Uropedia’nın 
durumu saptanmaya çalışılıyordu. Google Analytics genel sonuçlar 
vermesi nedeniyle bir çok konuda sınırlı kalabiliyordu. Bu amaç ile 
Uropedia’nın raporlama özelliği geliştirilmesine başlandı.

Bir anlamda Uropedia canlı bir organizma niteliğinde, besinini ve suyunu 
verdiğin, gerekli ilgiyi gösterdiğin oranda gelişen, tomurcuklanan 
ve çiçek açıp ürün veren bir ağaçtır. Ağaca ihtiyacı olanların düzenli 
olarak sağlanması için ÜCD kapsamında iki kişi görevlendirildi. Merve 
Yıldırım ve yazılımcı Cem Kutluer. Merve Yıldırım ve Cem Kutluer, Aslı 
Özkan’ın yönetiminde Uropedia’nın idamesinde sorumlu oldular. 

2016-2020 şubat arasında Üropedia’nın öyküsü okudunuz. 2020 Mart 
ayına gelindiğinde aylık giriş sayıları 3500’ leri bulmuştu fakat sabit bir 
plato eğrisi çiziyordu. 

Şubat 2020’de Çin’in Wuhan şehrinde başlayan bir dalga Uropedia’da 
patlamaya yol açtı. “Kelebek Etkisi”. Wuhan’da başlayan Covid-19 salgını 
tüm dünyayı olduğu gibi, Türkiye’de de yayılmış, Ulusal Acil Eylem 
planları hayata geçirilmeye başlandı. Acil eylem planları gereği ülkede 
ulusal bazda tüm toplantılar iptal edildi. Doğal olarak şube toplantıları da 
iptal edilmiş oldu. Ancak kitabın diğer bölümlerinde de belirtildiği gibi 
ÜCD Uropedia sayesinde belli bir pratik ve kültürel birikim oluşmuştu. 
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16 Mart 2020 tarihinde ÜCD başkanı Aydın Mungan Ürodigital 
whatsapp grubunu kurdu. Bu gruba yönetim kurulu üyeleri, danışma 
kurulu üyeleri, şube başkanları ve Uropedia sorumlusu Yılören Tanıdır’ı 
ekledi. Grup online toplantıyı yine ÜCD’nin 1 yıl önceden kullanımına 
giren “Go To Meeting” uygulaması üzerinden gerçekleştirdiler ve o gece 
yaklaşık 3 buçuk saat süren toplantı sonrasında Mart ayı eylem planı 
kararlaştırıldı. 

8114 - Urodijital Grubu Online Toplantısı

üm şube toplantıları, online toplantıya dönüştürülecek ve canlı olarak 
ulusal bazda yayımlanacaktı. 19 Mart 2020 tarihinde Dr. Serdar 

Tekgül’ün moderatörü olduğu Hacettepe Üniversitesi Enfeksiyon 
Hastalıkları Anabilim Dalı öğretim üyeleri Dr. Serhat Ünal (Aynı 
zamanda bilim kurulu üyesi) ve Dr. Murat Akova ile “Ürolog, Üroloji ve 
Covid-19 söyleşisi” konulu ilk online webinar yapıldı. Bu, daha hastalık 
Türkiye’de yeni yeni tanınmaya başlarken yetkin ağızlardan yapılan öneri 
ve uyarıları içeren, çok değerli bir söyleşiydi. Bunun hemen arkasına 
insanların evde kalmaları teşvik etmek amacıyla sosyal medyada “Biz 
sizin için hastanede kalacağız, siz de hepimiz için evde kalın” sloganının 
yer aldığı görseller paylaşılarak halkımıza gerekli uyarılar yapıldı.
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8115 - Evde Kal Görseli

erdar Tekgül’ün COVİD söyleşisi ile birlikte Türkiye’deki ilk online 
şube toplantısı Ege Şube Başkanı Hayrettin Şahin’in yönetiminde 

gerçekleştirilmişti. Çok gurur çevirici bir olaydı.

İlk toplantının öyküsünü Hayrettin Şahin’in kaleminden yaşayalım;

“Mart ayına gelene kadar ülkemizde Covid-19 vakaları görülmemişti. 
O nedenle bilimsel toplantılarda herhangi bir değişiklik yapılmadı. 
Ülkemizde ilk Covid-19 vakası 10 Mart 2020’de duyuruldu.Bunun 
üzerine bazı bilimsel toplantılar iptal edilmeye başlandı. Ancak, ÜCD İç 
Anadolu Şubesi 14 Mart 2020’de Afyonkarahisar’da düzenlemiş olduğu 
bölgesel toplantı iptal edilmedi. O toplantıya katılmak üzere gittik. 
Toplantı iptal edilmemişti, ancak Covid-19 nedeniyle toplantıya katılım 
oldukça etkilenmişti. Toplantı sırasında Aslı Özkan ile yüzyüze ve dernek 

S
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başkanımız Aydın Mungan hoca ile telefonla durum değerlendirmesi 
yaptık. Aydın hoca, dernek avukatı ile görüştüğünü ve avukatın ‘yüzyüze 
toplantıları devam etmek konusunda kanuni bir engel olmadığını 
belirttiğini’ söyledi ama yine de son kararı şube yönetim kurullarının 
vermesi gerektiğini de belirtti.

Ege şube toplantıları geleneksel olarak her ayın 3. Perşembe’si yapılır 
ve Mart 2020 toplantısının da 19 Mart Perşembe günü yapılması 
gerekiyordu. Ancak, bu yılki EAU toplantısı 20 Mart’ta başlayacağı için 
Ege Şube toplantısını bir gün öne çekerek 18 Mart Çarşamba günü yapma 
kararı almıştık. İzmir’de yapacağımız toplantıyı yapma konusunda 
kanuni bir engel yoktu. Ancak bu ortamda canlı toplantılara devam 
etmenin bilimsel açıdan doğru olmayacağını, zaten yapsak bile katılımın 
çok az olacağını düşünerek toplantıyı iptal etmenin daha doğru olacağını 
düşündüm. Hemen yönetim kurulu üyeleri ile bir telefon görüşmesi 
yaptık ve 18 Mart İzmir toplantısı ile birlikte önümüzde planladığımız 
diğer yüzyüze toplantıları belirsiz bir tarihe kadar erteledik. Eğer teknik 
sorun çözülebilirse bu toplantıyı online gerçekleştirebilmenin yollarını 
aramaya başladık. Bizim Mart bilimsel programımızda Ankara’dan Cenk 
Yücel Bilen hoca ve İzmir’den Taner Divrik hoca konuşmacı olarak yer 
alıyordu. İki ayrı ilden ardarda sorunsuz yayın yapılabilecek miydi? Adil 
Esen hoca ve teknik ekip, bu durumu test ettiklerini ve yapabileceklerini 
belirtti. Bunun üzerine biz Ege Şubesinin Mart ayı toplantısının 19 
Mart Perşembe günü online olarak yapılacağı duyurusunu üyelerimize 
iletmeye başladık. Böylece Ege Şubesinin geleneksel olarak her ayın 3. 
Perşembesi yapılmakta olan toplantısı Covid-19 sayesinde! bozulmamış 
oldu. Bu arada ÜCD Yönetim Kurulu, ÜCD ile ilişkili yüz yüze olan 
tüm toplantıları iptal etme kararı aldı ve 18 Mart 2020’de Go To Meeting 
üzerinden genişletilmiş bir yönetim kurulu toplantısı gerçekleştirdi. O 
toplantıda Adil Esen hoca Üropedia altyapısının toplantılarımızı online 
yapabilecek kapasitede olduğunu belirtti. Onun üzerine bundan sonraki 
toplantıların belirsiz bir tarihe kadar online olacağı ve dernek olarak 
buna göre hazırlık yapmamız gerektiği görüşü benimsendi. Yapılacak bu 
online toplantılarda Covid-19 ile ilgili bir şeylerin de dahil edilmesinin 
iyi olacağı, katılımı da artırabileceği belirtildi. Bunun üzerine Serdar 
Tekgül hoca; isterseniz ben Hacettepe Tıp Fakültesi İntaniye Anabilim 
Dalı öğretim Üyeleri hem de Bilim Kurulu Üyeleri Prof. Dr. Serhat Ünal 
ve Prof Dr. Murat Akova hocalar ile Covid-19’un semptomları nedir, 
nelere dikkat etmeliyiz, tedavisi nedir? gibi konuları içeren bir görüşme 
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yapabilirim dedi. Bu görüş oldukça benimsendi. Serdar Tekgül hoca, en 
kısa sürede bu görüşmeyi yapacağını ve amatörce cep telefonu kaydı 
alabileceğini belirtti. Bu görüşmeyi yayınlayacağımız ilk online toplantıyı 
ne zaman yaparız diye tartışırken ben söz aldım. Ege Şubesinin Mart 
ayı toplantısının yarın online olarak yapılacağını ve yetiştirilebilirse 
Covid-19 ile ilgili görüşmenin bu toplantıya eklenebileceğini belirttim. 
Bunun üzerine Serdar Tekgül hoca; hocalar uygunsa görüşmeyi hemen 
yarın yapabileceğini belirtti ve toplantıya katılanların oybirliği ile 
Covid-19 ile ilgili görüşmeyi de içeren ilk online toplantının 19 Mart 
2020’de yapılmasına karar verildi. Karar verildi ancak herkeste; teknik 
sorun yaşayacak mıyız? katılım nasıl olacak? diye bir korku ve heyecan 
vardı. Bu karar üzerine Serdar Tekgül hoca; yapacağı görüşme ile ilgili 
hocalarla bağlantı kurduğunu ve sabahtan çekim için buluşma kararı 
aldıklarını Whatsapp mesajı ile duyurdu. Hemen toplantı ile ilgili 
duyurularımıza Serdar Tekgül hocanın yapacağı ‘Ürolog, Üroloji ve 
Covid-19: Nasıl Korunmalıyız?’başlıklı görüşmeyi de ekleyerek tekrar 
hem Whatsapp hem de e-posta üzerinde üyelere duyurmaya başladık. 
Gün içinde Serdar hocadan görüşmenin gerçekleştirilip kayda alındığı 
ile ilgili mesajı da aldıktan sonra epeyce rahatladık ve toplantı saatini 
beklemeye başladık. Toplantı, saatinde ve sorunsuz olarak başladı ve 
toplantı boyunca hiç bir teknik sorun yaşamadık. Toplantı boyunca 
sevgili Yılören’den katılım ile ilgili sayıları gösteren mesajlar aldıkça 
heyecanımız giderek artıyordu. Sonuç mükemmeldi: 1200 görüntüleme 
sayısına ulaşmıştık. Derneğin büyük kongresini yapmış gibiydik. 
Toplantı biter bitmez bu toplantının gerçekleştirilmesinde emeği geçen 
herkesi (Aydın Mungan, Serdar Tekgül, Adil Esen, Cenk Yücel Bilen 
ve Taner Divrik hocalar, sevgili Aslı ve Merve, bu yayınların olmazsa 
olmazı Hakan) tek tek telefonla aradım ve şube yönetim kurulumuz 
adına teşekkürlerimi ilettim. Derneğin yaptığı bu ilk online toplantının 
bu kadar sorunsuz ve katılımı yüksek geçmesi hepimiz için çok 
önemliydi. Daha sonraki toplantıları daha bir cesaretle ve güven içinde 
düzenlememize neden oldu. Biz de Ege şubesi olarak, hem ilk online 
toplantıyı yapmanın hem de toplantının bu kadar güzel geçmesinin 
gururunu yaşamış olduk.”
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8115 - 18 Mart 2020 Tarihli Ürovizyon Yayınından Bilim Kurulu Üyesi 
Serhat Ünal Ve Murat Akova

öyle bir izleyici sayısına ulaşmak toplantıyı düzenleyenlerin dahi 
aklına gelmeyecek bir başarıydı. Şube toplantısı düzeyinde kaldığı 

takdirde ortalama 100 ürologun katılımı ile sınırlı kalan toplantıların 
online toplantılarda 1000’leri geçmesi inanılmaz bir sonuçtu. Aslında bilgi 
çağının getirileri yaşayarak deneyimleniyordu. Bu toplantı tamamiyle 
sanal gerçekleştirilen üroloji tarihinin ilk toplantısıydı. Türk tıbbında 
tümüyle sanal gerçekleştirilen önceleri kaç toplantı olduğu bilinmiyor. 
Ancak ulusal düzeyde de öncü adımlardan biri olduğu bir gerçek. İlk 
toplantıda gözlemlenen başarı dernek içinde büyük bir motivasyona yol 
açtı. Kuzey Marmara, İç Anadolu şubeleri 1 hafta içinde toplantılarını, online 
toplantı haline dönüştürmeyi başardılar. Kuzey Marmara Şube Başkanı 
Bülent Önal toplantıyı Hilton Double Tree otelinden kendi ofisine taşıdı 
ve çok başarılı bir online toplantı gerçekleştirdi. Çağımızda koşullara 
uyumun başarının en önemli anahtarlarından biri olduğuna çok güzel 
bir örnektir. Arka arkaya sağanak şeklinde gelen bu toplantılar zincirini 
ülkemizde hiçbir dernek ve özel teşebbüs gerçekleştiremiyordu. 2016 
yılında temelleri atılan Uropedia’nın getirdiği birikim ÜCD’ye bu kadar 
hızlı reaksiyon vermesini ve olağanüstü koşullara uyum sağlamasına 
yardımcı olmuştu.

B
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Önceki sayfalarda anlatılan bölge toplantılarından biri de Covid sürecine 
denk gelmişti. Kuzey-Güney Marmara şubeleri ortak bölge toplantıları 
bir yıl öncesinden 18 Nisan 2020 tarihinde planlanmıştı. Ancak 
gelişen koşullar eşliğinde toplantıyı fiziki yapmak mümkün değildi. Bu 
toplantıda yine ulusal bazda bir ilk yaşandı. İlk sanal bölge toplantısı ile 
ilgili izlenimlerini Bülent Önal’ın kaleminden okuduğumuz zaman;

“Her yıl Mudanya’da yüksek katılımla gerçekleştirdiğimiz Kuzey ve 
Güney Marmara Şubeleri ortak toplantıları geleneksel bir hal almıştı. 
Fakat bu yıl Covid-19 salgın nedeniyle fiziki olarak yapmamız mümkün 
değildi. Biz de toplantımızı online olarak yapmaya karar vermiştik 
ve zengin içeriğini neredeyse aylarca önceden hazırladığımız bu 
toplantının olabildiğince çok meslektaşımıza ulaşmasını istiyorduk. 
ÜCD dijital platformunda önümüzdeki toplantı programlarını tartışırken, 
Güney Marmara Şube Başkanı sevgili Onur Kaygısız’ın, bu toplantıları 
kredilendirme olanağı olup olmadığı sorusu beni çok heyecanlandırdı 
ve daha online toplantımız devam ederken, ben TTB-STE/SMG için 
gerekli bağlantıları kurup, formları doldurup, başvuruyu yapmıştım. Bu 
toplantı Türkiye’de STE/SMG kredisi ile düzenlenen ilk online toplantı 
oldu ve 1846 meslektaşımızın katılımıyla gerçekleşti. Öncesinden 
duyurusunu yaptığımız gibi, toplantıyı izleme süresi 90 dakika ve üzeri 
olan 199 meslektaşımız kredi almaya hak kazandı. Bu ilk kredili online 
toplantımız, TTB-Uzmanlık Dernekleri Eşgüdüm Kurulu (UDEK) 
tarafından diğer derneklere de örnek gösterildi.”

Ürovizyon izleyenlerine sadece ürolojik eğitim verilmesi amacının 
ötesinde ÜCD’nin kuruluş ilkeleriyle uyumlu sosyal konularda da 
destek olmak amacıyla yayınlar gerçekleştirildi. Örneğin 23 Nisan 
2020 tarihli, tarihçi Prof. Dr. Özer Ergenç ile yapılan söyleşide kurtuluş 
savaşı tarihimizin bilinmeyen yönleri gündeme getirildi. Yaklaşık 1457 
görüntüleme sayısı ile gerçekleştirilen toplantının başarısını kanıtladı. 

Görüntülemelerin 1500’lere ulaşması üyelerin memnuniyetinin kanıtıydı. 

23 Nisan’ın 100. yılının hak ettiği şekilde kutlanmasına Covid-19 
pandemisi engel değildi. Covid-19 pandemisinin yarattığı sosyal mesafe 
kavramı derneğin teknolojik gücü ile aşıldı. 23 Nisan Ulusal Egemenlik 
ve Çocuk Bayramının Türk Çocuk Ürolojisi Derneği İle birlikte 
kutlanmasının daha uygun olacağı düşünüldü. Bu amaçla Türk Çocuk 
Ürolojisi Derneği ve Ürolojik Cerrahi Derneği bu programı birlikte hazırladı.
Prof.Dr. Özer Ergenç ile olan söyleşide moderatörlük görevini de üstlendi.
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İlk açılış konuşmasını Türk Çocuk Ürolojisi Derneği adına Dr. Rüknettin 
Aslan yaptı. Daha sonra Ürolojik Cerrahi Derneği Başkanlığına 9 
yaşındaki Deniz Çınar geldi. ÜCD başkanı olarak Deniz Çınar, 23 
Nisan ve Atatürk’e ilişkin mesajlarını verip Dr. Aydın Mungan ile söyleşi 
yaptı. ÜCD adına hazırlanan 23 Nisan’ın 100. yılı ile ilgili kısa video 
gösteriminden sonra Samsun Gazi Hastanesi Yoğun Bakım doktor 
ve hemşireleri Türk bayrakları ile söyledikleri “23 Nisan kutlu olsun” 
videosu izlendi.

8117 - 23 Nisan 2020 Ürovizyon Duyuru Görseli
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zmir Şube toplantıları ile başlayan Ürovizyon’da, Ankara ve İstanbul Şube 
toplantıları, kurslar ve bölge toplantıları yayınlanmaya başlandı. İlk 

toplantılarda 20’lerde izleme sayısına ulaşırken zaman içinde 100’lere, 
200’lere, 300’lere hatta 400’lere kadar ulaştı.Covid döneminde tüm 
fiziksel toplantılarımızın online toplantılara dönüşmesi sonucunda 
bugün Ürovizyon izlem sayılarımız 1200’lere ulaşmış bulunmaktadır. 

19 Mayıs 2020’de gerçekleştirilen toplantı öncesi Aydın Mungan dernek 
üyelerimizin çocuklarının Atatürk’ün Gençliğe Hitabesi’ni sundukları 
bir video hazırladı. Bu videoda emeği geçen geleceğimizin teminatı 
bugünün gençleri olan üyelerimizin çocuklarına içtenlikle teşekkür ederiz. 
Programın bilimsel kısmı çok ilgi çekti ve büyük bir katılım ile izlendi. 
19 Mayıs Özel Programı ekte görülmektedir.

8118 - Gençlerin 19 Mayıs Fotoğrafı

I
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8119 - 19 Mayıs Programı

ovid döneminde ilgi çeken yaratıcı projelerden biri de Üropedia da 
yayınlanan “Covid öneri rehberi” idi. Ayrıca Covid-19 için EAU 

tarafından hazırlanan guidelinelar EAU’dan izin alınarak konunun 
önemine binaen bir gecede, kalabalık bir grup tarafından Türkçe’ye 
çevrildi. Bu EAU guideline’nından sadece ürologlar faydalanmadı. Aynı 
zamanda ilaç firmaları web sitelerine kullanıma koydular.

C
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9115 - 2020 Mart, Nisan, Mayıs Ürovizyon Grafiği

ovid salgını döneminde Mart, Nisan, hatta Mayıs’ın ilk yarısında 
Ürovizyon, Türk Ürolojisi online eğitim faaliyeti ilk ve tek sanal 

platformdu. Mayıs’ın ikinci yarısından itibaren özel girişim kökenli 
sanal platformlar da devreye girdi. Ücret karşılığında dernekler sanal 
platformları kullanarak üyelerine eğitim faaliyetleri gerçekleştirdiler. 
Bu aşamada Uropedia kendisini oluşturan ÜCD’ye ve ÜCD’nin partner 
dernekleri Üroonkoloji, Kontinans, Türk Çocuk Ürolojisi ve Minimal 
İnvaziv dernekleri ile herhangi bir karşılığı olmaksızın eğitim faaliyetleri 
gerçekleştirilmesine imkan sağladı. Bazı partner dernekler, faaliyetlerini 
Üropedia dışında özel girişim ile kurulan platformlarla da yürütme 
kararını aldılar. ÜCD’nin teknik alt yapısının partner derneklere büyük 
katkı sağlayacağı düşünülmesine rağmen bu dönemde genel kabul görmedi. 

Mutlaka geliştirilmeye açık noktalar her projede vardır. Önemli olan 
yapıcı bir bakış açısı ile projeyi geliştirmek ve kullanmak bir derneğin 
vizyonunda olmalıdır.

Haziran 2020’ye gelindiğinde onlarca sanal platform kurulmuş, sayıları 
100’lere ulaşan toplantılar gerçekleştirilmeye başlanmıştı. Doğal olarak 
da izleyicilerde ilginin yerini yorgunluk ve bıkkınlık almıştı.

Urotube’dan Uropedia’ya dönüşüm esnasında yaklaşık 300 materyalimiz 
mevcuttu. 2016 yılından bu yana geçen 4 yılda materyal sayımız 3200’lere 
ulaştı. ÜCD, Üroonkoloji, Kontinans, Türk Çocuk Ürolojisi, Minimal 
İnvaziv Ürolojisi kongrelerinde yapılan çekimler ve kongre materyalleri 
Üropedia’nın en önemli kaynağını oluşturur. Kongrelerden materyallerin 
alınması öncelikle kongre başkanları ve dernek başkan ve yönetiminin 
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ortak dijital kütüphane kavramını benimsemeleri gerekmektedir. 2016-
2020 yılları arası gerçekleşen kongrelerin sorumluları Uropedia’nın 
Türk ürologları için ilk ve tek (bu bölüm yazılırken hala tekti.) dijital 
kütüphane vizyonunu benimsemiş ve kütüphaneyi geliştirmek için 
katkıda bulunmaya hazırlardı. Bu vizyon doğrultusunda verdikleri 
direktiflerle kongre şirketlerinin elindeki kayıtların Uropedia’ya 
geçirilmesini sağladılar. Ortak vizyon ile Uropedia önemli bir gelişme 
kaydetti. Tabii ki materyallerin aktarılması esnasında ufak tefek 
aksaklıklar oluşuyordu. Sorunlarda iletişim ile rahatlıkla çözülüyordu. 
Tüm bu kongrelerin içerikleri, tek bir ortamda Türk ürologlara sunulma 
şansına sahip oluyordu. 2020 yılında geçici olacağına inanılan bir durum 
ortaya çıktı. 2019 yılında gerçekleşen Üroonkoloji Kongre’sinin kayıtları 
istendiğinde olumsuz yanıt alındı.

Kongreler dışında ÜCD’nin şube ve bölge toplantıları da çok önemli 
bir kaynaktı. Özellikle 2017 sonrasında çok üyeli şubelerimizde 
düzenli kayıtlar yapılmaya başlandı. Her kayıt, yeni bir materyal 
olarak kütüphaneye girdi. Materyal yelpazemiz arasında monograflar, 
podcastler vardı. Daha önceki satırlarda belirtildiği gibi, tüm 
materyallerin üreticisi çok büyük oranda ÜCD üyesi akademisyenlerdi. 
Akademisyenlerin oluşturduğu materyaller, sahada hizmet veren ürolog 
üyeler ve araştırma görevlileri tarafından izleniyor ve bir anlamda 
tüketiliyordu. Materyal yelpazesini geliştirmek için yeni bir bakış açısına 
ihtiyaç vardı. Alvin Toeffler’in tanımladığı “Üreten tüketici” kavramı 
Üropedia gündemine getirildi. Bu kavram ile yola çıkarak Üropedia’yı 
izleyen kitlenin eş zamanlı olarak Üropedia’ya da materyal üretmesi 
amaçlanıyordu. Üreten tüketici başlığı altında iki proje hayata geçirildi. 
“Urokonsey” ve “Uromedia”.

İki projenin de ortak önemli bir noktası; ÜCD’nin genç, “40 yaş altı” 
üyelerinin önerdiği ve planladığı projelerdir. 

Bu projelerin ÜCD tarihi açısından önemi; 
1. ÜCD proje temelli bir dernektir.
2. ÜCD’nin ikinci on yılda ivmesinin devamı ancak derneğin 
gençleşmesi ile mümkündür.

Vizyonlarını etten kemikten hale getirmesiydi. Önceki bölümlerde 
belirttiğimiz gibi “Dünya fikirlerle değil örneklerle değiştirilir”.
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Urokonsey Şakir Ongün’ce ÜCD’nin “İkinci 10 yıla hazırlık” konulu 
strateji toplantısında önerilmiş ve sunulmuş, dernek başkanı, yönetim 
kurulu ve danışma kurulunun onayı ile desteklenme kararı alınmıştı. 
Ürokonsey projesi gözetmenliğine Yılören Tanıdır getirilmişti. Yılören 
Tanıdır ve Şakir Ongün birlikte projenin yazılımının altyapısını 
hazırladılar, yazılım da derneğin IT sorumlusu Cem Kutluer tarafından 
gerçekleştirildi. Proje 4 ay içinde Uropedia’da yerini aldı. Yüzlerce ürolog 
Covid döneminde tartışılan hastalar ile ilgili bilgilendiler. Uromedia, 
ÜCD’nin proje temelli, genç ürologların öncülüğünde ve üreten tüketici 
kavramıyla geliştirilen bir projedir.

Üropedia’nın en önemli kaynaklarından biri kitabın diğer bölümlerinde 
detayları ile anlatılan AGEP’tir. AGEP bölümü sadece katılımcı araştırma 
görevlilerinin girmesine izin verilen bir bölümdür. 
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8120 - Uropedia Uygulamasının Görüntüsü

ünümüzde medya birçok formdan oluşmaktadır. Bu nedenle 
multimedya ifadesi daha doğru olur. Uropedia’nın içinde makale, 

kitap, monograf gibi yazılı materyallerin yanı sıra webcastler gibi görüntü 
bazlı içeriklerde vardır. “Medya” kavramının önemli bileşenlerinden 
biri de tabii ki sestir. Sadece sesin materyal olarak kullanan podcastler 
de Üropedia içinde Üropod başlığı altında yerini almıştır. Yukarıdaki 
bölümlerde detayları ile anlatıldığı gibi Üropedia Türkiye’nin en 
kapsamlı Üroloji kütüphanesi markasını korumakta ve gelişmeye 
devam edecektir. Tabii ki birçok iletişim, farklı vizyon ve öncelikler 
nedeniyle sorunlar yaşanabilir. Ancak çağımız, iletişim çağıdır.

G
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İletişim ile sorunların çok önemli bir kısmının halledileceği inancı ile 
yola devam edilecektir.

Urotube’la birlikte projenin mutfağında çalışmaya başlayıp zaman içinde 
üst sorumluluklar üstlenmiş ve 2020’de ise Uropedia sorumlusu olmuş 
Yılören Tanıdır’ın kendi bakış açısı ile Üropedia’nın öyküsünü bir kez 
daha okuyalım:

“Derneğin hayata geçmesinden 2 sene sonra ilk hali Urotube olarak 
kurulan elektronik kütüphanemizin ilk günlerinden bugün ulaştığımız 
son versiyonu olan Uropedia’ nın güncel haline kadar geçen tüm sürede 
giderek artan çeşitli görevler ve sorumluluklar aldım. Uropedia için 
bu görev adamları ilk olarak 4 kişiydi, bunlar Ömer Demir, Volkan 
İzol, Yılören Tanıdır ve Ahmet Güdeloğlu idi. Bu 4 kişinin başında işi 
organize eden kişi ise Cem Akbal idi. Mutfaktaki aşçılar olarak tarif 
edebileceğimiz bu kişiler kongrelerde yapılan yayınları ve çeşitli video 
kayıtlarını bir araya getirmek istedik. İlk olarak da Ürolojik Cerrahi 
Derneği’ nin kongresini hedefledik. Ekip kısa zamanda bu işi yaparken 
bir kütüphane mantığı ile tasnif işlerinin de gerektiğini fark etti. Bu 
nedenle 4 farklı şehirde bulunan bu kişilere birer eksternal hard disk 
ile kongre kayıtları ulaştırıldı. Bir hafta kadar bir sürede tüm etiketleme 
işlemi tamamlanmıştı. Üzerimizde bir yorgunluk olmasına rağmen 
başardığımız iş bizleri mutlu etmekteydi. Bu şekilde başlayan Uropedia 
serüveni kısa zamanda diğer branş derneklerinin katkıları ile de gittikçe 
büyümeye başladı.

Doçentlik gibi çeşitli başvurularda, akademik teşvik için veya yeni 
bazı çalışmaları dizayn ederken benzerlerini görmek için üyelerimizin 
çeşitli kongrelerde özet bildirilere ulaşmakta zorlandığını gördükten sonra 
birlikte hareket ettiğimiz Üroonkoloji Derneği, Minimal İnvaziv Üroloji 
Derneği, Kontinans Derneği ve de Türk Çocuk Ürolojisi Derneği gibi 
alt branş derneklerinin kongre özet kitapçıklarını ve Ürolojik Cerrahi 
Derneği’ nin kongre kitapçıklarını sitemizde toparladık. Buradaki 
amacımız üyelerimize kolaylık sağlamak ve tüm kaynakları derli toplu 
bir şekilde sunabilmekti. Sitemiz üzerinde kongre bildirileri olarak verilen 
özet kitapçıkları gerçekten beklenmedik bir ilgi ile karşılandı.
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Her geçen gün yenilikler ve yeni projeler ile üyelerimize farklı bilgileri 
sunmayı amaçlayan sitemiz 2018’ in sonunda dijital ses dosyası şeklinde 
hazırlanmış olan 7 dakikayı geçmeyecek podcast kayıtlarını da sitemize 
koymaya karar verdi.

Derneğin ve Uropedia’ nın bilinçli davranışları ve ileriyi ön görebilmesi 
sayesinde yaklaşık 6 yıllık mazisi olan Uropedia pandemide bizleri 
sardı sarmaladı. Yarı-canlı ve canlı yayın sayısının son derece arttığı 
pandemiye hazırlıklı giren Uropedia, go-to-meeting programını 
kullanarak sitesi üzerinden her ay en az 4-6 arası toplantı gerçekleştirdi. 
Bu toplantılarda aynı anda izleyici sayısı maksimum 160’ a kadar 
ulaştı ki bu kayıtlarımıza göre ülkemiz için oldukça yüksek bir sayı idi. 
Ayrıca uzmanlık sonrası eğitim desteği amacıyla toplam 3 online kurs 
gerçekleştirildi. Bu kurslara katılım 200 kişi ile sınırlı olmasına rağmen 
talebin öngörülenden çok fazla olduğu gözlendi. Her kurs ilan edildiği 
günün akşamına kalmadan 1-2 saat içerisinde tamamen doldu. Şu 
an için enformasyon teknolojisi (IT) uzmanı olarak görev yapan Cem 
Kutluer, multimedia işlerimizden ve kayıtlarımızdan sorumlu olan Hakan 
Caner, sekreteryamızda ve tüm proje organizasyonunda görevli olan Aslı 
Özkan ve Merve Yıldırım, grubumuz içerisindeki yeni görev adamları 
olan Çağrı Akın Şekerci, Ali Furkan Batur, Cemil Aydın, İlker Akarken, 
Mesut Altan, Murat Uçar, Şakir Ongün, Sedat Eğriboyun, Bahadır 
Şahin, Mutlu Değer, Fatih Gökalp, Nebil Akdoğan ve Oktay Özman 
ile kocaman bir aileyiz. Toplam 19 kişinin gönüllülük usulü ile emek 
verdiği ve dernek üyelerinin daha iyi ve güncel bilgiye ulaşabilmeleri 
için emek verdiği sitemizde toplam belge sayısı Haziran 2020 itibarı ile 
3300’ ü geçmiştir.”

Uropedia, ÜCD’nin gelecek 10 yılını belirleyecek vizyonel projelerden 
biridir. İkinci 10 yılda hazırlanacak kitapta Uropedia’nın devam edecek 
öyküsünü heyecanla bekliyoruz.
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8121 - 11 Ocak 2020 Uropedia Grubu Toplantısından

8122 - 22 Haziran 2020 Uropedia Grubu Toplantısından
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e.) Online Asistan Toplantılarından, AGEP’e

CD’nin kuruluşundan 10 yıl geçmesinin ardından bir kez daha 
geçmişe bakıyoruz. AGEP’ten 2010’lara doğru bakıldığında ÜCD’nin 

neden, nasıl bu noktalara geldiği çok daha iyi anlaşılır. AGEP bir sivil 
toplum örgütünün proje bazlı yönetilmesinin ne gibi başarılı sonuçlara 
yol açacağını gösteren en önemli belgedir. Yeter ki 10 yıl boyunca gelişen 
bu süreci okuyalım, araştıralım, anlayalım ve uygulayalım. AGEP 
kendiliğinden bir günde oluşan bir ürün kesinlikle değildir. Kişilerin 
yıllar boyu biriktirdikleri deneyim, deneyimlerin ÜCD bünyesinde 
proje olarak hayata geçirilmesi, projenin adım adım değerlendirilip 
geliştirilmesi (Nobel Ekonomi Ödülü almış Deming’in kalite çemberinin 
“Planla - Uygula - Kontrol et - Analiz et” uygulanması sonucudur.) 
sonucunda ortaya çıkmıştır.

Bireylerin deneyimi: 

2000-2010 yılı arasında Ankara Ürologlar Derneği’nde Serdar Tekgül, 
Asistan Eğitim Toplantıları düzenlemeye başladı. Bu toplantılar Ankara’da 
hemen hemen tüm eğitim kurumlarının düzenli katılımıyla yıllar 
boyunca devam etti. Hatta toplantı CD’leri ülkenin diğer eğitim 
kurumlarına da gönderilerek eğitim kurumlarındaki asistanlarında 
oldukça ilgisini çekti. Çeşitli koşullar ve ne yazık ki kurumsal sahiplenme 
kültürümüzün eksikliği nedeniyle de proje sonlandı.

Ayrıca Türk Üroloji Derneği bünyesinde Serdar Tekgül, Üroloji Okulu 
projesini hayata soktu. Bu projede yaklaşık 100 asistan Kızılcahamam, 
Gölcük, Uludağ gibi şehir dışı ortamlarda 4 gün hocalarıyla beraber 
kamp tarzı eğitim alıyordu. Yaklaşık 20-25 hoca ürolojinin her konusu 
ile ilgili dersler veriyor, sunumlarını da kitapçık tarzında asistanlara 
sunuyorlardı. Kampın son gününde de sınav yapılıyordu. Bu projede 
2008’lere gelindiği zaman ne yazık ki sonlandı. 

İyi bir ürünün dahi ülkemizde “Sürdürülebilme” olasılığı oldukça azdır. 
Hele ki “Sürdürülebilir gelişme” kavramı hemen hemen imkansız bir 
stratejidir. Merkezi standardize asistan eğitiminde planlı yaklaşım 
2010’lara gelindiği zaman ne yazık ki unutulmuş bir kavramdı. 

Ü
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ÜCD’nin kurucuları arasında yer alıp 2020’lere ulaşmasında katkıları 
olanlardan Adil Esen’de 2006 yılında Türk Üroloji Yeterlilik Kurulu 
akreditasyon alt kurulu başkanı oldu. Başkanlığı döneminde akreditasyon 
koşulları kitapçığı son haline getirildi. Akreditasyon vizit kriterleri 
belirlendi ve kriterleri değerlendirip asistan eğitimi akreditasyonu 
verecek kurulların eğitimi tamamlandı. 2008 yılında Türk Üroloji 
tarihinde ilk kez bir kurum ulusal araştırma görevlisi akreditasyonu 
belgesi aldı. Cerrahpaşa Tıp Fakültesi Üroloji Anabilim Dalı kendilerine 
gönderilmiş olan akreditasyon koşullarına uyum sağladığını bildirince 
Adil Esen’in de içinde bulunduğu bir akreditasyon değerlendirme kurulu 
Anabilim Dalını ziyaret etti. Akreditasyon değerlendirme koşullarını 
yerine getirdiği objektif olarak belirlenmesi sonrası Cerrahpaşa Tıp 
Fakültesi Üroloji Anabilim Dalı’na ulusal akreditasyon belgesi verildi. 
Ardından Çapa Tıp Fakültesi Üroloji Anabilim Dalı aynı belgeyi aldı. 
Tabii ki ülkemizde sürdürülemezlik kavramının sonsuz kurbanından biri 
de Türk Üroloji Yeterlilik Kurulu oldu. Önceki bölümlerde detaylarıyla 
anlattığımız gibi Türk Ürolojisi içindeki rahatsızlıklar nedeniyle kurul 
çalışamaz hale geldi. Yapılanlar da tarih içinde yerini aldı. 

ÜCD’nin kurucuları arasında yer alan Serdar Tekgül, Adil Esen ve diğer 
öğretim üyelerinin deneyimleri ÜCD’ye taşındı. Bir öğretim üyesinin 
asli 3 görevi vardır; Eğitim, Araştırma ve Klinik Hizmet. Yıllar içinde 
koşullar değiştikçe 3 hizmet kaleminin önemi değişebilir. Ancak öğretim 
üyesi ünvanını kullanan kişi bu 3 ögeyi yerine getirmek zorundadır. 
Eğitim belki de en önemli parametredir. Bu konu ile ilgili görüşleri 
okurlarındır.

ÜCD’nin kurulması, şubeleşmesi ve akademik toplantılara başlanması 
sonrasında bir başka ifade ile ÜCD’nin doğuşunun hemen ardından 
2012’de asistan eğitimi başlığı yönetim kurulu gündemine geldi. 
Önceki bölümlerde anlattığımız gibi “Online Asistan Eğitim Projesi” ve 
“Geleceğin Ürologları Yetişiyor” projeleri hayata geçirildi.

Geleceğin Ürologları Yetişiyor projesi yılın belli bir döneminde kıdemli 
asistanları kapsayan aktif eğitim prensiplerine göre düzenlenmiş, 
ülkemiz ürolojisi açısından yenilikçi bir projedir. Ancak asistanların 
tümünü kapsamıyor ve üroloji asistan eğitimine bütüncül bir yaklaşımı 
sunmuyordu. Bir başka ifade ile eğitimde bir boşluk vardı. 
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Bu boşluk 2014-2017 yılları arasında devam etti. Öykünün devamını 
gençlerden öğrenelim; 

Hüseyin Eren;

“Recep Tayyip Erdoğan Üniversitesinde Eğitimden Sorumlu Öğretim 
Üyesi olduğum için bazı yenilikler yapma çabasındaydım. Kendime “bu 
işi çözmen lazım” deyip yola koyuldum. TUKMOS’un Çekirdek Eğitim 
Programını indirip inceledim. Bizim fakültede KBB’de TUKMOS’a 
uygun hem teorik hem de pratik eğitim müfredatı yapıldığını gördüm. 
Bir yaz tatili boyu Campbell ve TUKMOS’a ürolojiye uygun bir teorik 
ve pratik eğitim müfredatı ve asistan karnesi hazırlamaya çalıştım. 
Günlerce diğer derneklerin internet sitelerini ve Türkiye’nin köklü 
üniversitelerinin sitelerini ziyaret ederek asistan eğitim karnesi örneği 
çıkarmaya çalıştım. Diğer derneklerde bunları bulmuşken neden 
ürolojide yok diye kendimce hayıflandım. Kendimce çok yol aldım 
ama bir şeyler eksikti ve benim tecrübem bu konuda yetersiz kalıyordu. 
Bunu nasıl hallederim diye fikir alışverişlerinde bulundum ve bu işin 
ancak dernek vasıtası ile yapılabileceğine karar verdim. 

2017 Üroonkoloji kongresine İlke Onur Kazaz ile beraber aynı uçakta 
geliyorduk. İlke’ye bu konuyu açtım ve “KTÜ’de asistan eğitimi karnesi 
olup olmadığını sordum”. O da bana “ellerinde bir taslak olduğunu 
ama yetersiz olduğunu belirtti”. Ben de kendisine “Bu konuyu dernekte 
dile getireceğimi” belirttim. “Kiminle konuşacaksın?” diye sordu bana. 
Aklımda 2017 yılındaki pilot asistan programından dolayı benimle 
devamlı iletişim halinde olan Adil Esen hocam vardı. “Adil hoca ile 
konuşmayı düşünüyorum dedim.” İlke, Adil hoca ile eğitim nedeni ile 3 
ay kadar birlikte çalışmıştı ve kendisini gayet iyi tanıyordu. Bana dönüp 
“Emin misin? Bak Adil hocaya bu konuyu açarsak bu işten yakamızı 
kurtaramayız bizi kesin olaya dahil eder dedi”. Aramızda gülüştük. 
Kongrede Adil hocayı bir ara yakaladık ve bu konuyu kendisine açtık. 
“Çocuklar bir görüşmem var ben sizi 2 saate arayacağım dedi”. İlke 
bana döndü “Ben sana demiştim bu iş bize kaldı “dedi. Sonra Adil 
hoca beni aradı ve İlke’yi de al lobiye gel dedi. Lobide Serdar Tekgül ve 
Şaban Sarıkaya ile beraber bizi bekliyorlardı. “Çocuklar ne istediğinizi 
şimdi burada anlatın dedi” “Hocam, YÖK bizden asistan karnesi istiyor. 
Dernek olarak bir şey yapacak mıyız?” diye sordum ve tüm olay o anda 
birden alev aldı.“
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Adil Esen, gerek kendisinin Dokuz Eylül Tıp Fakültesi aktif eğitim 
projesinde yer almasının getirdiği deneyimler gerek, ulusal akreditasyon 
alt kurulu deneyimleri gerekse Serdar Tekgül’ün önderlik ettiği projeler 
ile ilgili bilgilerle süreci planlamaya başladı. 

Eğitim, özellikle asistan eğitiminin objektif, ölçülebilebilir, bilimsel 
kurallar üzerine kurgulanması gereklidir. Özel bir motivasyon, heyecan 
gerektiren ve maddi karşılığı olmayan bu çalışmalar ÜCD bünyesinde 
yer bulmuş ve AGEP gelişmiştir. ÜCD’nin göz bebeği AGEP, Aydın 
Mungan’ın çizdiği logo ile ete kemiğe bürünmüş oldu.

Yukarıda belirtilen prensip doğrultusunda Adil Esen, Çukurova Tıp 
Fakültesinden Volkan İzol, Tepecik Eğitim ve Araştırma Hastanesinden 
Hüseyin Tarhan, Karadeniz Teknik Üniversitesinden İlke Onur Kazaz, 
Recep Tayyip Erdoğan Üniversitesinden Hüseyin Eren, Bülent Ecevit 
Üniversitesinden Aydın Mungan’dan oluşan üyeler ile grubu oluşturmaya 
karar verdi. 

Kurucu grubun son üyesi Volkan Şen’in anlatımıyla;

“Adana’da Ürolojik Cerrahi Derneği’nin bölgesel toplantısı vardı. Daha 
önceki bölgesel toplantılara programımı bir türlü uyduramayıp 
katılamamıştım ama konu Adana ve gurmelik deneyimi olunca özellikle 
katılmak istedim. O gün sabah uçağı ile İzmir’den gelen ekiple birlikte 
Adana’ya ulaştık. Otele geldiğimizde henüz toplantı saatine 4 saat 
vardı ve kahvaltı için arayışa geçtik. Otelin konferans salonu katında 
kahvaltı olabileceği söylenince oraya gittik ve toplantı yapan bir ekip 
gördük, Adil Hoca’mıza odanın kapısından selam verip gidecektik ki 
hocamız sağolsun direk Volkancım gel otur dedi :) Toplantı hakkında 
hiçbir fikrim yoktu ve toplantı boyunca neler konuşulduğunu, neler 
amaçlandığını anlamaya çalışmıştım sadece. Konuştukça laf lafı açıyor ve 
konuya daha hakim olmaya başlıyordum. Toplantı bittiğinde alt gruplar 
halinde neler yapmamız gerektiğine karar verdik. İlk basamak olarak 
TUKMOS, ÜCD yönetim kurulu kor çekirdek müfredatı, Campbell 
Üroloji Kitabı, Avrupa Üroloji Derneği ve Amerikan Üroloji Derneği 
güncel kılavuzlarının kullanılarak yeni, güncel ve standart bir Üroloji 
müfredatının oluşturulmasını kararlaştırdık. Üroloji müfredatının 
oluşturulmasında Hüseyin Tarhan, Hüseyin Eren, İlke Onur Kazaz, 
Volkan Şen ve tabiî ki de olmazsa olmazımız Merve Yıldırım’dan oluşan 
grup 2’şer ve 3’er hafta arayla hem Trabzon’da hem de İstanbul’da Cuma- 
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Pazar olmak hergün 14’er saat çalışmak suretiyle görev aldık. Her görevi 
bitirdiğimizde bizi daha zorlu görevlerin beklediğini yeni yeni fark 
etmeye başlamıştık. Müfredat 32 Akademik merkeze önerilerini almak 
üzere gönderildi. Gelen bütün öneriler titizlikle incelendi ve müfredat 
revize edildi. Tam müfredat hazır derken Şaban Sarıkaya hocamızdan 
(ÜCD dönem başkanımız) çok güzel bir öneri geldi: Hazırlanan 834 
öğrenim hedefini Bloom Taksonomisine göre revize edilmesi. Bu 
mükemmel öneriyle hemen tüm öğrenim hedefleri tüm gruba dağıtıldı 
ve müfredatımız revize edilerek daha güçlü bir duruma gelmiş oldu. 
Şans eseri katıldığım AGEP grubuyla mükemmel anlaşmıştım, herkesin 
taşın altına eline koyması, bütün işleri sahiplenmesi ve eşi benzeri 
görülmemiş ekip ruhuyla çalışması tüm ekibin motivasyonunun 
dinamik kalmasındaki en önemli unsurlardı.”

Projenin adı Araştırma Görevlisi Eğitim Programı (AGEP) oldu. 
AGEP’in başarısının sırrı kişisel damladan ekipçe okyanus olmayı 
başarmasından geçmiştir. (Not:Bu satırların yazarı Adil Esen’in görüşü) 

Gelecek nesillerin “Ekip kavramını” anlamaları için AGEP öyküsünü okumaları 
önerilir.

Yaklaşık 3 buçuk ayda üroloji müfredatı oluştu. Müfredat tablosunu AGEP 
grubu tarafından bir Rembrandt tablosu keyfinde izleniyordu. Hakikaten 
çok keyif verici bir durumdu. Temmuz başında müfredat mevcut 
ama ortada çekilen hiçbir ders yoktu. 15 Eylül 2018’de eğitim dönemi 
başlayacaktı. Süre çok kısa, bilinmeyenler çok fazla, yol çok uzun ama 
yapacaklarına inançları ve grubun tam bir ekip ruhuna sahip olması 
en büyük başarı güvencesiydi. 90 dersi anlatmak üzere Adil Esen tek 
tek ülke çapındaki hocaları aradı. 93 aramanın sonucunda 90 hoca 
kendilerine uygun görülen dersleri anlatmayı kabul etti. 

Derslerin videolarını çekimi aşamasında hoş anektodlar yaşandı; 
İstanbul çekiminde bir hoca kendine ait ders dışında ikinci bir dersi de 
hazırladığı fark edildi. Hoca kendi anlatması gereken ders bitmesine 
karşın anlatımına devam edince ortaya çıktı ki diğer dersi de çok 
detaylı bir şekilde hazırlamış. Dersi anlatacak İlke Onur Kazaz, anlatımı 
beğendi ve kendi dersinden feragat etme kararını o anda aldı. Ankara’da 
ki çekimde anlatacak hocaya kravat AGEP grubundan sağlandı. 
Çekimlerde tüm detayları göz önünde bulundurulmasına karşın çekim 
hataları da oluyordu. Örneğin video dersleri izleme aşamasında fonda 
çatal bıçak seslerini duyuluyordu.
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8123 - İlk Ders Çekiminde AGEP Grubu Ve Konuşmacılar

8124 - Ders Çekimlerinden Fotoğraflar
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ekimlerin devamını Hüseyin Eren’den öğrenelim.

“Ardı sıra gelen toplantılar ile projemiz şekillendi ve hayata geçti. İlk 
çekim için İstanbul’da görev aldım. Çekim günü tatildeydim ve gelmeden 
bir gün önce sağ ön dişimi kırmıştım. Zar zor bir diş hekiminin yardımı 
ile dişimi yapıştırıp uçağa atlayıp İstanbul’a gittim. Volkan Şen’le beraber 
çekimlere başladık. Ciddi bir sorun yaşamadan günü bitirdik ve akşamında 
tatilimi yapmaya geri döndüm. 1 hafta sonra Ankara’da çekimler olacaktı 
ve ben de ders anlatacaktım. Anlatacağım dersin hazırlığını yaparken 
çok heyecanlanmıştım. AGEP’in seline kapılmış gidiyordum. Tüm tatil 
boyu ders çekimi için çalışırken hanımdan ve çocuklardan da sitem 
yiyordum. Doktor olmayan eşime AGEP’i anlatmakta güçlük çekiyor 
ama iyi bir ürün çıkaracağımızı söylüyordum. Nihayet Ankara’ya 
çekim için gelmiştim. İlke’de Trabzon’dan çekimler için gelmişti. İçerde 
sıcak simit, çay ve harika kahvaltı sofrası vardı. Benden önce çekimler 
başlamıştı. Çekimler sırasında kapı çalıyor, çatal bıçak sesi çıkıyor 
ve köpekler dışarıdan havlıyordu. Acaba bu sesler kayda giriyor mu 
endişesini yaşıyorduk. Nihayetinde kayıtlara bu sesler girdi ve daha 
sonra özverili çalışma ile sesler minimalize edildi. Kendi ders çekimim 
de çok heyecanlandım ama sorunsuz çekimi bitirdim. 40 dakikayı 
geçmediğim için çok sevinçliydim. Sonraki çekimler İzmir’de yapıldı ve 
2018 ÜCD kongresi öncesi Eylülden Kasıma kadarki dersler hazır hale 
getirildi. Eylül ayı itibarı ile ilk derslerimiz başladı ve yavaştan takdirleri 
almaya başladık. Uzun ve meşakkatli bir uğraşı sonucunda ürün ortaya 
çıkmış ve paylaşılmıştı. Asistanlardan çoğu güzel dönüşler alınıyordu. 
Kalan dersler için Kasımdaki kongrede hummalı bir çalışma yaptık ve 
tüm dersleri bir tanesi hariç çekebildik. Muhteşem bir işi çıkmıştı ve 
kutlamayı hak etmiştik. Kongre açılışında AGEP ekibi olarak sahneye 
davet edilip Şaban hocamızdan teşekkür belgesi almak benim için unutulmaz 
bir andı. 1000’den fazla ürologun önünde emeklerimiz onere edilmişti. ”

15 Eylül’e gelindiğinde 44 merkez 240 asistan ile 2018-2019 Eğitim 
Dönemi başladı. Görev dağılımı;

• Hüseyin Tarhan, Eğitim Sorumluları ile İlişkiler
• Volkan İzol, Müfredatın İzlenmesi ve Revize Edilmesi
• İlke Onur Kazaz, Video Derslerin Çekilmesi ve Revizyonu
• Hüseyin Eren, Sınav Sorumlusu
• Volkan Şen, Tam bir jokerdi.

Ç
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Eğitim merkezleri ile koordinasyon görevi de Hüseyin Tarhan’ındı;

”AGEP süreci benim için 2018-2019 döneminde 229 araştırma görevlisi 
ve 43 merkezle başladı. Bu ekip herkesin bir görev tanımı vardır. Benim 
görevimde Adil ağabeyin belirttiği gibi Eğitim sorumluları ile ilişkiler 
ve ders takibidir. İlk başta açıkçası nasıl olacak nasıl tepkiler alacağım 
bilmiyordum. Çünkü eğitim sorumlularını arayıp araştırma görevlisi 
arkadaşları resmen hocalarına şikayet ediyordum. Zamanla onlar bana 
ben onlara alıştım. Hatta telefonu açtıklarında ders dinleme durumumuz 
kötü mü endişesi duyduklarını söylemeye başlamışlardı. Zamanla herkes 
tarafından benimsendik ve kabullenildik. Çünkü amacımızın, sadece 
araştırma görevlisi arkadaşların eğitimine katkıda bulunmak olduğu herkes 
tarafından anlaşıldı ve kabul edildi. Araştırma görevlisi arkadaşların 
ne zaman bedelli askere gittiklerini, ne zaman dönecekleri bilir hale 
gelmiştik. Hatta ne zaman düğün yapacaklarını ve balayının ne zaman 
biteceğini rahatlıkla söyleyebilir olmuştum. Bu kadar yüksek sayıdaki 
araştırma görevlilerinin koordinasyonu hiç kolay olmamıştı.” İki 
haftada bir e-mail ile alacakları derslerin linkleri gönderildi. 15 gün süre 
dolduğunda Hüseyin Tarhan dersleri izlemeyen araştırma görevlilerinin 
eğitim sorumluları ile görüşerek dersleri tamamlamalarını sağladı. 

Bizim açımızdan en zor ana gelinilmişti.

Sınav;

Sorular sisteme girildi, teknik olarak altyapı yeniden düzenlendi. Sınav 
öncesi yazılımı test edildi. Herşey mükemmel görünüyordu. 30 Mayıs 
2019 Tarihinde sınav sorumlusu Hüseyin Eren İzmir’e geldi ve Adil 
Esen’in ofisinde Adil Esen, Hüseyin Eren, Volkan Şen, Cem Kutluer 
ve Merve Yıldırım toplandı. Saat 10:00’da bütün anabilim dallarının 
girmesi için sınav linki gönderildi. Ardından whatsapp grubundan 
mesajlar gelmeye ve telefonlar çalmaya başladı. Hepsi tek bir kelimeyi 
haykırıyordu. “Giremiyoruz.” Deneyimi son derece sınırlı ama ülke 
çapında organizasyon cesaretini gösteren AGEP Kurulu bir anda 
paniklemeye başladı. Hatalar başlar başlamaz da bir telefon trafiği 
başladı. Bir yandan sorunun ne olduğunu anlamaya çalışıyorduk, bir 
yandan da eğitim sorumluları bilgilendiriliyordu. İlerleyen dakikalarda 
sorunun ne olduğu anlaşılmaya başlandı. Yazılım uzmanı Cem Kutluer’in 
tabiriyle sorun “Aynı anda 60 kişinin geçebileceği bir kapıdan 240 kişiyi 
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geçirmeye çalışınca kimsenin kapıdan içeriye girememesi.” idi. Tabii 
araştırma görevlilerinin bir kısmı işlerinin başına dönünce web sitesinin 
yükü hafifledi ve kalan araştırma görevlileri sınava başladı. Giremeyen 
araştırma görevlilerinin eğitim sorumluları ile tek tek görüşüldü ve yeni 
bir tarih belirlendi. Umulduğu gibi olmasa da herkes sınava alındı.
 
31 Mayıs krizini sınav sorumlusu Hüseyin Eren’in kaleminden okuyalım:

“AGEP yolculuğum boyunca 31 Mayıs 2019 yılında yaptığımız sınavlar 
benim için en acı ve tecrübeydi. Sınav sorumlusu olarak tüm okların 
hedefinde olduğum o günden yine Adil hocamın ufak dokunuşları, 
eğitim sorumlularının anlayışı, Volkan Şen, Cem ve Merve’nin 
inanılmaz özverileri ile sınavdan tek parça çıkabilmiştim. Anıları bol bu 
süreç içinde var olmaktan ve böyle bir ürünü çıkarmış olmaktan dolayı 
kıvanç duyuyorum. İyi ki varsınız. Hepinizi çok seviyorum.” 

AGEP grubu için kötü bir deneyim oldu ama krizi yönetiminin ne 
olduğunu öğrendiler. Krizi eğitim sorumlularının AGEP projesine inancı 
ve iyi niyeti, sınav denetim ekibinin takım ruhu, motivasyonu ile başarıya 
dönüştürüldü. Tüm sorunlara rağmen sınav başarı ile tamamlandı. 
Herkesi heyecanlandıracak bir vizyon, iyi niyetli katılımcılar başarıda 
en önemli parametre olduğu bir kez daha ortaya çıktı. Bardağın boş yanı 
görülmek isteniyorsa tabii ki o açıdan gözlenebilir. Eleştiri yapıcı olduğu 
zaman, gelişime katkıda bulunur. Gelecek yıl aynı stresi yaşamamak 
için her türlü önlem alınmasına karar verildi. Sınav sonuçları sadece 
araştırma görevlilerinin kendileri ve eğitim sorumlusuna gönderildi. Yıl 
sonunda ise eğitim sorumluları ile toplantı düzenlenerek kendilerine 
sertifika sunuldu. Toplantı geri bildirimlerinin olumluluğu gerçekten 
göz yaşartıcı idi. AGEP kurulundaki herkes projenin bir parçası 
olmaktan dolayı gurur duyuyordu. 
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 8125 - AGEP Eğitim Sorumluları Toplantı Fotoğrafı

GEP Kurulunun son üç üyesi ise Burak Argun, Yunus Emre Göğer 
ve Sıtkı Ün oldu. Burak Argun Türkiye’deki ürologlar arasında eğitim

doktorası olan tek uzman olması ve eğitime inanmışlığı AGEP’e 
her zaman çok katkısı olmasını sağladı. Eğitime “Ben yaptım oldu.”, 
“Deneyimlerim sonucu” gibi ampirik yaklaşımlardan çok bilimsel ve 
sistematik bakış açısı getirdi. Yunus Emre Göğer’in iyi niyetli, çalışkan 
yaklaşımı kurula ek enerji getirdi. Sıtkı Ün ise ürologluk hayatının ilk 
basamaklarında, AGEP’in olgunlaşma sürecine katkısı oldu.
2018-2019 dönemi sınav ile biterken 2019-2020 dönemi Temmuz’da iki 
günlük değerlendirme toplantısı ile başladı. 2 gün boyunca günde 10-12 
saatlik toplantılarla bütün AGEP projesi masaya yatırıldı. Alt projeler 
oluşturuldu. Her alt projenin basamakları belirlendi. Her alt projenin 
sorumlusu ve “deadline” belirlendi. Tüm toplantıda alınan kararlar 
tutanak haline getirildi. Toplantıdan sonra alt proje sorumlularına 
sorumlu oldukları kısım ayrıca gönderildi. Bütün projenin takip 
ve denetim işi ise Adil Esen’e aitti. AGEP kurulunu bir buçuk yılda 
ilk toprağa atılan kazmadan ülke çapında kabul edilen bir gökdelen 
oluşmasının en önemli nedeni ekip ruhuydu. Ekip demek karşılıklı güven 
ve saygı demektir. Başından sonuna değil iki buçuk yıl içinde ekip hiç 
kriz yaşamadan varlığını devam ettirdi. Bu dönemde gerek Üropedia 
gerek AGEP kuruluş ve ilk adımlarında önemli rolü olan Cem Akbal 
işi nedeniyle ara vermesi üzüntü kaynağı oldu. Cem Akbal’ın AGEP’te 
her zaman hatırlanacak emeği olduğunu bir kez daha belirtmek gerekir.

A
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8126 - AGEP Grubu 4. Ürolojik Cerrahi Kongre’sinden Bir Fotoğraf

4. Ürolojik Cerrahi Kongresinde AGEP T-shirtlerini planlayan Aydın 
Mungan’ın sayesinde tam bir takım görünümündeydik. 

2019-2020 eğitim dönemi için Hüseyin Tarhan’ın yorumu:

“2018-2019 dönem bizim çıraklık dönemimizdi. 2019-2020 dönemi 58 
merkez 350 araştırma görevlisi arkadaşımızla başladı. Bir önceki yıl 
programda gösterdiğimiz başarı meyvesini vermeye başlamıştı. Artık 
araştırma görevlisi arkadaşlar bulundukları merkezdeki hocalarına 
baskı yapıp AGEP’e dahil olmak istiyorlardı. Amacımızın sadece kaliteli 
ve yapılandırılmış bir eğitim olduğu herkes tarafından kabul görmüş ve 
anlaşılmıştı. Ayrıca yurt dışına bir açılımımız oldu. Somali Recep Tayyip 
Erdoğan Eğitim ve Araştırma Hastanesi AGEP programına dahil oldu.”
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8127 - AGEP’e katılan Somali Recep Tayyip Erdoğan Eğitim ve Araştırma 
Hastanesi Araştırma Görevlileri

2019-2020 Eğitim Dönemi 1 Eylül’de başladı. AGEP bilinirliği ülke 
çapında artmıştı. Eğitime 58 Anabilim Dalı ve eğitim kliniği katılma 
kararı aldı. Bir yıl önceye göre 14 merkez daha programa katılmış 
oldu. Hiçbir merkezde ise ayrılma eğilimi yoktu. Hatta bazı anabilim 
dalları AGEP’i kendi resmi araştırma görevlisi eğitim programı olarak 
akedemik kurullarından karar çıkardılar. Tıp Fakülteleri akademik 
kuruluna da onaylattılar. Ek’te Çukurova Üniversitesi, Namık Kemal 
Üniversitesi, Ahi Evran Üniversitesi, Muğla Sıtkı Koçman Üniversitesi, 
Karadeniz Teknik Üniversitesi, Recep Tayyip Erdoğan Üniversitesi Tıp 
Fakültelerinin AGEP’in resmi eğitim programı olarak kabul ettiklerine 
dair belgeler sunulmaktadır. 
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8128 - AGEP’i Resmi Eğitim Programı Olarak Kabul Eden Birimlerin 
Belgeleri
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art 2020’ye geldiğimizde dünya bir anda yepyeni bir sürece girdi. 
“Covid süreci”. O ana değin ders izlenme oranının %90’ları 

geçmesini yetersiz buluyor aktif bir şekilde eğitim sorumluları ve araştırma 
görevlileriyle iletişime geçiliyordu. Covid sürecinde hastanelerin 
standart sağlık hizmeti durduruldu. Poliklinikler potansiyel Covid 
hastalarının tanısına ayrıldı. Servisler de pandemi servisi adı altında 
sadece enfekte olan hastaların tedavisine ayrıldı.
 
Ameliyatlar çok aciller dışında iptal edildi. Araştırma görevlileri ise 
pandemi poliklinik ve servislerinde nöbet tutma zorunluluğunda 
kaldılar. Bu durum onları bulaş yönünden çok riskli duruma soktu. 
Doğal olarak hepsinde anksiyete ve endişe katsayısı yükseldi. Koşulların 
getirdiği bu durum karşısında AGEP Kurulu eğitimin takibi sürecini 
askıya almaya karar verdi. İsteyen araştırma görevlileri istedikleri 
zaman video derslerini izleyebileceklerdi. AGEP grubu da sistemin ek 
müdahale olmadan ne düzeyde çalıştığını test etmiş olacaktı. 3. Ayın 
sonuna gelindiğinde izleme oranlarının %90’ı geçtiğini görmek AGEP 
grubunu son derece mutlu etti. Hatta İbn-i Sina Tıp Fakültesindeki 
bir araştırma görevlisinin dersleri 2 aydır izlemediği fark edildiğinde 
durumu sorguladılar ve araştırma görevlisinin Covid pozitif olduğunu 
öğrendiler. Dernek başkanı Aydın Mungan kendisini arayarak geçmiş 
olsun dileklerini iletti. 18. Dersler Mayıs 2020’de sonlanırken, 1 yıldır 
hazırlanılan sınav tarihi yaklaşıyordu. 1 yıl önce yaşanılan krizi bir 
kez daha yaşamamak için yıl boyunca hazırlanıldı. Yazılım tamamiyle 
yenilenmiş, yeni bir sunucu kiralanmış, yedek olarak hali hazırda 
kullanılan sunucuda da sınava hazırlanmıştı. Hazırlıklar sonrası 1000 
kişilik bir test uygulandı. Sınav soruları seçildi ve şubat ayında hazır 
hale gelindi. Ancak Covid süreci ortaya çıkınca araştırma görevlilerini 
bir salonda toplamak imkansız hale geldi. Bu nedenle her araştırma 
görevlisinin evinde girebileceği şekilde sınavın yapılmasına karar verildi. 
Tabii ki sınav komitesi de denetimi bulunduğu yerlerden sağlayacaktı.

 

M
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8129 - AGEP 2020 Sınav Komitesi Fotoğrafı

otoğrafta gördüğünüz gibi Rize, İzmir ve Ankara’dan sınavı hep birlikte 
denetlendi ve yönetildi. Sınava 341 araştırma görevlisi 57 merkezde 

girdi. Sınav gerçekten herhangi bir sorun olmadan saat 19:30’da sonlandı. 
19:30’a ulaşıldığı zaman ekip kutlamalara başlamıştı. Ancak Volkan 
Şen önündeki ekranda 19:32 olmasına rağmen bir asistanın cevap 
girdiğini tespit edince bir anda tüm grup şaşırdı. 19:34’te bir cevap daha 
girebilince paniklediler. Hemen sistem kapatıldı. Daha sonra anlaşıldı 
ki yazılımda 19:30’da sınavın durdurulması komutu çalışmıyordu. Bu 
da hiçbir araştırma görevlisinin ve eğitim sorumlusunun fark etmediği 
bir kriz olarak tarihe geçti. Sınavla birlikte 2019-2020 eğitim dönemi 
sonuçlanmış oldu. 2 buçuk yıllık bir dönem içinde ulaşılan noktanın 
inanılmazlığı AGEP grubunu fazlasıyla mutlu ediyordu. Einstein’ın 
“Önemli olan hayaldir, bilgi değil.” sözü kulaklarında çınlıyordu. 

2017 yılında bir kongre lobisinde ilk tohumu atılan proje 1 buçuk yılda 
ülkenin her noktasına dalları ulaşan bir ağaç haline gelmişti. Tabii ki 
ağacın beslenmesi, budanması ve sulanması gerekli ise AGEP 
projesine de devamlı ilgilenilmesi ve emek harcanılması gerekliydi.

Ağaç yeni tomurcuklar veriyordu;

2019-2020 yılında sanal anatomi eğitimi, pratik endoskopi eğitimi, 
tamamlayıcı eğitim, modülleri başlandı. 

F
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• Pratik eğitim sorumluları; Burak Argun ve Volkan İzol
• Sanal anatomi eğitiminin sorumluları; Hüseyin Tarhan
      Volkan Şen ve Yunus Emre Göğer
• Tamamlayıcı eğitim modülü; Volkan Şen

Yukarıda belirtilen alt projeler bir yıl önce pilot niteliğinde yapılmaya 
başlamıştı. 2014-2015 yılında oluşturulan Geleceğin Ürologları Yetişiyor 
toplantısının önemli kısmı “AGEP Endoskopik Pratik Eğitim” toplantısına 
ayrıldı. Toplantıda önceki toplantılarda olduğu gibi aktif teorik eğitimde 
devam etti. Toplantıyı planlayıcılardan Burak Argun’un kaleminden 
okuyalım:

“AGEP/ Geleceğin Ürologları Yetişiyor pratik eğitimini Tuzla’daki 
Otel’de yaptığımızda 10 istasyon kurduk ve her istasyona bu işle ilgilenen 
ve üreteroskopi ve laparoskopide yetkin kişilerden oluşan 15 kişilik 
bir eğitmen listesi oluşturduk. Bu eğitmenlerin transfer ve katılımları 
konusunda ÜCD bize koşulsuz destek oldu. Üreteroskopi ve sistoskopi 
yapılandırılmış eğitim müfredatını bir sonraki seviyeye taşımak için 
sayısız görselden oluşan teknik bir eğitim föyünü yine AGEP ekibi olarak 
hazırlayarak işe başladık. Toplamda 26 sayfa olarak hazırladığımız föyü 
asistan arkadaşlarımıza yine online olarak gönderdik ve pratik eğitim 
öncesinde teorik bir sınava tabi tutarak ilk defa yapılandırılmış bir 
OSCE gerçekleştirmiş olduk. Zilli sınav olarak planladığımız bu sınavda 
Üreteroskopide kullanılan nerdeyse bütün cihazların içinde bulunduğu 
istasyonlar kurarak ve föye bağlı kalarak gerçek hayat simülasyonlarını 
da ekleyerek (kırık ve bozuk üreteroskopi cihazlarının yönetimi gibi) 
ilk ulusal bazda OSCE gerçekleştirilmiş oldu. Toplam 37 Asistan 
arkadaşımıza toplamda 10 istasyon ( 8 Laparoskopi ve 2 URS ve Holmium 
Lazer litotripsi ) üzerinde yapılandırılmış Sistoskopi-Üreteroskopi 
müfredatı ve ayrıca yapılandırılmış müfredat olmaksızın Laparoskopi 
temel eğitimi verdik. Tabiri yerindeyse özel ders kıvamında, her asistan 
arkadaşımıza her istasyonda tam olarak 30 dakika ayrılması ve zilli sınav 
mantığında 5 istasyonda toplamda iki buçuk saat ayrılması, kursun geri 
dönüşlerini farklı bir noktaya taşıdı. Bu yapılandırılmış üreteroskopi 
eğitimi ve sınavını yapılandırılmış bir laparoskopi föyü ile destekleyerek 
bir sonraki yılı planlarken COVİD 19 ve pandemi sürecini yaşamamız 
pratik eğitimi uygulamamızı mümkün kılmadı. Bizde laparoskopi föyü 
oluşturup daha sonra güncelleyerek yine üreteroskopi ve sistoskopi 
föyü gibi online bir platformda paylaşacağımız, içinde kısa ameliyat 
videolarının da olduğu bir online paltforma dönüştürmek istedik. 
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Özetle başlangıçta 16 sayfa olan föy günün sonunda 66 sayfalık bir föye 
dönüştü. Bu föyde ayrıca textboxlarda olmayan cerrahların ‘’Tips and 
Tricks’’ diye adlandırdığımız pratik bilgilerinin paylaşılmasını istedik. 
Volkan İzol kendi pratik bilgilerini bize föyde detaylı olarak aktardı. 
AGEP’ e özgü olması ve telif hakkı problemi yaşamamak için özgün 
olmayan hiçbir imajı paylaşmadım. Bazı operasyon malzemelerinin 
pahalı malzemeler olması nedeni ile ameliyathanede o cihazların 
açıldığını bana haber veren bir ekip kurup, cihazları fotoğraflandıktan 
sonra orjinal resimleri bana gönderen veya kullanmadan önce benim 
fotoğraflamamı bekleyen tüm hemşire ve cerrah arkadaşlarımada ayrıca 
teşekkür ediyorum. Toplamda 650’den fazla fotoğraf çekerek Sistoskopi-
üreteroskopi ve laparoskopi föylerini hazırladık.. Amacımız asistanlık 
süresi sonrasında uzman olacak olan arkadaşlarımızın gittikleri 
kliniklerde kullanılan malzemelerine gitmeden önce en azından aşina 
olmaları, teknik ve klinik bilgilerinin yeterli düzeyde olmasıydı. 
AGEP yönetim kurulu toplantısında föylerin kitaplaştırılması kararı 
çıktıktan sonrada bu föylerin dahada zenginleştirilmesi ve daha 
farklı bakış açıları oluşturulması için sadece AGEP yönetim kurulu 
içinden olmayan daha önce bize Geleceğin Ürologları Yetişiyor pratik 
eğitim kursunda yardımcı olan arkadaşlarımızdan oluşan bir ekip 
kurarak Endoskopik Enstrümantasyon Vol 1 çıkarılması planlandı. 
Bu Volümde Sistoskopi üreteroskopi ve laparoskopi konuları ile ilgili 
enstrümantasyon ve cihaz bilgisi paylaşılacaktır. Volüm 2 de ise TUR, 
PNL ve robotik Cerrahi enstrümantasyon ve cihazları ile ilgili teknik 
bir kitap AGEP ürünü olarak sadece asistan kardeşlerimle değil aynı 
zamanda uzman arkadaşlarımıza yönelik oluşturulması planlanmıştır. “

Değişimde ancak ölçümlerin eşliğinde gerçekleştirilmesi lazımdır. 
Ölçümler eşliğinde gerçekleşecek olanları “gelişim” olarak değerlendirebilir. 
Geleceğin Ürologları Yetişiyor toplantıları önceki sayfalarda belirtildiği 
gibi oluşturulduğu yılda çok yenilikçi bir proje olmasına karşın 4 
yıl sonra değişime ihtiyacı olan bir proje haline gelmişti. Çağımız, 
kurumları hatta insanları baş döndürücü hızda değişime zorluyor. 
Belki de Geleceğin Ürologları Yetişiyor toplantısı bunun tipik bir 
örneği. Toplantılardan alınan geri bildirimler AGEP ile hayata geçirilen 
yenilikler, Geleceğin Ürologları Yetişiyor toplantısının “evrilmesine” 
yol açtı. Toplantının sekreteryasını üstlenen Serkan Doğan’ın açık 
görüşlülüğü ve kendi bebeğini koruma dürtüsünden çok geliştirme 
amacını taşıması değişimde önemli bir unsurdur.
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Bu örnekte belirttiğimiz gibi var olanı korumak günümüz için yeterli 
bir kavram değildir. Sürekli gelişim ihtiyacı biraz önce bahsedildiği gibi 
zorunluluktur. Özetle “Değiş ya da yok ol”. 

Yeni toplantı formatı ile 2019 Haziran’ında Geleceğin Ürologları Yetişiyor 
toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıya katılan 36 kıdemli araştırma 
görevlisi geri bildirimlerini mükemmel olarak doldururken, 
katılamayanlar bir yıl sonrası için eğitim sorumlularına baskı yapmaya 
başladılar. Eğitim sorumlularının gelecek yılki kontenjanlarla ilgili geri 
bildirimleri projenin doğruluğunu gösteriyordu. 

AGEP Kurulu toplantı sonrasında detaylı bir endoskopi kitabı 
oluşturmaya karar verdi. Okumakta olduğunuz kitapla birlikte 2020, 5. 
ÜCD Ulusal Kongresinde yayınlanacak. Endoskopi pratiği konulu kitap 
da ulusal düzeydeki ilklerdendir. 

Kitapta yer alacak fotoğrafların orijinalliği, entelektüel hukuki sorunlar 
oluşturmaması için “Copy-paste” yapılmaması kararı alındı. Özgün 
olma, entelektüel haklara dikkat etme ve kaliteli bir ürün ortaya 
çıkarmanın örneği olan bir ürün yaklaşık 1 yılda ortaya çıkarıldı. Bu 
kitapta Burak Argun ve Volkan İzol’un yöneticiliği, İlke Onur Kazaz, 
Hüseyin Eren, Yunus Emre Göğer ve Volkan Şen’in katkısı çok çok 
önemli idi. Kitap ekip çalışmasının, ekipteki bireylerin birbirlerine 
güvenlerinin sonucuydu.

AGEP bir yandan “sınırlarını sınırsız” haline getirme kararı aldı ve kapısını 
uluslararası konuşmacılara açtı. Bu amaçla Amerikan Üroonkoloji 
Derneği Başkanı Prof. Dr. Chris Evans Prostat Kanseri, Prof.Dr. Ervin 
Kocjancic Yapay Sfinkter, Prof Dr. Alaa El-Ghoneimi Minimal İnvaziv 
Pediatrik Üroloji, Prof Dr. Derya Tilki Prostat Kanseri, Prof. Dr. Marco 
Castagnetti Distal Hipospadias konularında AGEP-TEM için ders hazırlayıp 
sundular. Böylelikle AGEP globalleşme adımları atmaya başladı.
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8130 - AGEP Uluslararası Ders Çekimi Sonrası Aydın Mungan ve Chris Evans

2019 yılında bir başka pilot proje ise Sanal 3D Anatomi Eğitimi projesiydi. 
Proje TOBB anatomi Anabilim Dalı öğretim üyesi Prof.Dr. Selçuk 
Tunalı, Aydın Mungan, Hüseyin Tarhan, Yunus Emre Göğer ve Volkan 
Şen tarafından gerçekleştirildi.

Aydın Mungan’ın kaleminden Sanal Gerçeklik Eğitimini öğrenelim;

“AGEP programına yeni bir vizyon getirecek çıtayı daha yukarıya 
çekecek 3 boyutlu ürolojik anatomik cerrahi eğitimi eklenmesi kararı 
alındı. Bu karar doğrultusunda TOBB Üniversitesi Anatomi Anabilim 
Dalında 28 Mayıs 2019 tarihinde Z-Space yazılım programı ile AGEP’in 
1. Yıl eğitimini alan 10 araştırma görevlisine 3D sanal gerçeklik ile 
ürolojik anatomik cerrahi eğitimi verildi. Proje TOBB anatomi anabilim 
dalı öğretim üyesi Prof.Dr. Selçuk Tunalı, Dr. Adil Esen, Dr. Aydın 
Mungan, Dr. Hüseyin Tarhan, Dr. Yunus Emre Göğer ve Dr. Volkan Şen 
tarafından gerçekleştirildi. Bu program 4 aşamalı idi. İlk aşamada program 
tanıtıldı, nasıl kullanılacağı anlatıldı. İkinci aşamada sanal gerçeklik ile 



214

ürolojik cerrahi anatomi eğitimi verildi. Üçüncü aşamada kendi kendine 
çalışma zamanı verildi. Dördüncü ve en son aşamada ise sanal gerçeklik 
üzerinde bir ölçme değerlendirme sınavı yapıldı ve anlatılanların ne 
kadar öğrenildiği değerlendirildi. Ölçme değerlendirme sırasında 
anatomik oluşumların isimleri sistemden çıkartılamıyordu, yazılım 
buna müsade etmiyordu. Ancak isimler varken de objektif bir ölçme 
değerlendirme yapılması mümkün değildi. Bu neden ile anatomik 
oluşumların isimleri yazılım programının dil seçeneğini kullanılarak 
Çinceye çevrildi.”

 

8131 - AGEP Sanal Eğitim Afişi
  



215

8132 - AGEP Sanal 3D Anatomi Eğitiminden Fotoğraflar
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rubun en genç üyelerinden Yunus Emre Göğer’in AGEP ile görüşleri:

“Agep her sene eylül ayında toprağa atılan tohum olarak başlar, o 
tohum filizlenir, büyür, olgunlaşır ve mayıs ayında sınav bittiği an hasat 
toplanmış olur. Bu sınav zamanları agep ekibi için bir futbol maçının 
son anları, basketbol maçının son saniyeleridir. İlk sınav, 2018’de başarı 
ile gerçekleşti. 2019 sınavı ise maalesef krizle başladı. Sistemsel hatalar 
nedeniyle klinikler aynı anda sınava giremedi. Bazı kliniklerin sınavı 2 
gün sonra yapılabildi. Bütün bu aksaklıklara rağmen kliniklerde eğitim 
sorumluların özverisi ile sınav başarıyla tamamlandı. AGEP ekibi olarak 
gördük ki; bu sistem merkezler tarafından benimsenmişti. Sistemin 
bütün dişlilerinin yerine oturduğunun en önemli göstergesiydi. 2020 
sınavı ise Covid-19 pandemisi nedeniyle eğitim sorumluların kontrolu 
olmadan gerçekleştirildi. 3 yıl sonunda bütün asistanların Türkiye 
dereceleri, klinik içi dereceleri, kendi eş kıdemleri arasındaki dereceleri 
bütün eğitim sorumlularına iletildi. Ayrıca bu yıl ilk defa sorular, üroloji 
alt-branşlarına bölündü ve bütün asistanların alt branşlardaki başarısı 
ayrıca değerlendirildi. AGEP ekibinin titizliğinin ve ciddiyetinin en 
önemli göstergelerinden biri olarak EBU sınav standartlarına yakın bir 
değerlendirmeye ulaşıldı.”

Ülkemizin en önemli sorunlarından biri de yapılan proje ve çalışmaların 
kağıda dökülmemesi ve yayınlanmamasıdır. AGEP ile ilgili bildirimizin 
AUA 2020 kongresinde kabul edilmiş olması ve Mayıs 2020 de sanal 
olarak gerçekleştirilen AUA 2020 kongresinde sunulmuş olması çok 
büyük bir mutluluk kaynağı oldu. 16 Ağustos 2020’de de uluslararası 
dergide yayınlanması kabul edildi.
 

G
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8133 - AGEP - AUA Bildirisi Yayına Kabul Yazısı

 

8134 - AGEP - AUA Bildirisi

GEP bölümünü 2020-2021 eğitim koordinatörü olan Volkan İzol’un 
duygu ve düşünceleriyle sonlandıralım.

“AGEP benim için hayallerin gerçeğe dönüştüğü bir platformdur. 2018 
Nisan’da Adana’da bu programı konuştuğumuzda yukarıda anlatılan 
dersler, müfredat, sınavlar vs…. gibi tüm asistanları kapsayacak bu 
modeli 2019 Eylül’e ancak yetiştirebiliriz diye düşünüyordum. 

Yapılacak çok iş vardı, böyle bir eğitim modeli örneği yoktu, ekip 
birbirini yeni tanıyordu, neler yapabileceğimizi bilmiyordum ve sonuçta 
harcadığımız emeğin karşılığını alabilecek miyiz net değildi, kısacası 
buzdağının üstünü görebiliyordum. Ancak başımızda Adil ağabey gibi 
bir kılavuzun olduğunun farkında değilmişim. Bazı liderler sadece 

A



218

yönlendirir, Adil ağabey gerçekten farklı, çünkü hem yönlendiriyor 
hem de bizden çok çalışıyordu, buda ekibin motive olmasını ve daha 
çok çalışmamızı sağladı. Sonuç olarak ta 7 ay gibi kısa bir sürede 
eğitime başladık, bu sene 2. Eğitim dönemini tamamlayıp sınavımızı 
yaptık, Ulusal-Uluslararası kongrelerde de bu model sunulmak üzere 
kabul edildi ve daha da büyüyerek bugünlere kadar geldik. Bundan 
sonrada bulunduğumuz seviyeyi yükselteceğimizi ve diğer uzmanlık 
bölümlerinin kendi Araştırma Görevlisi Eğitim Programlarını 
oluşturmalarına destek olarak Ülke bazında standardizasyonda aktif rol 
alacağımızı düşünüyorum. 

Şu ana kadar ki meslek hayatımda beni bu kadar heyecanlandıran ve 
mutlu eden bu programın parçası olduğum için kendimi çok şanslı 
hissediyorum. AGEP ekibi; ağabeylerim, kardeşlerim iyi ki varsınız, 
birlikte çok daha güzel projelere imza atma ümidiyle, hepinize teşekkür 
ederim. “

Ayrıca AGEP’te özellikle bahsedilmesi gereken ASLI ÖZKAN ve 
MERVE YILDIRIM’ı unutmamak gerekir. Onlar iki mükemmel insan 
hem elimiz ve ayaklarımız, bizleri tolere ettikleri ve kattıkları değer için 
kendilerine içtenlikle teşekkür ederiz. 

AGEP yaşayan ve büyüyen bir organizmadır. Onu ayakta tutan kas ve 
iskelet sistemi değil; prensipleri ve inançlarıdır. 

Son teşekkürümüzde AGEP’ in en önemli bileşeni olan enerji, zaman 
ve sabırlarını esirgemeyen EĞİTİM SORUMLULARINA...
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8135 - AGEP 2019-2020 Eğitim Sorumluları Listesi
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f.) Androloji Çalışma Grubu

erneğimizde eksikliğini duyduğumuz androloji alanında bir çalışma 
grubu oluşturulması dönemde amaçlandı. 5-9 Kasım 2014’de Kaya 

Palazzo Otel’de yapılan 2. Ulusal Ürolojik Cerrahi Derneği Kongresinde 
Androloji Çalışma Grubu kurulmasına dair toplantı yapılarak ilk 
adımlar atıldı. Üroloji Biliminin önemli bir parçası olan Androloji 
konusunda ilgili bireyleri bir araya getirmek, bilimsel platformda 
çalışma olanakları yaratmak, eğitim faaliyetlerinde yüksek seviye elde 
etmek ve standardizasyon sağlanması, genç asistan arkadaşlarımızın 
bu konuya ilgilerini arttırmak ve halk arasında birçok yanlış bilginin 
düzeltilip toplum bilinçlendirmesinin yapılabilmesi amacı ile Androloji 
çalışma grubu kuruldu. Hamdi Özkara ve Adil Esen önderliğinde yapılan 
toplantı sonrası ilgi duyan genç meslektaşlarımız bir anket yardımı ile 
tespit edilip bu genç ve istekli genç meslektaşlar daha sonra bir araya 
gelerek kendi organizasyonlarını yaptılar. 

Ayrıca, ESSM ile temasa geçilerek 3 Kasım 2017 de Budapeşte ESSM 
Okulu esnasında bir toplantı organize edildi. Ardından ÜCD yönetimi 
kritik karar alarak ESSM ile ortak toplantı yaptı ve Türkiye’de ESSM ile 
ilişkili tek dernek olarak partnerlik anlaşması gerçekleştirdi.

Androloji konusunda ülkemizde yetişen ve derneğimiz mensubu genç 
meslektaşlarımızın Avrupa’ya açılmaları, ESSM kongrelerinde görev 
almaları, hatta ESSM yönetiminde yer almaları sağlandı. 
  

D
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8136 - ESSM Ve ÜCD Partnerliğinde Düzenlenen Toplantı

 

International SUS Meeting 
on Sexual Medicine  

Friday November 3rd and Saturday November 4th, 2017 

Budapest, HUNGARY  

“Taking Sexual Medicine to the Next Level”  

Scientific Secretariat 
 
Ahmet Gudeloglu MD FEBU 
Hacettepe University Department of Urology 
e-mail: gudeloglu.ahmet@gmail.com  
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8137 - ESSM Kursunda ÜCD Katılımı

rolojik Cerrahi Derneği Androloji Çalışma Grubu, Dr. Hamdi 
Özkara’nın sorumluluğunda Temmuz 2017’de hazırlanan tüzüğü 

ve yönetim kurulu kararı ile hayata geçirildi. 31 Mart 2018 tarihinde 
Ürolojik Cerrahi Derneği bünyesinde yapılan Muğla Androloji Toplantısı 
sonrasında Dr. Adil Esen, Dr. Hamdi Özkara, Dr. Bülent Alıcı ve Dr. 
Emre Akkuş’un destekleriyle çalışma grubunun aktifleşmesi için adım 
atılmaya karar verildi. Çalışma grubu başkanlığına Dr. Tahsin Turunç 
getirildi. Çalışma grubunun amacı; özellikle erkek cinsel sağlığı ve erkek 

Ü
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üreme sağlığı ön planda olmak üzere Androloji bölümü ile ilgili her türlü 
konuda bilimsel çalışmalar yapmak, meslektaşlarımızı bu konularda 
bilgilendirmek ve androloji alanına ilgi duyan genç meslektaşlarımızı da 
gruba dahil etmek olarak belirlendi. Bu bağlamda Üniversite hastaneleri 
ile Eğitim ve Araştırma Hastanelerinde Androloji alanına ilgi duyan 34 
meslektaşımız gruba dahil edildi. Çalışma grubu yönergesi hazırlandı. 
Grubun tüm üyeleri 2020 Ocak ayından itibaren European Society for 
Sexual Medicine (ESSM) üyesi yapıldı, ESSM yönetim kurulu üyesi Dr. 
Emre Akkuş önderliğinde ve Ürolojik Cerrahi Derneğinin desteği ile 
grup üyelerinin bir kısmının ESSM kongrelerine aktif iştirak etmeleri 
sağlandı. Bazı panellere grubumuz üyeleri panelist ya da oturum başkanı 
olarak katıldı. Geçen süre içerisinde bazı çok merkezli çalışmalar hayata 
geçirildi, 6 çok merkezli çalışma bildirisi ESSM kongrelerinde sunuldu, 1 
çalışma J Sex Med. dergisinde yayınlandı, 4 çalışma yurt dışı dergilerde 
değerlendirme aşamasında olup, 1 çalışma yazım aşamasında, 2 çalışma 
ise henüz veri toplama aşamasındadır. Darüşşafaka Eğitim Kurumlarında 
“Ergenlerde Cinsel Sağlık” eğitimi organize edildi. Üyelerimizin 
katkılarıyla Üropedia kütüphanesine aktif destek verildi. Androloji 
konuları ile ilgili podcast sunumları hazırlandı. ‘’Erektil Disfonksiyona 
Yaklaşım Kılavuzu’’ oluşturuldu. Grup üyelerinin katılımlarıyla düzenli 
aylık online toplantılar yapıldı, çalıştaylar düzenlendi.

Androloji çalışma grubu; genç akademisyenlerden oluşan dinamik, 
bilimsel ve teknolojik gelişmeleri takip eden bir topluluk olup, yapmayı 
planladığı bilimsel aktiviteler ve sosyal projeler ile önce ülkemizde, 
ardından yurt dışında androloji alanında söz sahibi olmayı hedeflemiş 
bir gruptur, androloji konusunda destek sunacak ve katkı verecek tüm 
genç akademisyenlere kapıları daima açıktır. Androloji grubunun 
logosunu da Aydın Mungan çizdi.
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8138 - ÜCD Androloji Çalışma Grubu Logosu 

8139 - ÜCD Androloji Çalışma Grubu
g.) Mezuniyet Öncesi Tıp Eğitiminde Üroloji (MÖTE) 

lkemizde Üroloji eğitimi standartlarını belirleme misyonu üstlenen 
ÜCD, 2018 yılında AGEP şemsiyesi altında mezuniyet sonrası 

uzmanlık eğitimi programını oluştururken, Dr. Şaban Sarıkaya 
Başkanlığında mezuniyet öncesi tıp eğitiminde üroloji müfredatı konusunda 
çalışma başlattı. Öncelikle, Ulusal Çekirdek Eğitim Programı (UÇEP) 
2014 versiyonunda Ulusal yeterlilikler çerçevesi, Semptomlar/Durumlar 
Listesi, Çekirdek Hastalıklar/Klinik Problemler Listesi ve Temel Hekimlik 

Ü
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Uygulamaları Listesinde yer alan üroloji ile ilgili başlıklar belirlendi. 
Akredite olmuş Tıp Fakültelerinin üroloji müfredatları incelendi. Üroloji 
Uzmanlık Eğitimi programlarına yerleşen mezunların TUS puanları 
gözden geçirildi ve son 10 TUS'ta ilk 100 dereceye giren adaylardan 
hiçbirinin ürolojiyi tercih etmediği görüldü. Elde edilen bu veriler 
mezuniyet öncesi eğitim ile ilgili farkındalığı arttırmak amacıyla Kuzey 
Marmara Şubemizin 8 Mart 2018 tarihli toplantısında üyeler ile paylaşıldı. 

8140 - Mezuniyet Öncesi Tıp Eğitiminde Üroloji Toplantı Programı
Ürolojik Cerrahi Derneği  8 Mart2018, Double Tree Hilton Otel

18:50 - 19:00  Açılış Konuşması
    Dr. Haluk Akpınar

19:00 - 19:20  Türkiye’de Mezuniyet Öncesi ve Sonrası Üroloji Eğitimi
  Dr. Şaban Sarıkaya

19:20 - 20:00  Panel : Olgular Eşliğinde Antenatal Hidronefroza Yaklaşım
Moderatör : Dr. Bülent Önal
Panelistler:  Ürolog gözüyle: Dr. Rüknettin Aslan
  Nefrolog gözüyle: Dr. Nur Canpolat

20:00 - 22:00 Akşam Yemeği

Kuzey Marmara Şubesi
Mart Ayı Toplantısı

 Kuzey Marmara Şubesi İstanbul
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aşarılı öğrencilerin ürolojiyi tercih etmelerini arttırmaya yönelik 
materyaller hazırlanmaya başlandı. EAU tarafından 2020’ de 

başlatılması planlanan Avrupa’da Mezuniyet Öncesi Tıp Eğitiminde 
Üroloji Programını standardize etme çalışmasına yapılan davete 
olumlu yanıt verilerek ÜCD temsilcisi olarak Dr. Şaban Sarıkaya “EAU 
Undergraduate Education” komitesinde görevlendirildi. Komite Mart 
2020 de Amsterdam’daki ilk toplantısını Covid pandemisi nedeniyle 
gerçekleştiremeyince çalışmalarını online olarak yürütmeye başladı. 
Ülkemizde Mart 2020’de Covid Pandemisi nedeniyle tüm okulların 
kapatılıp, mezuniyet öncesi tıp eğitiminin de online olarak uzaktan 
eğitim şeklinde uygulanmaya başlanmasıyla birlikte UÇEP 2014 
mezuniyet öncesi üroloji hedeflerini içeren ve toplam 21 başlık içeren 
bir program hazırlanıp akredite olmuş farklı tıp fakültelerinde görev 
yapan Üroloji Öğretim Üyelerimizin kendilerinin seslendirdiği slaytlı 
dersleri ÜCD web sayfamızdan tüm tıp fakültesi öğrencilerimizin 
serbest erişimlerine sunularak mezuniyet öncesi tıp eğitiminde üroloji 
standardı oluşturma yolunda ilk adım atılmış oldu. ÜCD Mezuniyet 
Öncesi Tıp Eğitimi Çalışma Grubu Yönergesi hazırlanarak, grubun 
çalışma usül ve esasları belirlendi.

h.) Transplantasyon Çalışma Grubu

rolojik Cerrahi Derneği Transplantasyon Çalışma Grubu, 31 Ekim 2018 
tarihinde 4. Ürolojik Cerrahi Kongresi sırasında Dr. Şaban Sarıkaya’nın 

öncülüğünde değerli hocamız Dr. İlhan Erkan’ın destekleriyle ilk toplantısını 
gerçekleştirdi. Grubun başkanlığına halen bu görevi yürütmekte olan Dr. 
Fazıl Tuncay Aki, Başkan Yardımcılığına ise Dr. Emre Arpalı seçildi. 
“Araştırma/Data Toplama Grubu”, “Laparoskopik Donör Nefrektomi 
Eğitim Grubu” ve “Yurtdışı İlişkiler ve Eğitim Grubu” sorumluları aynı 
toplantıda belirlenerek çalışmalara başlandı. Grup üyelerinin sayısı kısa 
zamanda 33’e ulaştı. Çalışma grubunun amacı, özellikle canlı ve kadavra 
vericili böbrek nakilleri ile ilgili her türlü konuda bilimsel çalışmalar 
üretmek, meslektaşlarımızı bu konularda bilgilendirmek ve renal 
transplantasyon alanına ilgi duyan genç meslektaşlarımızı da gruba 
dahil etmek olarak belirlendi. Transplantasyon çalışma grubu halen 
eğitim faaliyetlerine devam etmekte olup, gelişimini sürdürmektedir.  
 

B
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9.)ÜCD’NİN FİLİZLENEN PROJELERİ

a.)Hacettepe Üniversitesi Teknokent Transfer Merkezi (HTTM) ile 
İşbirliği

kademik bilgi birikimi ile Teknoloji arasında bir köprü kurmak 
isteyen derneğimiz 4 Kasım 2019'da Hacettepe Üniversitesi Teknokent 

Teknoloji Transfer Merkezi (HTTM) ile 4691 sayılı Teknoloji Geliştirme 
Bölgeleri Kanunu, 5746 sayılı Araştırma, Geliştirme ve Tasarım 
Faaliyetlerinin Desteklenmesi Hakkında Kanunu ve Yönetmeliği kapsamında
bir iş birliği protokolü imzalandı. İlerici ve çağdaş bir bakış açısıyla 
derneğimiz üyelerine fikir, paten ve proje geliştirme konusunda 
profesyonel bir destek sağlamanın derneğimizin görev ve sorumluluğu 
olduğu bilinciyle olarak bu adımlar atıldı.

Ürolojik Cerrahi Derneği üyelerinin akademik araştırmalarında, patent 
geliştirmelerinde, yeni bir teknik, alet veya cihaz geliştirmelerine 
yönelik endüstriyel destek gerektiği durumlarda işbirliği anlaşması 
kapsamında üyelerimizin HTTM aracılığıyla ilgili Kurum kuruluş ve 
şirketlere ulaşmasını sağlamak bu yolda atacağı adımların neler olması 
gerektiğini göstermek gerekli teknik desteğin yanında danışmanlık 
hizmetini ÜCRETSİZ OLARAK alabilmeleri sağlandı.

Bu hizmetlerin alımı sırasında üyelerin ve derneğin kendi buluşları 
olan konularda veya birlikte geliştirilen teknolojik ürünlerde herhangi 
bir maddi veya manevi hak kaybına uğramamaları ve de isim, gelir 
patent gibi haklarını adilane bir çerçevede almalarını sağlamak üzere 
imzalanan protokolde maddeler bulunmaktadır. Bu amaçla yeni fikir 
ve buluş sahibi olduğunda derneğin ve/veya dernek üyelerine başarılı 
olabilmeleri, teknoloji alanında rekabet edebilmelerini sağlamak için 
HTTM uygun bir çalışma ortamı sunmayı taahhüt etmiştir. Bu amaçla 
HTTM gerekli proje altyapısını sağlanması, başvuru dosyasının birlikte 
oluşturulması ve yenilikçi fikir ve teknoloji için Ar-Ge çalışmalarının 
yapılması imkanı sağlandı.

Tüm üyelere dünyanın ve mesleğimizin geldiği bugünkü rekabetçi bir 
ortamda kendilerini göstermeleri ve başarılı çalışmalar yapabilmeleri 
için bu adımlar atıldı. Bu projenin planlanmasını Dr. Aydın Mungan 
yaptı, yürütülmesini ise Dr. Hasan Serkan Doğan üstlendi. 

A
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9101 - Aydın Mungan - HTTM Anlaşması

b.) Darüşşafaka

9101 - Aydın Mungan - HTTM imza akademik çalışmalar kadar sosyal 
sorumluluklarımızın da farkında olan bir derneğiz. ÜCD bu sosyal 
sorumluluk bilinciyle annesi ve/veya babası olmayan, ekonomik olarak 
eşit şartlarda eğitim alma şansı bulunmayan çocuklara ilkokuldan 
üniversiteye kadar sahip çıkan ve kuruluşu 1863 yılına dayanan 
Türkiye’nin en köklü eğitim kurumlarından bir olan Darüşşafaka ile el 
ele verdi. Kendisi de bir Darüşşafakalı olan Darüşşafaka Başkanı Tayfun 
Öktem’e ulaşıldı ve bir sosyal sorumluluk projesi olarak kendileriyle 
işbirliği teklif edildi. Best of AUA’nın 2. Gününde toplantıdan çıkıp 
Darüşşafaka Merkezine bu işbirliğini gerçekleştirmek için gidildi. 
Normal şartlarda başka bir gün için randevu istenmişti. Ancak Tayfun 
Öktem’in yoğun programı ve kendisininde bizzat katılmak istemesiyle 
Best of AUA toplantısı sırasında görüşme kararı çıktı. Toplantıya ÜCD 
Başkanı olarak Aydın Mungan, ÜCD Genel Sekreteri olarak Kamil 
Yakupoğlu, Androloji Çalışma Grubu Başkanı Tahsin Turunç ve 
Androloji Çalışma Grubundan Önder Çınar katıldı. Oldukça samimi 
bir ortamda geçen toplantı sonrası böyle bir hizmeti ÜCD tarafından 
sunuluyor olmasından duydukları memnuniyeti belirttiler. Toplantı, 
projenin detaylarının konuşulmasıyla tahminlerden daha da uzun sürdü. 
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ÜCD’den istedikleri özel bir konu vardı. Bu da hocaların çocuk istismarını 
nasıl anlayacağı idi. Bu ürologların uzmanlığı dışında olan bir konuydu. 
Ancak çocuk psikiyatrisi bu konuda yardımcı olabilirdi. Anlaşıldığı 
kadarıyla böyle birisine ulaşma konusunda zorluk çekiyorlardı. ÜCD, bu 
konuda yapılacak toplantılara bir çocuk psikiyatristi davet edeceklerini 
belirtti. Aranılan  kişi olan çocuk psikiyatristi Prof. Dr Seher Akbaş’ı 
dernek genel sekreteri Dr. Kamil Yakupoğlu önerdi. Dr. Seher Akbaş’ın 
özel ilgi alanı çocuk istismarıydı. ÜCD’nin bu projesi ile böyle bir 
konuda da onlara destek olunmasından dolayı da çok mutlu olduklarını 
belirttiler. Dönüş yolunda zaman sıkıntımız ortaya çıktı. Çünkü 
darüşşafaka ile olan toplantımız sırasında yetişmeleri gereken bir Best 
of AUA toplantısı vardı. Kapanışı yapmak ve Sam Chang’e sertifikasını 
vermek gibi görevleri vardı. Ancak İstanbul trafiği nazlı halini gösterdi 
ve bizim toplantının kapanışına yetişmemiz artık mucizelere kalmıştı. 
Ellerinde cep telefonu ile dış ilişkiler sorumlumuz Dr. Bülent Önal 
ile daimi iletişimde kalarak yetişmek için gayret ettiklerini söyleyip, 
yetişemezlerse yapılacakları konuşuyorlardı. En sonunda trafik kitlendi. 
Araçtan indiler ve koşarak İstanbul Üniversitesi’nin Prof. Dr. Fuat 
Sezgin Kongre Kültür Merkezine doğru gittiler. İçeri girdiğimiz anda 
ter içindelerdi ama son konuşmacı da son sözünü söyleyip sahneden 
inmek üzereydi. Son saniyede yetişmişlerdi. Çok yorulmuşlar ama hem 
Best of AUA gibi çok önemli bir toplantıyı tamamlamayı aynı anda 
da Darüşşafaka ile sosyal sorumluluk projesi yapmayı başarmışlardı. 
2019’un sonbaharında yapılan işbirliği ile Darüşşafaka öğrencilerinin 
Ürolojik sağlık sorunlarının çözümü ve eğitimleri ÜCD tarafından 
karşılanmaktadır. Darüşşafaka öğrencilerinin ürolojiyi ilgilendiren 
sağlık sorunlarında İstanbul’da üyemiz olan 2 meslektaşımız gönüllü 
olarak görev almıştır. Bu meslektaşlarımız Darüşşafaka aracılığıyla 
gelen öğrencilerin ürolojik sağlık sorunlarının çözümü, takibi, ilgili 
tetkiklerin yapılmasında tamamen ücretsiz bir şekilde öğrencilere 
yardımcı olmakta ve öğrencilere yapılanlar konusunda Darüşşafaka’ya da 
bilgi vermektedir. Darüşşafaka ile hem öğrencilere hem de eğitmenlere 
yönelik, öğrencilerin üroloji ile ilgili sorunları ve sağlıklı gelişimleri 
konularında eğitim programları hazırlandı. Bu kapsamda Darüşşafaka 
eğitmenlerine yönelik ilk toplantı ÜCD tarafindan 15.02.2020 tarihinde 
İstanbul’da yapıldı. 
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9102 - Darüşşafaka Toplantısından 

10.)ÜCD’NİN İKİNCİ ON YILINA YÖN VERMEK İSTEYENLERE 
ÖNERİLER

ir sivil toplum örgütüne aktif katılım süreci sizin için çok önemli bir 
eğitim olacaktır ve gelecek için tecrübe kazandıracaktır. Ancak 

işleyen bir mekanizmanın sadece ürünlerini tüketmenin ötesinde 
mutfağa girip bizzat çalışmanız gerekmektedir. Bu noktada üretimin 
tüketimden ne kadar farklı olduğunu deneyimleyeceksiniz. Üretici 
rolünü benimsedikçe prensiplerin korunmasının ve liyakata dayalı bir 
sistemin ve yapılanların korunması için gayret sarf etmenizin önemini 
daha iyi anlayacaksınız.

Kitabın son kısmında; gelecekte üretici ve lider olarak görev alacaklara 
veya almak isteyenlere 10 yıl içinde edindiğimiz tecrübeler ışığında bazı 
paylaşımlarla bulunmayı amaçladık.

Öncelikle bu dernek başka bir dernek ile yarışmak, onu geçmek gibi 
amaçlarla kurulmamıştır. Sadece kendi doğrularımıza uymayan ve/
veya içselleştiremediğimiz kriterlerle hareket etmemek amacıyla kendi 
doğrularına uyan bir bilimsel platformda yer almak isteyenlerin burası 
benim diyebilecekleri bir yer ihtiyacını sağlamak için kurulmuştur. 
Dolayısıyla başka bir dernek veya derneklerle yarışmak bizim hedefimiz 
değildir. 

B
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Bizim tek rakibimiz olmalıdır o rakip de kendimizdir. Kendimiz ile 
yarışmalıyız. Derneğimizi ve dolayısıyla camiamızı daha yukarı taşıma 
ülküsüyle hareket ederseniz her zaman başarılı olursunuz, siz de doğal 
olarak bu yapıyla birlikte yükselirsiniz. Bunu yaparken demokrasi ve 
katılımcılık vazgeçilmez ilkemizdir. Aksi takdirde sizden sonra gelen 
sizin yaptıklarınızı silip atabilir. Ama demokratik temellerle alınan 
kararların her zaman koruyucuları olacaktır. Asla ben olmamalı, 
ancak biz olursak daha sağlam temelli ve daha kalıcı bir şekilde ileriye 
gidilebilineciğini unutmamalısınız. Bizi yönlendiren ana bileşen 
demokratik ortamlarda alınan çoğulcu kararlar olup, ortak hedefimizin 
başka yönlere çekilmesini önleyecektir.

Sizler ilk on yılda ulaşılan zirveyi daha yükseklere taşımalısınız. Yeni 
zirve hedefleriniz olmazsa ilerleyemez, geriler veya olduğumuz yerde 
sayarız. Zirve yolculuğunda ekibinize gençleri dahil etmelisiniz. Sadece 
önceki zirve yolculuklarında sizlere eşlik eden kişilerin yanı sıra 
ekibinize her zaman yeni cevherleri bulup eklemeniz gerekmektedir. 
Misyon ve vizyon toplantıları düzenleyip gençleri dinleyip onların 
içinden gelecekte görev alabilecek, gayret ve samimiyetle çalışacakları 
seçmeniz lazımdır. Seçilen kişiler verilen görevleri başardıkları, istenilen 
hedeflere ulaştıkları zaman ilerleyeceklerini bilmelidirler. Dernek için 
emek harcayan, ter akıtan herkes liyakata dayalı sistemde kendine 
yer bulacağından emin olmalıdır, yönetim ve yöneticiler de bunun 
garantörü olmalıdır. Liyakat bu derneğin her zaman en önemli bileşeni 
olmuştur. Bir binanın çimentosunun içinde sağlamlığı sağlayan demir 
gibi. Liyakata dayanmayan kararları asla almayın. Günü kurtarmak için 
ve/veya bazı amaçlar uğruna liyakattan vaz geçerseniz, çimentonun 
içine çelik yerine hurda demir yerleştiriyorsunuz dur, onun zamanla 
oksitleneceğini, binanın temelini zayıflatacağını ve bir gün çökmesine 
neden olacağını unutmayın.

ÜCD, bir proje derneğidir. Projesi olan herkese kapısı açıktır. ÜCD’de 
üretime hem proje önerileriniz hemde katılımcı olarak yer alabilirsiniz.

Ancak proje sürecinde dikkat etmeniz gereken bazı noktalar vardır; 

Projenizi geliştirirken ilk adım; projeleri katılımcı ortamlarda enine 
boyuna tartışın. Herkesin katılımını dikkate alın, projenize ummadığınız 
katkıları olabilir. Projeniz çok iyi amaçlarla düşünülmüş olsa da eğer 
yeterince dikkatli analizlerden geçirilmemiş bir proje sunuyorsanız 
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bunun ön göremediğiniz bazı sorunlara yol açabileceğini aklınızda tutun.
İkinci nokta projenizin insan kaynakları ve mali boyutunu içeren detaylı 
plana ihtiyacı vardır. Projenizi ancak detaylı planla gerçekleştirebilirsiniz. 
Bir denizci sözünde belirtildiği gibi “ Kimse sizin dalgalarla nasıl 
boğuştuğunuza bakmaz, sadece geminizi limana sokup sokmadığınıza bakar”

Üçüncü nokta ise projenin hayata geçirilmesi ve kalıcı olmasıdır. Belki de 
en zor kısım burasıdır. Çünkü yarım bırakılan projeler sadece sizin değil, 
tüm destek verenlerin emeklerinin ziyan olmasıdır. Sizler önerdiğiniz 
projelerin devamlılığını sağlamakla yükümlüsünüz. Projeleriniz hayata 
geçip , kalıcı oldukça dernekte daha yüksek basamaklara çıkacaksınız. 
Liderlik yolunda emin adımlar attığınızı göreceksiniz.
Proje yürütücüsü ve/veya katılımcısı olduğunuz dönemde birçok 
problemle karşılaşacaksınız. Önemli olan çözümün problemde saklı 
olduğunu unutmayın. Goethe’nin belirttiği gibi “Çözümde görev 
almayanlar problemin bir parçasıdır.”

Dernekte ileri basamaklara çıktığınızda fark edeceksiniz ki derneğimizi 
ayakta tutan bir diğer bileşen şubelerdir, yani binanın temelinin 
çimentosudur. Bizim şubelerimiz kendileri ile ilgili konularda özerk 
çalışmaktadır. Merkezi yönetim onlara direk karışmamaktadır. Ortak 
payda da ise dernek ilkeleri doğrultusunda hareket ederler. Şube başkanı 
kendi şube üyeleri için en iyisini yapmakta dernek ilkeleri ile çatışmadığı 
takdirde özgürdür. ÜCD tepeden yapılan yönetimi değil, tabandan 
gelen yönetimi benimsemiştir. Şubelerin özgür ve özerk çalışması 
onların yaratıcılığını arttırmaktadır. Ancak seçilecek başkan burada 
çok önemlidir. Başkanın özellikleri şubenin daha hızlı ilerlemesini ve 
başarılı işler yapmasını sağlayacaktır. Burada gene liyakat işin içine 
girmektedir. Başkanın belli bir kurumdan olması (büyük A üniversitesi, 
siyaseten B hastanesi gibi), belli bir branşda (pediatrik üroloji, androloji, 
üroonkoloji gibi) çalışıyor olması, tanıyor olmanız (arkadaşınız olması 
veya size önerilmiş olması) veya biat edecek yapıda olması seçim 
kriterleri değildir.

ÜCD’nin kapısını aralayıp en üst basamağa tırmanma sürecinde 
yaptığınız her iş şeffaf ve ölçülebilir olmalıdır. Yapılanları kayıt altına 
almalı ve hesap verebilmelisiniz. Yine kitabın önceki bölümlerinde 
bahsedildiği gibi “ölçemediğiniz bir şeyi yönetemezsiniz”. Bu nedenle 
yapılanların objektif kritelerle değerlendirilmesi, kar zarar hanesinin iyi 
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hesaplanması şarttır. Cesur olun hesap verebileceğiniz kararlar almaktan 
çekinmeyin, aynı şekilde başarısızlıkta da geri adım atabilmenin bir 
erdem olduğunu da her zaman aklınızda tutun. Tarih sizin yaptıklarınızı 
değerlendirip sizi hak ettiğiniz yere zaten yerleştirecektir. Yaptıklarınız 
kimseye veya bir gruba şirin gözükmek için yapılmamalı, doğru ise 
meslektaşlarınıza ve derneğe bir katkısı var ise yapılmalıdır. Çoğu zaman 
sert rüzgarlar sizi eğip bükmek isteyecektir, ama akla, bilime ve doğruya 
hizmet ediyorsanız, hesap veremeyeceğiniz bir şey yok ise bu rüzgarlar 
sizi eğemeyecek aksine daha sağlam bir şekilde ayakta kalmanız için sizi 
güçlendirecektir.

Bizler bu dernek için inandıklarımız doğrultusunda elimizden geldiğince 
meslektaşlarımız için, camiamız için, derneğimiz için, hastalarımız ve 
halkımız için çalıştık. Hepimizin hataları olabilir, bunlar art niyetle 
yapılmış hatalar değildir. Tecrübesizlik, ön görememe gibi faktörler 
burada ağır basmıştır. Ama 10 yıllık göreceli olarak kısa gibi gözüken 
dernek tarihimizin sayfalarına düşülen notları sizlerle paylaşıp gelecekte 
sizlerin doğru kararlar almanız için bu kitapta yazılanların sizlere fayda 
sağlayacağını umuyoruz. Aynı şekilde doğru olarak yaptıklarımız 
da umarız sizler için yol gösterici olur. Sonuçta, asla unutmamanız 
gereken temel bileşenler şunlardır: Bu derneğin mimarisini katılımcılık 
oluşturmaktadır. Çelik konstrüksiyonu liyakattır, çimentosu ise şubelerdir. 

Yolunuz açık olsun.
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